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Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση επί της υπ’ αριθµ. πρωτ. 1312/04-05-2020 προ-

τάσεως που κατέθεσαν τριάντα (30) Βουλευτές της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, σύµφωνα µε τα
άρθρα 86 παρ. 1.3 του Συντάγµατος και 154 και 155 του Κα-
νονισµού της Βουλής. 

Με την πρόταση αιτούνται όπως η σύµφωνα µε την υπ’
αριθµ. πρωτ. 17090/977/14-10-2019 απόφαση του Προέδρου
της Βουλής η ήδη συσταθείσα και λειτουργούσα Ειδική Κοι-
νοβουλευτική Επιτροπή που διενεργεί Προκαταρκτική Εξέ-
ταση κατά του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης
κ. Δηµητρίου Παπαγγελόπουλου, επεκτείνει τη διεξαγόµενη
ήδη προκαταρκτική εξέταση, προκειµένου να διερευνηθούν
τυχόν περαιτέρω ποινικές ευθύνες του εν λόγω Αναπληρωτή
Υπουργού για τυχόν επιπλέον αξιόποινα αδικήµατα: 1. Πρό-
κληση και προσφορά για την τέλεση κακουργήµατος (άρθρο
186 παρ.1 ΠΚ), 2. Εκβίαση (αρ. 385 παρ.1 περ. Γ’ παλαιού
ΠΚ), 3. Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου (αρ. 159 παρ. 1
παλαιού ΠΚ). 4. Δωροληψία υπαλλήλου (αρ. 235 ΠΚ), 5.
Ηθική αυτουργία και κατάχρηση εξουσίας (αρ. 46 παρ.1 σε
συνδυασµό µε αρ. 239 ΠΚ), 6. Ηθική αυτουργία σε παράβαση
καθήκοντος και παράβαση καθήκοντος (αρ. 46 παρ.1 σε συν-
δυασµό µε ΠΚ 259 και ΠΚ 259 αυτοτελώς) και 7. Εγκληµατική
οργάνωση περίπτωση συµµορίας αρ. 187 παρ.3 (παλαιό αρ.
187 παρ.5), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση,
σελ. 13201 - 13256

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  13201, 13202, 13203,
13112, 13118, 13119, 13222, 13226, 13227, 13236, 13238,
13239, 13240, 13242, 13245, 13249
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ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 13225 - 13242
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 13201 - 13210
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 13210 - 13225
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 13245 - 13256
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ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 13210
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 13208
ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ Μ. , σελ. 13241
ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Δ. , σελ. 13229
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Ε. , σελ. 13240

ΛΑΠΠΑΣ Σ. , σελ. 13205, 13207, 13208, 
13218, 13246, 13250, 
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ΛΙΑΚΟΥΛΗ Ε. , σελ. 13233, 13235
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Αθήνα, σήµερα στις 19 Μαΐου 2020, ηµέρα Τρίτη και ώρα
10.31’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

Συζήτηση επί της υπ’ αριθµ. πρωτ. 1312/4-05-2020 προτάσεως
που κατέθεσαν τριάντα (30) Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, σύµφωνα µε τα άρθρα 86 παρ.
1-3 του Συντάγµατος και 154 και 155 του Κανονισµού της Βου-
λής. Mε την πρόταση αιτούνται όπως η σύµφωνα µε την υπ’
αριθµ. πρωτ. 17090/9777/14-10-2019 απόφαση του Προέδρου
της Βουλής ήδη συσταθείσα και λειτουργούσα Ειδική Κοινοβου-
λευτική Επιτροπή που διενεργεί Προκαταρκτική Εξέταση κατά
του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου
Παπαγγελόπουλου, επεκτείνει τη διεξαγόµενη ήδη προκαταρ-
κτική εξέταση, προκειµένου να διερευνηθούν τυχόν περαιτέρω
ποινικές ευθύνες του εν λόγω Αναπληρωτή Υπουργού για τυχόν
επιπλέον αξιόποινα αδικήµατα: 1. Πρόκληση και προσφορά για
την τέλεση κακουργήµατος (άρθρο 186 παρ.1 ΠΚ), 2. Εκβίαση
(αρ. 385 παρ.1 περ. Γ’ παλαιού ΠΚ), 3. Δωροληψία πολιτικού
αξιωµατούχου (αρ. 159 παρ. 1 παλαιού ΠΚ), 4. Δωροληψία Υπαλ-
λήλου (αρ. 235 ΠΚ), 5. Ηθική Αυτουργία σε Κατάχρηση Εξουσίας
(αρ. 46 παρ.1 σε συνδυασµό µε αρ. 239 ΠΚ), 6. Ηθική Αυτουργία
σε Παράβαση Καθήκοντος και Παράβαση Καθήκοντος (αρ. 46
παρ.1 σε συνδυασµό µε ΠΚ 259 και ΠΚ 259 αυτοτελώς), 7. Εγ-
κληµατική Οργάνωση περίπτωση Συµµορίας Αρ. 187 παρ.3 (πα-
λαιό αρ. 187 παρ.5), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρό-
ταση.

Η συζήτηση της πρότασης θα διεξαχθεί σύµφωνα µε το άρθρο
155 του Κανονισµού της Βουλής, όπως ισχύει, και µε ανάλογη
εφαρµογή του άρθρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής, δηλαδή µε τη διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης
επερώτησης.

Σχετικά µε τα λοιπά διαδικαστικά, σύµφωνα µε την από 14
Μαΐου του 2020 απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων, προ-
τείνω οι αγορεύσεις των συναδέλφων Βουλευτών να οργανω-
θούν σε δύο κύκλους οµιλητών. Η συζήτηση θα αρχίσει µε έναν
πρώτο κύκλο έξι οµιλητών κατά προτεραιότητα, στον οποίο θα
εκπροσωπηθούν ισαρίθµως οι έξι Κοινοβουλευτικές Οµάδες, µε
χρόνο οµιλίας για τον καθέναν δέκα λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευ-
τερολογίας. Πρώτος θα λάβει τον λόγο Βουλευτής από την Κοι-

νοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, άρθρο 91 παρά-
γραφος 3 σε συνδυασµό µε το άρθρο 137 παράγραφος 2 του
Κανονισµού της Βουλής.

Ο δεύτερος κύκλος κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής, θα απαρ-
τίζεται από δώδεκα Βουλευτές και συγκεκριµένα από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας θα προέρχονται
πέντε, από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ τρεις και από
ένας Βουλευτής από καθεµία από τις υπόλοιπες τέσσερις Κοινο-
βουλευτικές Οµάδες, µε χρόνο οµιλίας πέντε λεπτά, χωρίς δι-
καίωµα δευτερολογίας.

Λόγω του περιορισµένου χρόνου που προβλέπεται από τον
Κανονισµό της Βουλής, το Προεδρείο, σε συµφωνία µε τον Πρό-
εδρο της Βουλής, θα δείξει σχετική ανοχή στους προαναφερό-
µενους οµιλητές. Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες, έχουν ήδη υπο-
βάλει κατάλογο µε οµιλητές και η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρ-
τίσει έναν ενιαίο κατάλογο στον οποίον οι Βουλευτές της Συµπο-
λίτευσης θα εναλλάσσονται µε τους Βουλευτές της Αντιπο-
λίτευσης, για να τηρηθεί η κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων εκπροσώπηση.

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν επίσης, εφόσον το επιθυ-
µούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζε-
ται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια
αγόρευσης του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκαπέντε
λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσσάρων Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων. Οι Υπουργοί, εφόσον επιθυµούν, θα µιλήσουν
για δέκα λεπτά.

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν για δώδεκα
λεπτά, µε την επιφύλαξη του περιορισµού που θέτει το άρθρο
167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή εφόσον
προηγηθεί οµιλία του Προέδρου του κόµµατός τους, θα µιλή-
σουν για έξι λεπτά. Αν θα µιλήσουν σε κύκλο οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι, το αφήνουµε στη διακριτική τους ευχέρεια, κατόπιν
συνεννοήσεως.

Ο Πρωθυπουργός, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων και οι Υπουργοί, σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής έχουν δικαίωµα να παρεµβαίνουν οπότε το επιθυ-
µούν, σύµφωνα µε το άρθρο 97 παράγραφος 4 του Κανονισµού
της Βουλής.

Σας υπενθυµίζω, επίσης, ότι κατά κοινοβουλευτική πρακτική,
όταν παρεµβαίνει Υπουργός είθισται να µην ακολουθεί Βουλευ-
τής της Συµπολίτευσης, οπότε σε κάθε τέτοια περίπτωση θα
υπάρχει και µια ανάλογη προσαρµογή του καταλόγου, ώστε να
εξασφαλίζεται απολύτως η εναλλαγή χωρίς όµως να επηρεαστεί
τελικώς η κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

Θ’ ΑΝΑΘΕΩΡΗΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΒ’

Τρίτη 19 Μαΐου 2020 (πρωινή Β’)



Οµάδων εκπροσώπηση των Βουλευτών.
Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα

πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις µετά τη σύνταξη
του καταλόγου µε έγγραφο του Γραµµατέα της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας στην οποία ανήκουν οι Βουλευτές, το οποίο θα
απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την απαραίτητη προϋπόθεση
της αµοιβαίας αλλαγής.

Στην περίπτωση που θελήσουν να παρευρεθούν χωρίς να µι-
λήσουν και άλλοι Βουλευτές, µε δεδοµένο ότι έχουµε ανώτατο
περιορισµό εξήντα Βουλευτών στην Αίθουσα της Ολοµέλειας για
υγειονοµικούς λόγους, ο ανώτατος αριθµός αυτών που θα παρί-
στανται επιπροσθέτως είναι µέχρι δεκαπέντε Βουλευτές από τη
Νέα Δηµοκρατία, οκτώ Βουλευτές από τον ΣΥΡΙΖΑ, δύο Βουλευ-
τές από το Κίνηµα Αλλαγής, ένας Βουλευτής από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας, ένας Βουλευτής από την Ελληνική Λύση
και ένας Βουλευτής από το ΜέΡΑ25. Για τη συµµετοχή των ανω-
τέρω Βουλευτών έχει υποβληθεί σχετική λίστα από τις Κοινοβου-
λευτικές Οµάδες -όχι από όλες, αλλά θα υποβληθεί- στην αρ-
µόδια υπηρεσία πριν την έναρξη της διαδικασίας.

Σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού της
Βουλής, κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης για την
άσκηση δίωξης η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την εµφάνιση ενώ-
πιόν της του προσώπου κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση,
προκειµένου να ακούσει τις απόψεις του. Σε κάθε περίπτωση το
πρόσωπο αυτό έχει δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή έγγραφο
υπόµνηµα που καταχωρίζεται στα Πρακτικά. Το πρόσωπο κατά
του οποίου στρέφεται η πρόταση σάς προτείνω να µιλήσει για
τριάντα λεπτά.

Η ενηµέρωση που έχουµε είναι ότι ο κ. Δηµήτρης Παπαγγελό-
πουλος θα εµφανιστεί ενώπιον του Σώµατος, προκειµένου να
ακουστούν οι απόψεις του. Σας προτείνω να µιλήσει αµέσως
µετά τον πρώτο κύκλο των έξι κατά προτεραιότητα οµιλητών µε
την επιφύλαξη των δικαιωµάτων των Αρχηγών των Κοινοβουλευ-
τικών Οµάδων και των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων, σύµ-
φωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. Σας παρακαλώ να το
τηρήσουµε, δηλαδή να µιλήσει µετά τους έξι πρώτους κατά προ-
τεραιότητα οµιλητές. Σε κάθε περίπτωση το ανωτέρω πρόσωπο
έχει δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή έγγραφο υπόµνηµα που
καταχωρίζεται στα Πρακτικά, άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κα-
νονισµού της Βουλής.

Θα ήθελα επίσης, να σας ενηµερώσω τι αποφάσισε η Διά-
σκεψη των Προέδρων για την ψηφοφορία και να ζητήσω συνο-
λικά την έγκρισή σας και για τα δύο. Η ψηφοφορία για τη λήψη
απόφασης θα γίνει µε ξεχωριστή συνεδρίαση αύριο Τετάρτη 20
Μαΐου 2020 στις 12.00’, δεδοµένου ότι το άρθρο 137 του Κανο-
νισµού της Βουλής που επικαλούµαστε για την οργάνωση της
συζήτησης, µας επιτρέπει την ολοκλήρωση της συζήτησης µέσα
σε δύο, το πολύ, συνεδριάσεις.

Σχετικά µε τη διεξαγωγή της ψηφοφορίας, ο Κανονισµός της
Βουλής, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α προβλέπει ότι οι συνάδελφοι
Βουλευτές ή και τα µέλη της Κυβέρνησης που ευρίσκονται σε
αποστολή της Βουλής ή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό, µπο-
ρούν να µετέχουν στη µυστική ψηφοφορία, µε επιστολική ψήφο.

Σύµφωνα µε την οµόφωνη απόφαση της από 14 Μαΐου του
2020 Διάσκεψη των Προέδρων, σε αυτές τις έκτακτες συνθήκες,
όταν απαιτείται η διεξαγωγή µυστικής ψηφοφορίας, αυτή θα γί-
νεται µε αυτοπρόσωπη παρουσία των Βουλευτών και όχι µε επι-
στολική ψήφο. Η ψηφοφορία θα πραγµατοποιηθεί µε τη διαδο-
χική προσέλευση των Βουλευτών σε πέντε οµάδες των εξήντα
ατόµων, µε αλφαβητική σειρά. Κάθε οµάδα θα προσέρχεται ανά
µία ώρα για να ψηφίσει, δηλαδή η πρώτη οµάδα από Αβδελάς
έως Γεωργαντάς, παραδείγµατος χάριν, από τις 12.00’ έως τις
13.00’, η δεύτερη από τις 13.00’ έως τις 14.00’ κ.ο.κ.. Με παρό-
µοιο τρόπο θα µοιραστούν και οι ψηφολέκτες σε τρεις οµάδες
των δύο Βουλευτών, ώστε να γίνει η συλλογή και καταµέτρηση
των ψήφων στις 17.00’ που αναµένεται να έχει ολοκληρωθεί η
ψηφοφορία. Αυτές είναι, λοιπόν, οι δύο προκαταρκτικές εισηγή-
σεις του Προεδρείου.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. Ευχαριστώ

για την οµόφωνη συµφωνία σας.
Ξεκινάµε. Όπως θα είδατε στον πρώτο κύκλο των κατά προτε-

ραιότητα είναι συνάδελφοι που µετέχουν και στην εξεταστική επι-
τροπή. Υπήρξε ένα θέµα αν µπορούν ή δεν µπορούν, αλλά αυτό
λύθηκε στη Διάσκεψη των Προέδρων και µπορούν.

Απλώς εγώ θέλω να κάνω µια παράκληση–σύσταση: Επειδή
υπάρχει γνωµοδότηση του 2010 και του 2011 από το Επιστηµο-
νικό Συµβούλιο της Βουλής για παρόµοιες περιπτώσεις, που
είχαν ζητηθεί τα πρακτικά της επιτροπής κατά τη διάρκεια της
εκδίκασης, ότι αυτά είναι µυστικά και δεν δίνονται, ει δυνατόν οι
συνάδελφοι που θα µιλήσουν να περιοριστούν όσο µπορούν στο
αίτηµα της επέκτασης του κατηγορητηρίου, µε όσο το δυνατόν
λιγότερες αναφορές στα πρακτικά της συνεδρίασης που σας
λέω ότι υπάρχει γνωµοδότηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Σωστά το επισηµαίνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εγώ, κύριε Λάππα,

είµαι υποχρεωµένος ως Προεδρείο αυτό να το υπενθυµίσω, να
υποβάλω την παράκληση και να γραφτεί στα Πρακτικά. Από εκεί
και πέρα δεν θα σας πει κανείς τι θα πείτε.

Καλείται στο Βήµα από την Νέα Δηµοκρατία ο κ. Αθανάσιος
Πλεύρης. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το κατηγορητήριο βασίζεται στα απόρ-
ρητα Πρακτικά; Περιλαµβάνει τα απόρρητα Πρακτικά;

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ηρεµία, κύριοι συνά-

δελφοι. 
Ορίστε, κύριε Πλεύρη, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στις 8

Οκτωβρίου 2019 λάβαµε την εντολή από την Ολοµέλεια της Βου-
λής να διερευνήσουµε τυχόν αξιόποινες πράξεις του πρώην Ανα-
πληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης, του κ. Παπαγγελόπουλου
αναφορικώς µε µια σειρά από αδικήµατα.

Σήµερα µε την πρόταση η οποία γίνεται από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, ερχόµαστε εδώ να υποστη-
ρίξουµε τη διεύρυνση αυτού του κατηγορητηρίου. Ο λόγος που
ερχόµαστε εδώ είναι ότι όπως οφείλαµε ως προανακριτική επι-
τροπή, βάσει του άρθρου 86 του Συντάγµατος, όταν υπέπεσε
στην αντίληψή µας ότι υπάρχουν καταγγελίες για άλλες αξιόποι-
νες πράξεις, πάλι από εν ενεργεία εισαγγελικούς λειτουργούς,
διαβιβάσαµε αµελλητί τον φάκελο στη Βουλή.

Η βασική διεύρυνση και διερεύνηση που πρέπει να κάνουµε
είναι ότι βάσει των καταγγελιών, τις οποίες θα σας αναπτύξω
αµέσως, προκύπτει ότι πρέπει να διερευνηθεί εάν ο πρώην Ανα-
πληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης ουσιαστικά λειτουργούσε µε
έναν δοµηµένο τρόπο κατά τον οποίο µε διαφορετικά άτοµα,
κατά βάση δηµοσιογράφους, διοχέτευε δηµοσιεύµατα σε βάρος
πολιτικών του αντιπάλων και φυσικών προσώπων και εν συνεχεία
µε αυτά τα δηµοσιεύµατα, τα οποία ήταν δικής του προέλευσης,
διενεργούνταν προκαταρκτικές εξετάσεις και αυτές οι προκα-
ταρκτικές εξετάσεις οδηγούσαν στη στοχοποίηση πολιτικών και
φυσικών προσώπων. Όταν µάλιστα οι εισαγγελικοί λειτουργοί
δεν ενέδιδαν στις πιέσεις τις οποίες κατήγγειλαν ότι δέχθηκαν,
γινόταν η ίδια η διαδικασία και σε βάρος αυτών των εισαγγελικών
λειτουργών. Δηλαδή, πάλι από τους ίδιους δηµοσιογράφους και
τα ίδια µέσα υπήρχε στοχοποίηση των εισαγγελέων που δεν δέ-
χονταν να πειθαρχήσουν στις εντολές τις οποίες καταγγέλλουν
ότι λάµβαναν από τον Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, µε
αποτέλεσµα να ακολουθείται η ίδια διαδικασία, δηλαδή δηµοσί-
ευµα, πειθαρχική δίωξη, εξώθηση σε παραίτηση.

Ποιοι τα λένε αυτά; Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα
λένε πέντε εισαγγελικοί λειτουργοί, οι τέσσερις εν ενεργεία.
Όταν ήρθαµε εδώ να λάβουµε την εντολή την πρώτη φορά, εί-
χαµε δύο καταθέσεις εισαγγελικών λειτουργών, τώρα έχουµε
πέντε και έχουµε και µια ακόµα κατάθεση, της αξιότιµου Εισαγ-
γελέως του Αρείου Πάγου που έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία. 

Πρώτη εισαγγελική λειτουργός είναι η εισαγγελέας διαφθο-
ράς η κ. Ράικου. Από την προηγούµενη φορά ήταν εδώ γνωστό
ότι κατήγγειλε ότι δέχτηκε τηλεφωνική πίεση από τον κ. Παπαγ-
γελόπουλο να στείλει, χωρίς να υπάρχουν στοιχεία, τον φάκελο
στη Βουλή κατόπιν δηµοσιευµάτων τα οποία κατά βάση είχαν
αναφερθεί στην εφηµερίδα «DOCUMENTO» και µόλις αυτή αρ-
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νήθηκε, πάλι στην εφηµερίδα «DOCUMENTO» υπάρχει ένα δη-
µοσίευµα εναντίον της κ. Ράικου που την εξωθεί σε παραίτηση.

Όλοι είπαν: Μα, είπε τότε τίποτα η κ. Ράικου; Προκύπτει ότι
είπε. Και πώς προκύπτει ότι είπε; Ρωτήστε τον κ. Κοντονή, διότι
απ’ ό,τι πληροφορηθήκαµε ο κ. Κοντονής είχε λάβει ένα sms που
έλεγε: «Παραιτούµαι κύριε Υπουργέ, αλλά δεν έχω τίποτα σε
βάρος σας». Εάν έχει λάβει παρόµοιο sms και ο κ. Παπαγγελό-
πουλος θα ήθελα να το δείξει σήµερα, ότι όπως δεν είχε κανένα
πρόβληµα µε τον κ. Κοντονή δεν είχε και κανένα πρόβληµα µε
τον κ. Παπαγγελόπουλο.

Τι γίνεται, λοιπόν, µε την κ. Ράικου µετά; Πειθαρχικές διώξεις.
Περνάει όλο το στάδιο των πειθαρχικών διώξεων και φτάνει να
απαλλάσσεται. Καταγγελίες µόνο από δηµοσιεύµατα. Στην πο-
ρεία πάει να γίνει η ανάληψη της Εισαγγελέως Διαφθοράς από
την διάδοχο της κ. Ράικου. Μία Αντεισαγγελέας Εφετών την προ-
σβάλει, η κ. Κυβέλου. Με το που κάνει την προσβολή στον Άρειο
Πάγο, πού βλέπουµε δηµοσίευµα; Στην εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑ-
ΤΙΑ». Η ίδια καταγγέλλει στην επιτροπή µας ότι είναι δηµοσίευµα
που είχε στοχοποίηση και όπως βλέπει αυτή τη στιγµή είναι δη-
µοσίευµα που προέρχεται από τον κ. Παπαγγελόπουλο. Τι γίνεται
µετά; Πειθαρχικό βάσει αυτού, απαλλαγή της κ. Κυβέλου. Είναι
η Εισαγγελέας η οποία αντέδρασε. 

Ο Αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου, εποπτεύων την Εισαγ-
γελία Διαφθοράς κ. Αγγελής άντεξε τρεις µήνες. Τι γνωρίζαµε
µέχρι τώρα, κύριοι συνάδελφοι, και το είχαν κάνει σηµαία; Μα,
αυτός ο άνθρωπος λέει Ρασπούτιν. Είπε ποτέ Παπαγγελόπουλο;
Άκουγα και τον κ. Παπαγγελόπουλο. Είπε ποτέ Παπαγγελόπου-
λο; Και σαν τώρα θυµάµαι τα πρόσωπα των συναδέλφων στην
προανακριτική επιτροπή όταν ο κ. Αγγελής παραιτήθηκε στις 7
Ιανουαρίου 2019. Γιατί παραιτήθηκε; Για δηµοσίευµα το οποίο
είχε γράψει η εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ», για fake news, όπως
είπε ότι ήταν η Αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου Δηµητρίου,
ένα ψευδές δηµοσίευµα. Όταν παραιτείται ο κ. Αγγελής τι λέει;
Λέει το εξής: «Τι µου λες τώρα; Τι µου λες παιδί µου; Ποιος είναι
ο Ρασπούτιν;». Ο Παπαγγελόπουλος αυτό το λέει στην κ. Δηµη-
τρίου και αυτό µας καταθέτει η κ. Δηµητρίου.

Στις 7 Ιανουαρίου 2019 η Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου
ήξερε ότι ο Παπαγγελόπουλος, κατά τον Αντεισαγγελέα του Α-
ρείου Πάγου, κ. Αγγελή, είναι πίσω από το δηµοσίευµα και στη
στοχοποίηση του. Τι άλλο ήξερε που καταθέτει η κ. Δηµητρίου;
Ότι ο λόγος αντιδράσής του είναι ότι η εισαγγελέας διαφθοράς
του είχε πει ότι θα ασκήσω ποινική δίωξη µέχρι τις 20 Δεκεµβρίου
σε τρία πολιτικά πρόσωπα και ο κ. Αγγελής λέει ότι «δεν υπήρχαν
στοιχεία και θα πάµε φυλακή». Είναι ενδιαφέρον.

Στις 8 του µηνός γίνεται συνάντηση στο γραφείο του κ. Καλο-
γήρου µε τον κ. Αγγελή, την κ. Δηµητρίου και τον κ. Καλογήρου
µε θέµα συζήτησης το δηµοσίευµα της «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ».

Προφανώς αυτό που είπε ο κ. Αγγελής στην κ. Δηµητρίου θα
το πει η κ. Δηµητρίου, όχι σε εµάς, όπου κληθεί. Γιατί ανέφερε
το όνοµα «Παπαγγελόπουλος» σε εµάς ενώ στις αντίστοιχες
ερωτήσεις του κ. Ζαχαρή και κ. Σοφουλάκη είπε ότι δεν γνωρίζει
για το Ρασπούτιν; Σε εµάς είπε ότι γνωρίζει και της είπε ο Αγγε-
λής ότι ο Ρασπούτιν είναι ο Παπαγγελόπουλος.

Τι γίνεται, λοιπόν, µε τη συνάντηση στον κ. Καλογήρου; Προ-
φανώς αυτά τα οποία είπε ο κ. Αγγελής στην Εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου τα είπε και στην Κυβέρνηση. Και τι γίνεται; Καµµία
δικαστική έρευνα µέχρι τις 12 Ιουνίου, αφού έχουν γίνει ευρωε-
κλογές, έχει χάσει ο ΣΥΡΙΖΑ τις ευρωεκλογές κι έχουν προκη-
ρυχθεί εθνικές εκλογές, στο συρτάρι µια καταγγελία Αντεισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου, εποπτεύοντα για τη διαφθορά ότι ο Πα-
παγγελόπουλος είναι πίσω από τη στοχοποίησή του και καµµία
κίνηση από την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ που κάλυπτε απόλυτα τις
ενέργειες που έγιναν. Έγιναν ευρωεκλογές, βγαίνει δηµοσίευµα
στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» και ξαφνικά ξεκινάει µια εισαγγελική έρευ-
να, βάσει της οποίας είµαστε εµείς εδώ.

Στη συνέχεια προκύπτουν τα εξής: Έρχεται η κ. Τσατάνη στην
επιτροπή. Η κ. Τσατάνη ξέρετε τι µας λέει; Ότι στις 22 Νοεµβρίου
ο κ. Παπαγγελόπουλος την πήρε τηλέφωνο, επικοινώνησαν και
της είπε: «Στείλε τον φάκελο του Βγενόπουλου στη Ράικου, δεν
έχεις αρµοδιότητα να τον έχεις τον συγκεκριµένο φάκελο, αν θες
να κάνεις καλά Χριστούγεννα, γιατί έχεις µια καυτή βόµβα».

Κάπως έτσι µάς τα είπε η κ. Τσατάνη. Να ελέγξουµε τι λέει η κ.
Τσατάνη. Αφού αρνείται η κ. Τσατάνη να στείλει τον φάκελο στην
κ. Ράικου, γίνεται επώνυµη καταγγελία σε βάρος της. Από ποιον;
Από τον κ. Βαξεβάνη. Ο δηµοσιογράφος κάνει µια επώνυµη κα-
ταγγελία.

Στις 22 Δεκεµβρίου 2015 η επώνυµη αυτή καταγγελία µπαίνει
στο αρχείο, αρχειοθετείται, αλλά στις 23 Δεκεµβρίου 2015 έν-
τεκα Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ –προσέξτε, στις 22 είχε αρχειοθε-
τηθεί, δεν είχε µάθει κανένας τη διαδικασία- κάνουν ερώτηση για
το θέµα. Και απαντάει ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Παπαγγελό-
πουλος: «Η ερώτηση αυτή έχει υπαγορευτεί. Είναι και εδώ συ-
νάδελφοι και άµα τους ρωτήσω δεν ξέρουν τί γράφει». Και ο κ.
Παπαγγελόπουλος λέει πράγµατι ότι η υπόθεση αρχειοθετείται. 

Τι γίνεται, όµως; Στο σύµφωνο συµβίωσης στις 24 Δεκεµβρίου,
που παίρνει ΦΕΚ, αλλάζει και ο Κώδικας Οργανισµού των Δικα-
στηρίων και ενώ ως τότε η Πρόεδρος του Αρείου Πάγου δεν είχε
δικαίωµα να ασκεί πειθαρχική δίωξη, έχουµε –προσέξτε- τα εξής:
στις 22 αρχειοθέτηση, στις 23 ερώτηση Βουλευτών, απάντηση
Παπαγγελόπουλου... 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ κάποια λεπτά ακόµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Πλεύρη, ένα

λεπτό…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι ο εισηγητής και

σας παρακαλώ..
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ακούστε τι θέλω να

σας πω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Μου κόβετε τον ειρµό της σκέψης

µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχετε ανάγκη. Θα

δείτε τι θα πω.
Θέλω την οµόφωνη από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώ-

πους συµφωνία, γιατί πράγµατι είναι ειδικό το θέµα, ο µεν χρό-
νος των δέκα λεπτών των κατά προτεραιότητα οµιλητών να φτά-
σει έως είκοσι λεπτά και ο χρόνος των άλλων συναδέλφων, που
είναι πέντε λεπτά, να φτάσει έως δέκα. Έχω την οµόφωνη συµ-
φωνία; Το Σώµα συµφωνεί;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
Καταλάβατε γιατί είπα ότι θα σας υπερκαλύψω; Όµως, στα εί-

κοσι και στα δέκα θα σταµατάτε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Πολύ ωραία. 
Για να έρθουµε στο θέµα: Είχαµε πίεση του κ. Παπαγγελόπου-

λου -κατά την καταγγελία της κ. Τσατάνη-, τα πραγµατικά γεγο-
νότα αρχειοθέτησης της καταγγελίας και ερώτησης των Βου-
λευτών του ΣΥΡΙΖΑ. Και µετά την ερώτηση των Βουλευτών του
ΣΥΡΙΖΑ τι έχουµε; Αλλαγή του νοµοθετικού πλαισίου. Και στις 24
Δεκεµβρίου, πριν τα Χριστούγεννα, την αρµοδιότητα για τον πει-
θαρχικό έλεγχο την παίρνει η Πρόεδρος του Αρείου Πάγο και
ασκείται πειθαρχική δίωξη στην κ. Τσατάνη, ενώ ήδη είχε αρχει-
οθετηθεί η υπόθεσή της. Προφανώς, ιδιαίτερη σύµπτωση! Αυτό
καταγγέλλει η κ. Τσατάνη. 

Η κυρία Τσατάνη, κατά πολλούς, είναι για χίλιους δυο λόγους
αναξιόπιστη. Ήταν, όµως, Αντεισαγγελέας Εφετών όταν έκανε
τις συγκεκριµένες καταγγελίες. Τώρα έγινε αναξιόπιστος και ο
κ. Αγγελής, που ήταν η επιλογή της Εισαγγελέως του Αρείου
Πάγου για τη θέση του Επόπτη Διαφθοράς, γιατί έχει το καλύ-
τερο βιογραφικό στον Άρειο Πάγο, έτσι µας είπε η κ. Δηµητρίου.
Έγινε αναξιόπιστη και η κ. Ράικου.

Πάµε σε άλλους που στην πορεία έγιναν αξιόπιστοι. Ερχόµα-
στε τώρα στον κ. Αθανασίου. Ο κ. Αθανασίου είναι Οικονοµικός
Εισαγγελέας. Σε όλον αυτό τον σχεδιασµό που καταγγέλλεται οι
δύο κρίσιµες εισαγγελίες είναι η Εισαγγελία Διαφθοράς και η Οι-
κονοµική Εισαγγελία. Τι µας καταγγέλει ο κ. Αθανασίου; Μας κα-
ταγγέλλει ο κ. Αθανασίου παρεµβάσεις του κ. Παπαγγελόπουλου
σε ανοικτές υποθέσεις. 

Παρέµβαση πρώτη: Τηλεοπτικές άδειες. Πίεση για να ελεγχθεί
και, αν γίνεται, να κινηθούν και διαδικασίες σε βάρος του κ. Αλα-
φούζου, ειδικά του κ. Αλαφούζου. Ήταν προτεραιότητα! Ήταν,
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όταν ο «ΣΚΑΪ» ήτανε να πάρει ή να µην πάρει άδεια. Και ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός καταγγέλλεται ότι έδειχνε ενδιαφέρον να
γίνουν πιέσεις και γρήγοροι έλεγχοι και µπλοκάρισµα λογαρια-
σµών ενός επιχειρηµατία που ήταν να πάρει άδεια, ο οποίος, ως
γνωστόν, δεν ήτανε και εκλεκτός της κυβέρνησης.

Δεύτερη καταγγελία ήταν ότι ενώ είχε ετοιµαστεί πόρισµα
κατά τραπεζικών στελεχών, πήρε τηλέφωνο ο κ. Παπαγγελόπου-
λος και του λέει: «Κράτα το», κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, «το πόρισµα».
Και όταν το στέλνει ο κ. Αθανασίου και ακολουθεί η Εισαγγελία
Πρωτοδικών τα νόµιµα, καταγγέλλει ο κ. Αθανασίου ότι τον παίρ-
νει τηλέφωνο και λέει ότι «τι είναι αυτό που µου έκανες;». Αυτά
αν θέλετε πηγαίνατε να τα δείτε, είναι σε αυτά τα οποία έχουµε
διαβιβάσει. «Τι είναι αυτά που µου έκανες; Τώρα εγώ πρέπει να
τρέξω στην Εισαγγελέα Πρωτοδικών να προλάβω το πόρισµα».

Δεν πρέπει να το διερευνήσουµε αυτό, εάν και εφόσον ο
πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης έκανε παρεµβάσεις
για πόρισµα εναντίον τραπεζιτών, για να µην προχωρήσει αυτή
η διαδικασία; Αν είναι αλήθεια ή ψέµατα, δεν πρέπει να το ελέγ-
ξουµε;

Τα ίδια καταγγέλει και για την υπόθεση µε τον κ. Παπαχρή-
στου, τον δηµοσιογράφο, ότι του ειπώθηκε: «Βρες στοιχεία,
φτιάξε στοιχεία κατά αυτού του δηµοσιογράφου». Να µην το διε-
ρευνήσουµε;

Εγώ σας λέω ότι είναι ψέµα. Όµως, ένας εισαγγελέας εν ενέρ-
γεια, ο Οικονοµικός Εισαγγελέας ήρθε και µας το κατέθεσε. Εν-
δεχοµένως, αν αυτός ήταν προστατευόµενος µάρτυρας και
ερχόταν χωρίς τη δική του παρουσία, να είχε µεγαλύτερη αξιο-
πιστία για εσάς. Όµως, είναι ένας εισαγγελέας, τέλος πάντων,
να διερευνήσουµε µια εισαγγελική έρευνα.

Ερχόµαστε στις καταγγελίες ενός επιχειρηµατία, του κ. Σάµπυ
Μιωνή. Τι µας καταγγέλει στην επιτροπή στην οποία ήρθε; Μας
καταγγέλλει ότι είχε µια στοχοποίηση µε σειρά δηµοσιευµάτων
από την εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» πάλι. Η συγκεκριµένη στο-
χοποίηση, µάλιστα, είχε και ως επίκεντρο και τον κ. Παπασταύ-
ρου, ως συνεργάτη του πρώην Πρωθυπουργού, του κ. Αντώνη
Σαµαρά.

Σε αυτήν όλη την στοχοποίηση είχαν ανοικτεί µια σειρά από
δικαστικές διαµάχες, γίνεται µια συνάντηση -λέει ο κ. Μιωνή- µε
πρωτοβουλία της κυβέρνησης - κ. Φιλιππάκης αυτά λέει, η σχέση
Φιλιππάκη - Παπαγγελόπουλου-, µε τον κ. Παππά -προσέξτε πού-
στο Μέγαρο Μαξίµου µέσα. Γίνεται συνάντηση του Σάµπυ Μιω-
νή, του κ. Παπαγγελόπουλου και του κ. Παππά. Και εκεί πέρα συ-
ζητείται τι; Ανοιχτές ποινικές υποθέσεις του κ. Σάµπυ Μιωνή µε
την ελληνική δικαιοσύνη και η κόντρα που υπάρχει µε τον δηµο-
σιογράφο Φιλιππάκη.

Τι καταγγέλλει ο κ. Μιωνή; Το αρνείται αυτό ο κ. Παπαγγελό-
πουλος, αλλά σας λέω τι καταγγέλλει. Ότι αφού είπαν να κλεί-
σουν οι διαφορές, ο κ. Παπαγγελόπουλος παρενέβη και είπε να
κλείσουν, αλλά να πληρωθούν και τα λεφτά στον κ. Φιλιππάκη.
Τι λεφτά; Ο καθένας τα είπε όπως ήθελε, όµως, να δοθούν
λεφτά. Τα λεφτά αυτά, µετά από έξι µήνες, προσδιορίζονται και
προσδιορίζονται στο ποσό των 350.000 ευρώ.

Τι δουλειά έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης να µι-
λάει για τέτοια θέµατα; Γιατί δεν αµφισβητεί κάνεις ότι έγινε η
κουβέντα, όµως, τι δουλειά έχει να µπαίνει µέσα στο Μαξίµου σε
ανοικτή ποινική υπόθεση;

Να ήταν µόνο αυτό; Θα λέγαµε ότι έγινε ένα σφάλµα. Δεν είναι
έτσι, όµως, διότι υπογράφεται ένα ιδιωτικό συµφωνητικό στις 17
Μαρτίου 2018, που τι συµφωνεί ο κ. Σάµπυ Μιωνή µε τον κ. Φι-
λιππάκη; Ακούστε τι συµφωνούν -road map λέγεται αυτό-, ότι τα
µέρη αναλαµβάνουν την εξής υποχρέωση. Εγκληµατική οργά-
νωση! Η ερευνούσα εισαγγελική αρχή εισηγείται ότι από την
έρευνα δεν προέκυψαν στοιχεία και κλείνει την προκαταρκτική
έρευνα για όλα τα εµπλεκόµενα πρόσωπα, βάζοντας την υπό-
θεση στο αρχείο. Συµφώνησαν αρχειοθέτηση κακουργήµατος,
ποινική δίωξη για απάτη επί δικαστηρίου. Η τέταρτη ειδική ανα-
κρίτρια εισηγείται την αρχειοθέτηση και για τα δύο πρόσωπα και
επιδίδει τυπική κλήση. Άλλος εισαγγελέας συµφωνεί στην αρχει-
οθέτηση και µετά από τριάντα ηµέρες γίνεται αµετάκλητη η από-
φαση. Αυτά συµφώνησαν.

Θα µου πείτε: Έχει σχέση µε αυτά ο κ. Παπαγγελόπουλος ή

το Μαξίµου; Μας το λέει ο κ. Φιλιππάκης. Τι µας λέει σε αυτό το
οποίο έστειλε στην επιτροπή µας; Δύο µήνες µετά από αυτό που
σας διάβασα, στις 15 Μαΐου 2018, ώρα 13.00’, γίνεται συνάντηση
στο γραφείο του Υπουργού Ψηφιακής Πολιτικής, κ. Παππά πα-
ρουσία του Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης, κ. Παπαγγελό-
πουλου και εκπροσώπου του Σάµπυ Μιωνή, «εµού» -εννοεί ο κ.
Φιλιππάκης του ιδίου- και τρίτου προσώπου µε τι θέµα; Η τήρηση
των εκατέρωθεν δεσµεύσεων του συµβιβασµού, αυτού που σας
διάβασα.

Μετά από δύο µήνες συναντιούνται και αυτό είναι το θέµα της
συζήτησης, όπως λέει ο κ. Φιλιππάκης, που στην παρούσα υπό-
θεση ο κ. Φιλιππάκης αισθάνεται ότι στοχοποιείται. Και αυτός
µας λέει ότι το θέµα ήταν αν τηρείται τι; Αν τηρείται ότι η ερευ-
νούσα εισαγγελική αρχή θα εισηγηθεί ότι δεν υπάρχουν στοιχεία
και θα αρχειοθετήσει την υπόθεση, ότι η τέταρτη ειδική ανακρί-
τρια θα στείλει τυπικές κλήσεις. Πείτε µου το εξής: Είναι δυνατόν
Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης να µπαίνει και να συζητά
αυτά τα θέµατα;

Προσέξτε ποια είναι η διάφορά µας, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, επειδή
µιλάτε για πολιτικές διώξεις. Αν ήθελε η Νέα Δηµοκρατία τώρα
µε αυτό το υλικό -που εσείς θα το είχατε κάνει σίγουρα- θα ερ-
χόµασταν εδώ και θα ζητούσαµε τη διεύρυνση του κατηγορητη-
ρίου και για τον κ. Παππά, διότι θα λέγαµε -προσέξτε- ότι «το
«δεξί χέρι» του Τσίπρα είναι σε όλες αυτές τις συναντήσεις.

Εµείς, όµως, έχουµε την εντιµότητα να έρθουµε εδώ πέρα και
να σας πούµε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, ότι εκεί που εµείς βρίσκουµε
στοιχεία και πρέπει να διερευνηθούν τα βάζουµε. Δεν θα µας βό-
λευε τώρα να λέγαµε µέσα και ο Νίκος Παππάς που είναι σε
αυτές τις συναντήσεις και συµµετέχει; Όµως, εδώ πέρα ερχόµα-
στε µε τη βαρύτητα που υπάρχει ότι έχουµε έναν ρόλο να µη
στείλουµε σε αγχόνη πολιτικά πρόσωπα µόνο και µόνο επειδή
κάποιος είπε κάτι, αλλά να βασανίσουµε τη σκέψη πριν έρθουµε
εδώ.

Ποιος ζητάει, λοιπόν, να γίνει η διερεύνηση; Διότι εγώ ξέρω
έναν άνθρωπο του ΣΥΡΙΖΑ ο οποίος -δεν µπορεί- θα ψηφίσει σί-
γουρα υπέρ της διευρύνσεως του κατηγορητηρίου. Είναι ο Νίκος
Παππάς.

Του διάβασα το συµφωνητικό που ακούσατε και µου απαντάει
στην επιτροπή: «Κύριε Πλεύρη, πραγµατικά θεωρώ πάρα πολύ
κρίσιµες τις πτυχές της συµφωνίας τις οποίες µόλις αναγνώσατε
και θεωρώ ότι η επιτροπή δεν µπορεί να κάνει ούτε βήµα πίσω,
εάν δεν καλέσει τους εκπροσώπους και των δύο πλευρών για να
εξακριβωθεί ποιος έβαλε αυτό και αυτοί ονοµάζουν, αν δεν κάνω
λάθος, οδικό χάρτη». Του λέω: «Είναι προβληµατικό;» «Βεβαίως,
είναι προβληµατικό κι όποιος το έχει εισηγηθεί προφανώς δεν
ξέρω τι νόµιζε ότι θα κάνει». Άρα, λέω, θα πρέπει να έρθουν εδώ
οι εκπρόσωποι των δύο πλευρών να µας κοινοποιήσουν τη µε-
ταξύ τους αλληλογραφία.

Πώς θα έρθουνε, κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, άµα δεν διευ-
ρύνετε το κατηγορητήριο; Σας λέει ο κ. Παππάς ότι πρέπει να
γίνει διεύρυνση του κατηγορητηρίου γιατί µόνο έτσι µπορούν να
έρθουν για να διερευνήσουµε την υπόθεση. Σας διάβασα τι λέει
ο ίδιος. Σας λέει ότι είναι προβληµατικά όλα αυτά και είναι απα-
ράδεκτο όποιος τα έβγαλε. Άρα, αφού είναι απαράδεκτο όποιος
τα έβγαλε και πρέπει διερευνηθεί, πρέπει να ψηφίσετε, γιατί αλ-
λιώς δεν θέλετε να διερευνηθεί. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τώρα µας δουλεύεις;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, για να

είµαι τυπικός…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Θα µας τα πεις αύριο, κύριε Πολάκη, µην ανησυχείς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Πλεύρη, µην

απαντάτε, κλείστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα µας τα πει ο κ. Πολάκης αύριο και

ελπίζω να µην ειπωθεί, όπως στον κ. Τζανακόπουλο, ότι είπε ανα-
κρίβειες. Γιατί η κ. Δηµητρίου είπε ότι ποτέ δεν είπε στον κ. Τζα-
νακόπουλο αυτά που µας είπε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε, κύριε
Πλεύρη. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Λάππα, κι εσείς είµαι βέβαιος
ότι θα ψηφίσετε υπέρ της διεύρυνσης. Γιατί; Γιατί στα Πρακτικά
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είπατε το εξής: Είπατε ότι η ύπαρξη απλής και µόνο πιθανότητας
τέλεσης αξιόποινης πράξης ή απλών ενδείξεων ενοχής καθιστά
υποχρεωτική τη διερεύνηση της υπόθεσης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Το είπα για τους Εισαγγελείς Διαφθο-
ράς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ναι, αλλά συµφωνήσατε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Πλεύρη, µην

κάνετε κουβέντα και κλείστε, παρακαλώ. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα κάνω

κουβέντα. 
Εάν θεωρείτε ότι όλα αυτά τα οποία σας είπα δεν είναι ούτε

απλή υπόνοια, τότε απορώ πώς εσείς όλοι ήρθατε εδώ πέρα και
µε τρεις προστατευόµενους µάρτυρες, -που έγιναν δύο, γιατί
βγήκε ο ένας και αποδεικνύεται και από την επιτροπή ότι και ο
άλλος είναι εµπλεκόµενος και λέει ότι µου υπαγόρευαν να µην
γράψουν αυτά που ήθελα, γιατί αυτά µας είπε ο Μάξιµος Σαρά-
φης, ότι ήθελε να πει πράγµατα και δεν τον άφησαν οι εισαγγε-
λείς να τα γράψουν- σύρατε δέκα πολιτικά πρόσωπα και µε πέντε
εν ενεργεία εισαγγελικούς λειτουργούς δεν τολµάτε τη διερεύ-
νηση; Ή καλύπτετε ή φοβόσαστε! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ.

Σπυρίδωνας Λάππας από τον ΣΥΡΙΖΑ για είκοσι λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευτυχώς, κύριε Πλεύρη, που στην κατακλείδα της οµιλίας σας

αναφέρατε τη λέξη «προστατευόµενοι µάρτυρες», γιατί οι έν-
νοιες «NOVARTIS», «σκάνδαλο» απουσίαζαν από την εικοσάλε-
πτη εισήγησή σας ως να µη συνέβησαν ποτέ σε αυτή τη χώρα.
Πολύ ωραία!

Αναφέρατε και την 8η Οκτωβρίου, την πρώτη απόφαση που πή-
ρατε για το πρώτο κατηγορητήριο, το οποίο επίσης αποδείχθηκε
πλήρως στην επιτροπή και φέρνετε τη διερεύνηση. Πήγατε πάρα
πολύ καλά µε τις κατηγορίες τις πρώτες αφού και οι πέντε εισαγ-
γελικοί λειτουργοί που αναφέρατε στις ερωτήσεις για τις κατη-
γορίες της 8ης Οκτωβρίου όλοι δήλωσαν άγνοια. Πάρα πολύ
ωραία!

Άρα η απόφαση της Βουλής µετά από πρότασή σας για σύ-
σταση επιτροπής για τη διερεύνηση των σκανδάλων του Οκτω-
βρίου δεν ήταν απλώς ένα φιάσκο, ήταν ένας κατήφορος, µια
αποτυχία πλήρης και αυτό πάτε να περισώσετε. Και πώς το κά-
νετε; Ακούστε τώρα τι κάνετε. Ανέφερε πριν ο κύριος Πρόεδρος
δύο αποφάσεις του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής που
απαγορεύεται όταν διενεργείται προκαταρκτική εξέταση από µια
επιτροπή κατόπιν αποφάσεως της Ολοµέλειας της Βουλής να
αναφερθούν στοιχεία της διαδικασίας γιατί υπάρχει ένας βασι-
κός κανόνας του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας που η προδικασία,
πρώτη πράξη της οποίας είναι η προκαταρκτική εξέταση διαπνέ-
εται επί ποινή ακυρότητας της διαδικασίας και µε ποινή -άρθρο
252 άρση απορρήτου και εξαγωγή εγγράφων- απαγορεύεται να
δηµοσιοποιηθούν τα πρακτικά της και οι εργασίες της.

Κι όχι µόνο κουρελιάζετε τη νοµιµότητα, φέρνετε µια αίτηση
µε αυτούσια αντίγραφα των πρακτικών. Κι αυτό µόνο; Σας ενδια-
φέρει και η κατάθεση του Σάµπυ Μιωνή, ενός ιδιώτη, άσχετου µε
το πολιτικό σύστηµα, άσχετου µε τη διένεξη και την αντιπαρά-
θεση των κοµµάτων, για µια ιδιωτική διαφορά, ο οποίος φέρνει
µια µήνυση στην επιτροπή, εν πλω σε εργασίες της επιτροπής,
που καταθέτει τη µήνυσή του και αναφέρεται σε αντίγραφα των
πρακτικών την ώρα που συνεδριάζει η επιτροπή µε τρόπο µυ-
στικό και απόρρητο. Ντροπή, µόνο ντροπή! 

Ας πάµε, όµως, στα θέµατα τα οποία ενδιαφέρουν το πολιτικό
σύστηµα. Εγώ σέβοµαι αυτό που είπατε και δεν θα κάνω καµµία
χρήση, κύριε Πρόεδρε, και θα διατηρήσω και τη µυστικότητα και
το απόρρητο και των διαδικασιών και των πρακτικών και των εγ-
γράφων και του συνόλου του αποδεικτικού υλικού της επιτρο-
πής.

Αφήνω στον κ. Πλεύρη και στον κ. Μπούγα που θα ακολουθή-
σει το τι είπε η κ. Κυβέλου, τι είπε ο κ. Αθανασίου, τι είπε η κ. Ράι-
κου και ο κ. Αγγελής, οι οποίοι όλοι στο σύνολό τους θυµήθηκαν
παραβατικότητα και παρεµβάσεις παλιού εισαγγελέα και πρώην
Αναπληρωτή Υπουργού, του κ. Παπαγγελόπουλο ένα, δύο, τρία,
τέσσερα, πέντε, έξι χρόνια από τότε που συνέβη το γεγονός και

µάλιστα, µετά την αφυπηρέτηση, αφού έφυγε ο Παπαγγελόπου-
λος και έπαψε να έχει την ιδιότητα του Υπουργού.

Δηλαδή, ο εισαγγελικός λειτουργός, που έχει υποχρέωση από
τον νόµο όταν αντιληφθεί κάτι που δεν του αρέσει, που είναι πα-
ρατυπία, που είναι παρανοµία, που είναι πέρα από τη δοµή της
εισαγγελικής ιεραρχίας, πού αναφέρεται; Αναφέρεται στα προ-
ϊστάµενα, στα ανώτερα που προβλέπονται από τον οργανισµό
του εισαγγελικού κλάδου και του δικαστικού κλάδου, από τον
Κώδικα Οργανισµού Δικαστηρίων και από την εισαγγελική ιεραρ-
χία. Εκεί αναφέρεται ο εισαγγελέας. Και όχι µετά από τρία και
τέσσερα χρόνια να τον καλείτε για ένα θέµα που ερευνάτε, που
είναι σκάνδαλο ή σκευωρία, και να έρχονται και να λένε: «Μη µε
ρωτάτε για το σκάνδαλο ή σκευωρία. Δεν έχω ιδέα». Κανένας δεν
είπε. Είπαν και οι πέντε «δεν έχω ιδέα». Είπαν: «µη µε ρωτάτε,
δεν έχω ιδέα».

Η δε κ. Ράικου -δεν αναφέροµαι στα πρακτικά, είναι δηµοσί-
ευµα- τι το εκπληκτικό µας είπε; Αφού έκανε µια δήλωση παραί-
τησης, όταν τίποτα δεν την προµήνυε, αφού πήγε στον Εισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου κι έδωσε δύο απανωτές καταθέσεις µε
διαφορά δύο ωρών δεν ανέφερε τίποτα γι’ αυτό που είπε στην
επιτροπή για την Τουλουπάκη. Εδώ είναι µίσος, υπηρεσιακή αν-
τιπαλότητα που πραγµατικά το εξέφρασε και στα πρακτικά τρεις
φορές. Θλίψη µόνο µας γέννησε η συµπεριφορά των εισαγγελι-
κών λειτουργών που παρήλασαν από την επιτροπή. Αν αυτοί οι
τρεις, τέσσερις, πέντε εισαγγελείς αποτυπώνουν το είδος, την
ποιότητα και τα αισθήµατα που πρέπει να έχει ένας εισαγγελικό
λειτουργός, που πρέπει να είναι αδέκαστος και έξω από τέτοιες
αντιπαλότητες, πραγµατικά µόνο θλίψη γεννά.

Και τι µας είπε η κ. Ράικου; Δεν το ανέφερε ο κ. Πλεύρης, το
παρέλειψε. Μας είπε αυτό που δεν είπε ποτέ ούτε τότε που ήταν
σε έκρυθµη συναισθηµατική, όταν παραιτούνταν µε µια πολυσέ-
λιδη δήλωση παραίτησης. Πήγε στους Εισαγγελείς του Αρείου
Πάγου και κατέθεσε δύο φορές. Δεν είπε τίποτα γι’ αυτό που είπε
στην επιτροπή πάνω στο οποίο στηρίζετε την αίτησή σας για δι-
εύρυνση. Τι είπε; Είπε ότι η Τουλουπάκη έκανε αυτό που εγώ δεν
µπορούσα να κάνω. Τι δηλαδή; Κατασκεύασε µαζί µε τον Παπαγ-
γελόπουλο τους µάρτυρες και κατασκεύασε όλο το αποδεικτικό
υλικό.

Η ερώτηση όλων: Πώς; Πέστε κάποιον τρόπο, ένα πραγµατικό
περιστατικό, µια µεθόδευση. «Τα κατασκεύασαν. Αυτό που δεν
µπόρεσα να κάνω εγώ». Αυτή είναι η δικογραφία την οποία στή-
νετε, κύριοι. Αυτή είναι. Είναι ένα νέο φιάσκο, το οποίο, όµως,
δεν θα γλυτώσει το προηγούµενο, το οποίο έχετε οµολογήσει ότι
πρόκειται για φιάσκο.

Πάµε στο δεύτερο. Τι κάνετε; Φέρνετε µια αίτηση διεύρυνσης
του κατηγορητηρίου λέγοντας ότι υπάρχουν ενδείξεις στην
πρώτη σελίδα και επαρκείς ενδείξεις στην τρίτη σελίδα για τα
νέα αδικήµατα τα οποία θεωρείτε ότι υπάρχουν ενδείξεις. Πότε;
Όταν οι εργασίες της επιτροπής διαπνέονται από µυστικότητα
και το απόρρητο, το προβλέπει η νοµιµότητα, την τηρείτε, όµως
την κουρελιάζετε ασύστολα και εν ψυχρώ, κύριοι, ιδίως οι νοµι-
κοί. Μάλιστα την αίτηση την υπογράφουν τριάντα Βουλευτές.
Πώς πληροφορήθηκαν οι τριάντα Βουλευτές που υπογράφουν
την παρούσα αίτηση, τα απόρρητα και µυστικά πρακτικά της δι-
κογραφίας που εξετάζει η επιτροπή; Με ποιον τρόπο; 

Θα ήθελα να πάει αυτή η υπόθεση στην Εισαγγελία του Αρείου
Πάγου να διατάξει µια προκαταρκτική εξέταση, να δώσει εντολή
στον Εισαγγελέα Πρωτοδικών για το πώς διέρρευσε τα πρακτικά
από την επιτροπή µας. Πώς πήγαν τα πρακτικά στα χέρια ενός
ιδιώτη, ο οποίος κατέθεσε µήνυση µε αυτούσια αντίγραφα των
πρακτικών της επιτροπής µας; Και θέλετε να µιλάτε για νοµιµό-
τητα. Ποιοι; Εσείς.

Και µάλιστα, αποκρύπτετε και το µεγάλο ζήτηµα το οποίο εν-
διαφέρει την κοινωνία, τον ελληνικό λαό και την οικονοµία της
χώρας, το αν αυτή η χώρα είχε διαφθορά ποτέ κι αν το σκάνδαλο
είναι σκάνδαλο απόρροια µιας γενικευµένης διαφθοράς που διέ-
κρινε όλους τους κλάδους της πολιτικής, οικονοµικής και κοινω-
νικής ζωής στη χώρα και όχι για ένα µήνα κι έναν χρόνο αλλά για
χρόνια.

Την κ. Μπακογιάννη τη βλέπω και την κοιτάω στα µάτια και την
τιµώ, διότι τον Νοέµβριο του 2017 έκανε µια επερώτηση τότε ως
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Αρχηγός του κόµµατος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας και υπέ-
γραφαν Μαρκογιαννάκης, Κιλτίδης κ.λπ., όλα τα µέλη του κόµ-
µατός σας τότε. Ήταν µια τροµερή επερώτηση που καταγρά-
φονταν όλα τα αρνητικά φαινόµενα των σκανδάλων και των µιζών
στην υγεία, που έφταναν στον ουρανό. Και ακολούθησαν ο Κρε-
µαστινός, ο Σούρλας, ο Ρακιντζής, µπατεταρισµένοι συριζαίοι και
µε µίσος απέναντι στις παρατάξεις σας, δήθεν.

Δικοί σας άνθρωποι είναι διορισµένοι από τα κόµµατά σας, τον
πάλαι ποτέ δικοµµατισµό, αλλά και στο πλαίσιο της περιόδου
2010 - 2014 που έζησε η χώρα αυτή την κατάρα των µνηµονίων,
µε την απαξίωση, την πτώχευση, τη χρεοκοπία. Και δεν λέτε κου-
βέντα για αυτά, λες και δεν ξέραµε τι συµβαίνει στον χώρο της
υγείας. Χρόνια το ξέρατε οι ίδιοι.

Ο κ. Βενιζέλος δεν είναι εδώ. Τον τιµώ. Στο βιβλίο «Η Δια-
φθορά» του Δηµόπουλου κάνει έναν πρόλογο συνταρακτικό και
λέει ότι η διαφθορά στην Ελλάδα σαν σαράκι κατατρώει τις σάρ-
κες και του ελληνικού κράτους και των ελληνικών προϋπολογι-
σµών και της ελληνικής κοινωνίας. Και είπα του κ. Βενιζέλου στις
8 Οκτωβρίου, όταν συζητούσαµε την πρώτη αίτηση για τη «NO-
VARTIS», ότι ενστερνίζοµαι τα πάντα, όσα λέει. Θα ήθελα, όµως,
από έναν πολιτικό άντρα, που είναι και καθηγητής πανεπιστηµίου
και διανοούµενος και επιστήµονας, αυτά που γράφει, αυτά που
διακηρύσσει να τα υλοποιεί, όταν από τη θέση του, ως πολιτικός
άντρας, έχει τη δυνατότητα να τα υλοποιήσει και να τα πραγµα-
τώσει.

Αυτά είναι τα µεγάλα ζητήµατα και τα µεγάλα προβλήµατα της
ελληνικής κοινωνίας. Και δεν λέτε κουβέντα για αυτό. Δεν λέτε
κουβέντα!

Και τι µας λέτε τώρα; Μας λέτε ότι στις 8 Οκτωβρίου πήρατε
µία απόφαση εναντίον του Παπαγγελόπουλου, µε τα γελοιωδέ-
στατα αδικήµατα -κατάχρηση εξουσίας- διότι ο Παπαγγελόπου-
λος είχε τη δυνατότητα να καθοδηγεί τους Εισαγγελείς Διαφθο-
ράς και τους προστατευόµενους µάρτυρες να κάνουν ενέργειες
οι Εισαγγελείς και να καταθέτουν οι προστατευόµενοι µάρτυρες
ό,τι ήθελε ο Παπαγγελόπουλος. Έρχονται οι προστατευόµενοι
µάρτυρες και σας γελοιοποιούν παντάπασιν. Δηλώνουν ότι αγνο-
ούν πλήρως το όνοµα «Παπαγγελόπουλος». Πλήρως! Να η ηθική
αυτουργία του Παπαγγελόπουλου στην ψευδορκία των µαρτύ-
ρων. 

Πού θα φτάσει η γελοιότητά σας; Πώς θα καταπιείτε ένα τέ-
τοιο φιάσκο; Ε, αυτό θέλετε να κάνετε. Η κατάποση είναι δύ-
σκολη. Δεν αρκεί το εύρος του λάρυγγα και του οισοφάγου. Πάει
στο στόµα.

Και έρχεστε τώρα µε µία καινούργια πρόταση, λέγοντας ότι
υπάρχουν ενδείξεις. Πότε; Έχετε το δικαίωµα το νοµικό; Φέρτε
µας, κύριε Πλεύρη, που είστε νοµικός και διακονείτε το Ποινικό
Δίκαιο, ότι µπορεί µια επιτροπή που διερευνά, αν υπάρχουν εν-
δείξεις, για κάποιο πρόσωπο πριν το πόρισµά του και τη διαπί-
στωση, κεφαλαιοποιώντας το σύνολο του αποδεικτικού υλικού,
το σύνολο των µαρτυρικών καταθέσεων. Και θέλετε µε το πόρι-
σµά σας να λέτε, πριν εξετάσεις τους µάρτυρες του εγκαλουµέ-
νου και τους µάρτυρες που προτείνουν τα άλλα κόµµατα στο
σύνολό τους; Οι ενδείξεις τι είναι δηλαδή; Η σύλληψη η διανοη-
τική η δική σας; Δεν πρέπει να προκύπτει από το σύνολο των ερ-
γασιών της επιτροπής; Δεν πρέπει να προκύπτει από το σύνολο
του αποδεικτικού υλικού; Αποσπασµατικά βγάζετε ένα πόρισµα
εν πλω της επιτροπής και λέτε ότι, µε το πόρισµα αυτό, το προ-
σωρινό, φτιάχνουµε µία νέα κατηγορία; Και τι το θέλουµε το πό-
ρισµα της επιτροπής; Γιατί να ορίζει ο Κανονισµός της Βουλής
ότι µπορεί να εκδοθεί πόρισµα µετά το πέρας των εργασιών της;
Και τι σηµαίνει «πέρας των εργασιών της»; «Περάτωση της απο-
δεικτικής διαδικασίας παντάπασιν» λέει ο Κώδικας Ποινικής Δι-
κονοµίας. Αυτά τα καταπίνετε;

Κοιτάξτε, κανένα φιάσκο πολιτικό ή νοµικό δεν διορθώνεται µε
ένα καινούργιο φιάσκο. Κανένα! Και θα µείνετε πολύ εκτεθειµέ-
νοι. Θα τα δείτε και στην ποινική δικαιοσύνη. Να µη µιλήσω για
τις δεκάδες των ακυροτήτων της ποινικής διαδικασίας.

Και εδώ πρέπει να πω κάτι και να το θυµίσω στους νοµικούς
κυρίως. Χθες έκανα µία κουβέντα. Είχα κι εγώ την εσφαλµένη εν-
τύπωση ότι όσα συζητούµε στην Ολοµέλεια της Βουλής δεν
ελέγχονται δικαστικά, διότι παραµένουν στα interna corporis της

Βουλής, στα σώµατα της Βουλής και ό,τι διηµείφθη εδώ δεν µπο-
ρεί να υποστεί δικαστικό έλεγχο. Είναι λάθος. Η προανακριτική
επιτροπή δεν είναι interna corporis της Βουλής. Είναι επιτροπή
µε καθήκοντα εισαγγελικού λειτουργού, έναρξη ποινικής διαδι-
κασίας και ακυρότητες, οι µεν απόλυτες λαµβάνονται υπ’ όψιν
αυτεπαγγέλτως, οι δε σχετικές προβάλλονται από οποιαδήποτε
πλευρά.

Να µην πω για την αίτηση εξαίρεσης τη δική σας, κύριε Πλεύ-
ρη, πώς έγινε µέσα στην επιτροπή. Να µην πω που ήρθε µία αί-
τηση εξαίρεσης του κ. Παπαγγελόπουλου στις 13.15’ και µας µα-
ζεύατε από τις επιτροπές µέχρι τις 14.00’ για να συνεδριάσει η
επιτροπή και να αποφασίσετε -να την απορρίψετε, δηλαδή- χωρίς
να τηρήσετε τη δικονοµική προϋπόθεση ότι για µία αίτηση θέλει
τουλάχιστον δύο µέρες µετά να συνεδριάσει η Βουλή εκτάκτως
και φυσιολογικά µετά από τρεις µέρες.

Να µην αναφέρω άλλες ακυρότητες, πάµπολλες προς όφελος
του εγκαλουµένου. Και ξέρετε ότι αυτή η υπόθεση δεν µπορεί
να προχωρήσει στο δικαστικό συµβούλιο σε καµµία περίπτωση.
Σε καµµία! 

Και ξεχάσατε να πείτε για τη συµπεριφορά σας και το πώς δο-
µήθηκε το σκάνδαλο της «NOVARTIS». Και δεν τολµάτε να το
πείτε, ξέρετε γιατί; Γιατί ξέρετε ότι είναι ένα σκάνδαλο -όπως και
της «SIEMENS»- που δεν ξεκίνησε, δυστυχώς, από το ελληνικό
πολιτικό σύστηµα και από την ελληνική δικαιοσύνη παρά µόνο
από ξένα δικαστικά συστήµατα, τα οποία είναι ξακουστά και για
την αξιοπιστία τους και για την ταχύτητά τους και για την αποτε-
λεσµατικότητά τους. Από την Αµερική ξεκίνησαν και από τη Γερ-
µανία της «SIEMENS» και από τις ΗΠΑ ξεκίνησε τώρα. Είναι ένα
σκάνδαλο, το οποίο ερευνάται σε είκοσι δύο χώρες στον κόσµο,
οι µεγαλύτερες της οικουµένης. Μάλιστα, σε αυτές περιλαµβά-
νονται οι µεγαλύτερες του κόσµου σε πληθυσµό, έτσι που σή-
µερα να ερευνάται στα 4/5 της οικουµένης.

Και τι µας λέτε στην Ελλάδα; Δεν πρέπει να ισχύει το σκάνδαλο
εδώ, διότι αυτό είναι σκευωρία. Μάλιστα. Είναι σκευωρία, λοιπόν,
εδώ. Ωραία, λοιπόν, αφού είναι σκευωρία εδώ, να τσαλακώσουµε
τα χαρτιά -το έχουν ετοιµάσει οι Αµερικάνοι- να πάρουµε τις κα-
ταθέσεις των προστατευόµενων µαρτύρων, που -το λέω για να
το ακούσουν όλοι εδώ- είναι µεσαία και κορυφαία στελέχη, πρώ-
ην και εν ενεργεία, υποπτεύοµαι, της «NOVARTIS». Επαναλαµ-
βάνω, και εν ενεργεία, υποπτεύοµαι, της «NOVARTIS». Αυτοί
είναι οι µάρτυρες οι προστατευόµενοι.

Πώς τους αντιµετωπίσατε; Η προσπάθεια που κάνατε στην
προανακριτική επιτροπή να τους αποκαλύψετε τα στοιχεία της
επωνυµίας ήταν λυσσαλέα. Ευτυχώς, όρθωσε τοίχο και εµπόδιο
η ίδια η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου και σας απέτρεψε από ένα
νέο πολιτικό κακούργηµα. Και ενώ στην Ευρώπη, πλέον, όλοι συ-
ζητάνε να διευρυνθούν και να αυξηθούν τα µέτρα προστασίας
των προστατευόµενων µαρτύρων, εσείς τι κάνατε εδώ; Επιχει-
ρούσατε να τους αποκαλύψετε, να τους φοβίσετε, να τους τρο-
µάξετε, να τους µηνύσετε. Και τι λέγατε; Θα τους διαλύσετε, θα
τους ξεσκίσετε, θα τους ανασκολοπίσετε στις αγωγές και στις
µηνύσεις, έτσι που να είναι παντελώς φοβισµένοι και αδύναµοι
µήπως ανακαλέσουν κάτι από τον ποταµό των καταθέσεων που
έχουν κάνει στην Εισαγγελία της Διαφθοράς. 

Και ενώ ξέρετε ότι µόνη η κατάθεση των προστατευόµενων
µαρτύρων δεν αρκεί για το ακροατήριο για την καταδίκη, αν δεν
δεθεί το κατηγορητήριο και µε άλλα στοιχεία, τι φοβάστε; Τι φο-
βάστε; Μάλλον κάτι φοβάστε! Εν πάση περιπτώσει.

Τι κάνατε µετά τις 8 Οκτωβρίου, εγώ θα έλεγα και µετά την
απόφαση της Βουλής για την παραποµπή των δέκα πολιτικών
προσώπων και την ανάθεση της υπόθεσης; Και θέλω να πω εδώ
ότι για πρώτη φορά -και αυτό δεν το αναφέρετε, δεν σας συµ-
φέρει- επιτροπή της Βουλής αποφασίζει και επιστρέφει τη δικο-
γραφία στη φυσική της κοίτη, που είναι η Εισαγγελία Διαφθοράς,
να ερευνήσει σκάνδαλα επί βάσεως κατηγορίας εκτός της νοµι-
µοποίησης εσόδων από εγκληµατική δραστηριότητα και για δω-
ροδοκία και δωροληψία. Για πρώτη φορά! Και έτσι είπαµε ότι ο
Βουλευτής -και δώσαµε και ένα µήνυµα και στο πολιτικό σύστηµα
και στην κοινωνία- δεν πρέπει -και εµείς δεν θέλαµε- να ενδυθεί
τη δικαστική τήβεννο και να αξιοποιήσει ή να αξιολογήσει ενέρ-
γειες ή παραλείψεις συναδέλφων. Και είπαµε να σταλεί η υπό-
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θεση στους δικαστικούς λειτουργούς.
Τι φοβάστε για αυτό; Γιατί είχατε αντιρρήσεις; Οι εισαγγελείς

και οι δικαστικοί λειτουργοί στη χώρα µας δεν έχουν ένα µίνιµουµ
αξιοπιστίας και αποτελεσµατικότητας στην έρευνά τους; Τροµά-
ζατε και το πολεµούσατε µε λύσσα, όπως πολεµήσατε µε λύσσα
και τους Εισαγγελείς Διαφθοράς επί τρία συνεχόµενα χρόνια και
τους προστατευόµενους µάρτυρες, κάτι που είναι ανήκουστο!
Το κατέθεσε η Δηµητρίου σχεδόν ντροπιασµένη για τη χώρα µας,
που είναι η µοναδική χώρα στον κόσµο που συµπεριφέρεται κατά
τέτοιον τρόπο σε έναν εισαγγελικό λειτουργό που κάνει µία
έρευνα εκ του νόµου και εκ της ιδιότητας του, αλλά και απέναντι
στους προστατευόµενους µάρτυρες, που τίποτα άλλο δεν κά-
νουν παρά καταθέτουν εις βάρος της πρώην εργοδότριάς τους,
εις βάρος της εταιρείας.

Απειλήσατε, συκοφαντήσατε, απαξιώσατε χυδαιότατα! Και δεν
θα ξεχάσω -µέσα Δεκεµβρίου πρέπει να ήταν- όπου γίνονταν δύο
εκδηλώσεις στην Αθήνα για τη µεγάλη σηµασία των whistleblow-
ers, των προστατευόµενων µαρτύρων. Στη µία ήταν η Αρχή Δια-
φάνειας και ήµουν εισηγητής, στην άλλη δίπλα το ΒΙΟΜΕ. Οι
οµιλητές -ο κ. Μητσοτάκης, ο κ. Τσιάρας- υµνολογούσαν τον
θεσµό των προστατευόµενων µαρτύρων, πόσο σηµαντικός και
πόσο αποφασιστικός είναι για το κτύπηµα της διαφθοράς. Την
ίδια ώρα, την ίδια µέρα δηλώσεις στον Τύπο στελεχών της πα-
ράταξής σας εναντίον των προστατευόµενων µαρτύρων, «Θα πε-
θάνουν, θα ξεσκιστούν αυτοί και οι οικογένειές τους».

Αυτή είναι η υποκρισία σας, αυτή είναι η αναλήθεια, αυτή είναι
η σκοπιµότητα που σας διακρίνει σε όλο το εύρος αυτής της
έρευνας αυτού του σκανδάλου.

Τι θα περίµενε ένας πολίτης και ένας άνθρωπος του ελληνικού
Κοινοβουλίου από την ώρα που οι εισαγγελικοί λειτουργοί κά-
νουν ό,τι κάνουν; Γιατί αν δεν το κάνουν καλά, θα λογοδοτήσουν,
εάν το κάνουν καλά, θα πειθαρχήσετε στην απόφασή τους. Τι θα
περίµενε κάποιος από ανάστηµα πολιτικού ανδρός που κυβέρ-
νησε τη χώρα είτε από τη θέση του Πρωθυπουργού είτε από τη
θέση του Υπουργού; Να έλθει εδώ στη Βουλή και να κάνει µια
δήλωση και να πει: «Σέβοµαι απολύτως, αναλαµβάνω πρώτα την
πολιτική ευθύνη». Δεν µπορεί οι µίζες να έπεφταν σα σφαίρες
γύρω του και να µην αναλάβει την πολιτική ευθύνη. Δεν µπορεί
κρατικοί λειτουργοί, υπάλληλοι, διοικητικοί παράγοντες, οι πάν-
τες, στο φάρµακο, στις επιτροπές να µιζάρονται και να µην έχει
ούτε την πολιτική ευθύνη ο προϊστάµενος Υπουργός.

Εδώ ανοίγω µια παρένθεση. Όσον αφορά τον Σούρλα, είναι
δεδοµένη και διαπιστωµένη η πολιτική ευθύνη των προϊσταµένων
στον χώρο της υγείας. Κλείνει η παρένθεση.

Έλεγα, τι θα περίµενε κανείς από έναν τέτοιον πολιτικό άνδρα;
Να κάνει µια δήλωση: «Αναλαµβάνω την πολιτική ευθύνη και έχω
τυφλή εµπιστοσύνη στις αποφάσεις της ελληνικής δικαιοσύνης,
στους εισαγγελείς και δικαστικούς λειτουργούς». Αυτό θα τι-
µούσε και τη χώρα και τον ίδιο ως πολιτικό άνδρα, αλλά και θα
προσέθετε στην αξιοπιστία και την τιµή των εισαγγελικών λει-
τουργών που εκπροσωπούν τη χώρα µας, αλλά και σε πολλά όρ-
γανα ευρωπαϊκά και διεθνή. Αντ’ αυτού τι κάνατε; Τους απα-
ξιώσατε, τους υποτιµήσατε, τους υβρίζετε καθηµερινώς µε µη-
νύσεις, αγωγές, αναφορές.

Ευτυχώς, η ιστάµενη δικαιοσύνη σε αρεοπαγιτικό επίπεδο και
οι εισαγγελείς του Αρείου Πάγου µέχρι σήµερα τις δέκα αναφο-
ρές, αγωγές, µηνύσεις εναντίον των εισαγγελικών λειτουργών
που διερευνούν την υπόθεση εισαγγελέων διαφθοράς τις πήγε
όλες στο αρχείο. Ευτυχώς λέω, γιατί αλλιώς θα ήταν µια τερά-
στια ντροπή, ένα τεράστιο ολίσθηµα για τη χώρα, για τον δικαιικό
µας πολιτισµό και το δικαιικό σύστηµα της χώρας. Σε αυτό τσι-
µουδιά.

Εν πάση περίπτωση, θυµηθείτε τι σας λέγαµε στις 8-10.
Και ξέρετε ποιο είναι το εντυπωσιακό, κυρία Μπακογιάννη;

Μέχρι το 2010, το 2011 και το 2013 έγιναν άπειρες ηµερίδες, διη-
µερίδες και συνέδρια και εκπρόσωποι των κοµµάτων σας, την
ώρα που γίνονταν οι έρευνες για τη «NOVARTIS», πήγαιναν στα
συνέδρια και ανέφεραν ότι, πράγµατι, η διαφθορά στην Ελλάδα
είναι ένας βασικός λόγος, αποχρών λόγος, που οδήγησε τη
χώρα στη χρεοκοπία.

Εδώ ανοίγω πάλι δεύτερη παρένθεση. «Η διαφθορά στα εξο-

πλιστικά και στην υγεία…» - λέει ο Ρακιντζής-  «…µπορεί να είναι
ο µοναδικός λόγος που οδήγησε τη χώρα στη χρεοκοπία. Περί
αυτού τσιµουδιά. Δεν ακούω κουβέντα από εσάς. Τι λέτε;

Το 1996 - 2001 έχουµε εξοπλιστικά επί Τσοχατζόπουλου, το
2001 - 2006 άλλα εξοπλιστικά δισεκατοµµυρίων επί Παπαντω-
νίου, 2006 - 2014 διαφθορά στην υγεία. Τσιµουδιά για όλα αυτά,
λες και ο ελληνικός λαός δεν το αντιλαµβάνεται, δεν το ακούει η
κοινωνία, και µας λέτε ότι όλα αυτά είναι µια σκευωρία.

Μάλιστα, µια σκευωρία είναι. Σε πόσες χώρες ερευνάται η
«NOVARTIS»; Σε είκοσι δύο χώρες. Τα πρόστιµα που έχουν δοθεί
µέχρι τώρα είναι στις έντεκα χώρες πάνω από 700 εκατοµµύρια
ευρώ, στις έντεκα από τις είκοσι δύο. Στις άλλες ερευνάται
ακόµη. Και λέτε ότι το σκάνδαλο αυτό είναι σκευωρία.

Κάντε µια δηµοσκόπηση. Έγιναν, βέβαια, δηµοσκοπήσεις. Το
97% είπε ότι είναι σκάνδαλο µεγάλο και το υπόλοιπο δεν είπε ότι
δεν είναι σκάνδαλο, είπε «δεν ξέρω, δεν απαντώ». Ούτε ένας Έλ-
ληνας δεν έχει τη γνώµη ότι δεν είναι σκάνδαλο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 
Και τι θέλετε να µας πείτε τώρα; Ότι αυτό όλο είναι µια σκευω-

ρία, την οποία έστησε ο Παπαγγελόπουλος, ίσως και ο Παππάς,
όπως λέει ο κ. Πλεύρης, για τον οποίον Παππά ο ίδιος ο Μιωνή,
τον οποίον αναφέρετε, είπε ότι δεν έχει καµµία σχέση ο άνθρω-
πος. Ισχυρίστηκε το αντίθετο.

Την ορµή σας, την πολιτική ορµή σας κρατήστε την για τίποτα
άλλο, κύριε Πλεύρη. Χαµηλώστε λίγο την ορµή σας. Σας εκθέτει
ανεπανάληπτα.

Και, κύριε Πρόεδρε, για να κλείσω, εγώ ένα πράγµα λέω. Εµείς
θα ζητήσουµε να διερευνηθεί από την Εισαγγελία του Αρείου
Πάγου ποιοι και µε ποιον τρόπο διέρρευσαν τα πρακτικά της
προανακριτικής επιτροπής τόσο για να αποδειχθούν στην αίτηση
των τριάντα Βουλευτών, εκ των οποίων η µία, µάλιστα, είναι και
µέλος της επιτροπής, η κ. Παπακώστα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ, ηρεµία.
Κλείστε, κύριε Λάππα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεύτερον, τον κ. Σάµπυ Μιωνή να τον

καλέσει η Εισαγγελία και να τον ρωτήσει: «Ποιος, κύριε Μιωνή,
αγαπητέ Σάµπυ, σου έδωσε τα πρακτικά της προανακριτικής για
να τα περιλάβεις αυτούσια στη µήνυσή σου και να καταθέσεις
και στα Πρακτικά της Βουλής;».

Για να τελειώνω, δεν σας βγαίνει, κύριοι. Απλώς, έχετε µια πο-
λιτικού χαρακτήρα απόφαση. Κοιτάξτε η πολιτική απόφαση ποια
είναι του κόµµατός σας. Κοιτάξτε τα έδρανα για να καταλάβετε
πόσο φανατικοί είναι υπέρ της πρότασής σας το κυβερνητικό επι-
τελείο. Κοιτάξτε εικόνα. Τα λέει όλα. Μόνο µια φωτογραφία των
κυβερνητικών εδράνων και αποκαλύπτεται πλήρως ποια είναι η
απόπειρα και η προσπάθειά σας.

Δεν έχω χρόνο, αλλά µε προκαλέσατε κύριε Πλεύρη, γιατί κά-
νατε χρήση …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε, όµως, κύριε
Λάππα, µε αυτό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ, κύριε Πρόεδρε, δεν θα κάνω χρήση των πρακτικών. Θα

µπορούσα να το κάνω και θα ήταν εξευτελιστικά για όσα είπε ο
κ. Πλεύρης και εντελώς αντίθετα.

Θα πω µόνο κάτι για την πολιτική τάξη που κυβέρνησε τη χώρα
για δεκαετίες και δεν λέτε τίποτα, κουβέντα, τσιµουδιά. 

Θα πω µια φράση µόνο, κύριε Πρόεδρε, που την είπε ένας επι-
φανής άνδρας στην Ελλάδα για την ελίτ.

Πριν από αυτό, σας θυµίζω, κύριε Πρόεδρε, -εσείς το ξέρετε,
γιατί το συζητήσαµε και την άλλη φορά- τέλος του 2014, τον Δε-
κέµβριο του 2014, ο Αντικαγκελάριος Γκάµπριελ έκανε µια δή-
λωση, όταν προκηρύχθηκαν εκλογές. Τι είπε; «Η ελληνική ελίτ
λεηλατούσε επί χρόνια και δεκαετίες τη χώρα και εµείς απλώς
κοιτούσαµε». Το είπε ο Γκάµπριελ.

Για αυτά τα ζητήµατα θα πάρετε θέση; Θα µας πείτε ότι πρέπει
να αλλάξουµε τακτική; Αν είναι να αλλάξουµε όλοι, να πλουτί-
σουµε και εµείς. Απλώς έχουµε µια άλλη αντίληψη για την κοι-
νωνική µας πολιτική, για την ελληνική κοινωνία.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε, παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Επειδή το είπε, λοιπόν, ο Γκάµπριελ,

εγώ θα θυµίσω τα λόγια ενός µεγάλου ανδρός και θα σας τον
πω µετά, κύριε Πρόεδρε: «Η βλακεία, η εγωπάθεια, η µωρία και
η γενική αναπηρία της ηγετικής τάξης στη σηµερινή Ελλάδα σε
φέρνει στην ανάγκη να ξεράσεις. Είµαι βέβαιος ότι τούτοι οι ελε-
εινοί δεν αντιπροσωπεύουν τη ζωντανή Ελλάδα, δεν αντιπροσω-
πεύουν τίποτα και υπάρχουν άγνωστοι πολλοί που δεν τους
ξέρουµε, αλλά που αξίζουν».

Δεν λέω ότι είναι για σήµερα. Ήταν, όµως, πάντα για την Ελ-
λάδα. Γιώργος Σεφέρης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙZA)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Απλά, για λόγους

πρακτικών, να υπενθυµίσω ότι και στην πρώτη συζήτηση για τη
σύσταση της προκαταρκτικής η Κυβέρνηση απουσίαζε και
υπήρχε απάντηση ότι θεωρεί ότι είναι δουλειά της Βουλής απο-
κλειστικά και δεν έχει λόγο να παρίσταται. Υποθέτω ίδιος είναι
και ο λόγος που σήµερα απουσιάζει.

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για είκοσι λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώ από την αρχή δηλώνοντας ότι όσα θα αναφέρω σχετικά

µε µαρτυρίες και καταθέσεις αφορούν όλα αυτά που ήδη έχουν
δηµοσιοποιηθεί και δεν µεταφέρω κανένα απόρρητο πρακτικό ή
κατάθεση της επιτροπής.

Συζητάµε ένα θέµα το αντικείµενο του οποίου δεν αποτελεί µια
αυτοτελή ιστορία ή ένα επεισόδιο ξεκοµµένο από τη γενική πο-
λιτική πραγµατικότητα. Είναι µια υπόθεση µε ρίζες και ουρές στις
πολιτικές διεργασίες της τελευταίας δεκαετίας.

Η Ελλάδα και οι Έλληνες που αγωνίστηκαν και έκτισαν την
πρόοδο στη Μεταπολίτευση και ιδιαίτερα µετά το 1981 αναγκά-
στηκαν να βιώσουν µια δεκάχρονη κρίση µε τεράστιο κοινωνικό
κόστος, µια κρίση, την οποία προκάλεσαν αφ’ ενός η αναβλητι-
κότητα για τις αναγκαίες µεταρρυθµίσεις και αφ’ ετέρου και κυ-
ρίως οι κυβερνητικές πολιτικές του εκτροχιασµού µέχρι το 2009,
µια κρίση την οποία επιµήκυναν και όξυναν οι λαϊκιστές και το
αυτοαποκαλούµενο αντιµνηµονιακό µπλοκ που αντέδρασε λυσ-
σαλέα το 2010 και µετά στις αλλαγές, τις µεταρρυθµίσεις και τις
βιώσιµες λύσεις που προώθησε το ΠΑΣΟΚ για την αντιµετώπιση
των αιτιών της κρίσης.

Είναι οι πολιτικές δυνάµεις µε πυρήνα τον ΣΥΡΙΖΑ που υπο-
στήριξαν ότι τα µνηµόνια έφεραν την κρίση και όχι η κρίση την
ανάγκη µνηµονίων. Είναι οι πολιτικές δυνάµεις εκείνες µε πυρήνα
τον ΣΥΡΙΖΑ που υποστήριξαν ότι η χ ούντα δεν έπεσε το 1973,
αλλά κυβερνούσε ακόµη και είναι οι πολιτικές εκείνες δυνάµεις
µε πυρήνα τον ΣΥΡΙΖΑ και αρχηγό τον κ. Τσίπρα που χαρακτήρι-
σαν τον Πρωθυπουργό, τον νόµιµα εκλεγµένο Πρωθυπουργό της
χώρας, τον Γιώργο Παπανδρέου, ως Πινοσέτ.

Η σύµπραξη των λεγόµενων αντιµνηµονιακών δυνάµεων, ετε-
ρόκλητων πολιτικά, αλλά οµογάλακτων ως προς την αντίληψη
διαχείρισης εξουσίας και κυρίως µε τη στοχοποίηση του ΠΑΣΟΚ
ως κοινού τους αντιπάλου δεν τερµατίστηκε, φυσικά, µε την
εκλογική νίκη που πέτυχαν στις εκλογές τον Γενάρη του 2015.
Συνεχίστηκε ως κυβερνητικό σχήµα ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Αποδείχθη-
καν πολύ γρήγορα µνηµονιακότεροι των µνηµονιακών µε το τρίτο
και απεχθέστερο για την κοινωνία µνηµόνιο.

Ακολούθησαν συγκεκριµένη πολιτική και σύστηµα εξουσίας
που, εκτός από τη νοµή της, επεδίωξε να κτυπήσει και να συκο-
φαντήσει το ΠΑΣΟΚ µε προφανή στόχο την άλωση του πολιτικού
χώρου, αξιοποιώντας και τους «γενίτσαρους» και να αθωώσει τις
πολιτικές του εκτροχιασµού σε αντάλλαγµα της συνδροµής τους
και της κυβερνητικής σύµπραξής τους µε µια τουλάχιστον συνι-
στώσα τους.

Ούτε σκέψη για έρευνα των αιτίων του εκτροχιασµού της
χώρας και προφανώς ούτε κουβέντα για τη ζηµιά που η ίδια αυτή
η συγκυβέρνηση προκάλεσε στο πρώτο εξάµηνο του 2015. Όλα
επικεντρώθηκαν στην υπηρέτηση κοµµατικών σκοπιµοτήτων και
επιδιώξεων σε βάρος των πολιτικών της αντιπάλων.

Η υλοποίηση του πολιτικού σχεδίου της ηγετικής οµάδας των
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ ανατέθηκε στο πολυπλόκαµο παραδικαστικό κύ-
κλωµα που δοµήθηκε, οργανώθηκε και έδρασε στον χώρο της
δικαιοσύνης απόλυτα αντιθεσµικά, στηριζόµενο στην αντίληψη

της «σχολής Ρασπούτιν» και στις σχέσεις που είχαν διαµορφωθεί
τα προηγούµενα χρόνια στον χώρο της δικαιοσύνης.

Εκτός από τους κατάλληλους ανθρώπους στις κρίσιµες θέ-
σεις, τις µεθοδεύσεις και τα παραθεσµικά συστήµατα, χρειαζό-
ταν και ένας δράκος για το αφήγηµα και την προπαγάνδα τους.
Επιλέχθηκε να είναι οι δέκα πολιτικοί αντίπαλοι, οι οποίοι συν-
δύαζαν απόλυτα και τον στόχο εκείνης της περιόδου για την
εκλογική επιτυχία που επεδίωκαν στις επερχόµενες εκλογές.

Υπενθυµίζω τη γραµµή και την επισήµανση στην Κεντρική Επι-
τροπή του ΣΥΡΙΖΑ ότι πρέπει να µπουν κάποιοι στη φυλακή για
να κερδίσουµε τις εκλογές. Αυτό ήταν το υπόβαθρο πάνω στο
οποίο σχεδιάστηκε και στήθηκε η πολιτική σκευωρία, η οποία ως
προς το πολιτικό της σκέλος, την ιδέα, τον σχεδιασµό και τους
στόχους έχει ήδη αποκαλυφθεί πλήρως και κριθεί εν µέρει στις
προηγούµενες εκλογές.

Αυτό, όµως, που διερευνά η προανακριτική επιτροπή µε την
εντολή της Βουλής και αυτό για το οποίο συζητούµε σήµερα,
προκειµένου να αποφασίσει η Ολοµέλεια, είναι η περαιτέρω
έρευνα που αφορά τις ποινικές ευθύνες σχετικά µε το στήσιµο
και την επιχείρηση υλοποίησης της σκευωρίας και ασφαλώς τον
ρόλο του κ. Παπαγγελόπουλου και άλλων σχετικά µε την οργά-
νωση, τη λειτουργία του παραδικαστικού κυκλώµατος, που σύµ-
φωνα µε τις καταγγελίες δικαστικών και ιδιωτών έδρασε και σε
άλλες υποθέσεις.

Ως µέλος της προανακριτικής επιτροπής έχω πειστεί απόλυτα
ότι όλα αυτά που έχουν κατατεθεί και καταγγελθεί από τους µάρ-
τυρες ιδιώτες, δηµόσιους λειτουργούς, εισαγγελικούς λειτουρ-
γούς, όχι µόνο δεν έχουµε δικαίωµα να προσποιηθούµε ότι δεν
τα ακούσαµε, όπως κάνουν κάποιοι συνάδελφοι που συµµετέ-
χουν στην επιτροπή αλλά φορούν ωτοασπίδες, αλλά έχουµε υπο-
χρέωση απέναντι στους πολίτες και τη χώρα να προχωρήσουµε
αταλάντευτα για την πλήρη αποκάλυψη της αλήθειας και την
απόδοση δικαιοσύνης.

Γι’ αυτό σήµερα δίνουµε θετική ψήφο για τη διεύρυνση του
κατηγορητηρίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κίνηµα Αλλαγής δεν εκβιά-
ζεται και δεν εκφοβίζεται, όπως επιχείρησαν κάποιοι τις τελευ-
ταίες µέρες, οι οποίοι πέτυχαν -τους πληροφορώ- το ακριβώς
αντίθετο από αυτό που επιχείρησαν. Μας ένωσαν περισσότερο
και ενίσχυσαν την αποφασιστικότητά µας να κινηθούµε χωρίς να
λογαριάζουµε το πολιτικό κόστος, όπως άλλωστε έχει κάνει το
ΠΑΣΟΚ σε όλες τις κρίσιµες για την πορεία της χώρας περιό-
δους µε κάποιους προδότες, ασφαλώς, στις τάξεις του. Σε όλες
τις µάχες, σε όλους τους αγώνες ακόµα και του έθνους υπάρ-
χουν οι προδότες, αυτοί που ανοίγουν κερκόπορτες, αυτοί που
αυτοµολούν στον εχθρό για προσωπικά τους οφέλη, αργύρια ή
άλλα.

Η µεθόδευση της «NOVARTIS» είχε ως πρώτο στόχο να σκε-
πάσει, να συσκοτίσει και να αποσιωπήσει τις βαριές ευθύνες για
τη σπατάλη του δηµόσιου χρήµατος στον κρίσιµο χώρο του φαρ-
µάκου, να µη γίνει ποτέ η διερεύνηση της υπόθεσης του φαρµά-
κου και της δράσης του καρτέλ που αφορούσε τα υπερκέρδη
δισεκατοµµυρίων.

Ταυτόχρονα, πάνω στην αλήθεια ότι υπήρχε σκάνδαλο φαρ-
µάκου στηρίχτηκε µε γκρίζα προπαγάνδα και αριστοτεχνική µε-
θόδευση το κατηγορητήριο για τους πολιτικούς αντιπάλους και
µάλιστα κατά τεκµήριο για αυτούς που συγκρούστηκαν µε τα κα-
τεστηµένα συµφέροντα στον χώρο του φαρµάκου, για αυτούς
που δροµολόγησαν το νοικοκύρεµα µε τον έναν ή τον άλλο
τρόπο, για αυτούς που στήριξαν το νοικοκύρεµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Είναι αλήθεια ότι οι φαρµακευτικές κέρδιζαν δισεκατοµµύρια,

το δείχνουν και οι ισολογισµοί τους και στη συνέχεια, βεβαίως,
έχασαν τη «µατζαδούρα», όπως δείχνουν επίσης οι ισολογισµοί
τους από το 2010 και µετά. Εύλογα, λοιπόν, αντέδρασαν στις αλ-
λαγές, στις µεταρρυθµίσεις, στο νοικοκύρεµα, στην προστασία
του χρήµατος του Έλληνα πολίτη, του Έλληνα φορολογούµε-
νου.

Το αµείλικτο ερώτηµα που συνεχίζει να υπάρχει και δεν έχει
απαντηθεί είναι γιατί συντάχθηκαν µαζί τους πολιτικά κόµµατα
ευθέως. Η ουσία, τι έγινε, ποιος το έκανε στη δηµόσια υγεία βυ-
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θίστηκε στο σκοτάδι. Δεν έµαθαν ποτέ οι πολίτες τι συνέβη στην
πραγµατικότητα, τις παράνοµες πρακτικές των πολυεθνικών
φαρµακοβιοµηχανιών, αλλά και τις αντιδράσεις τους σε όλο το
διάστηµα που έχαναν έδαφος για εύκολο πλουτισµό.

Είναι χαρακτηριστικό το γεγονός ότι η τότε αξιωµατική αντι-
πολίτευση αντέδρασε στο νοικοκύρεµα καταψηφίζοντας όλες τις
αλλαγές -λυσσαλέα αντέδρασε- και ταυτίστηκε ακόµα και όταν
ήρθε µια καθαρή τροπολογία για τη µείωση των κερδών τους.
Είναι εποµένως στο πολιτικό πεδίο απόλυτα ξεκάθαρο το τι έπρα-
ξαν.

Ας δούµε, όµως και τα νούµερα για να θυµηθούµε. Το 2003 η
συνολική δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη και ασφαλιστικών τα-
µείων και νοσοκοµείων κόστιζε στον ελληνικό λαό 2,9 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ τον χρόνο. Σε πέντε χρόνια σταδιακά για διάφορες
αιτίες που ακόµα δεν έχουµε διερευνήσει -και έπρεπε να διερευ-
νήσουµε για να µην ξανασυµβούν αυτά- εκτοξεύτηκε το 2009 στα
6,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Ναι, από τα 6,4 δισεκατοµµύρια ευρώ που παρέλαβε το
ΠΑΣΟΚ το 2009 κατάφερε και µείωσε σταθερά τη δηµόσια φαρ-
µακευτική δαπάνη. Πώς; Με το µαγικό ραβδάκι; Όχι, µε τη δηµι-
ουργία του ΕΟΠΥΥ και την ενοποίηση των πολιτικών φαρµάκου
στο Υπουργείο Υγείας, την ηλεκτρονική συνταγογράφηση και τη
συνεχή βελτίωσή της, το νέο σύστηµα τιµολόγησης των φαρµά-
κων, την τιµολόγηση των φαρµάκων στην ώρα τους, σύµφωνα
µε την ισχύουσα νοµοθεσία και όχι εκ των υστέρων και κατά πώς
το έκανε ο Παναγιώτης Κουρουµπλής, την εισαγωγή και εφαρ-
µογή του µέτρου των επιστροφών µε διάφορες µορφές -ποσο-
στό κέρδους, rebate, clawback- και µια σειρά άλλες θεσµικές
παρεµβάσεις στα πρωτόκολλα και πολλά άλλα.

Τα 6,4 δισεκατοµµύρια ευρώ έπεσαν σταδιακά το 2014 στα 2,5
δισεκατοµµύρια ευρώ, αφού και η κυβέρνηση συνεργασίας από
το 2012 και µετά συνέχισε την πολιτική του νοικοκυρέµατος.

Μέσα στα πιο δύσκολα και πιο µαύρα χρόνια της κρίσης, κόν-
τρα στα διαµορφωµένα συµφέροντα πετύχαµε, λοιπόν, µια συ-
νολική εξοικονόµηση πολλών δισεκατοµµυρίων για τον ελληνικό
λαό.

Και όταν ήρθε η ώρα του απολογισµού και της έρευνας για τα
πεπραγµένα στην προηγούµενη κοινοβουλευτική περίοδο, που
έπρεπε πραγµατικά να εξεταστεί και να δούµε τα αίτια για να µην
ξανασυµβεί, η εξεταστική επιτροπή που συστάθηκε για την υγεία
απλώς τα κουκούλωσε. Κανένα συµπέρασµα, καµµία έρευνα,
πολύ απλά γιατί η τότε κυβέρνηση είχε ήδη προσεταιριστεί τα
συµφέροντα.

Είναι χαρακτηριστικό ότι από τις πολλές και µεγάλες εταιρείες
που πρωταγωνιστούσαν στη φαρµακευτική αγορά της χώρας µία
µόνο αναφέρθηκε, η «NOVARTIS», αφού, όπως είχα πει χαρακτη-
ριστικά και κατά τη συζήτηση στην Ολοµέλεια για τη σύσταση
της προανακριτικής, ο ΣΥΡΙΖΑ θεωρεί όλες τις άλλες φαρµακευ-
τικές ως αγίες και µάλιστα στις πολιτικές του εκδηλώσεις λέγεται
ότι µοιράζει και εικονίτσες µε τις άλλες φαρµακευτικές εταιρείες.

Όµως, ούτε τη «NOVARTIS» έλεγξαν, λένε ψέµατα, χοντρά ψέ-
µατα. Από τους έξι χιλιάδες λογαριασµούς στους οποίους η «NO-
VARTIS» κατέθεσε 118 εκατοµµύρια ευρώ -αυτό είναι χαρακτη-
ριστικό παράδειγµα- ένα µόνο όνοµα διέρρευσε στον Τύπο και
αυτό για 1.000 ευρώ. Και ποιο ήταν το όνοµα; Για να συκοφαν-
τήσουν και να απαξιώσουν την εισαγγελέα, ο σύζυγος της
οποίας ως γιατρός είχε συµµετάσχει σε ένα πρόγραµµα που
αφορούσε φάρµακα. Όχι για να αποκαλυφθεί, εποµένως, η αλή-
θεια, αλλά για να ενοχοποιήσουν την εισαγγελέα που τη θεωρού-
σαν από ένα σηµείο και µετά επικίνδυνη για το σύστηµα εξουσίας
το οποίο έστησαν, το παραδικαστικό σύστηµα εξουσίας µέσα
στη δικαιοσύνη.

Τη φοβήθηκαν και προσπάθησαν να την απαξιώσουν και να την
ενοχοποιήσουν, το ίδιο δηλαδή που κάνουν και για άλλους εισαγ-
γελείς. Ενώ τους χαρακτήρισαν αδάµαντες, στη συνέχεια, που
δεν ήταν πειθήνια όργανά τους, τους απαξίωναν ως µανιώδεις,
ψυχασθενείς ή κάτι τέτοιο. Τέτοιοι τύποι είναι.

Υπερψηφίσαµε τη συγκρότηση της ειδικής επιτροπής για την
προκαταρκτική εξέταση και σε κάθε συνεδρίαση προσπαθήσαµε
να συµβάλουµε στην αποκάλυψη της αλήθειας και µόνο. Γι’ αυτό
ζητήσαµε επίµονα να µας σταλεί όλο το ανακριτικό υλικό και το

περιεχόµενο ολόκληρης της δικογραφίας της «NOVARTIS».
Όµως, πρέπει να καταγγείλω στην Ολοµέλεια ότι η Εισαγγελία
Διαφθοράς παρακωλύει συστηµατικά το έργο της επιτροπής και
δεν στέλνει άλλοτε στην ώρα τους και άλλοτε καθόλου στοιχεία,
όπως παραδείγµατος χάριν, την αλληλογραφία µε εθνικές και
αλλοδαπές αρχές που έχουν κοµβική σηµασία για την εξέλιξη
της υπόθεσης, όπως έχει απόλυτη υποχρέωση. Επικαλείται
δήθεν απόρρητο και µας καταγγέλλει αν µάθαµε και κάτι από
αλλού για το ότι µάθαµε µυστικά του κράτους και τι θα γίνει! Αν
µάθουµε δηλαδή για τη δολοφονία ποιος είναι ο δολοφόνος, έχει
σηµασία πώς το µάθαµε ότι είναι αυτός ο δολοφόνος και όχι ότι
βρέθηκε. Και θέλουν να δικάσουν, όπως ήταν και η υποστηρι-
κτική οµιλία του κ. Λάππα, µε βάση τα διαδικαστικά. Είναι, λέει,
δικονοµικά µη ορθό να γίνει αυτό. Εντάξει!

Την ίδια ώρα, όµως, αυτές οι δικογραφίες µάς λέει ότι είναι
απόρρητες. Μπήκαν από την ίδια µέσα σε δικογραφίες που
έστειλε στη Βουλή και βέβαια µία από αυτές τουλάχιστον δόθηκε
στον πρώην Πρωθυπουργό κ. Τσίπρα, για να την καταθέσει εδώ
στη Βουλή. Μπορείτε να µας πείτε, κυρία Τουλουπάκη, πώς ακρι-
βώς έφτασε από τα χέρια σας στον κ. Τσίπρα;

Σήµερα, λοιπόν, προσεγγίζοντας το ζήτηµα µε τη δέουσα προ-
σοχή, αλλά και µε αίσθηση ευθύνης για την πλήρη αποκάλυψη
της αλήθειας, οφείλουµε όχι µόνο απέναντι στη Βουλή, αλλά κυ-
ρίως απέναντι στους πολίτες να προχωρήσουµε σε βάθος και µε
κάθε λεπτοµέρεια. Είναι το ελάχιστο χρέος µας απέναντι στη δη-
µοκρατία και τον λαό. Η Ελλάδα και όλοι οι πολίτες που σήµερα
βιώνουν ξανά δύσκολες καταστάσεις και κινδυνεύουν να δουν
τις θυσίες τους να εξανεµίζονται, θέλουν -και το δικαιούνται από-
λυτα- να µάθουν όλοι την αλήθεια και να δουν τη δικαιοσύνη να
λειτουργεί και να απονέµεται.

Η σκευωρία για τα δέκα πολιτικά πρόσωπα είναι µόνο µία,
αλλά ασφαλώς η πιο σοβαρή πτυχή ενός ολόκληρου παραδικα-
στικού, παραθεσµικού κυκλώµατος. Κάποιοι σκοτεινοί παράγον-
τες πούλησαν εκδούλευση και τεχνογνωσία σε µία κυβέρνηση
που το µόνο που την ενδιέφερε ήταν η παραµονή της πάση θυσία
στην εξουσία. Αγόρασε, λοιπόν, αυτή την τεχνογνωσία πιστεύον-
τας ότι αξιοποιώντας την υπόθεση της «NOVARTIS» ως πλατ-
φόρµα µπορεί να οικοδοµήσει µία ολόκληρη σκευωρία για την
εξόντωση των πολιτικών της αντιπάλων.

Εδώ θέλω να υπενθυµίσω ότι τα δέκα πολιτικά πρόσωπα στή-
θηκαν στον τοίχο ή κρεµάστηκαν στα µανταλάκια µε µόνες τις
αόριστες και γενικόλογες αναφορές και µαρτυρίες των δύο µαρ-
τύρων δηµοσίου συµφέροντος και προστατευόµενων µαρτύρων.

Οι κύριοι αυτοί πρωτύτερα είχαν µπει στο καθεστώς προστα-
σίας άλλης χώρας -τουλάχιστον για τον έναν αποδείχτηκε- αφού
τους έταξαν ότι θα βγάλουν λεφτά, γεγονός που τους καθιστά
µάρτυρες ιδιωτικού και όχι δηµοσίου συµφέροντος. Παρανόµως
εντάχθηκαν, λοιπόν.

Επιπλέον, ο ένας τουλάχιστον είναι εµπλεκόµενος σε δωρολη-
ψίες εντός της «NOVARTIS». Έπαιρνε µαύρο χρήµα µετά από εκ-
βιασµό που έκανε, όπως καταγγέλθηκε εγγράφως από άλλον
εµπλεκόµενο µάρτυρα, αλλά όλως τυχαίως ουδέποτε κλήθηκε
από την Εισαγγελία, προκειµένου να απολογηθεί. Για ποιον λόγο;
Μα, γιατί έπρεπε να φύγει από το καθεστώς προστασίας του
µάρτυρα.

Επιπλέον, η εισαγγελέας που τους ενέταξε στο καθεστώς και
σύµφωνα µε τον νόµο έχει ιερά υποχρέωση να τους προστα-
τεύει, τους αποκάλυψε. Έχει αποκαλύψει τα ονόµατά τους, τους
έδωσε στεγνά. Αυτή τη στιγµή γνωρίζουµε και ποιος είναι ο «Σα-
ράφης» και ποια είναι η κύρία «Κελέση». Εξάλλου, το είπαµε
στους ίδιους ότι τους έδωσε η κυρία εισαγγελέας, η οποία στη
συνέχεια λέει «Μα, ήταν απόρρητο το έγγραφο».

Θέλω να επισηµάνω ακόµα ότι ο ίδιος ο δικηγόρος της κ. Του-
λουπάκη όταν συζητούσαµε για το αν πρέπει να δώσουν κατά-
θεση, δήλωσε γραπτά ότι οι καταθέσεις των προστατευόµενων
µαρτύρων από µόνες τους δεν έχουν αποδεικτική ισχύ. Και µας
λέει «Τι θέλετε να τις ξεκουκουλώσετε; Για να αποκτήσουν απο-
δεικτική ισχύ;». Μα, ξεκουκουλωµένοι δεν τα λένε.

Όµως, ο Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου που εξετάστηκε στην
επιτροπή, απ’ ό,τι διάβασα και εγώ στον Τύπο, κατέθεσε ακριβώς
τα ίδια, ότι δεν έχουν αποδεικτική ισχύ, αλλά µόνο ενδείξεις οι
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καταθέσεις τους. 
Δεν έχουν, όµως, πλέον καµµία αξία οι γενικόλογες καταγγε-

λίες τους, αφού όταν ρωτήθηκαν συγκεκριµένα για τα πρόσωπα
που καταγγέλλουν, είπαν ότι δεν τα είδαν, δεν τα γνωρίζουν και
δεν τα συνάντησαν ποτέ και ότι όσα κατέθεταν είτε τα άκουσαν
από άλλους είτε τα υπέθεσαν είτε ενδεχοµένως -προσθέτω εγώ-
τους υποδείχθηκαν. Είναι χαρακτηριστική η απάντηση της µάρ-
τυρος όταν ρωτήθηκε πώς ένιωσε, όταν λόγω της ψευδοµαρτυ-
ρίας της βρέθηκε κρεµασµένος στα µανταλάκια ένας πρώην
Πρωθυπουργός. Δεν αντέδρασε στη φράση «ψευδοµαρτυρία»,
αλλά είχε µία άλλη αντίδραση, την οποία διαβάσατε στον Τύπο.

Η πολύµηνη λειτουργία της επιτροπής και ιδίως οι καταθέσεις
των µαρτύρων επιβεβαίωσαν την αίσθηση που δηµιούργησε η δι-
κογραφία. Η εικόνα ανώτατων κυβερνητικών και εισαγγελικών
οργάνων να περιπλέκονται σε έναν χορό παρεµβάσεων και αντι-
θεσµικών διαδικασιών και ενεργειών προκαλεί κάθε πολίτη, προ-
καλεί το δηµοκρατικό αίσθηµα, το αίσθηµα λειτουργίας των
θεσµών και της δικαιοσύνης. 

Και ερωτώ: Θέλουµε πραγµατικά να φτάσουµε σε βάθος και
να διερευνήσουµε την υπόθεση; Η απάντηση οφείλει να είναι απ’
όλους καταφατική. Και θέλουµε και µπορούµε εµείς. Η ίδια η
γνωµοδότηση της Επιστηµονικής Επιτροπής της Βουλής δεν
αφήνει καµµία αµφιβολία ότι πρέπει να προχωρήσει η υπόθεση.

Δεν δικαιούται κανείς όταν έχουν στείλει στα µανταλάκια µόνο
µε βάση κάποιες αόριστες µαρτυρίες «κουκουλοφόρων» δέκα
πολιτικά πρόσωπα, την ίδια ώρα να κλείνουν τα αυτιά τους και
τα µάτια τους σε καταθέσεις επωνύµων µαρτύρων και δη εισαγ-
γελικών λειτουργών.

Ποιος µπορεί να αγνοήσει τις καταθέσεις αυτών των εισαγγε-
λικών λειτουργών; Να µας το πει ευθέως. Ποιος µπορεί να αγ-
νοήσει ακόµα και τις καταθέσεις ιδιωτών και τα έγγραφα που κα-
τέθεσαν, για τα οποία -τουλάχιστον αυτά που είδα εγώ και κατέ-
θεσε ο κ. Μιωνή- δεν αντέδρασε κανείς και κανείς δεν είπε ότι
είναι πλαστά; Είναι γνήσια έγγραφα τα οποία αναφέρονται σε Σό-
δοµα και Γόµορρα. Φέρεται ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός
Δικαιοσύνης να δίνει εγγυήσεις ότι θα επιβάλει τη θέλησή του
όχι µόνο στην Εισαγγελία Διαφθοράς, αλλά και σε έξι ακόµα δια-
φορετικούς δικαστικούς λειτουργούς που χειρίζονταν ποινική αν-
τιδικία ανάµεσα σε δύο ιδιώτες, που ο ένας ήταν φίλος του. Στην
ανακρίτρια που είχε χρεωθεί την υπόθεση, στον εισαγγελέα που
έδινε τη σύµφωνη γνώµη του για να µην κληθούν οι κατηγορού-
µενοι, όπως προέβλεπε το συµφωνητικό, και στον δεύτερο ει-
σαγγελέα που έκανε την πρόταση προς το συµβούλιο, όπως
βέβαια και στους τρεις δικαστές του συµβουλίου πληµµελειοδι-
κών που θα εξέδιδαν το απαλλακτικό βούλευµα που προβλεπό-
ταν από ένα ιδιωτικό συµφωνητικό.

Παρουσιάζεται, δηλαδή, µπροστά µας µία κατάσταση συνολι-
κής χειραγώγησης όχι πια συγκεκριµένων δικαστικών λειτουρ-
γών, αλλά του συστήµατος απονοµής δικαιοσύνης. Αυτό είναι
που διαφοροποιεί ποιοτικά την παρούσα υπόθεση από οποιοδή-
ποτε επιµέρους παραδικαστικό κύκλωµα, πολλά από τα οποία
έχουν αποκαλυφθεί και στο παρελθόν. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ)

Οι ενδείξεις, λοιπόν, που προέκυψαν σε βάρος του κ. Παπαγ-
γελόπουλου από τις εργασίες της επιτροπής είναι, σύµφωνα µε
την πρόταση των τριάντα Βουλευτών και την κρίση µας, επαρκείς
για να γίνει δεκτό το αίτηµα για διεύρυνση του κατηγορητηρίου
και περαιτέρω διερεύνηση των κατηγοριών, πάντοτε µε τις εγ-
γυήσεις του νόµου και µε ισχυρό τεκµήριο αθωότητας. Μην ξε-
χνάµε ότι αυτή είναι η φιλοσοφία του νοµικού συστήµατος της
χώρας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνω λέγοντας ότι η
ερευνώµενη υπόθεση δυστυχώς έχει µαζέψει σύννεφα υποψίας
και απαξίωσης πάνω από το δικαστικό σύστηµα. Έχει πλήξει την
εµπιστοσύνη των πολιτών στη δικαιοσύνη και τους λειτουργούς
της. Αυτή είναι η βαρύτερη ζηµιά, βέβαια, που προκάλεσαν οι εµ-
πνευστές και οι εκτελεστές της σκευωρίας, η βαθιά πληγή, που
άφησε πίσω της όλη αυτή η σκοτεινή ιστορία στους θεσµούς της
πολιτείας µας. Εκεί εντοπίζεται και το ιστορικό καθήκον της Βου-

λής, να εγγυηθεί ότι επανορθώνει το κράτος δικαίου να µείνει
όρθιο. 

Δεν διακατεχόµεθα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και θέλω
να το δηλώσω από το Βήµα της Βουλής- από αίσθηµα εκδίκησης.
Δεν είναι προσωπική υπόθεση ούτε καν των στελεχών µας, που
κτυπήθηκαν άδικα από το σκοτεινό σύστηµα! Η πλήρης αποκά-
λυψη της αλήθειας και η απόδοση ευθυνών είναι ζήτηµα δικαιο-
σύνης, δηµοκρατίας και αφορά το µέλλον του τόπου και τις επό-
µενες γενιές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε τον κ. Κεγκέρογλου.

Τον λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος από το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Ποια είναι η θέση του ΚΚΕ; Υπάρχει σκάνδαλο; Βεβαίως, υπάρ-
χει σκάνδαλο. Κανείς δεν µπορεί να το αµφισβητήσει. Και ποιο
είναι το σκάνδαλο; Είναι η εµπορευµατοποίηση της υγείας, η εµ-
πορευµατοποίηση του φαρµάκου. Όλα τα υπόλοιπα είναι επιµέ-
ρους σκανδαλάκια, επιµέρους σκάνδαλα.

Το λέµε αυτό, γιατί στις σηµερινές συνθήκες της πανδηµίας
ξεγυµνώθηκε ο όµορφος ηθικός κόσµος των φαρµακοβιοµηχα-
νιών, ο όµορφος ηθικός κόσµος των αστικών κρατών που υπε-
ρασπίζεστε. Έγινε ένα πολιτικό και οικονοµικό ξεγύµνωµα.

Μα, δεν βλέπετε εδώ πέρα; Σκοτώνονται, σφάζονται, έβγαλαν
µαχαίρια οι µεγάλες επιχειρήσεις ποια θα πρωτοανακαλύψει το
εµβόλιο. Για ποιο σκοπό; Για να κερδίσει! Εδώ κράτη τσακώνον-
ται µεταξύ τους ποιο τεστ είναι αποτελεσµατικό, για να προωθή-
σουν τα συµφέροντα των συγκεκριµένων φαρµακοβιοµηχανιών
και εργαστηρίων που βγάζουν τα τεστ, ποια φάρµακα είναι απο-
τελεσµατικά, για να προωθήσουν τα συµφέροντα των επιχειρή-
σεων που παράγουν τα συγκεκριµένα φάρµακα. Δεν τα βλέπετε;
Γιατί µιλάµε για χορό δισεκατοµµυρίων! Και όλα αυτά στις πλά-
τες των λαών. Αυτό γίνεται!

Πόσο διαφορετικά θα ήταν τα πράγµατα, αν υπήρχε συνένωση
των δυνάµεων, συνεργασία και µεγαλύτερη βεβαίως αποτελε-
σµατικότητα όλων των εργαστηρίων, όταν το κίνητρο θα ήταν η
υγεία και η αντιµετώπιση των επιπτώσεων µιας πανδηµίας και όχι
το καπιταλιστικό κέρδος που πατάει στην εµπορευµατοποίηση
της υγείας! Πόσο διαφορετική θα ήταν η κατάσταση, αν υπήρχε
το σοσιαλιστικό σύστηµα και τα τεράστια αποτελέσµατα που είχε
ο σοσιαλισµός στην αντιµετώπιση των πανδηµιών, ιστορικά κα-
ταγεγραµµένα και µη αµφισβητήσιµα!

Αυτός, λοιπόν, ο σφοδρός ανταγωνισµός για το ποιος θα απο-
κτήσει όλο και µεγαλύτερο µερίδιο αγοράς, ποιος θα προωθήσει
περισσότερο τα φάρµακα είναι και η πηγή των διαφόρων σκαν-
δάλων, όπως αυτό της «NOVARTIS». Η «NOVARTIS» έκανε κάτι
διαφορετικό; Μα όλες οι φαρµακευτικές εταιρείες τα ίδια κά-
νουν: από σεµινάρια, από τρόπους προώθησης των εµπορευµά-
των, από σχέσεις που µπορεί να έχουν µε κρατικούς λειτουργούς
ή και ενδεχόµενα µε πολιτικά πρόσωπα. Όλες οι φαρµακοβιοµη-
χανίες το έκαναν στο παρελθόν, το κάνουν και τώρα και στην Ελ-
λάδα και αλλού και θα το κάνουν και στο µέλλον, από τη στιγµή
που τα συµφέροντα είναι τεράστια.

Εµείς συµµετείχαµε στη συγκρότηση και των δύο επιτροπών,
και αυτής που έγινε επί ΣΥΡΙΖΑ και αυτής που έγινε επί Νέας Δη-
µοκρατίας, παρ’ ότι δεν είχαµε αυταπάτες και το είχαµε δηλώσει
ξεκάθαρα εάν θα µπορέσουν αυτές οι επιτροπές να διερευνή-
σουν την πραγµατικότητα και την ουσία των σκανδάλων.

Συµµετείχαµε στην πρώτη επιτροπή, η οποία ήταν µία επι-
τροπή φάρσα επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και έτσι θα καταγραφεί
στα ιστορικά χρονικά «η επιτροπή φάρσα για τη διερεύνηση του
σκανδάλου της «NOVARTIS» επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ», γιατί ακρι-
βώς δεν έκανε απολύτως τίποτα. Το κουκούλωσε. Και τώρα έχετε
ενδιαφέρον να αποκαλυφθεί το σκάνδαλο της «NOVARTIS»; Μα,
όταν είχατε την πλειοψηφία γιατί δεν το αξιοποιήσατε για να απο-
καλυφθεί; Όµως, τα παραπέµψατε όλα στη δικαιοσύνη, λες και
δεν θα µπορούσε η επιτροπή της Βουλής να συµβάλει στον ρόλο
της δικαιοσύνης και το κλείσατε κατευθείαν!
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Το ίδιο κάνει και η Νέα Δηµοκρατία σήµερα. Το ίδιο κάνει και
η Νέα Δηµοκρατία µε τη δεύτερη ιλαροτραγωδία συγκρότησης
της επιτροπής για τις τυχόν παρεµβάσεις του Παπαγγελόπουλου
στη δικαιοσύνη και στο σκάνδαλο της «NOVARTIS».

Εµείς προσπαθήσαµε και στην προηγούµενη και στη σηµερινή
επιτροπή και µε ευθύνη και µε σοβαρότητα να σταθούµε στις ερ-
γασίες της επιτροπής, να αναδείξουµε τις αντιφάσεις, οι οποίες
προέκυπταν και οι οποίες ήταν σοβαρές, για παράδειγµα, πώς
συγκροτείται η επιτροπή. Εδώ γίνονταν τακτικισµοί και κινήσεις
από όλους τους άλλους και από τη Νέα Δηµοκρατία και από τον
ΣΥΡΙΖΑ και από το ΚΙΝΑΛ για το ποιοι µπορεί και ποιοι δεν µπορεί
να είναι µέλη, µε αντιφατικές τοποθετήσεις. Τα καλά και συµφέ-
ροντα κάθε φορά! Αυτοί να εξαιρεθούν, οι άλλοι όχι! 

Και γιατί υπήρχε αυτή η αντίφαση; Είναι πάρα πολύ απλό. Την
επιτροπή την εκλέγει η Βουλή, ένα πολιτικό όργανο. Η κάθε Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα καθορίζει ποιοι θα συµµετέχουν στην επι-
τροπή, πολιτικά τους καθορίζει, και ταυτόχρονα αυτή η επιτροπή
έχει το καθεστώς του εισαγγελικού λειτουργού, που υπάρχουν
συγκεκριµένοι κανόνες ποιος µπορεί να είναι εισαγγελικός λει-
τουργός. 

Άρα αυτή η αντίφαση πολιτικού και νοµικού υπήρχε. Γιατί δεν
λύθηκε; Διότι αρνηθήκατε όλοι σας, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ,
ΚΙΝΑΛ, το να καταργηθεί στην ουσία και στην πράξη το άρθρο
περί προστασίας Υπουργών, στη συνταγµατική αναθεώρηση έγι-
ναν µικροτροποποιήσεις, µικροµπαλωµατάκια και η επιτροπή να
συνεχίζει να παίζει έναν τέτοιο ρόλο εισαγγελικού λειτουργού.

Δεύτερο στοιχείο. Η απορρητότητα –λέει- των λειτουργιών της
επιτροπής. Μα κρύβεστε πίσω από το δάχτυλό σας; Και να θέ-
λετε δεν µπορείτε να κρυφτείτε. Εδώ έβγαιναν αυτολεξεί τα πρα-
κτικά την ίδια ώρα συνεδρίασης της επιτροπής! Την ίδια ώρα
υπήρχαν διαρροές στον Τύπο! Συνεδρίαζε η επιτροπή και έβγαι-
ναν τα πρακτικά της στον Τύπο. 

Και βεβαίως κάτω από αυτή την «απορρητότητα» της λειτουρ-
γίας της επιτροπής ο καθένας έβγαινε επιλεκτικά και έλεγε ό,τι
του κατέβαινε, για να δηµιουργεί ένα κλίµα. Γιατί το µόνο που
σας ενδιέφερε –και Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ- ήταν η δηµι-
ουργία κλίµατος ποιος κερδίζει και ποιος χάνει, λες και είχαµε
ποδοσφαιρικό αγώνα να δούµε.

Από αυτή την άποψη, αποκαλύψαµε τους άσφαιρους διαξιφι-
σµούς ένθεν κακείθεν, αλλά και προσπαθήσαµε να διερευνή-
σουµε το πώς εξυπηρετούνταν τα συµφέροντα των επιχειρηµα-
τικών οµίλων και της «NOVARTIS», κάτω από ποιες µεθόδους,
πηγαίνοντας κόντρα στο ρεύµα του φθηνού εντυπωσιασµού.

Και αφού τα κάναµε όλα αυτά, γιατί αποχωρήσαµε τότε από
την επιτροπή; Ποιος ήταν ο λόγος; Είχαµε προειδοποιήσει ότι
δεν θα γίνουµε «πλυντήριο», ότι δεν θα νοµιµοποιήσουµε απα-
ράδεκτες πρακτικές. Έτσι, λοιπόν, γιατί αποχωρήσαµε από τη
λειτουργία της επιτροπής; Διότι ήταν καθαρό ότι εµποδίστηκε µε
κάθε τρόπο η έρευνα, µε διάφορα δικονοµικά τερτίπια και δεν
µπορούσε να γίνει έρευνα. 

Ποια ήταν αυτά τα δικονοµικά τερτίπια; Η υπόθεση εξέτασης
των προστατευόµενων µαρτύρων και το τεράστιο παιχνίδι και
αλισβερίσι που παίχτηκε. Η υποκρισία της Νέας Δηµοκρατίας
αλλά και του Κινήµατος Αλλαγής ότι θα αποκαλυφθούν –λέει- οι
προστατευόµενοι µάρτυρες! Μπαρµπούτσαλα στην κυριολεξία! 

Ήταν όµως και η απαράδεκτη στάση του ΣΥΡΙΖΑ για την προ-
στασία µε κάθε τρόπο, µε νύχια και µε δόντια, των προστατευό-
µενων µαρτύρων, µια στάση βαθύτατα προσβλητική για τα
ανθρώπινα δικαιώµατα. Η συγκεκριµένη στάση του ΣΥΡΙΖΑ ήταν
προσβολή στα ανθρώπινα δικαιώµατα και στην προστασία των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων. 

Γιατί βεβαίως εάν υπάρχει η κουκούλα, δεν µπορεί να γίνει ου-
σιαστική εξέταση των µαρτύρων, αφού ο καθένας καλύπτεται
πίσω από την ανωνυµία και µπορεί να λέει ό,τι θέλει. Ποιος µπο-
ρεί να τους ελέγξει, όταν υπάρχει αυτή η ανωνυµία; Μπορεί να
τους ελέγξει κανείς; Μπορεί να ελέγξει κάποιος –η επιτροπή δεν
µπόρεσε- κάτω από ποιες προϋποθέσεις πήραν τον χαρακτήρα
του προστατευόµενου µάρτυρα και ποια ήταν τα στοιχεία που
συνέτρεχαν για να είναι προστατευόµενοι µάρτυρες; Όχι, δεν
µπόρεσε να ελέγξει αν υπήρχαν αυτά τα στοιχεία και αν ήταν βά-
σιµα και πήραν το καθεστώς του προστατευόµενου µάρτυρα.

Δεν µπορούσε. Μπορούσε να ελέγξει η επιτροπή αν αυτά που
έλεγαν είχαν συµφέρον να τα λένε, αν είχαν ιδιοτελές συµφέρον;
Όχι, δεν µπορούσε να ελεγχθεί από την επιτροπή αν είχαν ιδιο-
τελή συµφέροντα. Μπορούσε να αποκαλυφθεί αν αυτά τα οποία
λέγανε, έχουν µια ισχύ; Υπάρχουν κάποια αποδεικτικά στοιχεία;
Όχι! Ο καθένας ισχυρίζεται ό,τι θέλει, χωρίς να λέει πώς και τι. 

Και πώς βεβαιώνεται η αξιοπιστία τους; Μπορεί κανείς να βε-
βαιώσει την αξιοπιστία τους; Κανείς δεν µπορεί να επιβεβαιώσει
την αξιοπιστία τους. Ο καθένας κάνει εικασίες, όπως έκανε και ο
εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ σήµερα. «Υποπτεύοµαι ότι είναι αυτοί».
Μα, µε εικασίες δεν κτίζεις τίποτα. Θα πει κάποιος: «Μα, καλά,
αν για κάποιον συντρέχει απειλή για τη ζωή του, τι λέτε εσείς ως
ΚΚΕ; Πώς µπορεί να προστατευτεί»; Εµείς το λέµε καθαρά: Η
ανωνυµία δεν προστατεύει. Αυτό που προστατεύει είναι η επω-
νυµία, γιατί ακριβώς θα είναι πολύ δύσκολο σε έναν που θα κα-
ταγγείλει επώνυµα κάτι να έχει αντίποινα.

Αλλά µας έκανε φοβερή εντύπωση η αποστροφή του εισηγητή
του ΣΥΡΙΖΑ σήµερα ότι έτσι –λέει- θα αποφευχθούν τυχόν αγω-
γές. Σοβαρά µιλάει; Αυτό το πράγµα λέει; Αυτό το πράγµα τόλ-
µησε και το ξεστόµισε; Δηλαδή, τι είναι; Πιο ίσοι από τους ίσους;
Βεβαίως ξέρουµε ότι οι κεφαλαιοκράτες είναι πολύ πιο ίσοι από
τους εργαζόµενους. Βεβαίως το ξέρουµε. Αλλά και σε αυτό το
σηµείο; Δηλαδή, ο καθένας φορώντας µια µάσκα µπορεί να λέει
ό,τι θέλει για οποιοδήποτε; Πού το είδατε αυτό γραµµένο; Και ο
άλλος να µην µπορεί αµυνθεί, γιατί υπάρχει ανωνυµία; Με αυτόν
τον τρόπο ανοίγετε τον ασκό του Αιόλου. Είναι επικίνδυνο αυτό
το µονοπάτι στο οποίο βαδίζετε και πρέπει να το καταλάβετε. Η
µη αποκάλυψη, λοιπόν, των προστατευόµενων µαρτύρων ήταν
το πρώτο στοιχείο.

Το δεύτερο στοιχείο ήταν η µη αποστολή απόρρητων εγγρά-
φων από την εισαγγελέα διαφθοράς. Δεν υπάρχει Εισαγγελία.
Υπάρχει εισαγγελέας διαφθοράς, η αρχή του ενός, ό,τι θέλει
κάνει. Αυτό αποδείχθηκε! Ό,τι θέλει κάνει, γράφοντας και στα
παλαιότερα των υποδηµάτων άλλα ζητήµατα.

Τρίτο ζήτηµα: Προκύπτει αλήθεια κάτι από τη λειτουργία της
επιτροπής; Εµείς λέµε ότι προκύπτουν µία σειρά ζητήµατα που
έχουν πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, όσο λειτούργησε, όπως λει-
τούργησε αυτή η επιτροπή: Πρώτον, αποδεικνύεται ότι όλες οι
κυβερνήσεις διαχρονικά στήριζαν τα συµφέροντα των επιχειρη-
µατικών οµίλων και στο φάρµακο είτε σε περιόδους όπου εκτι-
νάσσεται η δηµόσια δαπάνη είτε σε περιόδους που η δηµόσια
δαπάνη µειώνεται και αντίθετα εκτινάσσεται η ιδιωτική δαπάνη.
Δηλαδή, µε συγχωρείτε πάρα πολύ, χάσανε οι φαρµακοβιοµηχα-
νίες όταν µειώθηκε η δηµόσια δαπάνη, ενώ η ιδιωτική αυξήθηκε;
Πόσο ήταν η ιδιωτική δαπάνη το 2009; Ήταν µόλις 19%. Πόσο
την παρέδωσε η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-Κινήµατος
Αλλαγής; Την παρέδωσε στο 33,7% και ο ΣΥΡΙΖΑ στο 45%. Αυ-
ξήθηκε η ιδιωτική δαπάνη, δηλαδή τα λεφτά που έβαζε ο κόσµος
από την τσέπη του άµεσα για το φάρµακο, για την υγεία και όχι
µε τον έµµεσο τρόπο της φορολογίας και άρα της δηµόσιας δα-
πάνης και των ασφαλιστικών ταµείων. Να, ιδού πεδίο δόξης λαµ-
πρό για τις φαρµακοβιοµηχανίες, µιας και η πίτα παρέµενε σε
µεγάλο βαθµό.

Αλήθεια, πώς προκύπτει αυτό; Πολυνοµία, αµέτρητες νοµοθε-
τικές παρεµβάσεις, τροπολογίες δεκάδες τα τελευταία µόνο χρό-
νια, που αφορούσαν τον καθορισµό της τιµής του φαρµάκου,
τροπολογίες και νοµοθετικές πρωτοβουλίες που φάσκουν και αν-
τιφάσκουν µεταξύ τους, που αφήνουν όχι µόνο τρύπες, αλλά το
παράθυρο ορθάνοιχτο για αυθαίρετες εκτιµήσεις σε όποιον έχει
αυτό το νοµοθετικό πλαίσιο. Είναι κατά το δοκούν αυθαίρετες.
Εκτιµήσεις, αναρίθµητες υπουργικές αποφάσεις που διέπουν και
εξειδικεύουν τις τροπολογίες, άρα µια πολυνοµία. Παρέµβαση
για το πώς θα γίνουν οι τροπολογίες αυτές των διαφόρων ειδι-
κών, των διαφόρων lobbyist, οι οποίοι ήταν άµεσα συνδεδεµένοι
µε τα συµφέροντα των φαρµακοβιοµηχανιών. Άρα οι τροπολο-
γίες και οι νοµοθετικές παρεµβάσεις που ετοίµαζαν αντανακλού-
σαν τα συµφέροντα των φαρµακοβιοµηχανιών και όχι την προ-
στασία του λαϊκού συµφέροντος. Αυτό αποδεικνύεται από όλες
τις εξελίξεις.

Έτσι, λοιπόν, έχουµε πολυπλοκότητα ρυθµίσεων, πολυπλοκό-
τητα µαθηµατικών τύπων που κάτι να πειράξεις, ηθεληµένα ή
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αθέλητα, σου βγάζει συνέχεια διαφορετικό αποτέλεσµα. Από
αυτή την άποψη όλη αυτή η κατάσταση αφήνει ένα πολύ µεγάλο
περιθώριο αυθαίρετου καθορισµού των τιµών και στο παρελθόν
και σήµερα.

Βέβαια, υπήρχαν και οι νοµιµοποιητικές διαδικασίες, ποιες
χώρες παίρνουµε ως βάση για τον καθορισµό της τιµής, που σή-
µερα έφτασε µε τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ να είναι οι τρεις σε επί-
πεδο ευρωζώνης και όχι Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν αυξάνει την
πίτα αυτό των φαρµακοβιοµηχανιών; Βεβαίως, γιατί αυξάνει την
τιµή του φαρµάκου.

Έτσι, λοιπόν, αυτό που επιβεβαιώνεται είναι ότι η εµπορευµα-
τοποίηση της υγείας, η εµπορευµατοποίηση του φαρµάκου απο-
τελεί την πηγή των σκανδάλων -των διαφόρων σκανδάλων- που
υπάρχουν, την πηγή της διαπλοκής και της διαφθοράς. Έτσι ο
εµπορικός πόλεµος για τα µερίδια µπορεί να έχει µια ανακατα-
νοµή των µεριδίων ανάµεσα στους επιχειρηµατικούς οµίλους και
κάποιοι προσωρινά να βελτιώνουν τη θέση τους, γιατί αυτοί οι
συµβιβασµοί αλλάζουν κάθε φορά, αλλά πάντα οδηγεί στο να
τραβούν οι τιµές την ανηφόρα και να πληρώνει πανάκριβα ο κό-
σµος το φάρµακο. Αυτό είναι το αποτέλεσµα όλων των νοµοθε-
τικών πρωτοβουλιών που πήρατε όλες οι κυβερνήσεις, παλαιότε-
ρες και σηµερινές.

Δεύτερο στοιχείο είναι η παρέµβαση του αµερικάνικου παρά-
γοντα, ως παράγοντα καθοριστικού στην έκβαση. Θα πει κά-
ποιος: «Μα, καλά, υπάρχει πρόβληµα σε αυτό; Είναι κακό η
παρέµβαση του αµερικανικού παράγοντα; Όλα εσείς οι κοµµου-
νιστές τα θεωρείτε κακά πράγµατα»; Εδώ, όµως, έχουµε συγκε-
κριµένα. Ας αφήσουµε στην άκρη το γενικό, την οµπρέλα. Και
ποια είναι αυτή η οµπρέλα; Ότι έχουµε έναν εµπορικό πόλεµο
ανάµεσα στις Ηνωµένες Πολιτείες, την Ευρωπαϊκή Ένωση, την
Κίνα για το ποιες πολυεθνικές θα αποκτήσουν µερίδια αγορών
και πώς. Γι’ αυτό η αµερικανική δικαιοσύνη κινήθηκε ενάντια στην
«NOVARTIS», γιατί είχαν θιχτεί οι αµερικανικές πολυεθνικές. Άρα
το έκανε για ιδιοτελείς σκοπούς η αµερικανική δικαιοσύνη και όχι
γιατί καλά και ντε την ενδιέφερε η πάταξη της διαφθοράς, της
διαπλοκής, το αµερόληπτο του πώς διατίθεται το φάρµακο. Αλλά
ας αφήσουµε απέξω το γενικό.

Γεννά ερωτηµατικά ο τρόπος που έγινε αυτή η αµερικανική πα-
ρέµβαση, πολλά ερωτηµατικά. Είναι µια άτυπη παρέµβαση, µια
παρέµβαση επιλεκτική, µια συνδροµή των αµερικανικών αρχών -
και όχι της δικαιοσύνης, αλλά γενικά των αµερικανικών αρχών- η
οποία δεν βασίζεται στους κανόνες που έχουν καθορίσει οι δια-
κρατικές συµφωνίες για τη δικαστική συνδροµή. «Η δικαστική
συνδροµή είναι άλλο πράγµα. Άλλο πράγµα είναι οι άτυπες δια-
δικασίες και εµείς βασίζουµε σε άτυπες διαδικασίες».

Έφτασε να ισχυριστεί πρώην εισαγγελέας του Αρείου Πάγου
ότι καλές είναι οι άτυπες διαδικασίες στη διάρκεια της επιτρο-
πής. Αν δεν κάνω λάθος. Τι σηµαίνει δηλαδή άτυπες διαδικασίες;
Συναντήσεις, λέει, που έγιναν κατά καιρούς σε µπαρ, σε καφε-
τέριες, σε ξενοδοχεία, συναντήσεις µε πράκτορες του FBI, µε
πράκτορες άλλου είδους και φύσης. Η Αµερικάνικη Πρεσβεία
παίζει δραστήριο ρόλο στην όλη υπόθεση. Μα καλά, πώς γίνονται
όλα αυτά; Είναι αυτό δικαστική συνδροµή ή παρεµβάσεις του
αµερικανικού παράγοντα στο τι θα γίνει; Εµείς δεν ξέρουµε.
Μπορεί να υπάρχουν άλλοι στόχοι; Το βάζουµε ως ερωτηµατικό.
Αλλά γεννάει ερωτήµατα το γιατί επιλέχθηκε η άτυπη συνδροµή
κι όχι η δικαστική συνδροµή που βασίζεται στις διακρατικές συµ-
φωνίες. Όχι ότι θα άλλαζε κάτι, αλλά λέµε τέλος πάντων «γιατί
αυτή η διαφορετική επιλογή»; Άρα, λοιπόν, ποιος ήταν ο ρόλος
αυτής της παρέµβασης των Αµερικάνων; Ποιο σκοπό εξυπηρε-
τούσε; Όλα αυτά όταν είναι σε άτυπο επίπεδο δεν µπορούν να
διερευνηθούν τουλάχιστον και γεννούν πολλά ερωτηµατικά. 

Τρίτο ζήτηµα που προκύπτει: Η εικόνα που βγαίνει µέσα από
διάφορες καταθέσεις δικαστικών λειτουργών εν ενεργεία ή και
όχι, για την εικόνα που επικρατεί στα υψηλά κλιµάκια της δικαιο-
σύνης. Ακούσαµε σηµεία και τέρατα για απειλές, για εκβιασµούς,
για συγκαλύψεις υποθέσεων ή λαθών που έγιναν, για συγκαλύ-
ψεις αβλεψιών, για εξυπηρετήσεις, για αλισβερίσια και οµαδο-
ποιήσεις. Αλήθεια, αυτό συµβαίνει; Αυτή είναι η εικόνα που
υπάρχει στην ανώτατη ηγεσία της δικαιοσύνης; Αυτός είναι δη-
λαδή ο κόσµος ο όµορφος και ηθικός που έχει αποστολή την

απόδοση της δικαιοσύνης; Αν είναι έτσι, τότε δηµιουργούνται
πάρα πολλά ερωτηµατικά για τον ρόλο τους. Αν τα πράγµατα
είναι έτσι όπως καταγγέλλονται.

Γιατί όλες αυτές οι καταγγελίες; Ποια είναι η βάση;
Εµείς λέµε ότι η βάση έχει οικονοµικά κίνητρα. Είναι τα µεγάλα

οικονοµικά συµφέροντα και η προστασία τους.
Η βάση µπορεί να είναι οι προσωπικές επιδιώξεις του καθενός,

ακόµα κι ανώτατου δικαστικού τόσο κατά τη διάρκεια της δικα-
στικής του διαδροµής όσο και µετέπειτα. 

Η βάση µπορεί να είναι ο τρόπος µε τον οποίον ορίζεται η ηγε-
σία της δικαιοσύνης. Κι εδώ είστε όλοι συνυπεύθυνοι, Νέα Δη-
µοκρατία, ΚΙΝΑΛ και ΣΥΡΙΖΑ, που στη συνταγµατική Αναθεώ-
ρηση αρνηθήκατε η ηγεσία της δικαιοσύνης να εκλέγεται από
ένα ευρύτερο εκλεκτορικό σώµα, αλλά επιµένατε να ορίζεται από
την Κυβέρνηση. Έτσι αντικειµενικά αποκτούνται δεσµοί, αντικει-
µενικά έχει τη δυνατότητα ο κάθε Υπουργός, η κάθε κυβέρνηση
να παρεµβαίνει. Όπως παρέµβαινε στο παρελθόν, παρεµβαίνει
σήµερα και θα παρεµβαίνει κι αύριο στη δικαιοσύνη. Να, λοιπόν,
ποια στοιχεία αποδεικνύονται. 

Ολοκληρώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Κι ευχαριστώ για
την ανοχή. 

Τέλος, η σηµερινή εξέλιξη µάς δικαίωσε. Δικαίωσε τη στάση
που κράτησε το ΚΚΕ, γιατί ακριβώς δεν ενδιαφέρεστε ούτε η Νέα
Δηµοκρατία, ούτε το Κίνηµα Αλλαγής ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ για τη διε-
ρεύνηση του σκανδάλου. Η διεύρυνση του κατηγορητηρίου που
συζητάµε σήµερα οδηγεί στην συγκάλυψη της υπόθεσης µε µα-
θηµατική ακρίβεια. Γιατί; Γιατί πολλαπλασιάζει το έργο της επι-
τροπής. Βάζει κι άλλες υποθέσεις άσχετες. Εδώ δεν µπορούµε
να ερευνήσουµε τη µια υπόθεση. Θα ερευνήσουµε ξαφνικά
τρεις-τέσσερις-πέντε ακόµα στην ίδια επιτροπή; Γιατί δεν θέλετε
να ολοκληρώσει πρώτα το έργο της η επιτροπή διερευνώντας το
συγκεκριµένο αντικείµενο και µετά αν θα υπάρξουν ζητήµατα, ας
γίνουν κι άλλες επιτροπές για άλλα θέµατα. Αλλά τα βάζετε όλα
µαζί µέσα στον κουβά, για να µπορέσει να υπάρξει αυτός ο
χυλός, αυτή η λάσπη και να µη µπορεί να βγει τίποτα απ’ αυτήν.

Θα µπορούσε να διευρυνθεί το κατηγορητήριο; Βεβαίως θα
µπορούσε εφόσον είχαν ολοκληρωθεί οι εργασίες της επιτροπής
κι αν υπήρχαν ενδείξεις για άλλα ζητήµατα. Έτσι, λοιπόν, µέσα
απ’ αυτή τη διαδικασία της διεύρυνσης του κατηγορητηρίου δια-
µορφώνονται νέα πεδία για άσφαιρη αντιπαράθεση ανάµεσα στη
Νέα Δηµοκρατία και στον ΣΥΡΙΖΑ, στις νέες συνθήκες όπου ανα-
δείχθηκαν οι κοινές ευθύνες όλων των κυβερνήσεων για την ει-
κόνα που παρουσιάζει η δηµόσια υγεία εν όψει πανδηµίας και τα
δηµόσια νοσοκοµεία, όπου έχουν κοινή στρατηγική για το πώς
θα σωθούν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι σε συνθήκες κρίσης θυσιά-
ζοντας τα εργατικά δικαιώµατα. Κάνετε µια άσφαιρη αντιπαρά-
θεση.

Και βεβαίως µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία είναι κερδισµένα και
τα δύο µπλοκ, ας το πούµε έτσι. Από τη µια µεριά το µπλοκ της
Νέας Δηµοκρατίας, Κινήµατος Αλλαγής για να επιβεβαιώσει ότι
υπήρχε σκευωρία, ότι υπήρχαν παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη, ότι
έγιναν διώξεις. Ο ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη µεριά για να πει ότι επι-
διώκεται και µεθοδεύεται η συγκάλυψη της διαπλοκής, η συγκά-
λυψη του σκανδάλου και ότι διώκετε και κυνηγάτε τους
πολιτικούς σας αντιπάλους. 

Εµείς το λέµε καθαρά, κύριε Πρόεδρε. Το ΚΚΕ δεν θα συµ-
πράξει σε αυτή τη διαδικασία, δεν θα νοµιµοποιήσει αυτή τη δια-
δικασία και θα αποχωρήσουµε από τη διαδικασία της ψηφοφο-
ρίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε τον κύριο συνάδελφο. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 12:30’ θα πρέπει να κά-

νουµε το γνωστό διάλειµµα για τους γνωστούς λόγους δηµόσιας
υγείας. Λέµε να το κάνουµε τώρα µεταξύ 12:15’-12:30’ και µετά
να συνεχίσουµε µε τους δυο επόµενους οµιλητές. Σας ευχαρι-
στώ πάρα πολύ.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι συνεχίζεται η συνεδρίαση. Συνεχίζουµε µε τον
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κ. Βασίλειο Βιλιάρδο από την Ελληνική Λύση, ο οποίος έχει τον
λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω πρώτα από τη

«NOVARTIS», από το µέγεθος της εταιρείας, έτσι ώστε να δούµε
τουλάχιστον µε τι έχουµε να κάνουµε. Η εταιρεία έχει χρηµατι-
στηριακή αξία 200 δισεκατοµµύρια, δηλαδή περισσότερα από
ό,τι το ΑΕΠ της Ελλάδας, έχει καθαρά κέρδη 12 δισεκατοµµύρια
δολάρια και ο ετήσιος τζίρος της είναι γύρω στα 51 δισεκατοµ-
µύρια. Αυτό σηµαίνει ότι τα πρόστιµα που αναφέρουµε εδώ, της
τάξεως των 700 - 800 εκατοµµυρίων είναι πάρα πολύ λίγα και αν-
τιστοιχούν σε λιγότερο από ένα καθαρό µηνιαίο κέρδος της εται-
ρείας. Εποµένως είναι µια τεράστια εταιρεία και πρέπει κανείς
να ξέρει µε τι έχει να ασχοληθεί.

Τώρα, θα αναφερθώ γενικότερα στη διαδικασία, ξεκινώντας
από το ότι δεν τηρήθηκε καθόλου η µυστικότητά της. Όπως τό-
νισα από την αρχή, διαπιστώνοντας πως αυτά που συζητούνταν,
δήθεν µυστικά, γράφονταν σχεδόν ακαριαία σε όλα τα µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης και πριν απ’ όλα στο «ΘΕΜΑ». Προφανώς,
υπήρχαν κάποιοι στην εξεταστική επιτροπή που δεν τηρούσαν
αυτά που είχαν συµφωνηθεί, ενώ δεν έγινε καµµία προσπάθεια,
εξ όσων τουλάχιστον εγώ γνωρίζω, αν µη τι άλλο να σταµατήσει
η παρανοµία. Το να διαστρεβλώνονται δε µόνο οι καταθέσεις των
µαρτύρων υπεράσπισης και όχι των µαρτύρων κατηγορίας δηµι-
ουργεί ασφαλώς πολλές υποψίες.

Κατά την άποψή µου η όλη διαδικασία είναι µια παρωδία, πριν
από όλα επειδή επικεντρώνεται στην ενδεχόµενη σκευωρία, από
την οποία δεν έχει να κερδίσει τίποτα η Ελλάδα και όχι στο δια-
πιστωµένο από τους πάντες σκάνδαλο πολλών εκατοµµυρίων.
Ειδικότερα, όπως αποκάλυψε η εισαγγελέας σύµφωνα µε δηµο-
σίευµα που θα καταθέσω αργότερα στα Πρακτικά, µόνο από την
Alpha Bank έγιναν πληρωµές 28 εκατοµµυρίων ευρώ από τη
«NOVARTIS», ενώ βρέθηκαν συνολικά στις τράπεζες 118 εκατοµ-
µύρια. Αυτά, σύµφωνα µε τα δηµοσιεύµατα, γιατί δεν θέλω να
αποκαλύψω τίποτα, αφού ολόκληρη η συζήτηση, ολόκληρη η επι-
τροπή ήταν µυστική. Εποµένως σκάνδαλο υπήρξε, οι Έλληνες
έχασαν πολλά χρήµατα και δεν ερευνήθηκε ούτε πρόκειται να
ερευνηθεί ποτέ, όπως φαίνεται.

Επειδή ακούγονται αστείοι ισχυρισµοί ότι, δηλαδή, δεν µπο-
ρούσε να υπάρξει πολιτικό σκάνδαλο, αφού όλοι οι Υπουργοί
µετά το 2010 µείωναν τις φαρµακευτικές δαπάνες -κάτι που φυ-
σικά ισχύει- δεν µπορεί παρά να πρέπει να πει κανείς ότι δεν τις
µείωναν οι Υπουργοί αλλά η τρόικα, ενώ ακόµη και στα 2 δισε-
κατοµµύρια που µειώθηκαν οι δαπάνες -φυσικά αυξήθηκαν οι
ιδιωτικές δαπάνες, απλά πλήρωναν οι άνθρωποι πολύ περισσό-
τερο- υπάρχουν αναµφίβολα µεγάλα περιθώρια διαφθοράς. Επο-
µένως δεν είναι λογικό το επιχείρηµα και δεν πείθει κανέναν,
τουλάχιστον όχι εµένα. 

Δεν αναζητήθηκε πάντως ποτέ η αλήθεια στο συγκεκριµένο
θέµα, πάντοτε σύµφωνα µε τα δηµοσιεύµατα, που δεν διαψεύ-
στηκαν, ενώ ασφαλώς δεν είναι δυνατόν να στέλνει κάποιο διευ-
θυντικό στέλεχος της «NOVARTIS» φακέλους Α4 γεµάτους χαρ-
τιά µε τη γραµµατέα του στη γραµµατέα Υπουργού, αφού συνή-
θως κάτι τέτοιο γίνεται µε courier. Τα χρήµατα βέβαια είναι επί-
σης χαρτιά, αλλά φυσικά µπορεί να είναι λάθος όλος ο
συλλογισµός µου ή οι πληροφορίες που διάβασα. Άλλωστε δεν
είναι αυτό το θέµα. Δυστυχώς, το χειρότερο όλων είναι το ότι
χάνει κανείς την εµπιστοσύνη του στην ελληνική δικαιοσύνη µε
όλα όσα ακούγονται και µε αυτά που άκουσα σε όλες τις συνε-
δριάσεις της επιτροπής. Ειδικά στα ανώτατα κλιµάκιά της, τα
οποία φαίνεται πως διαπλέκονται συχνά µε την πολιτική, µε τα
γνωστά επακόλουθα.

Η απώλεια της εµπιστοσύνης στη δικαιοσύνη είναι ένα κατα-
στροφικό συναίσθηµα, αφού έτσι δεν µπορεί να στηριχθεί ένας
πολίτης σε τίποτα. Όσο η Ελλάδα κυβερνάται µόνο από την εκτε-
λεστική εξουσία, άρα από τον εκάστοτε Πρωθυπουργό, µε τη νο-
µοθετική εξουσία απλά να ψηφίζει τα νοµοσχέδια, έχοντας
πλειοψηφία και χωρίς να φέρνει αντίρρηση, καθώς επίσης µε την
ανώτατη δικαστική εξουσία να διορίζεται από την εκτελεστική,
οπότε να διαπλέκεται µαζί της, η Ελλάδα δεν πρόκειται να έχει
µέλλον. Πόσω µάλλον όταν δεν διαθέτει καν συνταγµατικό δικα-

στήριο, αλλά ένα Συµβούλιο της Επικρατείας που χαρακτήρισε
ακόµη και τα µνηµόνια συνταγµατικά. Εκεί πρέπει να δοθεί προ-
σοχή και όχι σε εξεταστικές επιτροπές µε ενδεχόµενες πολιτικές
σκοπιµότητες, παρά το ότι είναι αναµφίβολα απαράδεκτο να κα-
τηγορούνται πολιτικοί χωρίς αποδείξεις και να σπιλώνεται η προ-
σωπική τους τιµή και υπόληψη.

Από την άλλη πλευρά δεν µπορεί να καταλάβει κανείς το κίνη-
τρο του κατηγορουµένου, όσον αφορά την ενδεχόµενη σκευω-
ρία, ειδικά στην ηλικία του, πολύ περισσότερο όταν είναι αδύ-
νατον να ενεργούσε µόνος του, χωρίς να ενηµερώνει τον τότε
Πρωθυπουργό. Αν όµως τον ενηµέρωνε, δεν θα έπρεπε να κα-
τηγορηθεί και ο πρώην Πρωθυπουργός για το ίδιο θέµα; Δεν
είναι αυτονόητο; Τίποτα όµως από αυτά δεν έγινε. Ακριβώς για
τον λόγο αυτό, όπως και για πολλούς άλλους, που δεν επιτρέπε-
ται να αναφέρω, αφού η εξεταστική επιτροπή ήταν µυστική και
εγώ τουλάχιστον δεν παρέβηκα ποτέ τη συµφωνία, ούτε θα την
παραβώ, θεωρώ υποκειµενικά πως η διαδικασία ήταν, είναι και
θα είναι µια παρωδία, στην οποία κανένας λογικός άνθρωπος δεν
είναι πρόθυµος να συµµετέχει, πόσω µάλλον όταν το σκάνδαλο
παραµένει ατιµώρητο και οι Έλληνες δεν πρόκειται ποτέ να πά-
ρουν πίσω αυτά που έχασαν.

Το πρόβληµα είναι το σύστηµα που δεν έχει αλλάξει ούτε καν
όταν χρεοκόπησε την Ελλάδα, ενώ δεν τιµωρήθηκε κανένας από
τους πολιτικούς, εκτός από τους πολίτες, όπως συνέβη µε όλα
τα άλλα κράτη που οδηγήθηκαν στο ΔΝΤ. Το πρόβληµα είναι το
κοµµατικό πελατειακό κράτος που ζει και βασιλεύει, το µόνο που
δεν έχασε τίποτα από τη χρεοκοπία, όχι αυτού του είδους οι εξε-
ταστικές επιτροπές που δεν καταλήγουν ποτέ σε κάτι συγκεκρι-
µένο, σύµφωνα µε τη µέχρι σήµερα εµπειρία.

Κλείνοντας, όσον αφορά ειδικά τη διεύρυνση του κατηγορη-
τηρίου, η δική µου εντύπωση είναι πως γίνεται προσπάθεια δια-
τήρησης της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σε οµηρία, τίποτα
περισσότερο και τίποτα λιγότερο. Ως εκ τούτου δεν πρόκειται να
έχει τελικά κανένα αποτέλεσµα, τουλάχιστον κατά τη δική µας
άποψη. Σε κάθε περίπτωση πιστεύουµε πως η διερεύνηση τέ-
τοιων υποθέσεων δεν είναι ούτε πρέπει να είναι θέµα της Βουλής
και των Βουλευτών. Οι Βουλευτές δεν είναι ούτε δικαστικοί ούτε
εισαγγελείς ούτε ανακριτές. Είναι θέµα της δικαστικής εξουσίας,
στην οποία δεν υπάρχουν βεντέτες µεταξύ κοµµάτων, όπως θε-
ωρούµε πως συµβαίνει εδώ.

Τέλος, φυσικά δεν λάβαµε µέρος στη διαδικασία εξέτασης των
κουκουλοφόρων µαρτύρων, αφού δεν συµφωνούµε ιδεολογικά
µε τέτοιες µεθοδεύσεις, ενώ έτσι όπως διενεργήθηκε τελικά ήταν
µία ακόµη προσπάθεια, µία ακόµη παρωδία. Όλα αυτά είναι θλι-
βερά και απορούµε ειλικρινά πώς γίνονται αποδεκτά από τους
Βουλευτές και τη Βουλή.

Ειδικά όσον αφορά αυτό που ανέφερε ο εισηγητής του ΚΙΝΑΛ,
εκµεταλλευόµενος την κυβίστηση του ΣΥΡΙΖΑ το 2015, αν, δη-
λαδή, η κρίση έφερε τα µνηµόνια ή τα µνηµόνια την κρίση, έχου-
µε αναλύσει εδώ τόσες φορές αυτές τις αυθαιρεσίες που δεν
χρειάζεται να το κάνουµε ξανά. 

Πάντως, δεν ήµουν εγώ αυτός που είπε «λεφτά υπάρχουν» το
2009 για να υπεξαιρέσει την εξουσία ούτε αυτός που οδήγησε
την Ελλάδα το 2010 στο ΔΝΤ και το 2012 παρέδωσε την εθνική
µας κυριαρχία υποθηκεύοντας τα πάντα µαζί µε τους Έλληνες.
Τέτοια εγκλήµατα δεν ξεπλένονται µε την επίκληση των εγκλη-
µάτων των άλλων ούτε ξεχνιούνται. 

Γνωρίζουν οι Έλληνες πως το ΠΑΣΟΚ, η Νέα Δηµοκρατία και
ο ΣΥΡΙΖΑ τούς οδήγησαν έως εδώ. Γνωρίζουν τη ληστεία τους
από τα τρία αυτά κόµµατα και τη βαθιά κρίση που βιώνουν τα τε-
λευταία δέκα χρόνια, χωρίς καµµία προοπτική για το µέλλον τους
όσο κυβερνούν ατιµώρητα τα ίδια αυτά κόµµατα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Βιλιάρδος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει η κ. Φωτεινή Μπακαδήµα από το ΜέΡΑ25.
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ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζήτηση για την επέκταση του

κατηγορητηρίου κατά τη διάρκεια µιας ήδη προκαταρκτικής εξέ-
τασης.

Όπως από την πρώτη στιγµή δηλώσαµε, αποτελεί πάγια θέση
του ΜέΡΑ25 πως είναι αδιανόητο η Βουλή να λειτουργεί σαν δι-
καστικό σώµα, ενώ είναι καθαρά νοµοθετικό όργανο. Οι Βουλευ-
τές ασκούν νοµοθετική εξουσία και δεν µπορούν ούτε και πρέπει
να είναι ανακριτές και εισαγγελείς. Δεν είναι µέρος του ρόλου
τους, ούτε ψηφίστηκαν από τον ελληνικό λαό για να διερευνούν
δικαστικές υποθέσεις, να προχωρούν σε ποινικές αξιολογήσεις,
να εξετάζουν µάρτυρες, να συλλέγουν στοιχεία και να γράφουν
δικαστικά πορίσµατα και κατηγορητήρια.

Με τη µετατροπή των Βουλευτών σε ένα µεικτό σώµα, σε ένα
νοµοθετικό-δικαστικό σώµα διασαλεύεται, χωρίς καµµία µα καµ-
µία αµφιβολία, η από το Σύνταγµα προβλεπόµενη διάκριση των
εξουσιών και αλλοιώνεται και αυτός ο ίδιος ο χαρακτήρας των
πορισµάτων που προκύπτουν από τις εξεταστικές και προκαταρ-
κτικές επιτροπές, µιας και τα ίδια τα πορίσµατα έχουν έναν διττό
ρόλο: Είναι τόσο πολιτικά όσο και νοµικά, περιέχουν στοιχεία και

από τα δύο.
Εξάλλου όλους αυτούς τους µήνες που διεξάγεται η συζή-

τηση, έχουµε πολλάκις δει δείγµατα καθαρά επικοινωνιακών τε-
χνασµάτων και επικοινωνιακών συγκρούσεων από πλευράς των
κοµµάτων που ευτελίζουν, τόσο τη νοµοθετική όσο και τη δικα-
στική εξουσία. Υλικό που το µόνο που έχει καταφέρει να κάνει
είναι να θρέψει την προπαγάνδα γεµίζοντας τα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης µε παραπολιτικά στοιχεία.

Το ΜέΡΑ25 θα απέχει από τη διαδικασία αρνούµενο να λάβει
µέρος στην για ακόµη µία φορά επιχειρούµενη διασάλευση της
διάκρισης των εξουσιών, που το µόνο που καταφέρνει είναι να
υποβαθµίζει το Κοινοβούλιο και να µετατρέπει τους Βουλευτές
σε δικαστές και ενόρκους. Αρνούµαστε να συµµετέχουµε σε µία
διαδικασία που δεν έχει κανέναν ουσιαστικό ρόλο και λόγο ύπαρ-
ξης και το µόνο που θρέφει είναι η προπαγάνδα και οι µικροπο-
λιτικές σκοπιµότητες.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Φωτεινή Μπακαδήµα κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το κάτωθι έγγραφο, το οποίο έχει ως εξής:

13214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινοπουλος): Έχει ζητή-
σει τον λόγο ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελ-
ληνικής Λύσης κ. Βελόπουλος και θα συνεχίσουµε µετά µε τον
κ. Παπαγγελόπουλο.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα ξεκινώντας λόγω και της ηµέρας να αναφερθώ στη

γενοκτονία των Ποντίων -όχι πολύ, ελάχιστο χρόνο θα πάρω- ως
κατά την καταγωγή Πόντιος. Ξέρετε, εµείς οι Πόντιοι θεωρούµε
ότι έχουµε κάνει ως Έλληνες ελάχιστα γι’ αυτά που έκαναν οι
πρόγονοί µας. Δεν θα µπω στην αµφισβήτηση κάποιων, δυστυ-
χώς συµπατριωτών Ελλήνων, περί της γενοκτονίας των Ποντίων.
Χαίροµαι που ο κ. Καιρίδης σήµερα άλλαξε άποψη. Ξαφνικά έγινε
υπέρµαχος της γενοκτονίας, ενώ κατά το παρελθόν έλεγε άλλα.

Θα πω, όµως, πόσα λίγα κάναµε γι’ αυτούς τους τριακόσιους
πενήντα τρεις χιλιάδες ανθρώπους που χάθηκαν, θυσιάστηκαν,
σφάχτηκαν, γυναίκες βιάστηκαν. Μου έλεγε η γιαγιά µου πως εν-
θυµείτο ότι από τις τρεις αδερφές οι δύο βιάστηκαν κατ’ επανά-
ληψη από Τούρκους Τσέτες και οι θηλές τους έγιναν αργότερα
κοµπολόι µε άλλες γυναίκες. Θα µου πείτε: «Πόλεµος ήταν, συµ-
βαίνουν αυτά». Δυστυχώς δεν ήταν πόλεµος. Ήταν γενοκτονία,
ξεριζωµός µιας ολόκληρης ράτσας, ενός ολόκληρου ελληνισµού
µε παρουσία δέκα χιλιάδων ετών στην περιοχή. Γιατί δεν είναι
µόνο οι Πόντιοι, είναι και οι Θρακιώτες, οι Ανατολικορωµυλιώτες,
είναι οι µικρασιάτες Σµυρνιοί αλλά και «Κονιαλήδες», όπως τους
αποκαλούν κάποιοι -ο Βασίλης Κεγκέρογλου ξέρει τι εννοώ- είναι
όλοι αυτοί που έφυγαν από εκεί. Χίλια περίπου σχολεία κάηκαν,
δάσκαλοι απαγχονίστηκαν.

Και δεν έλαβε χώρα -ξέρετε- τότε που είχαµε την οπισθοχώ-
ρηση. Γιατί κάνουµε το τραγικό λάθος οι περισσότεροι εδώ στη
Βουλή να νοµίζουµε ότι η γενοκτονία έγινε εκείνη την συγκεκρι-
µένη περίοδο που χάναµε τον πόλεµο λόγω των εγκληµατικών
λαθών που έκαναν τότε οι ηγεσίες της χώρας. Όχι, η γενοκτονία
ξεκίνησε το 1908 και µετά. Η γενοκτονία και ο ξεριζωµός των
Ποντίων ξεκίνησε πολύ νωρίτερα, κυρίες και κύριοι. Και κάναµε
ελάχιστα, γιατί περιµέναµε το 1994 επί ΠΑΣΟΚ -για να µη νοµί-
ζουν κάποιοι ότι δεν τα λέω όλα- να αναγνωριστεί η γενοκτονία
από την ελληνική Βουλή επισήµως. Όχι, δεν κάναµε τίποτα. Όχι,
κάναµε ελάχιστα. Γιατί είναι Έλληνες, είναι νεκροί.

Αυτό το λέω γιατί ακούω πολλούς να συγκρίνουν -κι εδώ είναι
το λάθος το ιστορικό- τους πρόσφυγες διωγµένους, ξεριζωµέ-
νους, δικούς µας αδερφούς, µε κάποιους που έρχονται σήµερα
από τη Σοµαλία ή την Αιθιοπία. Είναι λάθος η σύγκριση, λάθος η
αντίληψη. Μπορεί να περνούν κακουχίες και αυτοί οι άνθρωποι,
δυστυχώς και γι’ αυτούς. Δεν είναι αδερφοί µας όµως και δεν εί-
µαστε υπαίτιοι εµείς του ξεριζωµού τους. 

Έτσι ξεκινώ για να πάµε στα υπόλοιπα. Είχαµε πει 8 Οκτω-
βρίου του 2019 και είχα κάνει την εξής δήλωση και δυστυχώς επι-
βεβαιώθηκα: Εµείς αφήνουµε τη Νέα Δηµοκρατία στη µοναξιά
της συγκάλυψης και αποχωρούµε. Εγώ δεν µπορώ να µπω στα
παιχνίδια της Νέας Δηµοκρατίας, στον πολιτικό καιροσκοπισµό
που θέλει να σύρει την Ελλάδα προεκλογικά, να σύρει τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ προεκλογικά και να λέει ότι έχει µία εκκρεµότητα δικαστική
ο ΣΥΡΙΖΑ ή ο κ. Παπαγγελόπουλος ή κάποιοι από τον ΣΥΡΙΖΑ. Το
έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ προεκλογικά. Το επαναλαµβάνει σήµερα η Νέα
Δηµοκρατία για τον ΣΥΡΙΖΑ. Εάν νοµίζουν ότι µε συµψηφισµούς
µπορούν να κάνουν παιχνίδια, κάνουν λάθος. Κάνουν λάθος και
θα σας αποδείξω γιατί είναι παιχνίδια η ιστορία της «NOVARTIS».

Εµείς είµαστε συνεπείς στη γραµµή µας. Λέµε «ναι» στην εξυ-
γίανση, στην πραγµατική εξυγίανση όµως, όχι σε αυτή όπου ακο-
λουθείται µία διαδικασία συγκαλύψεως του ηθικού αυτουργού
-αφού φυσικός είναι ο κ. Παπαγγελόπουλος, υπάρχει και ηθικός
αυτουργός- του κ. Τσίπρα. Οι ίδιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας διατείνονται ότι έπαιρνε εντολές από τον κ. Τσίπρα. Γιατί
δεν τον βάλατε τον κ. Τσίπρα στο κάδρο; Θα σας πω εγώ. Γιατί
είστε ίδιοι, φοβικοί. Φοβάστε να κάνετε το αυτονόητο ή έχετε
συµφωνήσει κάτι. Δεν ξέρω. Δεν µπορώ να πω ότι έχω αποδείξεις
γι’ αυτό που λέω, αλλά αδυνατώ να παρακολουθήσω τη λογική
σας.

Και γιατί αδυνατώ; Διότι νοµίζετε ότι η Ελληνική Λύση θα µπει

στη διελκυστίνδα των δύο αυτών πόλων για να συνθλιβούµε.
Αυτό που κάνατε µε το ΠΑΣΟΚ. Νοµίζετε, δηλαδή, ότι επειδή µα-
λώνουν τα βουβάλια -κι επειδή θεωρείτε ότι είµαστε τα βατρά-
χια- θα την πληρώσουµε εµείς, η Ελληνική Λύση. Κάνετε λάθος.
Ούτε γυρίνοι είµαστε ούτε βατράχια. Είµαστε εδώ για να ρίξουµε
φως στη «NOVARTIS».

Δεν θα πω αυτά που είπε ο κ. Βιλιάρδος ότι βρέθηκαν καταθέ-
σεις αλλά δεν ψάχτηκαν ποτέ. Δεν µπορώ να καταλάβω, κύριε
Πρόεδρε, γιατί δεν ψάχτηκαν οι καταθέσεις. Μιλάω για χρήµα,
καταθέσεις που µπήκαν σε Υπουργούς προγενέστερων ετών. Αλ-
λιώς να πούµε δηµοσίως ότι ο εισαγγελέας έκανε λάθος, δεν
υπάρχει τίποτα και τελειώνει η ιστορία εδώ.

Και θα σας πω και τα σοβαρότερα τώρα. Έχω µπροστά µου
αιτιάσεις δικές µου. Τι βρήκαµε µέχρι σήµερα; Πείτε µου εσείς
στη Νέα Δηµοκρατία τι βρήκατε απ’ αυτή την ιστορία; Βρήκατε
λεφτά; Βρήκατε, δηλαδή, ότι υπήρχε κάποιος ο οποίος ή έπαιρνε
λεφτά, όπως λέει αυτός ο περίεργος τύπος, ο γνωστός µε τα
Panama Papers, σοβαρός άνθρωπος! Τον επικαλείστε κιόλας!
Πώς λέγεται ο τύπος; Ο Μιωνή; Τον παίρνετε και σοβαρά υπ’
όψιν τον άνθρωπο! Είναι δυνατόν να παίρνετε σοβαρά υπ’ όψιν
έναν άνθρωπο ο οποίος είναι κερδοσκόπος, καιροσκόπος; Είµα-
στε µε τα καλά µας; Αυτό είναι σοβαρό πράγµα, σοβαρή λογική;
Τον οποιονδήποτε Μιωνή, ο οποίος βγάζει τζογάροντας στα χρη-
µατιστήρια, µε funds ή δεν ξέρω µε τι άλλο, που έχει εµπλοκή µε
τα Panama Papers, τα οποία τα ξεχάσατε όπως και τη λίστα Λαγ-
κάρντ, εξαφανίστηκαν όλα, τελειωµένη ιστορία! 

Δεν λέω ότι κάτι δεν έγινε καλά από τη Νέα Δηµοκρατία µε τα
Panama Papers. Λέω, όµως, ότι κάτι συµβαίνει. Γιατί δεν ψά-
χνουµε αυτά; Φοβάστε µήπως υπάρχουν οικογένειες πολλών εκεί
µέσα; Η δική µου, βέβαια, δεν είναι. Γιατί εγώ τα έχω κατατεθει-
µένα σε συγκεκριµένες τράπεζες και οι δουλειές µου είναι εδώ.
Καµµία εταιρεία δεν έχω στο εξωτερικό ούτε offshore ούτε «on-
shore» ούτε τίποτα απ’ όλα αυτά. Ξεκάθαρα πράγµατα!

Πάµε, λοιπόν, στα ουσιαστικά, γιατί εδώ είναι όλη η ιστορία.
Πείτε µου ποιο είναι το ύψος της οικονοµικής ζηµιάς για το δη-
µόσιο; Ρωτώ εσάς. Ποια είναι η οικονοµική ζηµιά του δηµοσίου;
Ξέρετε, εσείς στη Νέα Δηµοκρατία; Κυνηγάτε τον Παπαγγελό-
πουλο. Τον κυνηγάτε, έναν υπέργηρο άνθρωπο. Να τον φάµε
όλοι µαζί. Αποδείξεις έχετε; Πήρε κάποια λεφτά; Έκανε κάτι;
Ποια είναι η σκευωρία, για να καταλάβω και εγώ; Ότι ήθελε να
βάλει τον Σαµαρά φυλακή; Σοβαρά µιλάµε τώρα; Το πιστεύετε
εδώ κάποιοι; Ή να βάλει τον Άδωνη; Αν το έκανε, αποδείξτε το. 

Αλλά, τι κάνετε τώρα; «Ξεχειλώνετε» την υπόθεση, την απλώ-
νετε κι άλλο. Για ποιον λόγο; Και θα σας το πω διαφορετικά.
Πείτε µου τι χρεία έχει ο Έλληνας τώρα να ασχοληθεί µε τη «NO-
VARTIS». Πείτε µου εσείς. 

Και θα σας πω γιατί το λέω αυτό. Άστεγος είναι, άεργος είναι,
άνεργος είναι, να ταΐσει τα παιδιά του δεν έχει, έχουν φύγει εξα-
κόσιες χιλιάδες Έλληνες στο εξωτερικό και εσείς µε τη «NOVAR-
TIS» να κυνηγάτε τα φαντάσµατα. Αν βρείτε φαντάσµατα,
θέλουµε αποδείξεις. 

Εγώ, ακούγοντας ώρες ατελείωτες τον κ. Βιλιάρδο, ο οποίος
είναι στην επιτροπή, συνοµιλώντας µαζί του -είναι σοβαρός άν-
θρωπος, δεν είναι κανένας από αυτούς τους περίεργους που µα-
ζεύετε εσείς- µου λέει ότι δεν έχει δει τίποτα, δεν έχει βρει τίπο-
τα, δεν κατάλαβε τίποτα, δεν φαίνεται τίποτα. Γιατί αν υπάρχει
κάτι, πείτε µας ποιο είναι, να καταλάβουµε και εµείς. 

«Βαλίτσες» έλεγαν, «κουβάδες» έλεγαν αυτοί από εδώ, τα λεφ-
τά τα µεταφέρανε. Δηλαδή, όλη αυτή η φαυλότητα δεν σας ενο-
χλεί; Αισθητικά σας το λέω, για να το καταλάβετε. 

Γιατί αν αγωνιούσε η Νέα Δηµοκρατία πραγµατικά για τη «NO-
VARTIS» -πραγµατικά- όπως και το ΠΑΣΟΚ, όπως και ο ΣΥΡΙΖΑ,
θα έπρεπε έχουν συλληφθεί χιλιάδες γιατροί. Θα έπρεπε να
έχετε συλλάβει χιλιάδες γιατρούς, οι οποίοι συνταγογραφούσαν
υπέρ της «NOVARTIS» και δεν τους πείραξε κανένας σας. Κανείς!
Αβέρτα έγραφαν συνταγές. 

Ψάχνετε τον Παπαγγελόπουλο. Βάλτε τον φυλακή όταν τελει-
ώσει η ιστορία. Τα δισεκατοµµύρια που έφαγαν πού θα τα
βρούµε ρε παιδιά, ιατροί µε βίλες κ.λπ.; Τους ψάξατε, τους ξετι-
νάξατε αυτούς; Όχι. 

Να κάνω εγώ δικαστήριο το ελληνικό Κοινοβούλιο, να φωνάζω
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«κάντε συνταγµατικό δικαστήριο, κάντε κάτι για να τελειώνει η
ιστορία;». Αλλά, δεν το θέλετε αυτό. Και θα σας πω γιατί δεν το
θέλετε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Γιατί στο Σ.τ.Ε. βάζετε
όποιον θέλετε και βγάζετε αποφάσεις όπως θέλετε. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Μην κοροϊδεύουµε τον κόσµο. 

Μη µου πείτε για την ελευθερία της δικαιοσύνης, τη δικαιο-
σύνη που είναι ανεξάρτητη. Κοροϊδεύετε τον κόσµο. Διορίζετε
εσείς προέδρους, αεροπαγίτες κ.λπ., και οι αποφάσεις βγαίνουν
φασόν, όπως τις θέλει ο καθένας. Μιλώ για την εκάστοτε εξου-
σία, δεν αναφέροµαι στη Νέα Δηµοκρατία, ακόµη και στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Έτσι λειτουργεί, δυστυχώς, το σάπιο σύστηµα. 

Καλησπερίζω τον κ. Παπαγγελόπουλο. Κρύβεται πίσω από την
ιστορία του κ. Παπαγγελόπουλου παραδικαστικό σύστηµα; Απο-
τελούµενο από ποιους ηθικούς ή φυσικούς αυτουργούς; Πείτε
µας ποιοι είναι αυτοί. Να σας ακούσω. Ονόµατα θέλω. Ονόµατα! 

Βάλατε και έναν εκδότη στο κόλπο, ο οποίος είναι πολιτικά αν-
τίθετός σας, κάτι που δείχνει την τραγικότητά σας. Δεξιός είναι
ο άνθρωπος. Είναι ο εκδότης της εφηµερίδας «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ».
Δικός σας άνθρωπος είναι. Δικός σας είναι και τον βάζετε στο
«κάδρο», επειδή είναι σήµερα πολιτικός σας αντίπαλος; Γιατί εί-
ναι εναντίον των λαθροµεταναστών, των Πρεσπών και όλα αυτά;
Για ποιον λόγο το κάνετε αυτό; 

Θέλουµε απονοµή δικαιοσύνης; Να συµφωνήσουµε. Θέλετε
να κάνουµε διεύρυνση της υποθέσεως; Να συµφωνήσουµε.
Όµως, όσο ισχύει ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών, εγώ δεν µπο-
ρώ να συναινέσω σε φαρσοκοµωδίες. Δεν µπορώ. Δεν γίνεται.
Αφού δεν υπάρχει. 

Βέβαια, το µόνο που κάνετε είναι να αποπροσανατολίζετε την
ελληνική κοινή γνώµη. Αποπροσανατολίζετε τους Έλληνες. Αυτό
κάνει η Νέα Δηµοκρατία σήµερα. Έχει τα κανάλια µαζί της, τα
«µπούκωσε» µε λεφτά -εκατοµµύρια ευρώ- «ζήτω ο καλύτερος
κυβερνήτης της Ελλάδος µετά τον Καποδίστρια», τον οποίο τον
βρίζουν στη Νέα Δηµοκρατία µε το 2021 της κ. Αγγελοπούλου.
Βγαίνει ο φίλος µου ο Θάνος, βέβαια, και διαµαρτύρεται. Κακώς!
Εσείς τη βάλατε. Εγώ την έβαλα; Την κ. Αγγελοπούλου, την κυρία
µε τα κότερα και µε τα πούρα, την έβαλε η Νέα Δηµοκρατία.
Υπεύθυνος η «Μπουµπουλίνα του 2021»! 

Δεν µπορεί, δηλαδή, να είστε κάποιοι και µε τον χωροφύλακα
και µε τον αστυφύλακα. Αποφασίστε, να ξέρουµε µε ποιους
είστε. 

Δεν έχω τίποτα προσωπικό µε τον κύριο συνάδελφο. Προς
θεού!

Θα το πω ωµά. Θεωρώ ότι η ιστορία αυτή είναι ξεκαθάρισµα
λογαριασµών. Δεν θα πω για «cosa nostra» ούτε για «νονούς».
Θα πω ότι ο ένας πάει να ξεκαθαρίσει τον άλλο, οι προγενέστεροι
εσάς και τώρα εσείς εκδικητικά αυτούς. Και στο τέλος τι θα γίνει;
Συν-πλην τι βγαίνει; Μηδέν. Συµψηφισµός. Αυτό θα κάνετε.

Εµείς, λοιπόν, σε αυτό το «παιχνιδάκι» δεν µπορούµε να µπού-
µε, γιατί και µυαλό διαθέτουµε και κρίση και γνώση και αντίληψη. 

Πότε τιµωρήθηκε ένας Υπουργός που «τα πήρε»; Πείτε µου
εσείς. Πότε τιµωρήθηκε ένας πολιτικός; Πότε; Τον Τσοχατζό-
πουλο τον πιάσαµε από τις βλακείες που έκανε στα χαρτιά του
µε τα σπίτια που αγόραζε, όχι ότι τον πιάσαµε µε τα λεφτά, µε
τη «γίδα στην πλάτη». Όχι! Γιατί, δυστυχώς, τις γίδες πολλοί εκ
των Υπουργών τις έχουν σπίτι τους κρυµµένες. Γιατί έπαιρναν
6.000 ευρώ τον µήνα και ξαφνικά έγιναν εκατοµµυριούχοι, έχουν
πέντε-δέκα σπίτια. 

Εγώ είµαι επιχειρηµατίας τριάντα έτη και δεν έχω δέκα σπίτια.
Και η µία εταιρεία µου τζιράρει 5 εκατοµµύρια ευρώ, η άλλη
πέρσι 6 εκατοµµύρια ευρώ. Δεν έχω δέκα σπίτια. Και αναρωτιέ-
µαι πώς κάποιοι έχουν δέκα σπίτια εδώ µέσα. Επίσης, ως επιχει-
ρηµατίας φορολογούµαι κιόλας κανονικά και µε τον νόµο. 

Μας καλείτε, λοιπόν, να αποφασίσουµε για ποινικές διαδικα-
σίες, ενώ δεν είµαστε δικαστές. Αυτό ζητάει η Νέα Δηµοκρατία
από εµάς. «Αποφασίστε εσείς» λέει. Δικαστής είµαι εγώ; Γιατί
εδώ και είκοσι-τριάντα χρόνια δεν συµφωνήσαµε όλοι µαζί να µην
το κάνουµε αυτό το θέατρο του παραλόγου εδώ µέσα και να
υπάρχει δικαστήριο; Να πάει στον φυσικό δικαστή, για να τελει-
ώσει η ιστορία. Δεν µπορώ άλλο! 

Είναι απίστευτο. Δηλαδή, έχετε καταλάβει τι γίνεται σήµερα;
Η Τουρκία αποφασίζει τον επόµενο µήνα να πάει κάτω από την

Κρήτη. Το είπε ο Ερντογάν και χθες και σήµερα. Ο Χαφτάρ οπι-
σθοχωρεί, χάνει περιοχές εκεί που τις κατέλαβε. Κερδίζει η Τουρ-
κία µε την «πλάτη» των Ιταλών, των Αµερικανών, των Γάλλων και
των άλλων συµµάχων µας στο ΝΑΤΟ. Κερδίζει! 

Είδα και τον Πάιατ εδώ. Έκανε βόλτες. Στο γραφείο του κ. Κα-
τρούγκαλου είχε πάει, κύριε Βούτση, ο επίτροπος. Ήθελε να ενη-
µερωθεί, φαντάζοµαι, γι’ αυτά που ακούγονται, για τον Βαρδινο-
γιάννη που συζητάτε κ.λπ.. 

Τι δουλειά έχει εδώ ο πρέσβης; Ο Χριστός και η Παναγία! Να
τριγυρνάει εδώ µέσα ο πρέσβης των Ηνωµένων Πολιτειών. Τι εί-
µαστε; Αντιβασιλεία έχουµε; Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Μου θυ-
µίζει τον Όθωνα. 

Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ο πρέσβης των Ηνωµένων Πο-
λιτειών εδώ τριγυρνάει, στα γραφεία τα δικά σας, όχι στα δικά
µας. Ούτε λουκουµάκι δεν µπορούµε να του δώσουµε εµείς.
Περνάει και φεύγει τρέχοντας. 

Πάµε στην ουσία. Ακούστε τι έλεγε η Νέα Δηµοκρατία προ-
εκλογικά. «Θα διωχθούν όλοι». Έτσι λέγατε, «Θα τους πάµε αί-
µα». Έβλεπα τον Άδωνη και χαιρόµουνα. Θα τους πάει «αίµα»
τους συριζαίους. Και ξαφνικά µετά τις εκλογές : «Πολιτική η τιµω-
ρία του Τσίπρα». «Δεν κάνουµε πολιτικές διώξεις», είπε ο κ. Μη-
τσοτάκης. Είστε µε τα καλά σας; Πού είναι το «αίµα»; Έγινε νερό;
Έτσι δεν λέγατε; Σας λέω και πάλι, βάλτε τον Τσίπρα στο «κάδ-
ρο». Γιατί δεν τον βάζετε;

Προστατευόµενοι µάρτυρες. Στον Άρειο Πάγο ενώπιος ενω-
πίω, στην επιτροπή µε αλοιωµένη φωνή. Μιλάµε για φαρσοκο-
µωδία. Ιλαροτραγωδία! Πώς το ανέχτηκατε όλο αυτό; Μιλάµε για
παράσταση. 

Εµείς από την αρχή λέγαµε να βγουν οι «κουκούλες», από την
πρώτη στιγµή, κυριολεκτικά και µεταφορικά. Η Νέα Δηµοκρατία
αλά καρτ, µια έτσι, µια αλλιώς, µια µε τον χωροφύλακα, µια µε
τον αστυφύλακα! Τώρα ζητάει διεύρυνση, λέει, του κατηγορητη-
ρίου. Λες, και βρήκαµε στον άνθρωπο ευθύνες για να το διευρύ-
νουµε και άλλο. Να τον βάλουµε φυλακή να ησυχάσουµε όλοι
µαζί. 

Αν νοµίζετε ότι λύθηκε το πρόβληµα της «NOVARTIS» µε τον
κ. Παππαγελόπουλο, το λύσαµε. Τα δισεκατοµµύρια θα τα πά-
ρετε πίσω; Τα δισεκατοµµύρια που φαγώθηκαν θα τα φέρετε
πίσω; Εµένα αυτό µε ενδιαφέρει. Δεν θέλω κανέναν άλλον στη
φυλακή. Θέλω τα κλεµµένα πίσω, όµως, γιατί είναι κλεµµένα
λεφτά του ελληνικού λαού και τα οποία πρέπει να αποδοθούν
πίσω στον Έλληνα. Μπορώ να σας αποδείξω πώς γίνεται αυτό. 

Βρήκαµε όλους τους ενόχους; Τους βρήκατε; Ή βρήκαµε ένα
«µαύρο πρόβατο» για να τα φορτώσουµε όλα επάνω του; Το
ξέρω και εγώ: Αποδιοποµπαίος τράγος, αρχαία ελληνική τραγω-
δία. Τα φορτώνεις επάνω του και τελειώνει η ιστορία. Δεν είναι
έτσι. Όλα µόνος του τα έκανε; Δεν είναι ο Ρασπούτιν, που έλεγε
ο ίδιος. Όµως, πρέπει να είναι πολύ ραδιούργος ο άνθρωπος για
να καταφέρει να κάνει όλα αυτά που τον καταγγέλλετε µόνος
του, χωρίς να ξέρει τίποτα ο κ. Τσίπρας. Τότε, είναι ανόητος ο
Πρωθυπουργός.

Αν πιστεύετε ότι ο άνθρωπος που πήρε 36% και κυβέρνησε την
Ελλάδα είναι ανόητος, κάνετε λάθος εσείς. Ή ανόητος ήταν ο
Πρωθυπουργός και τα έκανε όλα µόνος του ή τα έκαναν µαζί.
Δεν ισχύει τίποτα άλλο εκτός από αυτά τα δύο. Αποφασίστε
µόνοι σας. Αν θέλετε, βάλτε και τον Τσίπρα. Εκεί είναι η ιστορία.
Το είπα από την πρώτη στιγµή.

Αν σας ενδιαφέρει η αλήθεια -πραγµατικά η αλήθεια- γιατί δεν
κάνατε έναν ωραίο συµψηφισµό και εδώ; Και ό,τι έγινε, έγινε. Τον
αθωώνουµε και τελείωσε η ιστορία. Έτσι κάνατε µε τις Πρέσπες,
κύριοι συνάδελφοι. Εξεταστική επιτροπή σας ζητήσαµε και µας
είπατε ότι «δεν κάνει να διώξουµε τον ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτό που έγινε».
Εδώ κάνει, όµως. Για τις Πρέσπες δεν κάνει εξεταστική επιτροπή.
Όχι! Εδώ κάνει. 

Εδώ είναι η κοµµατική εκµετάλλευση. Οχυρώνονται αυτοί πίσω
από το κόµµα, οχυρώνεστε πίσω από το κόµµα και εσείς και πε-
τάτε τα «βέλη» ο ένας στον άλλο -δεν έχει τίποτα το βέλος
επάνω- και λέµε ότι «τι ωραία που αντιπαρατίθενται». Δεν το κα-
ταλαβαίνω εγώ. 

Πάµε στη «NOVARTIS» και κλείνω εδώ. Στις Ηνωµένες Πολι-
τείες βαρύτατα πρόστιµα για σειρά υποθέσεων και πολλές ακόµα
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εκκρεµείς υποθέσεις για τη «NOVARTIS». 
Γιατί δεν λέτε την αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι; Από πού ξεκί-

νησε το «κουβάρι» να ξετυλίγεται; Από τις Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής.  

Το 2010 -θα σας το πω ευθέως- παραδέχθηκε η «NOVARTIS»
ενοχή για προώθηση εκτός ένδειξης του φαρµάκου Trileptal. Ως
µέρος διακανονισµού δέχθηκε να καταβάλει αποζηµιώσεις µισού
δισεκατοµµυρίου. Πλήρωσε στο αµερικανικό δηµόσιο µισό δισε-
κατοµµύριο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: 480 εκατοµµύρια. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Κύριε Λάππα, 422 εκατοµµύρια έχω µπροστά µου. Γιατί
έχετε µήπως τα 20 εκατοµµύρια εσείς; Σας λέω µισό δισεκατοµ-
µύριο. Δεν είναι κακό. Τι 480 εκατοµµύρια τι µισό δισεκατοµµύ-
ριο; Γι’ αυτούς είναι λίγα, πίστεψέ µε. Για εσάς είναι πολλά. Γι’
αυτούς, όµως, είναι λίγα τα λεφτά. 

Έχει κάνει τίποτα το ελληνικό δηµόσιο, κύριοι συνάδελφοι, να
ξεκινήσει διαδικασία αποζηµιώσεων από τη «NOVARTIS»; Κάνατε
το παραµικρό εσείς; Αν µου πείτε ότι κάνατε κάτι, να το δεχτώ.
Ένα έγγραφο, ένα e-mail στείλατε να πείτε «γιατί, ρε παιδιά, φά-
γατε τα λεφτά του ελληνικού λαού»; Όχι απαιτητικά. Ξέρετε,
εσείς έχετε έναν τρόπο διαφορετικό, ευγενικό, µεγαλοαστικό.
Να τους ζητήσετε µε ευγένεια τα λεφτά. Παιδιά κάνατε µια κοµ-
πίνα. Δώστε µας τα λεφτά πίσω. Τίποτα!

Τώρα, λοιπόν, εγώ λέω ότι ή είστε ανίκανοι να τα διεκδικήσετε
γιατί από πίσω κρύβεται γερµανική εταιρεία ή κάποιοι τα έχουν
πάρει. Και για τα δύο, όµως, είστε συνυπεύθυνοι. Κάνετε έγ-
κληµα εθνικό. Γιατί τα 500 εκατοµµύρια φτάνουν για να µπορέσω
να τροφοδοτήσω τα C-27 τα αεροπλάνα µου, το C-130 τo αερο-
πλάνο µου, για να πετάνε πιο εύκολα. Σας το λέω για να το κα-
ταλάβετε. 

Τον Νοέµβρη του 2015, πάλι η «NOVARTIS», παραδέχθηκε
ενοχή και πλήρωσε αποζηµίωση 390 εκατοµµύρια δολάρια για
παράτυπη προώθηση δύο φαρµακευτικών προϊόντων, έµµεση
δωροδοκία φαρµακείων. Εδώ είχαµε έµµεση ή άµεση δωροδοκία
γιατρών, έµµεση ή άµεση δωροδοκία φαρµακοποιών, έµµεση ή
άµεση δωροδοκία Υπουργών -λένε κάποιοι, εγώ δεν το πιστεύω
αυτό- ή πολιτικών κι αυτός τα πήρε όλα. Εντάξει. Τα βρήκαµε τα
λεφτά, Παπαγγελόπουλος. 

Τα λεφτά θα τα φέρετε πίσω, κύριοι; Κυνηγήσατε, κάνατε κάτι
για τα λεφτά; Η εταιρεία από το 2015 µέχρι σήµερα πλήρωσε
1,25 δισεκατοµµύρια δολάρια σε είκοσι υποθέσεις στις Ηνωµέ-
νες Πολιτείες. Εδώ δεν έχω δει ένα δολάριο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εκεί ρωτήστε. Τι έκαναν τεσ-
σεράµισι χρόνια; 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Εδώ είναι ο ΣΥΡΙΖΑ; Εσείς πού είστε; Δεν είστε Κυβέρνηση
εσείς; Αυτοί κυβερνάνε ακόµα; Α, ναι, ξέχασα. Εσείς κυβερνάτε
ακόµα. Έχετε δίκιο. Τόσο ίδιοι είστε πια; Ένας χρόνος πέρασε
κι ένα e-mail δεν στείλατε για τα λεφτά που χάθηκαν να τα διεκ-
δικήσετε σε αποζηµίωση. Πάλι αυτοί φταίνε; Αυτοί φταίνε. Δεν
είναι λογική, όµως, αυτή. Γιατί πάντα ο συµψηφισµός οδηγεί
στον µηδενισµό. Πλην δύο, συν δύο, µηδέν. Δεν γίνεται έτσι. 

Στην Ευρώπη η ιταλική επιτροπή ανταγωνισµού επέβαλε πρό-
στιµο 92 εκατοµµύρια, πάλι στη «NOVARTIS», για την προώθηση
του Lucentis. Το ιταλικό Υπουργείο Υγείας θα διεκδικήσει 1,2 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ από τη «NOVARTIS» και τη «LAROCHE».
Αυτά είναι ανοιχτά ζητήµατα. 

Ψάχνω να βρω η Ελλάδα, κύριε Πολάκη, έναν χρόνο τι ζήτησε
και δεν µπορώ να βρω κάτι.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Όταν βγήκα και είπα «γιατί καθυστε-
ρούν» έβαλα βόµβα στα θεµέλια του πολιτεύµατος. 

ΠΡΟΔΕΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ, κύριοι συνάδελφοι. Αφήστε τον κύριο Πρόεδρο να συνε-
χίσει την οµιλία του.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ούτε 1 ευρώ δεν ζήτησαν από
τη Novartis. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ζωηρός είναι ο κ. Μαρκόπουλος. 

Θέλω να πω το εξής. Αν βγούµε έξω από το ελληνικό Κοινο-
βούλιο και πάµε σε εκατό Έλληνες και τους ρωτήσουµε «τον Πα-

παγγελόπουλο φυλακή ή τα δισεκατοµµύρια που χάθηκαν να γυ-
ρίσουν πίσω», τι θα πουν; 

Εγώ προτιµώ το δεύτερο, κύριοι, τα δισεκατοµµύρια που φα-
γώθηκαν. Αυτό προτιµώ. Ξέρετε γιατί; Γιατί δεν θα µπει ο Παπαγ-
γελόπουλος φυλακή, για έναν και µοναδικό λόγο. Γιατί αν έχετε
συνείδηση, αποδείξεις δεν έχετε για να τον πάτε φυλακή. Με εν-
δείξεις δεν δικάζεις κανέναν. Μήπως στο Μαξίµου τώρα δεν γί-
νονται περίεργες καταστάσεις και σήµερα µε αυτή την Κυβέρ-
νηση, συµφωνίες, ιστορίες, τι θα κάνουµε, τι δεν θα κάνουµε.
Αυτό κάνει η εξουσία από την εποχή της αθηναϊκής ηγεµονίας.
Αυτή είναι η αλήθεια. Χρησιµοποιεί τη δικαιοσύνη κατά πώς τη
βολεύει. 

Εµείς σε αυτό το τριπάκι δεν µπαίνουµε. Και θα σας το ξαναπώ
ακόµη µία φορά. Το βρώµικο πολιτικό σύστηµα, από το 1974
µέχρι σήµερα, συµψηφίζει παρόµοιες υποθέσεις. Διαπλοκή, αµε-
ρικανικός παράγοντας, χρήµα, πολυεθνικές, πολιτικοί, όλοι µαζί
ένα κουβάρι, µαλλιά κουβάρια γίναµε. Να µην πω το άλλο. Στα-
µατώ εδώ. 

Τον Απρίλιο του 2014 οι γαλλικές αρχές ξεκινάνε έρευνα η
οποία στο τέλος του έτους θα αποδώσει περίπου 1 δισεκατοµ-
µύριο στη γαλλική κυβέρνηση, πάλι µε τη «NOVARTIS». 

Στη Νότια Κορέα διώξεις κατά του πρώην διευθύνοντος συµ-
βούλου και στελεχών της θυγατρικής της «NOVARTIS» στη
χώρα, µίζες 2,6 δισεκατοµµυρίων γουάν, δηλαδή 1,95 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ.

Το λέω αυτό γιατί ειλικρινά, αν περιµένετε εµείς να συρθούµε
πίσω από την ιστορία αυτή, κάνετε λάθος. Θέλετε να σταθούµε
δίπλα σας πραγµατικά, να ψηφίσουµε µαζί σας; Ναι. Θέλετε µαζί
σας να διαλευκάνουµε την υπόθεση; Ναι. Ένα προαπαιτούµενο
έχω: Να δω από τη Νέα Δηµοκρατία επιστολή στη «NOVARTIS»
που θα ζητάει µε αγωγή αποζηµίωση. Αν δεν το κάνετε αυτό,
εµείς ούτε φυσικοί ούτε ηθικοί αυτουργοί της συγκάλυψης θα
γίνουνε. Τελεία και παύλα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κλείνοντας να πω το εξής, γιατί µερικά πράγµατα πρέπει να

λέγονται. Σας είπα ότι όντως πραγµατικά είστε µια Κυβέρνηση
ιδιαίτερη. Είστε µε τα καλά σας; Κυνηγάτε, κύριοι συνάδελφοι,
από ληξιαρχεία αυτούς που παντρεύτηκαν και βαφτίστηκαν την
περίοδο του κορωνοϊού; Έστειλε ο Υπουργός Εσωτερικών µαζί
µε την Υπουργό Παιδείας να µάθουν πόσοι χριστιανοί παντρεύ-
τηκαν; Είστε µε τα καλά σας; Ξέρετε τι κάνετε; Δεν το πιστεύω
αυτό που γίνεται,. Κυνηγάτε -λέει- τους χριστιανούς γιατί παν-
τρεύτηκαν εν µέσω κορωνοϊού. Σιγά µη σας ρωτήσουµε κιόλας
πότε θα παντρευτούµε εµείς. Είστε µε τα καλά σας; Μας βάζετε
τα εµβόλια υποχρεωτικά, θα ρωτάµε και πότε θα παντρευτούν οι
Έλληνες χριστιανοί. Τι είναι αυτό το πράγµα;

Και, βέβαια, να πω κάτι και σε κάποιους από τον ΣΥΡΙΖΑ. Ξέ-
ρετε, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι κακό να µην ξέρετε Εκκλησια-
στικό Δίκαιο, όπως δεν είναι κακό να µην ξέρετε τα της Ορθο-
δοξίας. Θα σας διαβάσω, όµως, αυτούσια τι σηµαίνει αφορισµός.
Μπορεί να διαφωνώ κι εγώ µε αυτή την ιστορία, αλλά πρέπει να
ξέρουµε και τι σηµαίνει φυσιολογικά κάτι. Ο αφορισµός, κατά
τους ιερούς κανόνες, είναι απλώς αποµάκρυνση από τη Θεία Με-
τάληψη που πολέµησαν. Δηλαδή, δεν είναι ποινή εσαεί. Είναι πα-
ροδική ποινή µέχρι το σηµείο να µετανοήσει ο πιστός. Είναι
αποµάκρυνση από το ποίµνιο. Ψάξετε λίγο παραπάνω. Μπορεί
κι εγώ να διαφωνώ, επαναλαµβάνω, µε όλα αυτά που έγιναν,
όµως όταν δεν ξέρουµε κάτι, µην αρχίζουµε και σκίζουµε τα ιµά-
τιά µας στις τηλεοράσεις, επειδή δεν ξέρουµε, µας αφόρισε, τον
αφορίσαµε. Αυτά δεν µπορούν να συµβαίνουν. Εξάλλου, να
µπείτε σε εκκλησία. Απλά βρήκατε πεδίο δόξης λαµπρό να τα βά-
λετε µε την Ορθοδοξία λόγω ενός εξ αυτών. 

Άκουγα την Υπουργό της Νέας Δηµοκρατίας να λέει «κουτα-
λάκι είναι». Κύριοι συνάδελφοι, κουταλάκι λέγεται αυτό που κά-
νουµε τη Θεία Κοινωνία; Ο µακαρίτης ο Μητροπάνος τραγου-
δούσε το κουταλάκι. Αυτό λέγεται κάπως αλλιώς. Λέγεται ή λα-
βίδα -αν δεν το ξέρετε κάποιοι από εσάς, δεν είστε και υποχρε-
ωµένοι, αλλά λαβίδα λέγεται, πείτε το και στην αρµόδια Υπουρ-
γό- ή κοχλιάριο. Μας φλοµώσατε µε τα αντιχριστιανικά σας. Όλοι
είναι ειδικοί! 

Κι επειδή εµείς θέλουµε να λαµβάνουµε σώµα και αίµα Κυρίου,
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θα σας πω το εξής. Όσοι θέλουν το κάνουν. Δεν είναι υποχρεω-
τικό να το κάνετε. Αφήστε εµάς που θέλουµε ή όσους θέλουν -
µπορεί εγώ να µη θέλω- να κάνουν ό,τι θέλουν. Δηµοκρατία
έχουµε. Στο τέλος θα ρωτάνε οι χριστιανοί αν πρέπει να πάνε
στην τουαλέτα. Ο Χριστός και η Παναγία δηλαδή! 

Κλείνοντας να πω το εξής. Κύριε Παπαγγελόπουλε, εγώ δεν
σας γνωρίζω προσωπικά, αλλά εγώ εξιλαστήριο θύµα, αποδιο-
ποµπαίο τράγο, εάν δεν µου φέρουν τα δισεκατοµµύρια πίσω,
δεν πρόκειται να βρω σε κανέναν. 

Γι’ αυτό κι εµείς δεν συµφωνούµε διαδικασία και θα αποχωρή-
σουµε ήρεµα και ήσυχα, αλλά θα συνεχίσουµε να ψάχνουµε την
υπόθεση, θα συνεχίσουµε να είµαστε στην επιτροπή, για να
δούµε τελικά ποιος έχει δίκιο. Έχετε δίκιο εσείς που πάτε να συγ-
καλύψετε την ιστορία µε αυτή την ιστορία του Παπαγγελόπου-
λου και δεν ζητάτε λεφτά, τα δισεκατοµµύρια ευρώ ή κάποιοι
άλλοι που λένε ότι ίσως κάποιοι Υπουργοί να έγιναν παραπάνω
πλούσιοι εκείνη την περίοδο. Θα το δούµε στην πορεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΔΕΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε το άρθρο 155 του Κανονισµού
της Βουλής, κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης για
την άσκηση δίωξης η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την εµφάνιση
ενώπιόν της του προσώπου κατά του οποίου στρέφεται η πρό-
ταση, προκειµένου να ακούσει τις απόψεις του.

Το πρόσωπο κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση θα µιλήσει
για τριάντα λεπτά µε ανοχή. Καλώ στο Βήµα τον κ. Παπαγγελό-
πουλο.

Θα σας παρακαλούσα, κύριοι συνάδελφοι, να µη διακόπτουµε
τον οµιλητή και να τον ακούσουµε µε σεβασµό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε, και ιδιαιτέρως σας ευχαριστώ για την επισή-
µανση «µε σχετική ανοχή». Θα την εκµεταλλευτώ όσο µπορώ,
διότι επί µήνες τώρα υπάρχει ένας ορυµαγδός ψεµάτων εναντίον
µου, στα οποία δικαιούµαι τουλάχιστον να απαντήσω.

Κυρίες και κύριοι, διάλεξα να µιλήσω νωρίς, µολονότι δεν είναι
τηλεοπτικός ο χρόνος. Τα δελτία ειδήσεων έρχονται αργότερα.
Εµένα, όµως, ξέρετε, δεν µε ενδιαφέρει γενικά η επικοινωνία. Με
ενδιαφέρει η ουσία και η αλήθεια. Και θέλω να στερήσω από
τους οµιλητές-κατηγόρους µου τη δικαιολογία ότι δεν ήξεραν και
δεν γνώριζαν. Να πουν όσα έχουν να πουν εναντίον µου, αλλά
να µην έχουν τη δικαιολογία «δεν ξέραµε». Γι’ αυτό προτίµησα
να µιλήσω τώρα.

Κυρίες και κύριοι, πριν από οκτώ, περίπου, µήνες η Βουλή των
Ελλήνων αποφάσισε τη συγκρότηση ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής για να διερευνηθούν δήθεν αξιόποινες πράξεις µου
για τη δήθεν σκευωρία, αλλά στην πραγµατικότητα για το υπαρ-
κτό και τεράστιο σκάνδαλο της «NOVARTIS». 

Από την πρώτη στιγµή κατήγγειλα ότι πρόκειται για εκδικητική
πολιτική δίωξη σε βάρος µου. Σήµερα, µετά από οκτώ µήνες, επι-
βεβαιώνοµαι πλήρως. Οι απεγνωσµένες προσπάθειες της πλει-
οψηφίας της επιτροπής, οι παράνοµες, αξιόποινες και αντισυ-
νταγµατικές µεθοδεύσεις σε βάρος µου, οι συστηµατικές παρα-
βιάσεις των δικαιωµάτων µου και του τεκµηρίου αθωότητος δεν
είχαν κανένα αποτέλεσµα. Αποδείχθηκε ότι κανένα στοιχείο δεν
προέκυψε σε βάρος µου. Και δεν προέκυψε όχι από αδυναµία
της επιτροπής αλλά γιατί απλά δεν υπάρχει κανένα, µα κανένα
στοιχείο σε βάρος µου. 

Αποδείχθηκε, όµως, και κάτι άλλο: Στόχος των εµπαθών κατη-
γόρων µου δεν ήταν µόνο η εκδικητική πολιτική δίωξη σε βάρος
µου. Υπήρχαν άλλοι δύο στόχοι, που είχαν πολύ µεγαλύτερη ση-
µασία για τους κατηγόρους µου.

Στόχος πρώτος: Να πλήξουν την εικόνα του Αλέξη Τσίπρα, τον
οποίο δεν τόλµησαν, δείλιασαν να συµπεριλάβουν στην έρευνα.
Θεώρησαν ότι είναι πολύ πιο ασφαλές να δηλητηριάζουν το πο-
λιτικό κλίµα µε βιτριολικά σχόλια και υπαινιγµούς του τύπου:
«Δεν µπορεί να τα έκανε µόνος του ο Παπαγγελόπουλος. Ο Τσί-
πρας τον έβαλε και τα γνωρίζει όλα». Κύριοι, αυτό είναι πολιτική
ανανδρία. 

Στόχος δεύτερος: Ο στόχος αυτός εκτιµώ ότι είναι πολύ πιο
σηµαντικός. Αφορά την πολιτική επιβίωση κάποιων γνωστών-
αγνώστων, για να χρησιµοποιήσω τη γνωστή φράση, φαύλων πο-

λιτικών. Στόχος τους είναι να εµφανίσουν το τεράστιο σκάνδαλο
«NOVARTIS», που ζηµίωσε µε εκατοµµύρια την Ελλάδα και τον
ελληνικό λαό, ως ανύπαρκτο, ως δήθεν σκευωρία του Παπαγγε-
λόπουλου. 

Επιστρατεύτηκαν επίορκοι εισαγγελείς. Κλήθηκαν να καταθέ-
σουν ως µάρτυρες οι κατηγορούµενοι στην υπόθεση «NOVAR-
TIS». Συµµετέχουν στην προκαταρκτική επιτροπή πρόσωπα που
εµπλέκονται στο σκάνδαλο «NOVARTIS» ή έχουν σχέση µε κατη-
γορούµενο στο σκάνδαλο αυτό. Θα τα δούµε στην πορεία όλα
αυτά. 

Εξετάστηκαν µάρτυρες παράνοµα και αντισυνταγµατικά, όπως
προκύπτει από την από 4 Μαρτίου 2020 γνωµοδότηση του Επι-
στηµονικού Συµβουλίου της Βουλής, µάρτυρες που δεν έχουν
καµµία σχέση µε την υπόθεση που ερευνά η προκαταρκτική επι-
τροπή. 

Οι πρωτόγνωρες, αντισυνταγµατικές και παράνοµες αξιόποινα
και ηθικά απαράδεκτες ενέργειες σε βάρος µου δεν έχουν αρχή
και τέλος. Στην από 14-5-2020 δήλωση του δικηγόρου µου Δη-
µήτρη Τσοβόλα περιγράφονται ελάχιστες και εντελώς ενδεικτικά
-γιατί είναι πάµπολλες- αλλά µε πολύ εµπεριστατωµένη αιτιολο-
γία, όλες οι πράξεις που είναι παράνοµες και αντισυνταγµατικές.

Όµως, κυρίες και κύριοι, εγώ δεν θα οχυρωθώ πίσω από ακυ-
ρότητες, παρανοµίες και τυπικότητες. Για εµένα, κύριοι, είναι
σκοπός της ζωής µου τώρα πια η αλήθεια και η ουσία της υπό-
θεσης. Και αυτή την αλήθεια και αυτή την ουσία θα την πληρο-
φορηθείτε και θα την πληροφορηθεί και ο ελληνικός λαός, ο
οποίος είναι αρκετά ευφυής και αντιλαµβάνεται τι παιχνιδάκια
παίζονται.

Παρ’ όλες, όµως, τις προσπάθειες, άνθρακες ο θησαυρός και,
µάλιστα, µουχλιασµένος και νοτισµένος από την πληµµύρα των
ψεµάτων και των συκοφαντιών. 

Και τότε εµφανίστηκε η πρώην εισαγγελέας του Αρείου Πά-
γου, η κ. Δηµητρίου. Η κατάθεσή της υπήρξε αληθινός τυφώνας,
τυφώνας µεγάλης διάρκειας και έντασης, τυφώνας που διέλυσε
και παρέσυρε τα σκουπίδια και τις ακαθαρσίες των ψεµάτων και
της συκοφαντίας. 

Αµέσως δόθηκε εντολή τα συστηµικά και διαπλεκόµενα µέσα
να αποσιωπήσουν τις συγκλονιστικές αποκαλύψεις της κ. Δηµη-
τρίου για την κ. Ράικου, τον κ. Αθανασίου και τον κ. Αγγελή. Ο
ελληνικός λαός δεν έπρεπε να πληροφορηθεί ότι το σκάνδαλο
«NOVARTIS» είναι σκάνδαλο, ότι οι εισαγγελείς, που το ερευ-
νούν, έχουν υποστεί τα πάνδεινα για να τροµοκρατηθούν και ότι
χρησιµοποιήθηκαν ακόµα και µαφιόζικες ενέργειες, ακόµα και
σε βάρος της εισαγγελέως του Αρείου Πάγου. Δεν τα λέω εγώ
αυτά. Τα λέει η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου.

Επίσης, δόθηκε εντολή να κατατεθεί πρόταση διεύρυνσης του
κατηγορητηρίου σε βάρος µου πριν ολοκληρώσει την κατάθεσή
της η κ. Δηµητρίου και αποδοµήσει πλήρως τους κατηγόρους
µου. Η πρόταση κατατέθηκε και στηρίζεται στις καταθέσεις της
συνταξιούχου εισαγγελέα Γεωργίας Τσατάνη, του επιχειρηµατία
Σάµπυ Μιωνή και του πρώην οικονοµικού εισαγγελέα Παναγιώτη
Αθανασίου. 

Οι καταθέσεις αυτές έχουν ληφθεί παράνοµα και αντισυνταγ-
µατικά, όπως ανέφερα. Προφανής ο στόχος: Η διατήρηση -του-
λάχιστον επικοινωνιακά- της προσπάθειας συγκάλυψης του
σκανδάλου «NOVARTIS» και των µεγάλων ευθυνών που αναλο-
γούν σε πολιτικούς, επιχειρηµατίες και εισαγγελείς που είχαν
υποχρέωση να διερευνήσουν το σκάνδαλο «NOVARTIS», αλλά
και άλλα µεγάλα σκάνδαλα, αλλά τα συγκάλυψαν. Και θα σας το
αποδείξω σήµερα.

Επιπλέον, βρέθηκε η ευκαιρία να καταβληθεί προσπάθεια να
ξεπλυθούν και άλλα µεγάλα σκάνδαλα: Η φοροδιαφυγή της λί-
στας Λαγκάρντ, το σκάνδαλο Βγενόπουλου κ.λπ.. 

Σας υπενθυµίζω, ότι και το ναρκόπλοιο «NOOR 1» επιχειρή-
θηκε να εµφανιστεί ως σκευωρία δική µου.

Αχ, αυτό το ηθικό πλεονέκτηµα της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ενο-
χλεί αφάνταστα! Ας εµφανίσουµε, λοιπόν, µερικά τεράστια σκάν-
δαλα ως σκευωρία µήπως και το πιστέψουν µερικοί αφελείς. 

Για την κ. Τσατάνη, τον κ. Αθανασίου, τον κ. Μιωνή και τις κα-
ταθέσεις τους, αλλά και για τον κ. Αγγελή και την κ. Ράικου, θα
µπορούσα να µιλάω όχι ώρες αλλά µέρες. Είναι τόσα πολλά τα
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ψέµατα που έχουν πει και έχω όλα τα στοιχεία να το αποδείξω.
Ο περιορισµένος χρόνος της σηµερινής οµιλίας µου δεν πρόκει-
ται να τους γλιτώσει. Στην προκαταρκτική επιτροπή θα έχω τη
δυνατότητα και ταυτόχρονα τον χρόνο, να αναφερθώ, µε ανατρι-
χιαστικές λεπτοµέρειες, στα έργα και στις ηµέρες εχθρών και
φίλων. 

Όµως και σήµερα είµαι υποχρεωµένος να απαντήσω -όσο µου
επιτρέπει ο περιορισµένος χρόνος της οµιλίας µου και η ανοχή
του κυρίου Προέδρου- σε ελάχιστα από τα κραυγαλέα και πολλά
ψέµατα που έχουν καταθέσει. 

Ας ξεκινήσουµε, λοιπόν, επί τροχάδην, µε την κ. Τσατάνη. Θα
σας υπενθυµίσω ότι η κ. Τσατάνη, µε πραξικοπηµατικό τρόπο,
αφαίρεσε από την αποκλειστική αρµοδιότητα της Εισαγγελίας
κατά της Διαφθοράς τη δικογραφία του σκανδάλου Βγενόπου-
λου. Τη χειρίστηκε και εν τέλει την αρχειοθέτησε µε προκλητικά
απαράδεκτες και παράνοµες µεθοδεύσεις. 

Η κ. Τσατάνη µέσα σε εβδοµήντα δύο ώρες -µε διαστηµική τα-
χύτητα!- µελέτησε, µε πρωτοφανή ευφυία κατανόησε χιλιάδες
σελίδες της δικογραφίας και µε υπεράνθρωπες προσπάθειες συ-
νέταξε και δακτυλογράφησε τη διάταξη απαλλαγής του Βγενό-
πουλου, που αριθµούσε -αν θυµάµαι καλά- οκτακόσιες µία σε-
λίδες. Αξίζουν συγχαρητήρια στην κ. Τσατάνη. Για τρεις ολόκλη-
ρες ηµέρες δεν πρέπει να έφαγε, να κοιµήθηκε ή να επισκέφθηκε
το λουτρό της. 

Για την αρχειοθέτηση του σκανδάλου Βγενόπουλου είχε ενη-
µερωθεί, πριν την αρχειοθέτηση, ο ίδιος ο Βγενόπουλος. Και, µά-
λιστα, είχε την αλαζονεία να το προαναγγείλει το πρωί της
ηµέρας που έγινε η αρχειοθέτηση. 

Η κ. Τσατάνη τιµωρήθηκε πειθαρχικά µε αµετάκλητη απόφαση
του Δευτεροβάθµιου Πειθαρχικού Συµβουλίου του Αρείου Πά-
γου.

Είπε ο κ. Πλεύρης -θέλω να πιστεύω από άγνοια και όχι σκό-
πιµα- ότι η κ. Τσατάνη είχε απαλλαγεί από το πειθαρχικό και µετά
έγινε αυτή η τεράστια µεθόδευση. Είναι αναληθέστατο. Δεν έγινε
πειθαρχικό για την κ. Τσατάνη. Η κ. Τσατάνη τιµωρήθηκε πειθαρ-
χικά και σε αυτά τα πειθαρχικά κατέθεσαν οι εκλεκτοί της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ σήµερα, η κ. Ράικου και ο κ. Αγγε-
λής. Όλα τα άλλα είναι φαντασιώσεις.

Είναι ένα στοιχείο, που δεν ήθελα να το αναφέρω. Θα το ανα-
φέρω στο τέλος, όταν φτάσουµε στην παραποµπή µου, για την
οποία υπάρχει προειληµµένη απόφαση και είµαι βέβαιος. Και
στις δύο προτάσεις -και στην αρχική και στην άλλη- έχετε συµ-
περιλάβει ψευδή στοιχεία. Ένα από τα ψευδή στοιχεία είναι πως
λέτε ότι είχε απαλλαγεί πειθαρχικά. Ουδέποτε απαλλάχθηκε πει-
θαρχικά. Ένα πειθαρχικό τής έγινε και σε αυτό τιµωρήθηκε.

Με τέτοια ψέµατα, λοιπόν, προσπαθείτε να µε σπιλώσετε, να
σπιλώσετε µια προηγούµενη κυβέρνηση και µε σέρνετε και µε
διασύρετε µε τα «έντυπα του Σαββατοκύριακου». Πώς λέµε «Ο
Πυρετός του Σαββατόβραδου»; Εδώ είναι «Τα έντυπα του Σαβ-
βατοκύριακου» και είναι γιατί είναι και αυτά «κίτρινος πυρετός».

Το σκάνδαλο Βγενόπουλου προκάλεσε τεράστια οικονοµική
ζηµιά, δισεκατοµµυρίων και στην Ελλάδα και στην Κύπρο. Η κα-
τάρρευση της κυπριακής οικονοµίας οφείλεται κατά µεγάλο
µέρος και σε αυτό. Η κ. Τσατάνη µήνυσε τους Κύπριους συνα-
δέλφους της που συνεργαζόντουσαν και ερευνούσαν και αυτοί
το σκάνδαλο Βγενόπουλου, γιατί διαφωνούσαν µε τις παράνοµες
µεθοδεύσεις της. Βέβαια, η ελληνική δικαιοσύνη και όχι η δικαιο-
σύνη του «Ρασπούτιν» απέρριψε τη µήνυσή της. Τη δράση της
αποκάλυψε ο κ. Αγγελής και, όπως είπα και πριν, κατέθεσε σε
βάρος της και ο Αγγελής και η Ράικου, αγαπηµένοι σήµερα της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ.

Η κ. Τσατάνη είναι σύζυγος και µητέρα στελεχών και υποψη-
φίων Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας -δεν ξέρω αν έχει κά-
ποια σηµασία αυτό- και έχει απασχολήσει και στο παρελθόν την
κοινή γνώµη για τη µεροληπτική έρευνα σε διάφορες υποθέσεις.
Δεν θα αναφερθώ σήµερα, διότι ο χρόνος µου λείπει. Υπάρχει
προκαταρκτική και ο κ. Μπουγάς είναι εδώ. Απλώς θέλω να προ-
ετοιµαστεί, όταν θα µε καλέσει, να έχει µεγάλη αντοχή σε αυτά
που θα πω.

Την καταγγελία σε βάρος µου την έκανε η κ. Τσατάνη µία µέρα
πριν αρχειοθετήσει την υπόθεση. Είναι προφανής ο αντιπερισπα-

σµός: για να µη στραφούν τα φώτα δηµοσιότητας στην παρά-
νοµη -µε τον τρόπο που προανέφερα αρχειοθέτηση- καταγγέλ-
λουµε τον Παπαγγελόπουλο.

Η κ. Τσατάνη έχει παραδεχτεί ότι µε επισκέφτηκε µε δική της
πρωτοβουλία στο γραφείο µου, ζήτησε να τη βοηθήσω για να
γίνει αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου και µετά µε κατήγγειλε.

Κατά τη διάρκεια της επίσκεψής της η κ. Τσατάνη µού εκµυ-
στηρεύτηκε ιδιαίτερα προσωπικά της θέµατα και ανατριχιαστικές
λεπτοµέρειες για µια πολύ µεγάλη υπόθεση που απασχόλησε το
πανελλήνιο. Μου εµπιστεύθηκε για να δικαιολογήσει την πρωτο-
φανή σκληρότητα που επέδειξε σε έναν αθώο, καλό και αγαθό
άνθρωπο ποιος την πίεσε και γιατί να συµπεριφερθεί µε αυτόν
τον τρόπο. Ισχυρίστηκε, µάλιστα, ότι πιέστηκε να επιδείξει σκλη-
ρότερη συµπεριφορά ακόµα, να τον προφυλακίσει. Όµως, ευτυ-
χώς, την απέτρεψε ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, τον οποίον
έσπευσε να συµβουλευθεί.

Το γεγονός αυτό µου το επιβεβαίωσε ο ίδιος ο Κωνσταντίνος
Μητσοτάκης και, µάλιστα, υπάρχουν µάρτυρες για τη συζήτηση
αυτή που έκανα µε τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη µετά και για την
επιβεβαίωσή του. Συνεχίστε, λοιπόν, κύριοι, στον δρόµο που δια-
λέξατε.

Για τα προσωπικά θέµατα που µου εκµυστηρεύθηκε η κ. Τσα-
τάνη δεν έχω καταλήξει ακόµα τι θα κάνω. Μάλλον δεν θα τα επι-
καλεστώ. Όλα τα υπόλοιπα, όµως, είµαι υποχρεωµένος να τα
αποκαλύψω όταν κληθώ στην προκαταρκτική επιτροπή. Θα
ήθελα να τα πω σήµερα, αλλά τότε ο χρόνος που θα έχω δεν θα
είναι µόνο είκοσι λεπτά. Τότε θα δούµε ποιοι παρεµβαίνουν στη
δικαιοσύνη, ποιοι κατασκευάζουν ενόχους, ποιοι ταλαιπωρούν
αθώους, ποιοι σκευωρούν απροκάλυπτα και συστηµατικά κατ’
εξακολούθηση.

Η κ. Τσατάνη, πριν φύγει από το γραφείο µου, µου άφησε µια
φωτογραφία της κόρης της. Θα την προσκοµίσω στην προκα-
ταρκτική. Μου έδωσε το τηλέφωνό της -πού το ήξερα εγώ για να
την πάρω;- και µου πρότεινε να της τηλεφωνήσω για να βρε-
θούµε, όπως µου είπε.

Η κ. Τσατάνη, όταν, πράγµατι, της τηλεφώνησα, µου ανταπέ-
δωσε το τηλεφώνηµα -η ίδια τα λέει αυτά- και όταν µου ανταπέ-
δωσε το τηλεφώνηµα και µιλήσαµε, γιατί είχε τότε χρόνο,
ανταλλάξαµε ευχές για τα Χριστούγεννα. Στην πορεία, βέβαια,
έγιναν «για να κάνεις Χριστούγεννα» -ξέρω εγώ τι είπε- «αν θες
να κάνεις Χριστούγεννα» κ.λπ.. Μετά τις γιορτές µού πρότεινε,
όταν θα επέστρεφε από την Κρήτη, να τα πούµε από κοντά.

Τελικά, πρέπει να είµαι µεγάλος µάστορας στον εκβιασµό,
ώστε τα θύµατά µου, όπως η κ. Τσατάνη και τα υπόλοιπα που εµ-
φανίζονται ως θύµατα, να επιδιώκουν την παρέα µου, την παρέα
του εκβιαστή τους. Αυτά προς το παρόν λέω για την κ. Τσατάνη.
Υπάρχουν πάρα πολλά. Θα τα πω, όµως, στην προκαταρκτική,
που θα έχω περισσότερο χρόνο.

Ας δούµε τώρα για πάρα πολύ λίγο, λόγω έλλειψης χρόνου,
την κατάθεση του κ. Αθανασίου. Ο κ. Αθανασίου τρία ολόκληρα
χρόνια µετά τη µη ανανέωση της θητείας του, την οποία, όπως
θα αναφέρω και στη συνέχεια, επιθυµούσε και επεδίωκε µε κάθε
τρόπο, νόµιµο και παράνοµο, κατέθεσε σωρεία ψεµάτων που δεν
αντέχουν στη στοιχειώδη λογική. Δεν θέλω να µε πιστέψετε, να
σκεφθείτε λογικά θέλω µόνο.

Η κατάθεση του κ. Αθανασίου στην προκαταρκτική επιτροπή
είναι παράνοµη και αντισυνταγµατική. Δεν έχει καµµία σχέση µε
την υπόθεση «NOVARTIS» που ερευνούσε. Το είπε και το Επιστη-
µονικό Συµβούλιο. Δεν πειράζει, όµως. Εγώ δεν θα σταθώ σε
ακυρότητες. Την ουσία και την αλήθεια θέλω και αυτή θα την πω
και τότε να δούµε τη συµπεριφορά κάποιων, πού θα πάνε να κρυ-
φτούν.

Ο ίδιος οµολόγησε ότι δεν γνωρίζει τίποτα για την υπόθεση
«NOVARTIS». Αντί, λοιπόν, να του πουν «περάστε, κύριε, δεν
έχετε τίποτα», συνέχισαν να τον ρωτούν για να δουν ο Παπαγγε-
λόπουλος, ο Ρασπούτιν, ο Μακιαβέλλι, ποιος είναι αυτός, τέλος
πάντων. Και όχι µόνο είπε ότι δεν γνωρίζει τίποτα για τη «NOVAR-
TIS», αλλά είπε ότι σαράντα χρόνια που µε ξέρει και συνυπηρε-
τούµε στην ίδια εισαγγελία δεν έχει ακούσει ούτε από µένα ούτε
από κανέναν το όνοµα «Ρασπούτιν». Αυτά τα λέω για την αξιοπι-
στία της κ. Ράικου, που θα ασχοληθώ µαζί της µετά.
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Όσα κατέθεσε ο κ. Αθανασίου δεν έχουν καµµία σχέση µε την
υπόθεση που έρευνα η προκαταρκτική επιτροπή. Είναι θλιβερό,
όµως, που ο πρώην οικονοµικός εισαγγελέας προσπαθεί σήµερα
να ξεπλύνει το µεγάλο σκάνδαλο της φοροδιαφυγής της λίστας
Λαγκάρντ. Τολµά και ισχυρίζεται σήµερα, για να διευκολύνει τον
Μιωνή, ότι το ταξίδι των τεσσάρων εισαγγελέων τον Σεπτέµβριο
του 2015 στο Παρίσι για να εξετάσουν τον Ερβέ Φαλτσιανί για
τη λίστα Λαγκάρντ ήταν παράνοµο. Τολµά και ισχυρίζεται ότι οι
τέσσερις εισαγγελείς που έκαναν το ταξίδι είναι οµάδα που επη-
ρεάζεται από µένα.

Στον ελάχιστο χρόνο που έχω και στην ανοχή που θα µου δεί-
ξετε θα κάνω γνωστό στο ελληνικό Κοινοβούλιο, στους συναδέλ-
φους του κ. Αθανασίου κυρίως για να δουν το ποιόν του, αλλά
κυρίως στον ελληνικό λαό, τα ακόλουθα:

Μόλις επέστρεψαν από το Παρίσι οι τέσσερις εισαγγελείς, ο
κ. Αθανασίου τούς ζήτησε και του έστειλαν τα στοιχεία που είχαν
παραλάβει από τον Φαλτσιανί. Αν είχαν παρανοµήσει οι τέσσερις
εισαγγελείς, θα τους τα ζητούσε; Θα συµµετείχε και αυτός στην
παρανοµία τους;

Δεύτερον, έναν µήνα µετά το ταξίδι των τεσσάρων εισαγγε-
λέων στο Παρίσι, η Οικονοµική Εισαγγελία, της οποίας προϊστά-
µενος ήταν ο κ. Αθανασίου, έλαβε κατάθεση µιας Ελβετίδας
µάρτυρα για την ίδια υπόθεση, για τη λίστα Λαγκάρντ. Την κατά-
θεση αυτή την έστειλε ο ίδιος ο κ. Αθανασίου µε δική του υπο-
γραφή στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών.

Πώς τολµά σήµερα και ισχυρίζεται ότι η Εισαγγελία Πρωτοδι-
κών ήταν αναρµόδια και ότι οι εισαγγελείς παρανόµησαν; Αν
ήταν δική του αρµοδιότητα, γιατί την έστειλε στην Εισαγγελία
Πρωτοδικών Αθηνών και δεν την κράτησε ο ίδιος;

Μετά την επιστροφή των τεσσάρων εισαγγελέων από το Πα-
ρίσι, ο κ. Αθανασίου ζήτησε µε έγγραφό του, µε την υπογραφή
του, τρεις από τους τέσσερις εισαγγελείς, την κ. Τουλουπάκη,
τον κ. Τζούρα και τον κ. Καλούδη, που είχαν εξετάσει το Φαλ-
τσιανί, να αποσπαστούν στο γραφείο του. Τον κ. Ζαγοραίο δεν
µπορούσε να τον αποσπάσει, γιατί ήταν προϊστάµενος της Ει-
σαγγελίας Αθηνών. Επιπλέον, κάθε χρόνο τους τρεις αυτούς ει-
σαγγελείς ζητούσε να παραµείνουν αποσπασµένοι στο γραφείο
του.

Έχω την εντύπωση ότι και µετά την αποχώρηση του κ. Αθανα-
σίου, η σηµερινή οικονοµική εισαγγελέας, η κ. Ψαρουδάκη, ανα-
νέωσε την απόσπαση των δύο εισαγγελέων, γιατί η κ. Τουλου-
πάκη έγινε εν τω µεταξύ εισαγγελέας διαφθοράς, και τους δια-
τηρεί ακόµα στο γραφείο τους.

Αν, λοιπόν, οι τέσσερις εισαγγελείς ήταν οµάδα µου -τα ίδια
ισχυρίζεται και ο κ. Μιωνή, αλλά θα τα αναλύσω καλύτερα µετά-
και παρανοµούσαν, µήπως και ο κ. Αθανασίου συµµετείχε στην
εγκληµατική οργάνωση που φαντασιώνεται και περιγράφει ο
Μιωνή;

Τους τρεις αυτούς εισαγγελείς, την κ. Τουλουπάκη, τον κ.
Τζούρα, τον κ. Καλούδη, το 2016 τους διέταξε ο ίδιος ο κ. Αθα-
νασίου να κάνουν έρευνα και κατάσχεση στο σπίτι του Σταύρου
Παπασταύρου για τα Panama Papers. Κατά τα λοιπά, εγώ από
το 2013 έχω στήσει τη λίστα Λαγκάρντ, όπως λέει ο κ. Μιωνή, τον
εκβιάζω και τον καταδιώκω. 

Τους τρεις αυτούς εισαγγελείς τούς έστειλε ο ίδιος ο κ. Αθα-
νασίου -προσέξτε την υποκρισία και το µέγεθος του ψέµατος!-
στο εξωτερικό να συναντήσουν τον Φαλτσιανί και να λάβουν από
αυτόν περισσότερα στοιχεία και διευκρινίσεις. Κατά τα λοιπά,
είναι οµάδα µου και παρανόµησαν για να διευκολύνουν εµένα και
τον ΣΥΡΙΖΑ. Ο πιο αφελής, ο πιο εµπαθής εχθρός µου δεν µπορεί
να τα πιστέψει αυτά τα πράγµατα. 

Συνεχίζουµε: Ο ίδιος ο κ. Αθανασίου κάλεσε στις 2 Σεπτεµ-
βρίου 2015, δηλαδή πριν το ταξίδι των εισαγγελέων που δήθεν
τους έστειλα εγώ για να εξυπηρετήσω τον Τσίπρα και τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τον Σταύρο Παπασταύρου -ο ίδιος ο Αθανασίου πριν γίνει
το ταξίδι- και τον εξέτασε ως ύποπτο για νοµιµοποίηση εσόδων
από εγκληµατική δραστηριότητα και για φοροδιαφυγή σε βαθµό
κακουργήµατος.

Κατά τα λοιπά, η λίστα Λαγκάρντ, οι έρευνες για Μιωνή, Πα-
πασταύρου, Μεταξά, είναι σκευωρία δική µου και της εγκληµα-
τικής µου οργάνωσης. Ξαναρωτάω: µήπως συµµετέχει σε αυτή

και ο κ. Αθανασίου;
Εκτός, όµως, από την προσπάθεια του Παναγιώτη Αθανασίου

να ξεπλύνει το σκάνδαλο της λίστας Λαγκάρντ, στην κατάθεσή
του ανέφερε και άλλες περιπτώσεις δήθεν παρέµβασής µου. 

Είµαι υποχρεωµένος, λοιπόν, να απαντήσω σε όλες τις κατη-
γορίες του, τους υπαινιγµούς και τα υπονοούµενα και µετά διευ-
ρύνετε το κατηγορητήριο! Η συνέχιση της εκδικητικής πολιτικής
δίωξης επιφυλάσσει πολλές δυσάρεστες εκπλήξεις σε πολλούς. 

Σήµερα µε πολύ µεγάλη ταχύτητα -ο χρόνος είναι ελάχιστος
και έχω να πω πολλά και σηµαντικά- εντελώς ενδεικτικά θα επι-
σηµάνω τα εξής: Οι έρευνες του οικονοµικού εισαγγελέα είναι
απόρρητες, όλων των εισαγγελέων, πολύ περισσότερο του οικο-
νοµικού εισαγγελέα που αφορά προσωπικά δεδοµένα, φορολο-
γικές δηλώσεις, έσοδα και τα λοιπά. Εάν, λοιπόν, ισχύουν όσα
ισχυρίζεται, πρέπει να δώσει µια εξήγηση πώς τις γνώριζα εγώ
τις έρευνές του. Μήπως µε ενηµέρωνε ο ίδιος ή µήπως λέει ψέ-
µατα και δεν έγιναν αυτές οι κουβέντες;

Για την υπόθεση του κ. Αλαφούζου σήµερα εν τάχει: Θα πρέ-
πει να είµαι µεγάλος βλάκας, να προσπαθώ να επηρεάσω τον κ.
Αθανασίου και να εκτίθεµαι για τον κ. Αλαφούζο. Όλοι γνωρίζουν
ότι ο κ. Αθανασίου παρακολουθεί τους αγώνες του Παναθηναϊ-
κού ανελλιπώς και έχει πολύ καλές σχέσεις µε τον κ. Αλαφούζο.
Κάθονται, όπως έχει δηµοσιεύσει ο κ. Κουρτάκης στα «ΠΑΡΑΠΟ-
ΛΙΤΙΚΑ» -και φωτογραφίες τους µάλιστα- δίπλα-δίπλα και αποκα-
λούνται µε τα µικρά τους ονόµατα.

Κατέθεσε ο κ. Αθανασίου ότι τη δέσµευση των λογαριασµών
Αλαφούζου αναγκάστηκε να την κάνει, χωρίς καµµία άλλη διευ-
κρίνιση. Πρέπει να εξηγήσει ο κ. Αθανασίου τι εννοεί µε τη λέξη
«αναγκάστηκε». Πώς µπορεί να εξαναγκαστεί ένας εισαγγελέας;
Μήπως τα στοιχεία της υπόθεσης τον υποχρέωσαν να δεσµεύσει
τους λογαριασµούς του Αλαφούζου; Μήπως η λέξη «εξαναγκά-
στηκε» είναι απολογία του στον κ. Αλαφούζο γιατί δεν τήρησε
όσα του είχε υποσχεθεί; Μήπως ανέφερε και το δήθεν ενδιαφέ-
ρον του Παπαγγελόπουλου για να δικαιολογηθεί καλύτερα στον
κ. Αλαφούζο; Αυτά προς το παρόν σήµερα για την υπόθεση του
κ. Αλαφούζου. Τα υπόλοιπα, πάρα πολλά, πολύ σηµαντικά και
άκρως ενδιαφέροντα για την υπόθεση αυτή στην προκαταρκτική.

Για τον κ. Σάλλα και σήµερα και γι’ αυτή την υπόθεση θα πω
πάρα πολύ λίγα. Για µήνες ο κ. Αθανασίου µου αναφερόταν στις
υποθέσεις του Σάλλα. Παρ’ όλα αυτά, καθυστερούσε να ολοκλη-
ρώσει τις έρευνες. Ήθελε να ασκηθούν διώξεις λίγο µετά την
ολοκλήρωση της δεύτερης θητείας του, γιατί πίστευε ανοήτως
ότι µια δίωξη κατά του Σάλλα θα του εξασφάλιζε την ανανέωση
της θητείας του. Όταν µάλιστα εγώ µε απόλυτη ειλικρίνεια του
ξεκαθάρισα ότι δεν υπάρχει περίπτωση ο Άρειος Πάγος να του
ανανεώσει για τρίτη φορά τη θητεία του, άρχισε να προσεγγίζει
άλλα ισχυρά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ και να προσπαθεί να διαπραγ-
µατευτεί µαζί τους. Υπάρχουν µάρτυρες για όλα αυτά που λέω.

Θα τους προτείνω, κύριε Μπουγά, αρκεί να τους καλέσετε. Θα
ακουστούν πολύ ενδιαφέροντα πράγµατα. Είναι µια τροµακτική
εµπειρία για εµένα και για την οικογένειά µου, αλλά είναι και µια
ευκαιρία για την Ελλάδα να δει τι υπάρχει σε διάφορα σηµεία
του δηµόσιου βίου της χώρας και ειδικά στη δικαιοσύνη. 

Μάρτυς µου ο θεός, δεν ήθελα να ανακατέψω τη δικαιοσύνη
εγώ σε αυτή την ιστορία. Αναγκάζοµαι να αµυνθώ. Ζητώ εκ των
προτέρων συγγνώµη από τους συναδέλφους µου που θα πω
πράγµατα που δεν θα έλεγα ποτέ.

Για τις διώξεις κατά του Σάλλα θα είχε ενδιαφέρον να κληθεί
και ο κ. Σάλλας -δεν ανήκει στον ΣΥΡΙΖΑ, κύριε Μπούγα, δεν θα
είναι δικός µου µάρτυρας- να σας πει τι συνέβη µε τις υποθέσεις
του, αλλά και οι νοµικοί του σύµβουλοι που ξέρουν καλά το θέµα.
Εγώ τι λόγο είχα να προστατέψω τον Σάλλα, έναν µεγαλοτραπε-
ζίτη, όταν ο ίδιος ο Αθανασίου ισχυρίζεται ότι απεχθάνοµαι και
µισώ τους τραπεζίτες;

Για τον κ. Παπαχρήστο τώρα. Αλήθεια, πώς µπορεί ένας εισαγ-
γελέας να κατασκευάσει στοιχεία για υπόθεση φοροδιαφυγής,
όπως είπε χωρίς να ντρέπεται ο κ. Αθανασίου; Δεν µιλάµε για
ψευδοµάρτυρες, µιλάµε για έγγραφα και για εισοδήµατα. Πώς
µπορεί να τα κατασκευάσει ένας εισαγγελέας αυτά; Μήπως έχει
σχετική τεχνογνωσία ο κ. Αθανασίου και εµείς την αγνοούµε; 

Η αλήθεια για τον κ. Παπαχρήστο είναι τελείως διαφορετική.
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Ο κ. Αθανασίου ο ίδιος µου είπε ότι έχει πληροφορίες για έναν
κρυφό λογαριασµό του και µε ρώτησε κουτοπόνηρα -οι εισαγγε-
λείς που µε ακούν καταλαβαίνουν τι εννοώ γιατί ξέρουν το ύφος
του- αν µε ενδιαφέρει αυτή η πληροφορία και αν η αξιοποίησή
της θα τον βοηθούσε στην ανανέωση της θητείας του. Του διευ-
κρίνισα για άλλη µία φορά ότι πρέπει να το πάρει απόφαση ότι
δεν µπορεί να ανανεωθεί η θητεία του, δεν µπορεί να παραµείνει
έξι χρόνια στη θέση του οικονοµικού εισαγγελέα. Δεν δίστασα
να του πω ότι η επιµονή του να παραµείνει στη θέση του οικονο-
µικού εισαγγελέα για έξι χρόνια είναι παρεξηγήσιµη και έχει αρ-
χίσει να συζητιέται.

Τέλος, δεν παρέλειψα να του πω ότι µε τον Γιώργο Παπαχρή-
στο είχα µια καλή σχέση και γι’ αυτό του είπα να κάνει τη δουλειά
του και να µην τον αδικήσει. Αυτά προς το παρόν για τον κ. Αθα-
νασίου. 

Λίγη υποµονή και για τις υποθέσεις Αλαφούζου, Σάλλα, Παπα-
χρήστου και για τις άλλες που αναφέρει στην κατάθεσή του και
για άλλες που δεν αναφέρει θα υπάρξουν πολλές και ενδιαφέ-
ρουσες αποκαλύψεις, όπως παραδείγµατος χάριν -τώρα µου
ήρθε- για την υπόθεση «SIEMENS», όχι µόνο για τον χειρισµό της
υπόθεσης κατά τη διάρκεια της προκαταρκτικής έρευνας -εγώ
την είχα παραγγείλει τότε αυτή, σκευωρία ήταν και αυτή- αλλά
και για τις διαρροές που υπήρξαν κατά τη διάρκεια της έρευνας,
προκειµένου να πλήξουν την οικογένεια Μητσοτάκη. Το επανα-
λαµβάνω, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, για να πλήξουν την οι-
κογένεια Μητσοτάκη. Στόχος, βέβαια, τότε ήταν η κ. Μπακο-
γιάννη η οποία προετοιµαζόταν για την αρχηγία. Φαινόταν ότι η
Νέα Δηµοκρατία θα χάσει τις εκλογές και θα επακολουθούσε
διαδοχή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Δηµητρίου Παπαγγελόπουλου)

Κύριε Πρόεδρε, θα ζητήσω την ανοχή σας, έχω πολλά να πω
ακόµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας είπα
ότι θα υπάρξει ανοχή, συνεχίστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή άκουσα το κου-
δούνι, µε συγχωρείτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Όχι, κα-
νένα πρόβληµα, συνεχίστε εσείς κανονικά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Νοµίζω πως ενδιαφέ-
ρουν αυτά που λέω το ελληνικό Κοινοβούλιο και αυτά που θα πω
ακόµα µετά.

Επαναλαµβάνω, στόχος, βέβαια, τότε των διαρροών ήταν η κ.
Μπακογιάννη. Όµως, τα «σµπάρα» πήραν και τον σηµερινό Πρω-
θυπουργό. Θυµάστε τις διαρροές, δεν θέλω να τις υπενθυµίσω,
δεν µου αρέσει. 

Θυµάµαι την οργισµένη αντίδραση του Κωνσταντίνου Μητσο-
τάκη -υπήρξε οργισµένη αντίδραση του Κωνσταντίνου Μητσο-
τάκη- και υπάρχουν µάρτυρες εν ζωή για την οργισµένη αντί-
δραση του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, για τις διαρροές και θα
αποκαλύψω και πώς σταµάτησαν οι διαρροές. Δεν µπορώ, όµως,
να µην πω, ακόµα ηχούν στα αυτιά µου οι λέξεις του Κωνσταντί-
νου Μητσοτάκη, «πρέπει να σταµατήσει τις διαρροές αυτός ο
αλητήριος». 

Και τελειώνω µε τον κ. Αθανασίου. Τι αξιοπιστία µπορεί να έχει
ένας εισαγγελέας που εξαπατά την εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου, την υπηρεσία του, το Υπουργείο Δικαιοσύνης, τους συ-
ναδέλφους του και δεν ξέρω ποιους άλλους ακόµα και αντί να
συµµετάσχει σε διεθνές συνέδριο και να εκπροσωπήσει τη χώρα
του σε µια υπόθεση που έχει συγκλονίσει τον πλανήτη, σε µια
υπόθεση που υπάρχουν νεκροί, αυτός την κοπανάει και πηγαίνει
σε κρυφές διακοπές; Τα προσωπικά του δεν µε ενδιαφέρουν.
Είµαι αρκετά φιλελεύθερος άνθρωπος, παρ’ ότι Υπουργός της
Αριστεράς. Η µόνη σχέση µου µε τη φιλελεύθερη παράταξη είναι
ότι είµαι φιλελεύθερος άνθρωπος. Με ενδιαφέρει µόνο η υπηρε-
σιακή του συµπεριφορά και η αξιοπιστία του ή µάλλον η αναξιο-
πιστία του και αυτές θα τις αναδείξω αναλυτικά στα επόµενα
στάδια. 

Από τη σατανική µεθόδευση, όµως, για τη συγκάλυψη-ξέ-
πλυµα ενός άλλου µεγάλου σκανδάλου, του σκανδάλου της λί-
στας Λαγκάρντ, δεν ήταν δυνατόν να µην έχει συµµετοχή η κ.

Ράικου. Υπενθυµίζω επί τροχάδην ότι η κ. Ράικου παραιτήθηκε
24 Μαρτίου 2017. Στην επιστολή παραίτησής της δεν αναφέρει
τίποτα για µένα, τίποτα για «Ρασπούτιν», τίποτα για οποιαδήποτε
πίεση ή παρέµβαση στο έργο της. Απεναντίας, χαρακτηρίζει τη
«NOVARTIS» ως κορωνίδα των σκανδάλων, αναφέρεται σε διε-
φθαρµένους κρατικούς λειτουργούς, ενδεχοµένως και σε πολι-
τικούς, αναφέρεται σε «µαύρο» πολιτικό χρήµα 28 εκατοµµυρίων
ευρώ και ισχυρίζεται ότι την έχουν στοχοποιήσει διεφθαρµένοι
κρατικοί λειτουργοί και τα µεγάλα συµφέροντα στον χώρο της
υγείας. Ο «Ρασπούτιν» δεν είχε πληµµυρίσει τότε τη φαντασία
και τη σκέψη της, εκτός αν εννοεί ότι εγώ ήµουν σε συνεργασία
µε τον κ. Φρουζή. Γι’ αυτό δεν µε έχετε κατηγορήσει ακόµα.
Έχετε περιθώριο!

Μετά από δεκαοκτώ µήνες, όταν αποκαλύφθηκε ότι σε κοινό
λογαριασµό της υπήρχαν εµβάσµατα της «NOVARTIS», η κ. Ράι-
κου πανικοβλήθηκε. Απόλυτα κατανοητό. Στον λογαριασµό της
εισαγγελέως που ερευνά την κορωνίδα των σκανδάλων, όπως η
ίδια χαρακτήρισε το σκάνδαλο, η «NOVARTIS» έχει στείλει χρή-
µατα και όχι µία, όπως λένε ψέµατα, όχι δύο, αλλά τρεις φορές
και µάλιστα χωρίς να υπάρχει νόµιµη, έστω κατ’ επίφαση, αιτία.
Η σύµβαση που θα δικαιολογούσε τα εµβάσµατα της «NOVAR-
TIS» είχε καταστραφεί από πληµµύρα στο υπόγειο της κ. Ράικου. 

Πανικόβλητη πλέον η κ. Ράικου άρχισε να διαρρέει στον Τύπο
µετά από δεκαοκτώ µήνες ότι υπάρχει δήθεν ένας «Ρασπούτιν»
στον χώρο της δικαιοσύνης. Η ίδια -προσέξτε!- και µετά από δε-
καοκτώ µήνες δεν τολµούσε επώνυµα να δηλώσει ανοησίες για
«Ρασπούτιν». Μετά από τρία χρόνια, η κ. Ράικου στην προκαταρ-
κτική επιτροπή αναγκάστηκε να παραδεχτεί -προσέξτε µε λίγο,
θέλω κάποιος να µε ακούσει τέλος πάντων σε αυτόν τον τόπο-
ότι µία και µοναδική φορά πριν από δεκαπέντε χρόνια, το 2005,
είχα αυτοαποκληθεί «Ρασπούτιν» µπροστά της, αλλά ότι µόνο
αυτή το άκουσε και κανένας άλλος. 

Ταλανίζεται ο τόπος, ταλανίζεται η δικαιοσύνη, διώκοµαι ανη-
λεώς, γιατί πριν από δεκαπέντε χρόνια είπα στη Ράικου ότι είµαι
«Ρασπούτιν». Και το θυµήθηκε τώρα! Έχω πολύ δρόµο µε την κ.
Ράικου.

Κανένας εισαγγελέας, κανένας δικαστής από τους χιλιάδες
Έλληνες δικαστές και εισαγγελείς, κανένας Έλληνας από τα εκα-
τοµµύρια Ελλήνων δεν έχει ακούσει και δεν γνωρίζει τίποτα για
τον «Ρασπούτιν». Μόνο η Ράικου το άκουσε, όπως είπαµε, πριν
από δεκαπέντε χρόνια µία φορά στο γραφείο µου. Και όσον
αφορά τα περί έλλειψης ιστορικών γνώσεων, µην τα επαναλάβω,
τα είχα πει, γελοιοποιούν την κουβέντα, αλλά πιο πολύ γελοιοποι-
είται η ίδια που λέει τέτοια ψέµατα. 

Αυτά που θα αποκαλυφθούν και προκύπτουν από τις χιλιάδες
σελίδες της δικογραφίας, στην οποία νοµίµως έχω πρόσβαση
πλέον -µε αίτησή µου παίρνω τα πρακτικά- θα είναι συγκλονι-
στικά. 

Για ορεκτικό θα σας ενηµερώσω σήµερα για κάτι, όπως αυτό
προκύπτει από τη δικογραφία, που έχω νοµίµως, όσο µέρος έχω,
γιατί σκεφτείτε ότι πάτε τόσο γρήγορα τη διαδικασία σε βάρος
µου για να µε εξουθενώσετε, που ακόµα δεν έχω πάρει την κα-
τάθεση του κ. Παππά, ο οποίος κατέθεσε για τον Μιωνή. Κι όµως,
έρχοµαι εγώ να αντικρούσω τις κατηγορίες. Δεν πειράζει, έχω
χρόνο! Ακόµα και στο ειδικό δικαστήριο να πάω, θα έχω περισ-
σότερο χρόνο. Και εκεί οι διαδικασίες θα είναι αδιάβλητες. 

Για ορεκτικό, λοιπόν, σήµερα σας ενηµερώνω ότι όταν παραι-
τήθηκε η κ. Ράικου, είχε ενηµερωθεί ότι θα παραλάµβανε τα ονό-
µατα γιατρών που τα «έπαιρναν» από τη «NOVARTIS». Τα σχετικά
έγγραφα τα παρέλαβε η κ. Ράικου πριν ακόµα αποχωρήσει από
τη θέση της εισαγγελέως διαφθοράς. Άρα η κ. Ράικου ήξερε για
τα εµβάσµατα, όπως επίσης ήξερε ότι δεν µπορούσε να τα δι-
καιολογήσει. 

Επειδή, λοιπόν, είχε λερωµένη τη φωλιά της, µετά την παραί-
τησή της προσπάθησε να διατηρήσει καλές σχέσεις µαζί µου.
Δεν συναντηθήκαµε µόνο µία φορά, όπως αναγκάστηκε να πα-
ραδεχτεί στην κατάθεσή της στην προκαταρκτική επιτροπή. 

Κύριε Πλεύρη, είπατε ότι έστειλε µήνυµα στον κ. Κοντονή, ενώ
εµένα όχι. Εµένα µε έβλεπε κατ’ ιδίαν, έτσι; Και υπάρχουν µάρ-
τυρες. Του Κοντονή τού έστειλε µήνυµα, γιατί ντρεπόταν πραγ-
µατικά. Τον είχε επισκεφθεί πριν παραιτηθεί, όπως είχε επισκεφ-
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θεί και εµένα. Όµως, τι να λέω τώρα; Θα χάσουµε τον χρόνο µας.
Αφήστε, έχω να πω άλλα πολύ σηµαντικότερα. 

Συναντηθήκαµε, λοιπόν, όχι µία, αλλά δύο ή τρεις φορές του-
λάχιστον σε γεύµατα δύο, τριών ατόµων εκτός από εµάς τους
δύο, σε γεύµατα που δεν ήταν τυχαίες κοινωνικές εκδηλώσεις,
αλλά τα προκάλεσε η ίδια, όπως και η ίδια διάλεξε για συνδαιτυ-
µόνες πρόσωπα που εµπιστευόταν η ίδια. Για εµένα ήξερε ότι
εγώ δεν µιλάω. Ήξερε ότι εγώ είµαι βλάκας και ροµαντικός, αλλά
δεν ήξερε την αντίδραση ενός βλάκα και ενός ροµαντικού. Και
αυτή και άλλοι θα δουν τώρα την αντίδραση του βλάκα και του
ροµαντικού. Για όλα αυτά που σας λέω υπάρχουν µάρτυρες. 

Κύριε Πλεύρη, εµένα µε πήρε και τηλέφωνο στη γιορτή µου
µετά από έξι µήνες, τον Οκτώβριο του 2017, για να µου ευχηθεί. 

Ολοκληρώνω σύντοµα µε την κ. Ράικου για να δείτε τι παιχνι-
δάκια παίζονται. Στις 23 Σεπτεµβρίου 2019 τώρα, πριν από έξι
µήνες, λίγο πριν γίνει η προκαταρκτική σε βάρος µου, η κ. Ράικου
κατέθεσε σε δύο δόσεις στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου για
την υπόθεση «NOVARTIS» και για τον «Ρασπούτιν» κ.λπ.. 

Στην πρώτη κατάθεσή της δεν αναφέρει τίποτα για «Ρασπού-
τιν». Επιστρέφει, όµως, µετά την ολοκλήρωση της κατάθεσής της
και την αποχώρησή της από τον Άρειο Πάγο. Γιατί; Τελικά πρέπει
να έχει χιούµορ. Όπως ισχυρίζεται, ξέχασε να αναφερθεί στον
«Ρασπούτιν». Προσέξτε! Καλείται να καταθέσει σε εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου για παρεµβάσεις του «Ρασπούτιν» και ξεχνάει
να αναφερθεί σε αυτόν. Όλος ο τόπος εξαιτίας της και εξαιτίας
των διαρροών της ασχολείται για πολλούς µήνες µε τον «Ρα-
σπούτιν», αλλά η κ. Ράικου ξεχνάει να αναφέρει οτιδήποτε για
τον «Ρασπούτιν», όταν καλείται να καταθέσει γι’ αυτόν. Τελικά
πολύ ξεχασιάρα είναι η κ. Ράικου! Ξέχασε τον «Ρασπούτιν», ξέ-
χασε τα εµβάσµατα της «NOVARTIS» και έχει ξεχάσει και άλλα
πολλά ακόµα. Δεν πειράζει, θα της τα υπενθυµίσω όλα εγώ. 

Επίσης, στη δεύτερη κατάθεσή της η κ. Ράικου αναφέρεται για
πρώτη φορά στον Σάµπυ Μιωνή και στην αντιδικία του µε τη
Γιάννα Παπαδάκου. Η αναφορά της σε ιδιωτική αντιδικία δεν έχει
καµµία λογική συνάφεια µε την υπόλοιπη κατάθεσή της, αρχική
και συµπληρωµατική. 

Έχω σηµειώσει εδώ να πω τι ακριβώς είπε. Είπε πράγµατα που
δεν διανοείται, που δεν µπορεί να τα ξέρει µια τρίτη εισαγγελέας.
Αυτό το σηµείο, όµως, είναι αποκαλυπτικό και αποδεικτικό ταυ-
τόχρονα της συµµορίας και των µεθόδων που πραγµατικά υπάρ-
χουν για να συγκαλύψει, να ξεπλύνει το σκάνδαλο της «NO-
VARTIS», αλλά και το σκάνδαλο της λίστας Λαγκάρντ.

Είναι ολοφάνερο ότι η κ. Ράικου, όπως και ο κ. Αθανασίου είναι
σε συνεννόηση µε τον κ. Μιωνή και προσπαθούν να δικαιολογή-
σουν την κλήση τους στην προκαταρκτική επιτροπή, η οποία,
επαναλαµβάνω, δεν είχε καµµία σχέση µε τον Μιωνή. Παρ’ όλα
αυτά, µε αναφορές της Ράικου και του Αθανασίου προετοιµάζε-
ται το έδαφος. Υπάρχει και ο Κουρτάκης στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ»
που έναν χρόνο πριν µιλάει για την κατάθεση Μιωνή και για τις
κασέτες -τις παράνοµες- που έχει σε βάρος µου.

Αν, λοιπόν, υπάρχουν δηµοσιεύµατα, ενέργειες που δείχνουν
συµµορία, αλλού πρέπει να τις ψάξετε. Αν υπάρχουν τέσσερα
δηµοσιεύµατα της εφηµερίδας «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» και ένα της Πα-
παδάκου, εγώ έχω κρατήσει τρεις πάκους µέχρι εδώ στο σπίτι
µου µε πρωτοσέλιδα που στοχοποιούν εµένα και αναφέρονται
σε µελλοντικά γεγονότα, προαναγγέλλουν τι θα συµβεί. Ποιος
νοσηρός νους τα συντονίζει και καθοδηγεί αυτούς τους δηµο-
σιογραφίσκους, εισαγγελίσκους και επιχειρηµατίες; 

Όπως είπα, την κατάθεση του Μιωνή αλλά και του κ. Αθανα-
σίου, πριν ακόµα φανεί κάτι στον ορίζοντα, τις είχε προαναγγεί-
λει ο κ. Κουρτάκης στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ». Ο κ. Κουρτάκης ή
διαθέτει το θείο χάρισµα της ενόρασης ή είναι γίγας, τουλάχι-
στον στη δηµοσιογραφία! 

Στην εξέλιξη αυτής της ιστορίας θα δούµε ποιοι είναι οι εκβια-
στές και ποιοι τα θύµατα, θα δούµε ποιοι είναι οι συµµορίτες.
Εγώ πλέον θα τους αποκαλώ «ληστοσυµµορίτες», έτσι για να
παίξω, γιατί ληστεύουν τον ελληνικό λαό.

Και τελειώνω µε τον κ. Μιωνή. Ο Μιωνή, σύµφωνα µε δηµοσι-
εύµατα του Τύπου, ήταν ή είναι συνέταιρος ή συνεργάτης του
Σταύρου Παπασταύρου, φίλου, συµβούλου και συνεργάτη του
Αντώνη Σαµαρά. Ο Μιωνή, σύµφωνα πάντοτε µε δηµοσιεύµατα

του Τύπου, φέρεται να διαχειρίζεται µε τις εταιρείες και τους συ-
νεργάτες του το 55% των συνολικών καταθέσεων ύψους δύο δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ-δολαρίων της λίστας Λανγκάρντ. 

Τώρα, βέβαια, ισχυρίζεται ότι αυτό δεν ισχύει και ότι είναι ψέ-
µατα και κατασκεύασµα. Όµως, υπάρχει κατάθεσή του στο κλι-
µάκιο της προκαταρκτικής, νοµίζω. Θα το πάω στον κ. Μπούγα
τις επόµενες µέρες. Υπάρχει οµολογία του στο κλιµάκιο της εξε-
ταστικής που είχε συσταθεί, το 2012, που ήταν η κ. Κωνσταντο-
πούλου και ο κ. Καλαντζής, που εκεί λέει «ναι, είµαι διαχειρι-
στής». Θα διαλέξετε σήµερα πότε λέει αλήθεια ο κ. Μιωνή και
πότε λέει ψέµατα. 

Τον Μιωνή τον συνάντησα για πρώτη και µοναδική φορά πριν
τέσσερα χρόνια στο γραφείο του Νίκου Παππά. Η συνάντηση
αυτή πραγµατοποιήθηκε µε πρωτοβουλία και επίµονα αιτήµατα
του ίδιου του Μιωνή. Όπως, δε, µε ενηµέρωσε ο κ. Παππάς, είχε
µεσολαβήσει και ο Πρωθυπουργός του Ισραήλ. Στην αρχή αρνή-
θηκα να συναντηθώ µε τον Μιωνή. Οµολογώ ότι είχα επηρεαστεί
αρνητικά από όλα τα δηµοσιεύµατα στον Τύπο και τις αναρτή-
σεις στο διαδίκτυο για την εµπλοκή του στη λίστα Λανγκάρντ και
την εν γένει επιχειρηµατική του δραστηριότητα.

Επίσης, σύµφωνα µε την περιρρέουσα ατµόσφαιρα, την οποία
τροφοδοτούσε και ο ίδιος είτε µε δηλώσεις του είτε µε διαρροές
του, εφέρετο να έχει σχέσεις µε µυστικές υπηρεσίες. Δείτε τα
δηµοσιεύµατα εκείνης της εποχής. Εγώ τότε ήµουν συνταξιού-
χος, για να ξέρετε, δεν έχω σχέση µε αυτά. 

Επιπλέον, είχε γραφτεί στον Τύπο ότι µαγνητοφώνησε ή επι-
χείρησε να µαγνητοφωνήσει Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβου-
λίου, τον κ. Καλαντζή από τη Νέα Δηµοκρατία και την κ. Κων-
σταντοπούλου από τον ΣΥΡΙΖΑ τότε, όταν τον εξέτασαν ως µάρ-
τυρα για την υπόθεση Λαγκάρντ, το 2012 ή το 2013. Η εξέταση
αυτή έγινε, όπως είπα, το 2012 ή το 2013. Εγώ τότε ήµουν συν-
ταξιούχος ήδη τρία χρόνια. Έγινα Υπουργός µετά άλλα τρία χρό-
νια. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ήταν κυβέρνηση. Εγώ µάλλον δεν είχα
γνωρίσει και τον Αλέξη Τσίπρα τότε ή µπορεί και να τον είχα γνω-
ρίσει. 

Εποµένως η έρευνα του ελληνικού Κοινοβουλίου για τη λίστα
Λανγκάρντ, τον Παπασταύρου και τον Μιωνή δεν είναι έργο δικό
µου και της «εγκληµατικής µου οργάνωσης», όπως ξεδιάντροπα
ισχυρίστηκε το 2020 ο κ. Μιωνή, µετά από οκτώ χρόνια. 

Θυµάµαι ότι το 2013 ο κ. Μιωνή είχε αρνηθεί να εµφανιστεί
στην επιτροπή, επειδή θεωρούσε ότι ήταν µέλη της ακροδεξιά
στοιχεία και ναζιστές. Τελικά, δέχθηκε να εξεταστεί από κλιµάκιο
της επιτροπής στο Ισραήλ, για να µην εµφανιστεί ενώπιον των
ακροδεξιών, µε τον όρο να µη συµµετάσχουν στο κλιµάκιο συγ-
κεκριµένα πρόσωπα.

Παρόµοια συµπεριφορά και ασέβεια στους Βουλευτές του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου επέδειξε και κατά την πρόσφατη κατάθεσή
του στην προκαταρκτική επιτροπή. Υποχρέωσε τον κ. Πλεύρη να
δηλώσει ασθένεια, για να µην είναι παρών όταν θα κατέθετε, γιατί
και αυτόν τον θεωρεί ναζί. Όµως, ο κ. Πλεύρης έκανε το λάθος
να εµφανιστεί την ίδια µέρα στο «MEGA». Έτσι, έγινε αντιληπτή
η προσχηµατική ασθένεια Πλεύρη και η ικανοποίηση της εξευτε-
λιστικής για το ελληνικό Κοινοβούλιο απαίτησης του Μιωνή, µιας
απαίτησης που θα εξασφάλιζε να έρθει να καταθέσει και να πει
τα ψέµατα και τους παραλογισµούς σε βάρος του Παπαγγελό-
πουλου, τέσσερα χρόνια µετά τη συνάντησή µας. 

Ας επανέλθω όµως στη συνάντηση Παππά, Παπαγγελόπου-
λου, Μιωνή, 10 Μαρτίου του 2016. Όπως ήδη ανέφερα, εγώ στην
αρχή δεν ήθελα να συναντηθούµε. Τελικά, δέχθηκα να συναντη-
θούµε, επειδή ο κ. Παππάς επικαλέστηκε λόγους εθνικού συµφέ-
ροντος, τη µεγάλη γεωστρατηγική σηµασία των σχέσεων Ελλά-
δας - Ισραήλ και το ενδιαφέρον του Ισραηλινού Πρωθυπουργού. 

Τη συνάντηση την είχα λησµονήσει εντελώς, γιατί για εµένα
δεν είχε κανένα ενδιαφέρον. Μου την επανέφεραν στη µνήµη διά-
φορα δηµοσιεύµατα γνωστών για την εκτέλεση συµβολαίων και
ειδικές αποστολές που αναλαµβάνουν εντύπων του Σαββατοκύ-
ριακου. Είναι αυτό που είπα πριν για τον κίτρινο Τύπο του Σαβ-
βατοκύριακου. Στην αρχή δεν έδωσα ιδιαίτερη σηµασία. Θεώ-
ρησα ότι ήταν άλλη µία από τις πολλές προσπάθειες που έκαναν
οι γνωστοί εκβιαστές ή οι υπάλληλοι γνωστών αφεντάδων να µε
πνίξουν. Όµως, µετά από λίγο, ανέφεραν στις ψευδείς καταθέ-
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σεις τους τον Μιωνή οι εισαγγελείς Ράικου και Αθανασίου!
Ήταν προφανές πλέον ότι τα µικρής κυκλοφορίας έντυπα του

Σαββατοκύριακου µε τα ευτελή ρυπογραφήµατά τους προετοί-
µαζαν, µαζί δυστυχώς µε την κ. Ράικου και τον κ. Αθανασίου, την
κατάθεση του Μιωνή και τον διευκόλυναν στην προσπάθειά του
να ξεπλύνει ένα άλλο πολύ µεγάλο σκάνδαλο: την τεράστια φο-
ροδιαφυγή της λίστας Λανγκάρντ.

Μου προκάλεσε τεράστια θλίψη οι εισαγγελείς Ράικου και Αθα-
νασίου, που είχαν αποστολή την καταπολέµηση της διαφθοράς,
του µεγάλου οικονοµικού εγκλήµατος, της µεγάλης φοροδιαφυ-
γής να συνεργάζονται τόσο απροκάλυπτα µε τον Μιωνή, για να
εµφανίσουν και το µέγα σκάνδαλο της λίστας Λανγκάρντ ως
σκευωρία δική µου.

Με αυτές, λοιπόν, τις απροκάλυπτες µεθοδεύσεις κλήθηκε ο
Μιωνή να καταθέσει στην προκαταρκτική παράνοµα και αντισυν-
ταγµατικά. Το είπα, απλά το υπενθυµίζω. Η επιτροπή για άλλο
πράγµα συγκροτήθηκε. Το άρθρο 86 είναι σαφές. Καµµία έρευνα
δεν µπορεί να γίνει σε βάρος µου, καµµία προκαταρκτική, αν δεν
υπάρχει απόφαση της Βουλής.

Παρ’ όλα αυτά, εµείς ερευνούµε τα πάντα, τα πάντα, αρκεί να
βρούµε για τον Παπαγγελόπουλο, που ξέρουµε πως δεν θα
βρούµε, χρόνο θα κερδίσουµε, για να λέµε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ και ο
Παπαγγελόπουλος σκευωρούσαν! Το ηθικό πλεονέκτηµα θα σας
φάει. 

Επειδή, όπως ανέφερα προηγουµένως, είχα λησµονήσει τη συ-
νάντηση µε τον Μιωνή, ζήτησα από τον κ. Παππά να µου θυµίσει
το περιεχόµενο της συνοµιλίας µας. Σύµφωνα, λοιπόν, µε όσα
µου υπενθύµισε ο κ. Παππάς και όσα µπόρεσα να ανακαλέσω
από τη µνήµη µου, η συνάντηση κράτησε πολύ λίγο, πάνω-κάτω
µισή ώρα, λίγο περισσότερο λίγο λιγότερο. 

Όταν έφθασα στο γραφείο του Παππά, ο Μιωνή ήταν ήδη εκεί.
Δεν ξέρω πόση ώρα και τι είχαν συζητήσει µε τον κ. Παππά. Λίγα
λεπτά µετά την άφιξή µου στο γραφείο του κ. Παππά κατάλαβα
ότι κάτι δεν πάει καλά µε τον κ. Μιωνή. Με πολύ έντονο ύφος,
σχεδόν σε έξαλλη κατάσταση, ζητούσε να παρέµβουµε σε εκ-
κρεµείς δικαστικές υποθέσεις, γιατί θεωρούσε ότι οι Έλληνες δι-
καστές και οι εισαγγελείς είναι σφόδρα αντισηµίτες. 

Επίσης, κατηγόρησε άλλον για αρχηγό της εγκληµατικής ορ-
γάνωσης. Έχω και τα χαρτιά από µήνυσή του. Υποµονή να έχετε.
Θα τα αφήσω να τα διαβάσετε για να ευθυµείτε, όταν έχετε µε-
λαγχολία. 

Ακόµη, κατηγόρησε τον κ. Βορίδη, σηµερινό Υπουργό της
Νέας Δηµοκρατίας και τον κ. Φιλιππάκη, που εγώ µόλις τον είχα
γνωρίσει τότε και µάλιστα εξαιτίας της Νέας Δηµοκρατίας τον
είχα γνωρίσει. Μου τον είχαν στείλει για να τον βοηθάω λίγο στο
ρεπορτάζ του Υπουργείου Δικαιοσύνης. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακαλώ

πολύ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ...(Δεν ακούστηκε)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τι είπατε; Δεν σας άκου-

σα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ πολύ, κύριε συνάδελφε. Σεβασµός στον κ. Παπαγγελό-
πουλο. 

Παρακαλώ πάρα πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μην ανησυχείτε. Το βα-

σανιστήριο σήµερα για µερικούς κοντεύει να τελειώσει. Όµως,
το µεγάλο βασανιστήριο αρχίζει από την προκαταρκτική και εύ-
χοµαι ολόψυχα να πάω στο ειδικό δικαστήριο για να συνεχίσω
να σας βασανίζω µε την αλήθεια και την ουσία της υπόθεσης.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι κατηγόρησε τον κ. Βορίδη και τον
κ. Φιλιππάκη, που τον είχα γνωρίσει δυο µήνες πριν. Κατά τα
άλλα, είναι υπαρχηγός µου στην εγκληµατική οργάνωση, που
είχε στηθεί από το 2013 η εγκληµατική οργάνωση.

Ποιος µου γνώρισε εµένα τον Φιλιππάκη; Σας το είπα. Υψηλοί
νεοδηµοκράτες για να διευκολύνουν την εφηµερίδα του σε ρε-
πορτάζ του Υπουργείου Δικαιοσύνης! Όλοι µου ζητάνε βοήθεια,
όλοι µε εκµεταλλεύονται και µετά αισχρά µε κατηγορούν. 

Είπε µάλιστα για τον κ. Φιλιππάκη και τον κ. Βορίδη -τα έχω
και σε χαρτιά και όπως είπα θα τα καταθέσω σε λίγο- ότι είναι

µέλη διεθνούς ναζιστικής οργάνωσης και οι οποίοι -επειδή ήταν
Εβραίος- για πολλά χρόνια τον καταδιώκουν και επηρεάζουν την
ελληνική δικαιοσύνη σε βάρος του . Από το 2020 και µετά αυτά
τα κάνω εγώ, αντί του κ. Βορίδη. Ο κ. Παππάς, ο οποίος τον γνώ-
ριζε, προσπάθησε να τον ηρεµήσει, αλλά µάταια.

Εγώ ελάχιστα συµµετείχα στη συζήτηση. Εκτός από την αρνη-
τική προδιάθεση που είχα για τον Μιωνή, για τους λόγους που
σας προανέφερα, η έξαλλη συµπεριφορά του και οι ακατανόητοι,
παράλογοι ισχυρισµοί του για αντισηµίτες, εισαγγελείς, δικα-
στές, ναζιστές Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και εκδότες µε
είχαν οδηγήσει στο συµπέρασµα ότι κάτι δεν πάει καλά στην
ιστορία αυτή. Επικαλέστηκα φόρτο εργασίας και επιχείρησα δύο-
τρεις φορές να αποχωρήσω από το γραφείο του κ. Παππά, αλλά
ο κ. Παππάς µε απέτρεπε µε κρυφά νοήµατα και µου ψιθύριζε το
όνοµα «Νετανιάχου», δηλαδή «κάνε υποµονή». Στα νοήµατα του
κ. Παππά επίσης απαντούσα µε κρυφά νοήµατα, να µην τα επα-
ναλάβω τώρα, καταλαβαίνετε τι εννοώ, ότι κάτι δεν πάει καλά και
τι είναι αυτά που λέει ο άνθρωπος. Προσέξτε, εγώ αυτά που
έλεγε για τον κ. Βορίδη τα θεωρούσα ανοησίες. Αυτά που λέει
για εµένα εσείς τα υιοθετείτε. Αυτή είναι η διαφορά µας.

Επειδή ούτε ο κ. Παππάς ούτε εγώ υιοθετήσαµε τις θεωρίες
συνωµοσιολογίας για αντισηµίτες, ναζιστές, δικαστές, Βουλευ-
τές που τον καταδιώκουν και επειδή κυρίως αρνηθήκαµε να πα-
ρέµβουµε στη δικαιοσύνη, όπως επιτακτικά µας ζητούσε, ο
Μιωνή απεχώρησε σε πιο έξαλλη κατάσταση απ’ όταν ήταν όταν
τον βρήκα και οργισµένος πλέον µας απείλησε: «Δεν ξέρετε τι
Εβραίος είµαι εγώ. Με λάθος Εβραίο τα βάλατε. Θα δείτε τι θα
πάθετε».

Προηγουµένως τον είχαµε διαβεβαιώσει ότι στην ελληνική δι-
καιοσύνη δεν υπάρχει η δυνατότητα παρέµβασης και ότι είναι
άδικες και παράλογες οι κατηγορίες που εκτόξευε κατά Ελλήνων
δικαστών και εισαγγελέων. Για τον κ. Βορίδη, µάλιστα, για να γλι-
τώσουµε, του είπαµε: «Ε, πήγαινε πες τα στη Νέα Δηµοκρατία»
και για τον κ. Φιλιππάκη να διευθετήσει συµβιβαστικά τις διαφο-
ρές και τις δικαστικές διενέξεις που είχε µαζί του.

Προσέξτε τώρα ένα σηµαντικό στοιχείο που δεν θα το µά-
θαινα, αν δεν το έλεγε ο ίδιος ο Μιωνή. Καλά, όταν ολοκληρώσω
τη µελέτη των καταθέσεων… Αυτά τα βρήκα τώρα επί τροχάδην,
αγωνιώντας να προλάβω. Ξέρετε, τη σηµερινή εµφάνισή µου την
αντιµετώπισα σαν έφηβος, που θα πάει την πρώτη πενθήµερη ή
το πρώτο ραντεβού, µη συµβεί κάτι και δεν έρθω, µην αρρω-
στήσω. Ήθελα να τα πω, να τα ακούσετε. Πιστέψτε µε! Ξέρετε,
όταν πάµε το πρώτο ραντεβού ή την πρώτη πενθήµερη λέµε:
«Αχ, µην τύχει κάτι και δεν πάω». Έτσι ένιωθα κι εγώ, µην αρρω-
στήσω, µη χτυπήσω και δεν µπορέσω να έρθω. Γιατί µετά, βέ-
βαια, θα βγαίνατε και θα λέγατε: «Φοβήθηκε και δεν εµφανί-
στηκε». Γνωστή η τακτική σας.

Είδα, λοιπόν, σε ένα σηµείο της κατάθεσης του Μιωνή ότι όταν
έφυγε έξαλλος µε τον τρόπο που σας είπα, µόνος του το λέει,
επέστρεψε την ίδια µέρα µετά από λίγο στο γραφείο του κ.
Παππά και του παρέδωσε σηµείωµα µε τα αιτήµατά του. Ο Μιωνή
το λέει! Δείτε το, κύριε Μπούγα, εσείς είστε πρόεδρος της επι-
τροπής, θα το έχετε δει, είµαι βέβαιος. Αγνοούσα αυτή τη λεπτο-
µέρεια. Την πληροφορήθηκα όταν έλαβα αντίγραφο της
κατάθεσης του Μιωνή. Είναι πρωτοφανές, τροµερό, ανεξήγητο
αυτό που συµβαίνει. Όλοι οι εκβιαζόµενοι από εµένα, ο Μιωνή, η
Τσατάνη, η Ράικου, ο Αθανασίου, συναντώνται µε δική τους πρω-
τοβουλία µε τον εκβιαστή τους και εκβιάζονται από αυτόν. Μόνοι
τους έρχονται! Μόνος του ξαναγυρνάει. Στην περίπτωση, δε, του
Μιωνή ο εκβιαζόµενος έσπευσε να επιστρέψει στον τόπο του εγ-
κλήµατος -του δήθεν εκβιασµού του- πάλι µε δική του πρωτο-
βουλία για να συνεχιστεί ο εκβιασµός σε βάρος του.

Δεν υπάρχει, λοιπόν, η παραµικρή αµφιβολία ότι η συνάντηση
των τριών µας στο γραφείο του Παππά έγινε µε πρωτοβουλία
του Μιωνή και όχι του Παππά ή δική µου, για να ζητήσει να υπάρ-
ξει πολιτική παρέµβαση υπέρ του στη δικαιοσύνη. Και µολονότι
του αρνηθήκαµε, επέστρεψε για να επιµείνει και να υποβάλει ση-
µείωµα µε τα παράνοµα αιτήµατά του.

Από τότε πέρασαν τέσσερα χρόνια και ξαφνικά ο Μιωνή θυµή-
θηκε ή του θύµισαν ότι, στη µοναδική συνάντηση που είχαµε, τον
εκβίασα και ότι είµαι αρχηγός εγκληµατικής οργάνωσης µε µέλη
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εισαγγελείς, δικαστές, εκδότες, δηµοσιογράφους που µεθό-
δευαν δηµοσιεύµατα και δικαστικές διώξεις. Είπε αυτά τα πράγ-
µατα ο κ. Πλεύρης και αναρωτιόµουν: Είναι δυνατόν να τα λέει
ένας νέος άνθρωπος, ότι µεθόδευαν δηµοσιεύµατα και δικαστι-
κές διώξεις σε βάρος του ιδίου και των συνεργατών του Παπα-
σταύρου και Μεταξά;

Κυρίες και κύριοι, τα δηµοσιεύµατα για τη λίστα Λανγκάρντ,
τον Μιωνή, τον Παπασταύρου και τον Μεταξά από την εφηµερίδα
«ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» του εκδότη Φιλιππάκη, αλλά και άλλων εφηµε-
ρίδων και διαφόρων δηµοσιογράφων, µεταξύ των οποίων και η
κ. Παπαδάκου, ξεκίνησαν το 2012, ίσως και λίγο πιο πριν. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ ήταν τότε ένα µικρό κόµµα. Εγώ ήµουν ήδη συνταξιούχους
από το 2009 και µέχρι να γίνω Υπουργός πέρασαν άλλα τέσσερα
χρόνια. Δεν γνώριζα -όπως σας είπα- ούτε τον Μιωνή ούτε τον
Φιλιππάκη ούτε τον Ντάρκα ούτε όλους αυτούς. Ακόµα και τον
Αλέξη Τσίπρα ζήτηµα να τον είχα γνωρίσει τότε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει o Z’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Παρ’ όλα αυτά ο Μιωνή ισχυρίζεται ενώπιον της προκαταρκτι-
κής επιτροπής ότι τα δηµοσιεύµατα και οι έρευνες για τη λίστα
Λανγκάρντ, τον Παπασταύρου, τον Μεταξά και τον ίδιο ήταν
έργο δικό µου και της εγκληµατικής µου οργάνωσης. Ήταν
σκευωρία! Και ακούστε -θα µας τρελάνει όλους- και πρόβα τζε-
νεράλε -λέει- για την υπόθεση «NOVARTIS».

Το 2012, εγώ, λοιπόν, έστησα τη λίστα Λανγκάρντ, που από
αυτή η Γερµανία και η Γαλλία πήραν 5 και 3 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Εµείς δεν πήραµε τίποτα, αλλά βέβαια εµείς είχαµε εισαγ-
γελέα οικονοµικού εγκλήµατος τον κ. Αθανασίου, δεν προλά-
βαινε να ασχοληθεί, πήγαινε διακοπές. Λέει, λοιπόν, ότι το
έστησα εγώ αυτό το 2012 και το 2013 και ότι ήταν πρόβα τζενε-
ράλε για τη «NOVARTIS». Λέει αυτά τα πράγµατα µπροστά σε
Έλληνες Βουλευτές και η επιτροπή τον ακούει, ενώ έπρεπε να
ακολουθήσει -είναι τόσο προφανές το ψέµα και η ψευδορκία- την
αυτόφωρη διαδικασία, να καλέσει επί τόπου τους αστυνοµικούς
µε τις µπλε στολές ή έστω κάποιους άλλους µε άλλο χρώµα αµ-
φίεσης για τα περαιτέρω. Προτίµησε, όµως, η πλειοψηφία της
να τον ακούσει µε θρησκευτική ευλάβεια, να τον ενθαρρύνει να
λέει όλα αυτά και να τον προστατεύσει σε όλη τη διάρκεια της
κατάθεσής του.

Με αυτή την κατάθεση καλείται σήµερα το ελληνικό Κοινοβού-
λιο να διευρύνει το κατηγορητήριο σε βάρος µου. Όλη η κατά-
θεση είναι γεµάτη φαιδρά ψέµατα και παραλογισµούς. Προ-
σέξτε, εάν δεν τα έχετε προσέξει όσοι συµµετέχουν στην προ-
ανακριτική επιτροπή, κατέθεσε ενόρκως ότι προσέφυγε στα αγ-
γλικά δικαστήρια εναντίον του Φιλιππάκη και της Παπαδάκου,
γιατί -λέει- φοβόταν τον Παπαγγελόπουλο και την εγκληµατική
οµάδα από εισαγγελείς που διαθέτω στην ελληνική δικαιοσύνη.
Βέβαια, στα αγγλικά δικαστήρια προσέφυγε το 2013 και το 2014,
όταν εγώ ήµουν συνταξιούχος και τάιζα τα γατάκια της γειτονιάς
µου. Πήγε το 2013 στην αγγλική δικαιοσύνη γιατί φοβόταν εµένα!

Σε άλλο σηµείο της κατάθεσής του την ίδια µέρα ξεχνάει τι
έχει πει και τι λέει; Ότι στα αγγλικά δικαστήρια κατά Φιλιππάκη -
Παπαδάκου προσέφυγε γιατί στην Αγγλία υπάρχουν ελληνόφω-
νοι αναγνώστες που διάβασαν τα σχετικά δηµοσιεύµατα. Είναι
επικίνδυνο αυτό για τη δηµοκρατία, κύριοι, φιµώνεται ο Τύπος.
Οπουδήποτε υπάρχουν ελληνόφωνοι µπορούµε να προσφύ-
γουµε, να γονατίσουµε τον Τύπο, ειδικά εάν εµείς έχουµε λεφτά.
Δεν µπορεί να µας ακολουθήσει. Σε άλλο σηµείο της κατάθεσής
του ο κ. Μιωνή είπε ότι έχει διαθέσει για την αντιδικία του στα
αγγλικά δικαστήρια 600.000 ευρώ -συνυπολογίστε το- για να φι-
µώσει όσους δηµοσιογράφους δεν πειθαρχούν.

Με αυτό, λοιπόν, το φαιδρό ψέµα, ότι υπάρχουν ελληνόφωνοι
αναγνώστες στο Λονδίνο και ότι διάβασαν τα δηµοσιεύµατα του
Φιλιππάκη και της Παπαδάκου, τους µπλέκει σε µια αντιδικία
οκτώ ετών, µε µοναδικό σκοπό να µη γράφουν γι’ αυτόν. Αλή-
θεια, τι φοβάται και τι θέλει να κρύψει ο πάµπλουτος και επιτυ-
χηµένος επιχειρηµατίας;

Για να ενισχύσει το αστείο, αλλά ταυτόχρονα κακοηθέστατο
σενάριο για την ελληνική δικαιοσύνη, ότι δήθεν υπάρχει εγκλη-
µατική οργάνωση στην οποία συµµετέχουν δικαστικοί λειτουρ-
γοί, µεταξύ των οποίων εισαγγελείς που πήγαν στο Παρίσι

-προσέξτε, αυτοί συµµετέχουν, γιατί ερεύνησαν τη λίστα Λανγ-
κάρντ- αλλά και εισαγγελείς κατά της διαφθοράς -άλλη οµάδα
εισαγγελέων αυτοί-, πράττει ένα ακόµα τεράστιο λάθος. Επικα-
λείται δηµοσίευµα εφηµερίδας -ήταν µόλις εγώ είχα γίνει Υπουρ-
γός, µέσα του 2015- που αναφέρεται στην περίοδο 2003-2006
που ήµουν προϊστάµενος της εισαγγελίας πρωτοδικών και σε
ονόµατα νεαρών αντεισαγγελέων, τους οποίους εµπιστεύτηκα
και τους ανέθεσα σηµαντικά καθήκοντα, στο πλαίσιο της ανα-
διάρθρωσης της εισαγγελίας και της ανανέωσης που επιχείρησα
τότε. 

Χωρίς κανέναν λογικό ειρµό επαναλαµβάνει πολλές φορές
στην κατάθεσή του: «Οι µαθητές του Παπαγγελόπουλου», «τα
παιδιά του Παπαγγελόπουλου», «η συµµορία», η εγκληµατική ορ-
γάνωση, τέλος πάντων, του Παπαγγελόπουλου. Είναι ολοφάνερη
η επιρροή στον κ. Μιωνή της επιτυχηµένης διαφήµισης µε τον
συµπαθητικό πιτσιρικά «Τροφίλ; Κροφίλ; Προσωπάκι τέλος πάν-
των», εγκληµατική οργάνωση τέλος πάντων. Όµως ο κ. Μιωνή
ούτε πιτσιρικάς είναι -µεσόκοπος δείχνει- ούτε συµπαθητικός
είναι ούτε να πείσει µπορεί. 

Οι εισαγγελείς κατά της διαφθοράς που πήγαν στο Παρίσι δεν
αναφέρονται, πλην ενός, στο δηµοσίευµα που επικαλείται ο
Μιωνή για να πει ότι έχω οµάδα. Και ξέρετε γιατί δεν αναφέρον-
ται; Άλλοι απ’ αυτούς ήλθαν στο δικαστικό σώµα όταν εγώ δεν
ήµουν πια προϊστάµενος, έχω φύγει πια από την Εισαγγελία Αθη-
νών. Δηλαδή, µετά το 2006. Δεν ήταν καν δικαστές. Κι όµως είναι
στην οµάδα µου. Πώς τα ακούτε αυτά, κύριοι; Κι άλλοι έγιναν αν-
τιεισαγγελείς, όταν εγώ έγινα προϊστάµενος και µετατέθηκαν
στην επαρχία. Κάθισα κι έψαξα τις επετηρίδες και τα είδα. Επο-
µένως, πλην της κ. Τουλουπάκη και του κ. Ζαγοραίου, όλοι οι
άλλοι, οι δέκα περίπου εισαγγελείς που λέει ότι είναι µέλη της
εγκληµατικής µου οργάνωσης, δεν τους έχω γνωρίσει. Στον
δρόµο να τους δω δεν θα τους γνωρίσω. Ούτε αυτοί θα µε γνώ-
ριζαν, αν δεν µε είχαν τιµήσει µε τα πρωτοσέλιδα κάποιες εφη-
µερίδες. 

Η έχθρα του Μιωνή µε τον κ. Βορίδη και τον Φιλιππάκη έρχεται
από πολύ µακριά. Από τα χρόνια του Αµερικάνικου Κολλεγίου,
τότε που ήταν συµµαθητές. Είναι περιττό να σας πω ότι εγώ δεν
έχω καµµία σχέση µε το Κολλέγιο. Σας µοιάζω για κολεγιόπαιδο
εγώ; Άλλο πράγµα δείχνω. Ρασπούτιν και πάνω! Η διαµάχη τους
κορυφώθηκε τα τελευταία χρόνια. Η εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ»
ασχολήθηκε µε τη λίστα Λανγκάρντ, µε τον κ. Παπασταύρου, µε
τον κ. Μιωνή. Υπήρξαν δηµοσιεύµατα κι άλλων εφηµερίδων. Με-
ταξύ αυτών και του Βήµατος που δούλευε η κ. Παπαδάκου.

Σηµειωτέον, η κ. Παπαδάκου δούλευε στο Βήµα, πήγε στο Πα-
ρίσι µε εντολή του Ψυχάρη, της πλήρωσε τα έξοδα το Βήµα,
µετά έπιασε δουλειά στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ». Όλο αυτό το διά-
στηµα ήταν µέλος της συµµορίας µου. Τον κ. Ψυχάρη και τον κ.
Κουρτάκη δεν θα τους φωνάξετε για συνεργούς µου; Σ’ αυτούς
δούλευε. Αυτοί της πλήρωναν τα έξοδα. 

Οι δικαστικές διαµάχες του Μιωνή µε τον Φιλιππάκη και την
Παπαδάκου συνεχίζονται για οκτώ ολόκληρα χρόνια από το
2012-2013. Στο διάστηµα αυτό, εκτός από τις αγωγές και τις µη-
νύσεις στην Ελλάδα και στην Αγγλία, υπήρξαν και πολλές προ-
σπάθειες συµβιβασµού. Στις προσπάθειες αυτές συµµετείχαν
πάρα πολλά πρόσωπα: οι ίδιοι οι αντίδικοι, οι δικηγόροι τους, Έλ-
ληνες και Ισραηλινοί. Θα πρέπει να κληθούν και οι δικηγόροι τους
στην εξεταστική, αν διευρυνθεί το κατηγορητήριο, κύριε Μπού-
γα, να σας πουν πως έγιναν τα περίφηµα συµφωνητικά. Το καλό
το φυλάω για το τέλος: για το συµφωνητικό που επικαλέστηκε ο
κ. Πλεύρης, διαστρέφοντας και παραποιώντας την αλήθεια. 

Σε αυτές, λοιπόν, τις προσπάθειες ήταν οι αντίδικοι, οι δικηγό-
ροι, Έλληνες δικηγόροι, Ισραηλινοί, εκπρόσωποι των αντιδίκων,
αντιπρόσωποι, ο κ. Αντώνης Σαµαράς και στενοί του συνεργάτες.
Δεν λέω τα ονόµατά τους. Δεν χρειάζεται να τους µπλέξω. Μά-
λιστα, όπως αναγκάστηκε να παραδεχθεί µε καθυστέρηση σα-
ράντα πέντε ηµερών ο κ. Σαµαράς, και µε µένα συναντήθηκε ο
κ. Σαµαράς. Αναγκάστηκε να το παραδεχθεί µετά σαράντα πέντε
µέρες αιδήµονος σιωπής, για να τους βοηθήσω τους Μιωνή και
Παπασταύρου. 

Ισχυρίστηκε, βέβαια, µετά τις σαράντα πέντε µέρες, αφού το
σκέφτηκε, ότι εγώ ζήτησα να τον δω και του υποσχέθηκα ότι θα
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προστατεύσω τον Παπασταύρου. Δεν του το είχα ότι έχει τέτοιο
χιούµορ ο κ. Σαµαράς. Όποιος τον πιστεύει, τον πιστεύει. Να µην
επιµένει, παρακαλώ, να ασχολείται µαζί µου δηµόσια, στο παρα-
σκήνιο το ξέρω ότι µε κατατρέχει. Θα αναγκαστώ να του υπεν-
θυµίσω το ακριβές περιεχόµενο της συνοµιλίας µας εκείνης της
ηµέρας. Με ποιον τρόπο πήγε να χρεώσει τον Παπασταύρου σε
κάποιο άλλο πρόσωπο για το οποίο µίλησε και µε απρεπή λόγια.
Θα του υπενθυµίσω και άλλες συνοµιλίες και την απρεπή συµπε-
ριφορά, όχι απέναντι σε µένα, αλλά σε άλλους. Εγώ δεν αποκα-
λύπτω ιδιωτικές συζητήσεις. Δεν θέλω να πέσω στο επίπεδο της
Ράικου, του Αθανασίου. Αλλά ξέρετε; Υπάρχει και το δικαίωµα
στην άµυνα. Είναι ανθρώπινο ξέρετε. Μπορεί να µου τη δώσει
καµµιά φορά. Πόσο να αντέξω πια ο κακοµοίρης;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι να αντέξετε; 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπα κάτι κακό και ενό-

χλησε; Είµαι πολύ προσεκτικός και δεν έχω πει τίποτε ακόµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι. Για τους κάτω το

λέω. Για να κάνουν ησυχία, να σας παρακολουθήσουµε. 
Συνεχίστε, παρακαλώ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μπορώ, λοιπόν, να υπεν-

θυµίσω πολλές συνοµιλίες και πολλά απρεπή δικά του σχόλια για
άλλους, όχι για µένα. 

Στην οκταετή αυτή περίοδο έντονης δικαστικής διαµάχης και
παράλληλων προσπαθειών συµβιβασµού µεταξύ Μιωνή - Φιλιπ-
πάκη, η δική µου συµµετοχή ήταν µία και µοναδική συνάντηση
διάρκειας το πολύ µισής ώρας που έγινε µε πρωτοβουλία του κ.
Παππά µετά από παράκληση του Μιωνή και µεσολάβηση του Νε-
τανιάχου. Στη διάρκεια αυτών των οκτώ ετών οι Μιωνή - Φιλιπ-
πάκης κατέληξαν σε συµβιβασµό δύο τουλάχιστον φορές. Στις
13 Νοεµβρίου του 2013. Να µην πω πάλι τα ίδια, εγώ τάιζα τα
γατιά µου. Και στις 18 Μαρτίου του 2018. 

Τώρα για όποιον µελαγχολήσει στο µέλλον θα προσφέρω ένα
ανάγνωσµα για να ευθυµήσει. Επίσης, στις 22 Απριλίου του 2019
ο Μιωνή, ένα χρόνο πριν εµφανιστεί από το πουθενά και αφού
τον προετοίµασε η Ράικου και ο Αθανασίου, προσφεύγει στην ισ-
ραηλινή δικαιοσύνη και ζητά να του επιτραπεί να υποβάλει
αγωγή και µήνυση κατά των Φιλιππάκη, Ντάρκα, Παπαδάκου και
άλλων, οι οποίοι ως µέλη εγκληµατικής οργάνωσης µε αρχηγό
τον Μάκη Βορίδη τον είχαν στοχοποιήσει µε δηµοσιεύµατα. Εδώ
είναι η µήνυση. Τον καταδίωκαν µε δικαστικές διώξεις και τον εκ-
βιάζουν. Αναφέρεται και αυτή τη φορά στη λίστα Λανγκάρντ,
στον Παπασταύρου και στον Μεταξά. 

Στην αίτηση αυτή ο κ. Μιωνή αναφέρεται εκτενώς στο ναζιστι-
κό παρελθόν του κ. Βορίδη και του κ. Πλεύρη. Ειδικά τον κ. Βορί-
δη προσπαθεί να τον εµφανίσει ότι έχει διεθνείς ναζιστικές
ενέργειες. Δεν θέλω να τα επαναλάβω. Το λέω για το αστείο.
Επειδή όµως είναι ανιστόρητος και αυτός, όπως και η κ. Ράικου
-τελικά έχω συσπειρώσει απέναντί µου τους ανιστόρητους- πα-
ρασύρεται από το όνοµα Ζαν Μαρί Λεπέν, το «Ζαν Μαρί» το θε-
ωρεί θηλυκού γένους και µπερδεύει τον Ζαν Μαρί Λεπέν, που
είχε σχέσεις ο Βορίδης, µε την κόρη του. 

Βέβαια η ισραηλινή δικαιοσύνη απέρριψε τις ανοησίες αυτές.
Θέλω να καταθέσω στα Πρακτικά το αίτηµα του κ. Μιωνή πριν
έναν χρόνο που κατηγορεί τον κ. Βορίδη ως αρχηγό της εγκλη-
µατικής οργάνωσης, που µάλλον τον διαδέχθηκα εγώ χωρίς να
µε καλέσουν στην τελετή παραλαβής. 

(Χειροκροτήµατα)
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτρης Παπαγγελόπουλος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό είναι το αίτηµα αγωγής, να το διαβάζει όποιος είναι δύ-
σθυµος ή µελαγχολικός, να διασκεδάζει µε αυτά που κατέθεσε
ο κ. Μιωνή πριν έναν χρόνο για τον κ. Βορίδη, τον κ. Πλεύρη, τον
κ. Παππά, τον κ. Φιλιππάκη, την κ. Παπαδάκου. Έναν χρόνο µετά
ποιος ξέρει τι του τάξανε -θα το δούµε και αυτό- αλλάζει ο αρ-
χηγός της οργάνωσης. Δεν είναι ο Βορίδης αρχηγός. Είναι ο Πα-
παγγελόπουλος, για τη λίστα Λανγκάρντ πάλι. 

Κύριοι, διευρύνετε το κατηγορητήριο. Καταδικάστε µε. Εκτε-
λέστε µε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, αφή-

στε τον. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς θα κοιτάξετε την

ιστορία και τους οπαδούς σας κατάµατα µετά; 
Μετά, λοιπόν, από έναν χρόνο ο Μιωνή καταγγέλλει εµένα.

Όσο ήταν κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ επεδίωκε να έχει καλές σχέσεις
µε Υπουργούς του. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Σας παρακαλώ, φτάνω σε ένα κρίσιµο σηµείο. Κατά τη γνώµη

µου, δηλαδή. Μπορεί να είναι αηδίες αυτά που λέω, αλλά ας τις
ακούσετε. Δεν πειράζει. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, αφή-

στε τον να ολοκληρώσει. Παρακαλώ, κύριε Πολάκη, κύριε Πλεύ-
ρη. Μήπως κουραστήκατε, να διακόψουµε; Σας παρακαλώ, κύριε
Πολάκη. Κύριε Πλεύρη, δεν ξέρω τι έχει, θα το δει ο γιατρός. 

Συνεχίστε, κύριε Παπαγγελόπουλε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπαµε ότι η ισραηλινή

δικαιοσύνη απέρριψε τις ανοησίες αυτές. Το ελληνικό Κοινοβού-
λιο, µάλλον η προκαταρκτική επιτροπή, τις υιοθέτησε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε µας και για τα λεφτά
όµως. Είναι πολλά τα λεφτά, Παύλο!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μη βιάζεστε. Το αφήνω
για το τέλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,
σας παρακαλώ. Όταν έρθει η ώρα σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τα αφήνω για το τέλος
και αν θέλετε θα δώσω και συνέντευξη Τύπου για αυτό.

Τον καταλαβαίνω τον κ. Μαρκόπουλο, διότι δεν είναι νοµικός
και έχει παρασυρθεί από τις θεωρίες που του είπαν οι νοµικοί.
Εγώ, όµως, θα του βάλω τη σωστή διάσταση και ας πάει να ρω-
τήσει κάποιον τρίτο γι’ αυτά τα λεφτά.

Είπαµε, η Ισραηλινή Πρεσβεία, το απέρριψε. Όσο, λοιπόν,
ήταν κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ, επεδίωκε να έχει καλές σχέσεις µε
Υπουργούς του και κατηγορούσε τον Βορίδη για εκβιαστή και
αρχηγό εγκληµατικής οργάνωσης. Αρθρογραφούσε µάλιστα,
στην «ΑΥΓΗ» και στην «Εφηµερίδα των Συντακτών» κατά του κ.
Βορίδη. Θα σας φέρω τα σχετικά δηµοσιεύµατα, δεν προλάβαινα
σήµερα, είχα και άγχος, όπως σας είπα. Θα σας τα φέρω στην
επιτροπή να δείτε όλα αυτά.

Μόλις άλλαξε η κυβέρνηση, άλλαξε και ο αρχηγός της εγκλη-
µατικής οργάνωσης, που τον εκβιάζει και τον καταδιώκει. Τη
θέση του κ. Βορίδη την ανέλαβα εγώ. Άραγε, θα υπάρξει αµοιβή
για την αλλαγή αυτή στην κατάθεση του κ. Μιωνή; Άραγε, θα
υπάρξει αµοιβή και για τον κ. Αθανασίου; Διάβασα στα «ΠΑΡΑ-
ΠΟΛΙΤΙΚΑ», του κ. Κουρτάκη, ότι ο κ. Αθανασίου επιδιώκει και πά-
λι να γίνει οικονοµικός εισαγγελέας. Για να δούµε πόσο κοστίζει
ο Παπαγγελόπουλος και οι καταθέσεις εναντίον του.

Ας επανέλθουµε, όµως, στον κ. Μιωνή. Οκτώ χρόνια µετά τα
δηµοσιεύµατα Φιλιππάκη και Παπαδάκου, οκτώ χρόνια αντιδικίας
µαζί τους, τέσσερα χρόνια µετά τη µία και µοναδική συνάντηση
µας, ισχυρίζεται ότι τον εκβίασα και µάλιστα, ενώπιον του Παππά.
Πόσο βλάκας ή τρελός θα ήµουν να τον εκβιάσω µπροστά σε
άλλον και µάλιστα Υπουργό; Την άλλη µέρα δεν θα µε έστελνε
στο σπίτι µου ο Τσίπρας; Ο κ. Παππάς, βέβαια, διέψευσε κατη-
γορηµατικά τον Μιωνή.

Μπαίνουµε τώρα στο ψητό, κύριε Μαρκόπουλε. Αν θέλετε
προσέξτε µε λίγο. Βέβαια µπορώ να σας στείλω την οµιλία µου
µετά, να τη µελετήσετε. Στη µήνυσή του σε βάρος µου, που κα-
τέθεσε ο Μιωνή εντελώς συµπτωµατικά την ηµέρα που κατέθεσε
στην προκαταρκτική επιτροπή -την ίδια µέρα, κάπως έπρεπε να
νοµιµοποιηθεί, σου λέει «του έχω κάνει και µήνυση», πού τα θυ-
µήθηκα όλα αυτά-, ισχυρίζεται ότι στη συζήτηση που είχε µε τον
Παππά για συµβιβαστική επίλυση των θεµάτων του µε τον Φιλιπ-
πάκη, υπήρξε δική µου παρέµβαση. Προσέξτε, λέει συζήτηση
αυτού και του Παππά και παρέµβαση δική µου. Σύµφωνα µε τη
µήνυσή του, η παρέµβασή µου ήταν «συµπληρωµατική». Τι ση-
µαίνει συµπληρωµατική; Παραδέχεται ότι εγώ δεν είχα συµµε-
τοχή στη συζήτηση. Λογικό. Αλλά, δεν πειράζει, µην το δεχτείτε,
έχω κι άλλα επιχειρήµατα. 
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Επίσης, σύµφωνα µε τη µήνυση του -που κατέθεσε σας λέω
συµπληρωµατικά την ηµέρα που εµφανίστηκε στην προκαταρ-
κτική, αλλά είπε άλλα στην προκαταρκτική από τη µήνυση-, η πα-
ρέµβασή µου ήταν µόνο δώδεκα λέξεις. Έχω νοµίµως αντίγραφα
της µήνυσής του, τα παρέλαβα για να µην πείτε για διαρροές.
Λέει, λοιπόν, αυτολεξεί µε εισαγωγικά -µπορεί να είχε καµµιά κα-
σέτα και να θυµήθηκε να τα γράψει έτσι, δε ξέρω- ότι του είπα:
«Και των εξόδων που έχει κάνει µέχρι τώρα και του έχεις δηµι-
ουργήσει». Την εύλογη απορία µου που διατυπώθηκε µε δώδεκα
µόνο λέξεις για τα δικαστικά έξοδα της άλλης πλευράς σε µια
συνάντηση, µε θέµα δικαστικό συµβιβασµό, συνάντηση που έγινε
µε πρωτοβουλία του Μιωνή, επιχειρεί να την εµφανίσει ως εκβια-
σµό, όταν µάλιστα πριν την παρέµβαση µου αυτή, ωρυόταν στη
συνάντηση αυτή για τα χρήµατα που έχει δαπανήσει για τις αγω-
γές στην Αγγλία. Αυτός έθεσε θέµα εξόδων, κι εγώ εύλογα είπα:
«Καλά, κι ο άλλος;». 

Τον εξωφρενικό αυτόν ισχυρισµό τον αντιλαµβάνεται ακόµα
και ο ίδιος ο Μιωνή. Τώρα αρχίζουν τα ωραία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Πόσο χρόνο θα χρει-
αστείτε ακόµα;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πέντε λεπτά, κύριε Πρό-
εδρε. Μπήκαµε στο ωραίο, τώρα, που έχω υποσχεθεί στον κ.
Μαρκόπουλο.

Προσπαθεί, λοιπόν, στην κατάθεσή του στην προκαταρκτική
επιτροπή, να βελτιώσει τους παραλογισµούς του και να ενισχύσει
τους ισχυρισµούς του ότι δήθεν τον εκβίασα. Αρχικά καταθέτει
ψευδώς ότι του ζήτησα χρήµατα για να κλείσουν υποθέσεις του
στη δικαιοσύνη. Στη συνέχεια στην ίδια κατάθεση, υπαναχωρεί
και καταθέτει -στην ίδια κατάθεση, την ίδια µέρα- ότι τα χρήµατα
τα ζήτησα για λογαριασµό του Φιλιππάκη. Είπε στην αρχή «ζή-
τησε ο Παπαγγελόπουλος για να κλείσει..», να γίνει και το σχετικό
επικοινωνιακό πλήγµα κατά του Παπαγγελόπουλου, «ζήτησε
λεφτά ο Παπαγγελόπουλος». Καταλαβαίνει ότι δεν στέκει και τα
γυρνάει. Πάει για λογαριασµό του Φιλιππάκη. Μάλιστα, είπε ότι
αυτά ανέρχονται στο ποσό των 350 000 ευρώ. Την ίδια µέρα,
στην ίδια κατάθεση, στη συνέχεια παραδέχεται ότι εγώ δεν του
ανέφερα ποσό, αλλά αυτό το προσδιόρισε αργότερα, δηλαδή
πολλούς µήνες µετά ο Φιλιππάκης. Αµέσως µετά, νέα κωλο-
τούµπα, αναγκάζεται να παραδεχθεί ότι αυτά τα χρήµατα που
έλεγε ήταν δικαστικά έξοδα που είχε κάνει ο Φιλιππάκης. Λίγο
αργότερα, θυµάται ότι δεν του ζήτησα να καταβάλει δικαστικά
έξοδα, αλλά αόριστα αναφέρθηκα σε έξοδα.

Κυρίες και κύριοι, σε µία συζήτηση για δικαστικό συµβιβασµό
άραγε τα έξοδα τι µπορεί να αφορούν; Έξοδα γάµου, έξοδα δια-
κοπών, έξοδα ένδυσης; Εκτός από τις αντιφάσεις, παλινωδίες,
ανασκευές και παραλογισµούς, ο Μιωνή για να ενισχύσει τους
ψευδέστατους ισχυρισµούς του, χρησιµοποιεί στη µήνυση που
κατέθεσε, όπως είπαµε, την ίδια µέρα, αποσπάσµατα αυτολεξεί
καταθέσεων άλλων µαρτύρων που εξετάστηκαν στην προκαταρ-
κτική. Όταν δε ρωτήθηκε πως έχει στην κατοχή του απόρρητα
έγγραφα, απέφυγε να απαντήσει. Άλλη µια απόδειξη της σκευω-
ρίας εις βάρος µου, άλλη µια αξιόποινη πράξη που τελείται σε
βάρος µου. Άραγε, παρέπεµψε ή θα παραπέµψει η προκαταρ-
κτική επιτροπή τον Μιωνή στον εισαγγελέα για τα αξιόποινα αυτά
αδικήµατα; Υπεξαγωγή εγγράφων, παραβίαση µυστικότητας συ-
νεδριάσεων; Καλά, τα άλλα θα τα δούµε, έχουµε πολλά ακόµα.

Μετά, λοιπόν, από οκτώ χρόνια σκληρής αντιδικίας στην Ελ-
λάδα και στο εξωτερικό ο κ. Μιωνή έχει δεσµεύσει ή κατασχέσει
περιουσιακά στοιχεία του Φιλιππάκη, του Τάρκα, της Παπαδά-
κου. Έχει αναγκάσει τον Φιλιππάκη να υπογράψει δύο συµφω-
νητικά συµβιβασµού, έχει εισπράξει απ’ αυτόν 80 000 ευρώ και
έχει πάρει ως εγγύηση και επιταγή 200 000 ευρώ. Σκεφτείτε, αν
δεν τον εκβίαζε η εγκληµατική µου οργάνωση, που πριν από µένα
είχε αρχηγό τον Βορίδη, δεν αποκλείεται λόγω χρεών να τους
είχε πουλήσει σε κανένα σκλαβοπάζαρο ως δούλους. Τόσα τους
πήρε, µε εγκληµατική οργάνωση εις βάρος του.

Έχει δε το θράσος το δεύτερο συµφωνητικό συµβιβασµού, τον
οδικό χάρτη, που υπεγράφη στις 18 Μαρτίου του 2018 να το εµ-
φανίζει ως απόδειξη του δήθεν εκβιασµού του. Νοµικά η σκέψη
είναι γελοία, δεν θα ασχοληθώ µε τα νοµικά. Με νοιάζει η ουσία.
Λέω µόνο, η συµφωνία αυτή είναι εντελώς άσχετη µε τα έξοδα

του Φιλιππάκη. Δεν αναφέρεται σε αυτά, εποµένως δεν µπορεί
να συνδεθεί µε τον δήθεν εκβιασµό που δήθεν του έκανα εγώ
πριν δύο χρόνια. Το κείµενό της συντάχθηκε αποκλειστικά από
την πλευρά του Μιωνή. Είπα, αν τολµάτε καλέστε τους δικηγό-
ρους των δύο πλευρών. Έγινε, λοιπόν, από την πλευρά του
Μιωνή το κείµενο. Ο Φιλιππάκης αναγκάστηκε να το υπογράψει
εκβιαζόµενος, επειδή ήταν σε δεινή οικονοµική θέση και σε αδυ-
ναµία πληρωµής των υποχρεώσεών του, εξαιτίας της δικαστικής
διαµάχης που τον είχε σύρει στην Αγγλία κα της δεσµεύσεως
στο λογαριασµό του. Μέχρι και στο πρακτορείο Τύπου στο
Άργος είχε απαγορεύσει ο Μιωνή αν θυµάµαι καλά, να δίνει τις
εισπράξεις. Κατά τα λοιπά, τον εκβίαζαν.

Και τώρα, ας µπούµε λίγο στο ζουµί. Το αποδεικτικό αυτό που
αποδεικνύει τις δεσµεύσεις του Φιλιππάκη, αποτελεί µετάφραση
αγγλικού στερεότυπου νοµικού κειµένου, σύµφωνα µε το αγγλο-
σαξονικό Δίκαιο, ευρύτατα συνηθισµένο στην πράξη. Θα σας τα
πει ο κ. Φιλιππάκης όταν τον καλέσετε. Στο κείµενο αυτό, τα στά-
δια εξέλιξης των δικαστικών υποθέσεων, δεν αποτελούν υποχρέ-
ωση ή δέσµευση του Φιλιππάκη, όπως ισχυρίζεται ψευδώς ο
Μιωνής, διαστρεβλώνοντας άλλη µια φορά την αλήθεια, για να
στηρίξει τις ανοησίες του για δήθεν εκβιασµό.

Πάρτε το κείµενο µπροστά σας και δείτε το. Απλώς αναφέρον-
ται ως προβλεπόµενα από την ισχύουσα νοµοθεσία στάδια. Άλ-
λωστε αποτελούν ξεχωριστό κεφάλαιο από τις υποχρεώσεις και
του Φιλιππάκη και του Μιωνή. Ποιες υποχρεώσεις, λοιπόν, ανέ-
λαβε ο Φιλιππάκης; Δεν µε πυροβολείτε απευθείας να τελειώνετε
µαζί µου; Πρέπει να λέτε τέτοια πράγµατα;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ! Κύριε

Μαρκόπουλε, αλλάξατε παρτενέρ τώρα; Σας παρακαλώ, κύριε
Τζανακόπουλε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι, στη
ζωή του κάθε άνθρωπος αφήνει το αποτύπωµά του. Η άδικη και
εκδικητική πολιτική δίωξη σε βάρος µου έχει προκαλέσει µεγάλη
ταλαιπωρία και στεναχώρια σε µένα και στην οικογένειά µου.
Ταυτόχρονα, όµως, εξασφαλίζει το δικό µου αποτύπωµα στη ζωή
να ενισχυθεί και να οµορφύνει σε αντίθεση µε τα αποτυπώµατα
κάποιων άλλων που είναι πολύ αχνά και αποτυπωµένα σε βρώ-
µικο και λασπωµένο έδαφος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ
τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, κ. Παπαγγελό-
πουλο. Έδωσε πολλά θεµατάκια προς συζήτηση. Ξέρω τι θα γίνει
µετά.

Θα πάµε στον δεύτερο κύκλο οµιλητών και θα κάνουµε χερικό
µε τον κ. Καραγκούνη. Δεν διακόπτουµε, να µη µας διακόπτουν
για να συνεχίσουµε όπως πήγαµε ως τώρα µε ηρεµία. Και µετά
είναι η κ. Αυγέρη. 

Ορίστε, κύριε Καραγκούνη, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως µέλος της Ειδικής Κοινοβου-

λευτικής Επιτροπής εκ του θεσµικού µου ρόλου, δηλαδή -και νο-
µίζω ότι αυτό ισχύει για όλους όσους µετέχουν στην επιτροπή-
η αποστολή µας δεν είναι ούτε να προκαταβάλουµε το πόρισµα
της ειδικής επιτροπής, όπου και εγώ έχω την τιµή να συµµετέχω
-οφείλουµε δηλαδή να τηρήσουµε τους θεσµούς, το Σύνταγµα
και την έννοµη τάξη µας- ούτε, βεβαίως, προτίθεµαι να απαξιώσω
αυτή την επιτροπή για την οποία εργάζοµαι µαζί µε όλους τους
συναδέλφους τόσους µήνες. 

Και αντίθετα µε κάποιους που επιµένουν να την χαρακτηρίζουν
«βατερλώ» για τους δικούς τους λόγους φυσικά, έχει κάνει πολύ
σηµαντική δουλειά και έχουν έρθει στην επιφάνεια στοιχεία και
ενδείξεις που σήµερα µας αναγκάζουν να βρισκόµαστε εδώ και
να καλούµαστε να αποφασίσουµε για τη διεύρυνση του κατηγο-
ρητηρίου.

Προφανώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορώ να σχο-
λιάσω ή να κάνω νύξη για τα όσα είπε ο κ. Παπαγγελόπουλος για
ευνόητους και αυτονόητους λόγους. Εγώ µε σεβασµό ακούω ό,τι
έχει να µας πει και ό,τι είπε µέχρι τώρα. Κάθε ελεγχόµενος έχει
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το απόλυτο δικαίωµα να υπερασπιστεί τον εαυτόν του µε τον
τρόπο που ο ίδιος πιστεύει. Αυτά ούτως ή άλλως θα κριθούν στη
συνέχεια. 

Άκουσα διάφορα τα οποία ειπώθηκαν και πολλοί προφανώς
θα ήθελαν να πουν πράγµατα, αλλά δεν µπορούµε να τα πούµε.
Άκουσα φερ’ ειπείν ότι έγινε έφοδος στο σπίτι του κ. Παπασταύ-
ρου, πράγµα το οποίο ποτέ δεν έχει γίνει και µιλάω για πράγµατα
τα οποία έχουν κριθεί. Είναι αδόκιµο και προφανώς αδύνατο να
µπούµε σε τέτοια γεγονότα και τέτοια κουβέντα. Και το λέω για
τον κ. Παπασταύρου, γιατί είναι ένας πολίτης που έχει δικαιωθεί
από την ελληνική δικαιοσύνη επί της ουσίας.

Προφανώς, λοιπόν, εκ του ρόλου ηµών των µετεχόντων στην
επιτροπή δεν είναι δουλειά µας να απαντήσουµε στον κ. Παπαγ-
γελόπουλο. Το τι ισχύει και τι δεν ισχύει, είναι κάτι που θα εξετα-
στεί ενδελεχώς στη συνέχεια, όπου όλοι θα προσπαθήσουµε στο
πλαίσιο του νόµου και του Συντάγµατος να αναζητήσουµε την
αλήθεια.

Άκουσα, επίσης, και τις αναφορές που έγιναν για τον πρώην
Πρωθυπουργό, κ. Αντώνη Σαµαρά. Εγώ θα συνιστούσα το εξής:
Η µόνη αναφορά που θα µπορούσε να ειπωθεί για το πρόσωπο
του πρώην Πρωθυπουργού είναι µόνο µία ρητή κι ευθεία δήλωση
συγγνώµης. Γιατί πάνω από δύο χρόνια και ο ίδιος αλλά και άλλα
πολιτικά πρόσωπα –το είπε και ο κ. Κεγκέρογλου- κρεµάστηκαν
στα µανταλάκια µε σειρά δηµοσιευµάτων, µε δηλώσεις Υπουρ-
γών και κυβερνητικών παραγόντων. Η δικαιοσύνη ερεύνησε την
υπόθεση κι έκρινε ότι τα όσα συκοφαντικά και δυσφηµιστικά λέ-
γονταν εναντίον του, ήταν και ανύπαρκτα και φαντασιακά. Ακόµα
δεν έχει γίνει η πρώτη συγγνώµη και κάποιοι συνεχίζουν τον ίδιο
ολισθηρό δρόµο.

Για να έρθω, όµως, στο προκείµενο. Κατ’ αρχάς άκουσα αυτά
τα οποία είπε ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Κι
επίσης πληροφορήθηκα τα όσα προβάλλει ο συνήγορος του κ.
Παπαγγελόπουλου, αλλά υπό µία έννοια τα επανέλαβε και ο ίδιος
πριν από λίγο, τουλάχιστον στην αρχή της τοποθέτησής του. Και
οφείλω να πω -και νοµίζω οποιοσδήποτε παρακολουθεί αυτή τη
διαδικασία στην ελληνική κοινωνία θα πει το ίδιο- ότι τα σηµαν-
τικά δεν είναι αυτά που λέγονται αλλά αυτά που δεν λέγονται.
Γιατί εγώ ακούω τους ισχυρισµούς που προβάλλονται και για τη
µυστικότητα της διαδικασίας και για το τεκµήριο της αθωότητας
και για τη δίκαιη δίκη και γενικότερα ισχυρισµούς που στα νοµικά
έχουν ένα δικονοµικό χαρακτήρα. Αλλά είναι εκπληκτικό –κι εγώ
θα έλεγα και πάρα πολύ εύγλωττο- ότι όλοι αυτοί οι ισχυρισµοί
κυριάρχησαν στις τοποθετήσεις όσων δεν θέλουν τη διεύρυνση
του κατηγορητηρίου.

Για το ζήτηµα, λοιπόν, των δικονοµικών ενστάσεων θα κάνω
την εξής ερώτηση: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό είναι το
θέµα, το δικονοµικό, να προετοιµάσουµε ενστάσεις για να για να
αποφύγουµε την ουσία της συζήτησης; Νοµίζω απ’ όσο άκουσα
και τον κ. Παπαγγελόπουλο, ούτε ο ίδιος το πιστεύει πια. 

Αλλά ας κάνω και µία αναφορά σε αυτά τα οποία είπε ο κ. Λάπ-
πας. Αναφέρθηκε στα Πρακτικά και την επίκληση που έκανε σε
αυτά ο εισηγητής µας στην οµιλία του. Μα για τα Πρακτικά που
λέτε, κύριε Λάππα, ότι αποκαλύπτουµε είναι αυτά που ήδη έχουν
διαβιβαστεί στη Βουλή. Αυτό, λοιπόν, είναι το θέµα; Αυτών των
Πρακτικών έχει γίνει χρήση. Και µου κάνει εντύπωση να κάνει τέ-
τοιες αναφορές για µυστικότητα, τη στιγµή που στην οµιλία του
ο κ. Λάππας µας είπε ότι γνώριζε και γνωρίζει ποιοι είναι οι προ-
στατευόµενοι µάρτυρες µε σιγουριά, µε βεβαιότητα, ότι είναι και
νυν υπάλληλοι της «NOVARTIS». 

Εγώ έχω την εντύπωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και νο-
µίζω όσοι µετέχουν στην επιτροπή- ότι πρώτη φορά ακούµε ότι
είναι και νυν εργαζόµενοι. Αυτό που δήλωσε ο κύριος συνάδελ-
φος ήθελα να ήξερα πώς το γνωρίζει, ποιοι είναι και από πού έχει
προκύψει. Μας κάνει, λοιπόν, µάθηµα για τη µυστικότητα της δια-
δικασίας, όταν αναφέρεται σε τέτοια γεγονότα.

Ας πάµε, όµως, και στην ουσία του θέµατος. Ο κ. Παπαγγελό-
πουλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι ένας τυχαίος άν-
θρωπος. Ανέλαβε έναν καίριο θεσµικό ρόλο ως Αναπληρωτής
Υπουργός Δικαιοσύνης, µε αρµοδιότητα τα θέµατα της διαφθο-
ράς και οποιαδήποτε µοµφή σε βάρος του για παράνοµες πρά-
ξεις και µάλιστα παράνοµες πράξεις µε χαρακτηριστικά διαφθο-

ράς -δηλαδή, του κακού από το οποίο η ελληνική κοινωνία του
ανέθεσε να µας να µας προστατεύσει- θα όφειλε κατά την τα-
πεινή µου άποψη να έχει ως µόνο αποδεκτό υπερασπιστικό πήχη
την ουσιαστική άρνηση και ανασκευή. Γιατί τα θέµατα της ευθύ-
νης των Υπουργών –και αυτή η διαδικασία το δείχνει πολύ κα-
θαρά- δεν είναι απλά θέµατα ποινικής ευθύνης.

Αυτό που εγώ πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι
εδώ έχουµε ένα θέµα που εκτός απ’ αυτή τη διάσταση, έχει πολύ
περισσότερο από κάθε άλλη ανάλογη περίπτωση ηθική, πολιτική
και δικαιική χροιά. Ο πολίτης δικαιούται να µάθει. Ο άνθρωπος
που η ελληνική κοινωνία εµπιστεύθηκε για την καταπολέµηση της
διαφθοράς ήταν αυτός που τελικά την υπηρέτησε; 

Είναι η ίδια τάξη ερωτήµατος, που δεν εξαντλείται από τη νο-
µική διάσταση της υπόθεσης, όπως στην περίπτωση που ένας
επίορκος εφοριακός που το κράτος του έχει εµπιστευτεί να κή-
δεται του δηµόσιου χρήµατος, τελικά το βάζει στην τσέπη του.
Ή όπως ένας αστυνοµικός τον οποίο η πολιτεία έχει εµπιστευτεί
να διώκει το κοινό έγκληµα, να συλλαµβάνεται να µετέχει σε
αυτό. Ανάλογες περιπτώσεις θα µπορούσαν να ειπωθούν για την
περίπτωση του εκπαιδευτικού, του γιατρού, του δικαστικού και
οποιουδήποτε άλλου ανθρώπου αναλαµβάνει ένα δηµόσιο έργο. 

Το ουσιαστικό θέµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι
εδώ έχουµε µία εξαιρετική διαδικασία και, ακριβώς, αν κανείς δει
αυτές τις διαστάσεις του πράγµατος, θα καταλάβει ότι η διεύ-
ρυνση του κατηγορητηρίου για την οποία συζητάµε, είναι κυριο-
λεκτικά, νοµικά και πολιτειακά αυτονόητη. Γιατί η κατηγορία δεν
είναι τίποτε άλλο παρά µία τυποποιηµένη νοµική συµπεριφορά,
για την οποία προβλέπεται έλεγχος και κολασµός, στην αρχή
όταν υπάρχουν ενδείξεις και στη συνέχεια, όταν οι ενδείξεις γί-
νονται αποδείξεις. 

Το υλικό, του οποίου έχουµε γίνει γνώστες, περιέχει τέτοιες
ενδείξεις, µε την πιο σαφή έννοια του όρου, διότι κατά την προ-
ανακριτική διαδικασία που διεξάγει η επιτροπή µας και την εξέ-
ταση µαρτύρων ήρθαν στη γνώση της επιτροπής γεγονότα, που
ενδεχοµένως στοιχειοθετούν για λογαριασµό του τέως Υπουρ-
γού την τέλεση και άλλων αδικηµάτων σε διαφορετικές περιπτώ-
σεις απ’ αυτές που ερευνούµε ήδη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι πρέπει να κάνουµε και τι ακρι-
βώς συζητάµε σε αυτή την Αίθουσα; Ένα πράγµα θα πω. Μόνο
ένα. Το είπε αναλυτικότερα ο εισηγητής µας, τα ανέφερε αναλυ-
τικά όλα. Έρχεται εισαγγελικός λειτουργός και καταθέτει ότι ο
ελεγχόµενος Υπουργός κατ’ ουσία τον προέτρεπε να στήσει αβά-
σιµες διώξεις και κατηγορίες για λόγους σκοπιµότητας σε βάρος
ανθρώπων για τους οποίους δεν υπήρχε λόγος. 

Έρχεται άλλος εισαγγελικός λειτουργός και καταθέτει ότι ο
ελεγχόµενος Υπουργός, που διά του συνηγόρου του διαµαρτύ-
ρεται δήθεν για θέµατα µυστικότητας της διαδικασίας, παρί-
στατο σε ανακριτική διαδικασία χωρίς να έχει το δικαίωµα και
δεν αποχωρούσε καν, ακόµη και όταν αυτό του είχε υποδειχθεί.
Ο ίδιος, µάλιστα, κατέθεσε περί εκβιαστικής συµπεριφοράς του
Υπουργού απέναντί του, καθώς και για τη στοχοποίησή του.

Ακούστηκαν τόσα πολλά µέσα στο Μαξίµου. Φαίνεται να γίνον-
ται συνδιαλλαγές µεταξύ ενός πολίτη, Υπουργών και µεταξύ
αυτών και του Υπουργού Δικαιοσύνης για την παύση ποινικών
διώξεων ή τη µη άσκηση ποινικών διώξεων, µε την καταβολή δι-
καστικών δήθεν δαπανών και να προσκοµίζεται, όπως αναφέρ-
θηκε από τον εισηγητή µας, από τον καταγγέλοντα πολίτη και το
σχετικό συµφωνητικό προς επίρρωση των συµφωνηθέντων, που
συνοµολογεί κακουργηµατικές πράξεις. Όποιος διαβάσει αυτό
το συµφωνητικό, συνοµολογούνται κακουργηµατικές πράξεις,
και µόνο µε το διάβασµα και µόνο µε αυτό που έχει υπογραφεί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε καταλάβει για τι ακρι-
βώς πράγµα µιλάµε; Αν αυτά τα οποία ακούστηκαν, αυτά στα
οποία τοποθετήθηκαν οι µάρτυρες, αυτά τα οποία είπαν στην επι-
τροπή µας και κατέθεσαν ανώτατοί εισαγγελικοί λειτουργεί
ισχύουν και αν αποδειχθούν ότι είναι έτσι, τότε το ελληνικό κρά-
τος, αγαπητοί συνάδελφοι, έχει βάλει «τον λύκο να φυλάει τα
πρόβατα». Και µε τέτοιες ενδείξεις, εγώ θα έλεγα, ασυνήθιστης
ισχύος, σε µία κοινή ποινική υπόθεση, πραγµατικά, θα ήταν αδια-
νόητο γι’ αυτή τη Βουλή της Ελληνικής Δηµοκρατίας να κάνει τα
«στραβά µάτια» και να µη δει το προφανές. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν δεν ελέγξουµε αυτά, τέτοια
γεγονότα, τέτοιες καταγγελίες, τι θα ελέγξουµε; Και αυτή είναι
η ουσία του πράγµατος. Οπότε, ναι, η διεύρυνση του κατηγορη-
τηρίου, µε την έννοια αυτή που σας είπα, είναι τελείως επιβεβλη-
µένη, είναι σχεδόν αυτονόητη. 

Επίσης, θα έλεγα προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση εκείνη,
τουλάχιστον από την πλευρά της, να µη συµµετέχει καθ’ οιονδή-
ποτε τρόπο στην προσπάθεια αποφυγής της διερεύνησης των
όσων ζητάµε. Γιατί αυτό όσο και αν δεν το καταλαβαίνετε κάνει
κακό πρωτίστως σε εσάς τους ιδίους και ευρύτερα, επειδή είστε
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, στους θεσµούς της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας. 

Στην υπόθεση αυτή για όλους µας υπάρχει µία µόνο διέξοδος
και αυτή είναι εκείνη που υποδεικνύουν οι θεσµοί. Υπάρχουν εν-
δείξεις. Οφείλουν να υπάρξουν κατηγορίες. Από εκεί και πέρα,
ζούµε σε µία χώρα που κανείς δεν έχει κάτι να φοβάται από τον
φυσικό του δικαστή, εκτός και αν, βέβαια, όντως έχει κάτι να φο-
βάται, πράγµα που εγώ αντεύχοµαι για οποιονδήποτε πολιτικό,
γιατί πιστεύω στην ακεραιότητα του πολιτικού κόσµου. Και από
τις διαδικασίες αυτές, όπως και αν εξελιχθούν, µόνο σίγουρο και
µεγάλο κερδισµένο θα είναι το πολίτευµα και η εµπιστοσύνη του
πολίτη προς αυτό. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, ο κ. Δηµήτρης Κουτσούµπας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Κυ-
ρίες και κύριοι, επιτρέψτε µου σήµερα να ξεκινήσω µε την
απόδοση τιµής στον Ποντιακό Ελληνισµό, µε αφορµή την εκατο-
στή επέτειο της γενοκτονίας των Ελλήνων του Πόντου.

Θα συνεχίσουµε να στεκόµαστε δίπλα στον οργανωµένο πον-
τιακό χώρο για τη διεθνή αναγνώριση της γενοκτονίας των Ελ-
λήνων Ποντίων. Όλα αυτά τα χρόνια το ΚΚΕ στηρίζει κάθε δίκαιη
διεκδίκηση του οργανωµένου ποντιακού κινήµατος, όπως και
όλες τις διεκδικήσεις του λαού ενάντια σε επιλογές της εκάστοτε
κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Στεκόµαστε στο πλευρό των χιλιάδων οµογενών, που ύστερα
από τη διάλυση της Σοβιετικής Ένωσης εγκαταστάθηκαν στην
πατρίδα µας και συνεχίζουν µετά από τόσα χρόνια να αντιµετω-
πίζουν σοβαρά προβλήµατα αποκατάστασης. Θεωρούµε ότι πρέ-
πει να αναδειχθεί και να στηριχθεί από το ελληνικό κράτος η
πολιτιστική και πνευµατική δραστηριότητα των Ποντίων όλων των
γενεών µακριά από τις διάφορες αντιδραστικές εθνικιστικές ρη-
τορικές µίσους. 

Κυρίες και κύριοι, σήµερα έχουµε ένα ακόµα επεισόδιο του
γνωστού σήριαλ «NOVARTIS και Παπαγγελόπουλος», που παίζε-
ται για δύο χρονιές. Και από ό,τι δείχνει η τωρινή πρόταση της
Νέας Δηµοκρατίας για διεύρυνση του κατηγορητηρίου, φιλοδο-
ξείτε να το προβάλλετε και για τρίτη χρονιά. 

Είναι ένα σήριαλ που προσφέρεται για ανούσια δικοµµατική
αντιπαράθεση, ειδικά σε µία περίοδο που αποκαλύπτονται οι
στρατηγικές σας συγκλίσεις. Ένα σήριαλ, όµως, που εδώ και δύο
χρόνια, µε ευθύνη τόσο της Νέας Δηµοκρατίας όσο και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αλλά και των άλλων κοµµάτων, δεν έχει προσφέρει τίποτα
στην αποκάλυψη της πραγµατικής αλήθειας. 

Τον Οκτώβρη 2019, στη συζήτηση εδώ στην Ολοµέλεια για τη
συγκρότηση επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης για τον πρώην
Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης είχαµε υπογραµµίσει ότι το
κόµµα µας θα πάρει µέρος στην επιτροπή, για να συµβάλλουµε
όσο περνάει από το χέρι µας στην ουσιαστική διερεύνηση της
υπόθεσης και των όσων διαδραµατίστηκαν γύρω απ’ αυτή την
υπόθεση «NOVARTIS», παρά την αρνητική εµπειρία που έχουµε
από την συγκρότηση τέτοιων επιτροπών. 

Μέσω των εκπροσώπων µας στην επιτροπή, τόσο του Νίκου
Καραθανασόπουλου τακτικού µέλους, όσο και της Μαρίας Κο-
µνηνάκα ως αναπληρωµατικής, κάναµε ό,τι περνούσε από το
δικό µας χέρι, για να φωτιστούν οι ουσιαστικές πλευρές αυτού
του σκανδάλου της «NOVARTIS», αλλά και οι βαθύτερες αιτίες

που τροφοδοτούν αυτά τα σκάνδαλα, πλευρές που δεν είναι
άλλες από την εµπορευµατοποίηση της υγείας και του φαρµά-
κου, που υπηρέτησαν µε συνέπεια όλες οι κυβερνήσεις.  

Ταυτόχρονα, ως κόµµα, ξεκαθαρίσαµε ότι δεν πρόκειται να νο-
µιµοποιήσουµε µε την συµµετοχή µας διαδικασίες της επιτροπής
που οδηγούν σε κουκούλωµα, στη συγκάλυψη και στον αποπρο-
σανατολισµό. 

Τώρα, µετά από ένα επτάµηνο λειτουργίας αυτής της επιτρο-
πής, συνεχών παρατάσεων στις προθεσµίες στις οποίες θα
έπρεπε να είχε αποπερατώσει το έργο της, τι αποτελέσµατα
έχουµε; Έχουµε µία ατελείωτη διαδικασία, µε εκατέρωθεν άσ-
φαιρα πυρά και αντιπαραθέσεις που οδηγούσαν στο να χάνεται
η ουσία της διερεύνησης του σκανδάλου για το οποίο είχε συγ-
κροτηθεί η επιτροπή της προκαταρκτικής εξέτασης, όπως και
της πιθανής εµπλοκής σε αυτή τη διαδικασία κυβερνητικών πα-
ραγόντων των προηγούµενων κυβερνήσεων.

Εκεί οδηγούσαν και η στάση της Νέας Δηµοκρατίας και η στά-
ση του ΚΙΝΑΛ και η στάση του ΣΥΡΙΖΑ, µε την τακτική που ακο-
λούθησαν στην επιτροπή. Τι να πρωτοθυµηθούµε; Να θυµηθούµε
τις επανειληµµένες συνεδριάσεις της επιτροπής, για να συζητη-
θούν οι προτάσεις που υποβάλλονταν εκατέρωθεν για την εξαί-
ρεση µελών της επιτροπής µε διάφορους προσχηµατικούς λό-
γους; Ήταν προτάσεις που υποβλήθηκαν και από τα τρία κόµ-
µατα που προαναφέραµε και που ανέδειξαν ξεκάθαρα τις αντι-
φάσεις και τα αδιέξοδα του νόµου περί ευθύνης Υπουργών που
µετατρέπει ένα πολιτικό όργανο, όπως είναι η κοινοβουλευτική
επιτροπή, σε δικαστικό.

Τι άλλο να θυµηθούµε; Να θυµηθούµε ότι κρίσιµα έγγραφα
που αφορούν τη διερεύνηση του σκανδάλου της «NOVARTIS»
δεν έχουν δοθεί ακόµα στην επιτροπή και παρακρατούνται µε το
πρόσχηµα ότι είναι απόρρητα; Ο καθένας µπορεί να καταλάβει
τι σόι διερεύνηση µπορεί να γίνει µε την απόκρυψη αυτών των
εγγράφων. 

Μήπως να θυµηθούµε τη στάση των άλλων κοµµάτων στο ζή-
τηµα της εξέτασης των λεγόµενων «προστατευόµενων» µαρτύ-
ρων; Από την αρχή είχαµε υπογραµµίσει τη σταθερή µας θέση,
θέση αρχών, ότι όλοι οι µάρτυρες και οι λεγόµενοι «προστατευό-
µενοι», θα έπρεπε να καταθέσουν µε φυσική παρουσία, χωρίς
κουκούλα και παραποίηση χαρακτηριστικών και φωνής, αποκα-
λύπτοντας πλήρως τα στοιχεία τους ώστε να µπορούν να ελεγχ-
θούν και να εξεταστούν τα όσα καταθέτουν.

Η Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ, ενώ στην αρχή εµφανίζονταν
να θέλουν την αφαίρεση της κουκούλας, στην πράξη δεν έκαναν
τίποτα γι’ αυτό, ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ για µία ακόµα φορά εµφανίστηκε
λάβρος υποστηρικτής της κουκούλας, σε πλήρη αντίθεση µε όσα
έλεγε όταν ήταν στην αντιπολίτευση, τότε που τη θεωρούσε
άκρως επικίνδυνη και ασυµβίβαστη µε βασικά δηµοκρατικά δι-
καιώµατα, όπως φαίνεται και από την οµιλία του τότε Κοινοβου-
λευτικού του Εκπροσώπου, του κ. Κουβέλη. 

Όλα τα παραπάνω αναδεικνύουν τις ευθύνες των άλλων κοµ-
µάτων που δεν περιορίζονται στενά στις εργασίες της επιτροπής
αλλά έχουν να κάνουν µε πολύ γενικότερα και πολύ σοβαρότερα
ζητήµατα.

Πρώτον, έχουν να κάνουν µε την πεισµατική άρνηση όλων σας
να καταργήσετε επιτέλους τον νόµο περί ευθύνης υπουργών,
έτσι ώστε να πάψει η Βουλή να παίζει τον ρόλο ανακριτή και ει-
σαγγελέα και µάλιστα αυτό να γίνεται µε όρους υποταγής στην
εκάστοτε κοινοβουλευτική Πλειοψηφία, µε αποτέλεσµα η αναζή-
τηση της αλήθειας να εξαρτάται όχι από τα γεγονότα και από τα
στοιχεία, αλλά από τον εκάστοτε κοινοβουλευτικό συσχετισµό. 

Δεύτερον, αναδεικνύουν την υποκρισία όλων σας σε σχέση µε
τη δήθεν ανεξαρτησία της δικαιοσύνης, γιατί όλοι σας αρνηθή-
κατε ακόµη και το ελάχιστο που πρότεινε το ΚΚΕ, να πάψει δη-
λαδή ο ορισµός της ηγεσίας των δικαστηρίων από την εκάστοτε
κυβέρνηση.

Τρίτον και πιο σηµαντικό, οι εργασίες των επιτροπών µέχρι σή-
µερα φανέρωσαν την αλλεργία σας να φτάσει η συζήτηση και η
έρευνα στις βαθύτερες αιτίες των σκανδάλων, ειδικά στον χώρο
του φαρµάκου. Και αυτές οι αιτίες βρίσκονται στο ότι το φάρ-
µακο αποτελεί ένα προσοδοφόρο εµπόρευµα, ιδιοκτησία ισχυ-
ρών επιχειρηµατικών οµίλων, που ανταγωνίζονται µεταξύ τους
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για µεγαλύτερα κέρδη. 
Ο λόγος της αλλεργίας σας είναι προφανής. Όλες οι κυβερ-

νήσεις, τόσο της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ παλιότερα
όσο και του ΣΥΡΙΖΑ τελευταία, υπηρέτησαν µε πολύ µεγάλη συ-
νέπεια την πολιτική της εµπορευµατοποίησης της υγείας και του
φαρµάκου, φορτώνοντας τις όποιες περικοπές έγιναν στη δηµό-
σια δαπάνη στις πλάτες των ασφαλισµένων και των ασθενών. 

Τα αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής τα βιώνουµε µε ιδιαί-
τερη ένταση σήµερα σε συνθήκες πανδηµίας που η χώρα µας,
προκειµένου να προµηθευτεί ακόµα και το πιο στοιχειώδες υγει-
ονοµικό υλικό, όπως είναι οι µάσκες και τα αντισηπτικά, βρέθηκε
στο έλεος των διεθνών ανταγωνισµών, των εµπορικών πολέµων,
των επιχειρηµατιών και των κερδοσκόπων στον τοµέα ειδικά της
υγείας και του φαρµάκου, γιατί δεν είχατε εξασφαλίσει να υπάρ-
χει ούτε ένας υποτυπώδης κρατικός φορέας φαρµάκου. Τα απο-
τελέσµατα αυτής της πολιτικής τα βιώνουµε σήµερα που ο
ιδιωτικός τοµέας στην υγεία, η ιερή για σας αγελάδα της ελεύ-
θερης αγοράς, φανέρωσε όχι µόνο τον παρασιτικό αλλά και τον
πολλαπλά επιζήµιο χαρακτήρα του. 

Ήταν φανερό µετά από όλα αυτά ότι δεν µπορούσαµε να απο-
δεχθούµε αυτή τη διαδικασία που οδηγεί στον εκφυλισµό. Γι’
αυτό, µετά από αυτή την εξέλιξη, οι εκπρόσωποι του κόµµατός
µας αποχώρησαν από την παραπέρα λειτουργία της επιτροπής,
όπως ακριβώς είχαµε κάνει και στην προηγούµενη επιτροπή που
είχε συγκροτηθεί επί ΣΥΡΙΖΑ και είχαµε και τότε άρνηση να εξε-
ταστούν µάρτυρες. Ταυτόχρονα, δηλώσαµε την ετοιµότητά µας
να επανέλθουµε εάν αλλάξουν τα δεδοµένα αυτά.

Κι ενώ µέσα σε αυτές ακριβώς τις συνθήκες οι εργασίες της
επιτροπής οδεύουν προς το τέλος, έρχεται η Νέα Δηµοκρατία
µε την πρότασή της να ζητήσει τη διεύρυνση των αδικηµάτων
που φέρεται να έχει τελέσει ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός
Δικαιοσύνης. 

Θα το ξαναπούµε για µια ακόµη φορά. Δεν έχουµε καµµία αυ-
ταπάτη ότι διαχρονικά, επί όλων των κυβερνήσεων και επί κυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑ, υπήρχαν παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη, ιδιαίτερα
σε υποθέσεις που αφορούσαν επιχειρηµατικούς οµίλους και
τους µεταξύ τους, βέβαια, ανταγωνισµούς ή είχαν ιδιαίτερο πο-
λιτικό ενδιαφέρον για διάφορους κάθε φορά λόγους. Σε αυτό
δεν θα αποτελούσαν, βέβαια, εξαίρεση ούτε οι Υπουργοί του ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Μόλις πριν λίγες µέρες, άλλωστε, κυβερνητικό στέλεχος τώρα
της Νέας Δηµοκρατίας έκανε µία απαράδεκτη παρέµβαση σε
σχέση µε την αγόρευση της εισαγγελέως σε εν εξελίξει δίκη που
έχει συγκλονίσει το πανελλήνιο. Είναι προφανές ότι η Νέα Δηµο-
κρατία µε την κίνησή της για διεύρυνση του κατηγορητηρίου, επι-
διώκει να οξύνει µία δικοµµατική αντιπαράθεση που λειτουργεί
αποπροσανατολιστικά για τον λαό και τελικά βολεύει πολύ καλά
και τους δύο, για να αποκρύψουν τη στρατηγική τους σύµ-
πλευση, ιδιαίτερα τώρα µπροστά στις εξελίξεις που σχετίζονται
µε τη νέα οικονοµική καπιταλιστική κρίση και τις επιπτώσεις που
αυτή φέρνει στη ζωή, την υγεία, τη δουλειά, την επιβίωση των
εργαζοµένων και των λαϊκών στρωµάτων.

Εν όψει, λοιπόν, της δύσκολης κατάστασης και του ακόµα πιο
δύσκολου χειµώνα που έρχεται, φροντίζετε να διαµορφώσετε
την τρίτη εκδοχή του σκανδάλου, την οποία είχαµε µάλιστα προ-
βλέψει, όχι γιατί έχουµε κάποιες µαντικές ικανότητες αλλά γιατί
ξέρουµε πώς λειτουργείτε. Είναι, όµως, επίσης προφανές ότι η
νέα πρόταση έρχεται να οδηγήσει σε οριστικό ενταφιασµό το
σκάνδαλο της «NOVARTIS» µε ευθύνη όλων των πλευρών, και
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ και του ΣΥΡΙΖΑ. 

Εµείς απλά δεν µπορούµε να νοµιµοποιήσουµε αυτή τη διαδι-
κασία και γι’ αυτό δεν θα πάρουµε µέρος στην ψηφοφορία που
γίνεται για τα µάτια του κόσµου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας.

Τον λόγο η κ. Θεοδώρα (Δώρα) Αυγέρη από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σηµερινή διαδικασία στην Ολο-

µέλεια της Βουλής µάς δίνει την ευκαιρία να µιλήσουµε καθαρά,

ξεκάθαρα για το παιχνίδι που παίζει η Νέα Δηµοκρατία µε τους
θεσµούς στην προσπάθειά της να συγκαλύψει το σκάνδαλο «NO-
VARTIS» και αναπόφευκτα µας δίνει την ευκαιρία να καταλά-
βουµε ή, ορθότερα, να συνειδητοποιήσουµε µε ποιον τρόπο η
Νέα Δηµοκρατία θέλει τελικά να κυβερνά. Θέλει να κυβερνά
επειδή της δόθηκε η λαϊκή εντολή ή θέλει να κυβερνά σαν να της
ανήκουν ιδιοκτησιακά οι θεσµοθετηµένες εξουσίες; Θέλει η Νέα
Δηµοκρατία να διερευνηθεί από την ανεξάρτητη δικαιοσύνη το
σκάνδαλο της «NOVARTIS»; Σκοπεύει; Μπορεί να θωρακίσει τη
δικαιοσύνη, για να πάει µέχρι τέλους τις έρευνές της; Διότι κάθε
φορά που ερχόµαστε αντιµέτωποι µε ένα τεράστιο σκάνδαλο,
όπως είναι το σκάνδαλο «NOVARTIS», κάθε φορά που ερχόµαστε
αντιµέτωποι µε τη διαφθορά, τη διαπλοκή πολιτικών και επιχει-
ρηµατικών συµφερόντων, η Νέα Δηµοκρατία κάνει το µαύρο,
άσπρο.

Στην περίπτωση του σκανδάλου «NOVARTIS», η αντιστροφή
των ρόλων που επιχειρείται ξεπερνά κάθε όριο. Οι ελεγχόµενοι
γίνονται διώκτες, ο βασικός εµπλεκόµενος Φρουζής γίνεται από
τη Νέα Δηµοκρατία αξιόπιστος µάρτυρας. Όλως τυχαίως µετά
την κατάθεσή του η Κυβέρνηση περνά ρύθµιση που επιτρέπει το
ξεπάγωµα δεσµευµένων λογαριασµών, λες και κάποιος επιβρά-
βευσε τον πρώην επικεφαλής της «NOVARTIS HELLAS» που είπε
ότι δεν υπάρχει σκάνδαλο «NOVARTIS» στην Ελλάδα. Βέβαια, ο
ίδιος δεν είπε λέξη για Παπαγγελόπουλο και σκευωρία.

Μόνο που η εξέλιξη της προανακριτικής, µε την οποία η Νέα
Δηµοκρατία προσπάθησε, µε κάθε πονηρό και αθέµιτο µέσο, να
νοµιµοποιήσει τα περί δήθεν σκευωρίας Παπαγγελόπουλου, της
επιφύλασσε άλλη µία αντιστροφή, που όµως δεν την περίµενε.
Όχι µόνο δεν κατατέθηκε κάποιο στοιχείο από το οποίο να προ-
κύπτει η παρέµβαση Παπαγγελόπουλου, αλλά αποκαλύπτεται ότι
η δήθεν σκευωρία Παπαγγελόπουλου είναι στην πραγµατικότητα
µία σκευωρία της Νέας Δηµοκρατίας ενορχηστρωµένη από συγ-
κεκριµένους κύκλους της, οι οποίοι επιχειρούν να πάρουν τη ρε-
βάνς αλλά και να δείξουν ποιος κάνει κουµάντο στη Δεξιά πα-
ράταξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απ’ όσα ξέρουµε όλοι εδώ σε
αυτή την Αίθουσα, η δικαιοσύνη δεν έχει σταµατήσει στιγµή να
ερευνά το σκάνδαλο «NOVARTIS». Και, φυσικά, αυτό συνεχίζει
να επιτελείται µε αυτοθυσία από την αρµόδια εισαγγελέα δια-
φθοράς, παρά τις προσπάθειες κάποιων να της αφαιρέσουν την
υπόθεση.

Διαπιστώνει εδώ κανείς ένα παράδοξο που επιβάλλεται στη θε-
σµική κουλτούρα του τόπου από τις προσπάθειες της Νέας Δη-
µοκρατίας να συγκαλύψει το σκάνδαλο «NOVARTIS». Πουθενά
αλλού στον κόσµο δεν συµβαίνει µία τόσο σοβαρή δικογραφία
να επιχειρείται να διασπαστεί µέχρι σηµείου που να µην µπορεί
κανείς να θυµηθεί για ποιον λόγο την έχει αναλάβει η δικαιοσύνη,
να έχουν βγάλει οι ελεγχόµενοι πολιτικοί της Νέας Δηµοκρατίας
και ο ήδη κατηγορούµενος Βουλευτής του Κινήµατος Αλλαγής
την απόφαση για τους εαυτούς τους, προτού ολοκληρωθούν οι
έρευνες των αρµόδιων λειτουργών της δικαιοσύνης και όταν η
δικαιοσύνη συνάντησε στις έρευνές της για το σκάνδαλο «NO-
VARTIS» ονόµατα πολιτικών προσώπων του δικού της χώρου, η
Νέα Δηµοκρατία τι έκανε; Λειτούργησε ως προστάτης πολιτικών
φίλων και συµµάχων και όχι ως προστάτης των θεσµών.

Θυµίζει αυτό τα σκάνδαλα των εξοπλιστικών, όταν κάποιοι εδώ
µέσα έλεγαν ότι δεν προκύπτει κανένα στοιχείο εναντίον Τσοχα-
τζόπουλου - Παπαντωνίου, ενώ υπήρχαν στοιχεία, απαιτώντας
µάλιστα να ζητηθεί συγγνώµη από τους εν λόγω.

Φαίνεται, λοιπόν, πως όσα χρόνια κι αν περάσουν, αυτή η
κουλτούρα συγκάλυψης παραµένει ισχυρή στο πολιτικό σύστηµα
που οδήγησε στη χρεοκοπία, συγκάλυψη πού αποσκοπεί στον
επηρεασµό της δικαιοσύνης και όταν αυτό δεν πετυχαίνει, στη
συµµόρφωσή της.

Τους προστατευόµενους µάρτυρες η Νέα Δηµοκρατία -κατα-
πώς ορίζει δικός της νόµος ως προστατευόµενους- τους αποκά-
λεσε «κουκουλοφόρους», κάνοντας τα πάντα για να τους εκφο-
βίσει. Το ίδιο έκανε και µε τους εισαγγελείς της υπόθεσης.

Αµφισβήτησε, µε πρωτοφανή ένταση, τον ρόλο και το πρό-
σωπο της εισαγγελέως διαφθοράς. Δεν πρέπει να έχει υπάρξει
ξανά τέτοια ενορχηστρωµένη επίθεση εναντίον λειτουργιών και
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λειτουργών της δικαιοσύνης.
Μας είπαν οι εµπνευστές της δήθεν σκευωρίας Παπαγγελό-

πουλου ότι η «NOVARTIS» είναι µεν ένα διεθνές σκάνδαλο διαρ-
κείας, αθέµιτων πρακτικών, επιρροής και χειραγώγησης των
αγορών φαρµάκου και στην Ελλάδα, µε τη σηµασία που έχει
αυτό για την ευρωπαϊκή αγορά φαρµάκου αλλά µέχρις εκεί. Για-
τροί έχουν ποινικές ευθύνες, µάνατζερ έχουν ποινικές ευθύνες,
πολιτικοί δεν έχουν.

Για αυτό όµως, για το αν έχουν ή δεν έχουν ποινικές ευθύνες
οι πολιτικοί, δεν θα αποφανθεί ούτε η Νέα Δηµοκρατία ούτε το
Κίνηµα Αλλαγής ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε καµµία κοµµατική δύναµη
ούτε κανείς άλλος. Θα αποφανθεί η δικαιοσύνη.

Σε ρόλο δικαιοσύνης έρχεται, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία και
αποφαίνεται πως το γεγονός ότι φτάσαµε να µιλάµε για πολιτι-
κούς στο σκάνδαλο «NOVARTIS» είναι αποτέλεσµα µίας σκευω-
ρίας της προηγούµενης κυβέρνησης, του ΣΥΡΙΖΑ, µέσω κάποιου
«Ρασπούτιν», προκειµένου ο ΣΥΡΙΖΑ να σπιλώσει τους πολιτικούς
του αντιπάλους και να κερδίσει έτσι τις εκλογές. Και συστήνεται
η προανακριτική επιτροπή για τις δήθεν παρεµβάσεις του πρώην
Αναπληρωτή Υπουργού. 

Εκεί όµως αποκαλύπτεται, σε όλο της το µεγαλείο η υποκρισία
της Νέας Δηµοκρατίας, η χειραγώγηση των θεσµών που επιχει-
ρεί και εν τέλει αυτό που όλοι υποψιαζόµαστε για το πώς θέλει
να κυβερνάει η Νέα Δηµοκρατία: Ό,τι, όποτε και όπως τη συµ-
φέρει. Αρκεί να ξέρουν οι πάντες πως κάθε εξουσία τής ανήκει
και αλίµονο σε όποιον αµφισβητήσει αυτό το δικαίωµα, αλίµονο
σε όποιον ενισχύσει τη δικαιοσύνη στο έργο της όπως υποχρε-
ούται από τα θεσµικά του καθήκοντα, αλίµονο σε όποιον επιχει-
ρήσει να ρίξει τα στεγανά που προστατεύουν τη διαπλοκή,
αλίµονο σε όποιον τολµήσει να µιλήσει ή σε όποιον τολµήσει να
διασφαλίσει ότι αυτοί που ξέρουν µπορούν άφοβα να µιλήσουν.
Θα βρεθεί φορτωµένος µε τον µισό Ποινικό Κώδικα της χώρας
και αυτό να το έχουν υπ’ όψιν τους και οι υπόλοιποι.

Αν οι ιστορικοί του µέλλοντος αναζητήσουν τι πάει λάθος στις
µέρες µας, ένας τρόπος θα είναι να µελετήσουν πώς αντιλαµβά-
νεται η σηµερινή Κυβέρνηση τους θεσµούς. Η σύσταση και η λει-
τουργία της προανακριτικής επιτροπής θα είναι από τα SOS.
Πλήρης ευτελισµός της θεσµικής λειτουργίας της προανακριτι-
κής επιτροπής αλλά και κάθε έννοιας δικαιοσύνης, κατάργηση
εγγυήσεων, αντιδικονοµικά τεχνάσµατα, πιέσεις και καθεστώς
τροµοκράτησης, εκφοβισµός δικαστών και µαρτύρων, αποκλει-
σµός µαρτύρων, χρήση απόρρητων πρακτικών από ιδιώτες. 

Η Νέα Δηµοκρατία απέκλεισε τους Τζανακόπουλο, Πολάκη
από µέλη της επιτροπής και την ίδια στιγµή έγιναν δεκτά πρό-
σωπα µε φανερή και άµεση εµπλοκή στην υπόθεση. Η Νέα Δη-
µοκρατία έβαλε λυτούς και δεµένους να αποκαλύψουν τα
πρόσωπα των προστατευόµενων µαρτύρων, αλλά βρήκε τοίχο
στον Άρειο Πάγο που είπε το αυτονόητο, ότι δηλαδή οι προστα-
τευόµενοι µάρτυρες θα εξεταστούν όπως εκείνοι επιθυµούν. 

Και τώρα έρχεται η διεύρυνση του κατηγορητηρίου, µνηµείο
αντιθεσµικής κουλτούρας και πολιτικού καιροσκοπισµού. Μία
οµάδα Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας βγαίνει µπροστά και
υπογράφει την πρόταση διεύρυνσης του κατηγορητηρίου κατά
του Δηµήτρη Παπαγγελόπουλου, παραθέτοντας αυτούσια κοµ-
µάτια από τα πρακτικά της επιτροπής για τη µήνυση Μιωνή τα
οποία είναι απόρρητα και τα οποία είναι να απορεί κανείς πώς
περιήλθαν στην κατοχή τους. 

Και εδώ είναι που αποκαλύπτεται η σκευωρία της Νέας Δηµο-
κρατίας. Η κυβερνητική πλειοψηφία ξέρει ότι δεν έχει στα χέρια
της στοιχεία που να αποδεικνύουν παρεµβάσεις του πρώην Ανα-
πληρωτή Υπουργού, αλλά κάνει τα πάντα, κόβοντας και ράβον-
τας το κατηγορητήριο, προκειµένου να στήσει σκηνικό ειδικού
δικαστηρίου. Στα παραπάνω έραψε. Να δούµε και πού έκοψε.

Η κυβερνητική πλειοψηφία αποφάσισε να προχωρήσει σε δι-
εύρυνση του κατηγορητηρίου, χρησιµοποιώντας απόρρητες κα-
ταθέσεις στην προανακριτική επιτροπή, προτού προλάβει να
καταθέσει η πλέον βασική µάρτυρας, η πρώην Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου, η κ. Ξένη Δηµητρίου, την οποία η κυβερνητική
πλειοψηφία αποφάσισε να καλέσει τελευταία και όχι από τους
πρώτους, όπως θα ήταν θεσµικά ορθό. Αν, δε, ξεκινούσε η προ-
ανακριτική επιτροπή από την κ. Δηµητρίου, είναι βέβαιο ότι η

αποστολή της προανακριτικής θα τελείωνε εκεί. Αρκεί κάποιος
να διαβάσει τις έξι καταθέσεις της, για να αντιληφθεί του λόγου
το αληθές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτή είναι η τελευταία προσπά-
θεια µιας πλευράς της Νέας Δηµοκρατίας να διασωθεί πολιτικά
από την κατάρρευση του κατηγορητηρίου που έστησαν οι πιο
ακραίοι κύκλοι της.

(Στο σηµείο αυτό  κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Την ανοχή σας λίγο, κύριε Πρόεδρε.
Ταυτόχρονα, είναι η προσπάθεια της άλλης πλευράς της Νέας

Δηµοκρατίας να στείλει µήνυµα για το τι παθαίνουν όσοι ορθώ-
νουν ανάστηµα. Είτε µε τη µία πλευρά είτε µε την άλλη η Νέα
Δηµοκρατία βρίσκεται σε αδιέξοδο, γιατί από την αρχή των µε-
θοδεύσεών της το παιχνίδι δεν της έβγαινε. Στην προσπάθειά της
να βγει από το αδιέξοδο αυτό, δυστυχώς µπήκε σε αχαρτογρά-
φητα νερά, στρέφοντας δικαστικούς λειτουργούς εναντίον δικα-
στικών λειτουργών. 

Και εδώ το ερώτηµα είναι: ποιους εναντίον ποιων; Ποιους θε-
ώρησε αξιόπιστους και ποιους αναξιόπιστους η Νέα Δηµοκρατία,
στην απόπειρά της να φέρει το κατηγορητήριο σήµερα στα
µέτρα της; Μήπως θεώρησε αξιόπιστους αυτούς τους εισαγγε-
λείς που θάβουν σοβαρές υποθέσεις διαφθοράς, παρατάνε φα-
κέλους σε ντουλάπια, χάνουν φακέλους σε πληµµύρες, αρ-
νούνται να παραλάβουν πληροφορίες από ξένες αρχές, αποφεύ-
γουν να εξετάσουν µάρτυρες, κατασυκοφαντώντας ως αναξιό-
πιστους εκείνους που επιµένουν να κάνουν καλά τη δουλειά τους
απτόητοι;

Ας δούµε, λοιπόν, τι έβγαλε το ζύγι της αξιοπιστίας, όπως την
αντιλαµβάνεται η Νέα Δηµοκρατία. 

Η Νέα Δηµοκρατία στηρίζεται -λέει- στην κατάθεση της πρώην
Εισαγγελέως κατά της Διαφθοράς, της κ. Ράικου, της πρώην ει-
σαγγελέως διαφθοράς που έλεγχε τους άλλους γιατρούς, αλλά
απέκρυψε ότι ο σύζυγός της έλαβε εµβάσµατα από τη «NOVAR-
TIS» στον κοινό τους λογαριασµό δήθεν για µελέτες που ακόµη
ερευνάται αν έχουν γίνει. Όταν ζητήθηκαν οι συµβάσεις για τις
υποτιθέµενες µελέτες, η ίδια είπε ότι το σπίτι της πληµµύρισε και
καταστράφηκαν. Για τη συγκεκριµένη υπόθεση εκκρεµεί σε
βάρος της ποινικός έλεγχος. 

Στηρίζεται στην κατάθεση της πρώην εισαγγελέως διαφθοράς,
που από το 2015 γνώριζε από ανώνυµη καταγγελία για τον Μα-
νιαδάκη, αλλά µέχρι την αντικατάστασή της τον Απρίλιο του 2017
δεν έχει στείλει τον φάκελο για συσχέτιση µε την υπόθεση «NO-
VARTIS», της πρώην εισαγγελέως διαφθοράς που δεν κάλεσε για
κατάθεση τους αυτόπτες µάρτυρες της απόπειρας αυτοκτονίας
του στελέχους της «NOVARTIS» στο «ΧΙΛΤΟΝ», της πρώην εισαγ-
γελέως διαφθοράς που στην επιστολή αντικατάστασής της τον
Μάρτιο του 2017 έγραφε: «δεν θα θυσιαστώ στον βωµό των συµ-
φερόντων των διεφθαρµένων κρατικών λειτουργών και των µε-
γάλων συµφερόντων στον χώρο του φαρµάκου» και αποκαλούσε
την υπόθεση «NOVARTIS» την κορωνίδα της διαφθοράς στη
χώρα µας.

Η Νέα Δηµοκρατία στηρίζεται -λέει- στην κατάθεση του πρώην
εποπτεύοντος την εισαγγελία κατά της διαφθοράς κ. Αγγελή, του
δικαστικού λειτουργού που αναρωτιόµαστε πότε έλεγε αλήθεια:
Όταν µε εισαγγελική διάταξη αποδοµούσε όλες τις αιτιάσεις Σα-
µαρά και υπερασπιζόταν την εισαγγελέα διαφθοράς βάζοντας
τη µήνυση Σαµαρά στο αρχείο ή όταν θυµήθηκε να ανασύρει τη
µήνυση Σαµαρά µαζί µε τη µήνυση Βενιζέλου στα τέλη του πε-
ρασµένου Ιουνίου πριν από τις εκλογές και ενώ προηγήθηκε η
ανακοίνωση Σαµαρά στον Τύπο;

Η Νέα Δηµοκρατία λέει ότι στηρίζεται στην κατάθεση του οι-
κονοµικού εισαγγελέα Παναγιώτη Αθανασίου, του δικαστικού λει-
τουργού που, σύµφωνα µε τα όσα αποκάλυψε η πρώην εισαγ-
γελέας του Αρείου Πάγου, έκρυβε στο συρτάρι του για τρία χρό-
νια δικογραφίες-φωτιά για offshore και για πρώην Υπουργούς της
Νέας Δηµοκρατίας, του δικαστικού λειτουργού που είπε ψέµατα
στην υπηρεσία του ότι πήγε στη Χάγη για συνάντηση για τα
«Panama Papers», αλλά δεν πήγε ποτέ.

Όµως, τα περίεργα δεν είναι µόνο αυτά. Και ολοκληρώνω σε
λίγο, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
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Δεν σας κάνει εντύπωση η οµοιότητα των καταγγελλόντων ει-
σαγγελέων; Ράικου και Αγγελής θυµήθηκαν µετά από χρόνια ότι
δέχτηκαν πιέσεις και παρεµβάσεις από τον Δηµήτρη Παπαγγε-
λόπουλο. Όψιµη αντίδραση ή πρόβληµα µνήµης;

Και, τελικά, στο στόχαστρο και των δύο µπαίνει η κ. Τουλου-
πάκη που δεν αρέσει στη Νέα Δηµοκρατία, γιατί κάνει απλά αυτό
που επιτάσσει το καθήκον της ως εισαγγελέως κατά της διαφθο-
ράς στη διερεύνηση ενός µεγάλου σκανδάλου.

Και ενώ στο σκάνδαλο «NOVARTIS» ο όγκος των στοιχείων για
την απόδειξη των υπερτιµολογήσεων είναι τεράστιος, στην δήθεν
σκευωρία Παπαγγελόπουλου υπάρχουν µόνο φήµες, λόγια και
αυτοεκπληρούµενες προφητείες, προορισµένες για πηχυαίους
τίτλους στα ΜΜΕ που σας στηρίζουν.

Και αυτή, τελικά, είναι η σκευωρία της Νέας Δηµοκρατίας κατά
του Παπαγγελόπουλου, την οποία εκφράζει αυτό το προχειρο-
γραµµένο, ασύντακτο και ανερµάτιστο κείµενο που λέγεται
«Πρόταση διεύρυνσης του κατηγορητηρίου».

Άλλα λένε οι µάρτυρες, άλλα συµπεραίνουν και συνάγουν οι
συντάκτες της πρότασης για διεύρυνση του κατηγορητηρίου σε
µια τυχαία παράθεση αδικηµάτων του Ποινικού Κώδικα χωρίς
καµµία αιτιώδη συνάφεια ανάµεσα στα πραγµατικά περιστατικά
και τη νοµική υπαγωγή αυτών σε αδικήµατα. Μόνο για τον κορω-
νοϊό δεν κατηγορήσατε τον Παπαγγελόπουλο!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, -και κλείνω µε αυτό- η Νέα Δη-
µοκρατία διεκδίκησε και διεκδικεί για τον εαυτό της ρόλο υπε-
ράνω των θεσµών, σαν να είναι ο ένας και µοναδικός κατήγορος
σε αυτή την κοινωνία µε όλους τους υπόλοιπους στον ρόλο του
κατηγορουµένου, από τις πλατείες µέχρι τις δικαστικές αίθουσες
και από τα φοιτητικά αµφιθέατρα µέχρι τα κοινοβουλευτικά
έδρανα. 

Όµως, το κατηγορώ διατυπώνεται εναντίον σας, ένα κατη-
γορώ που διευρύνεται µέσα στην κοινωνία από ολοένα και πε-
ρισσότερους πολίτες που καταλαβαίνουν ότι η Νέα Δηµοκρατία
δεν θέλει απλώς να κυβερνά αλλά να εξουσιάζει ανεξέλεγκτη και
δεν θέλει µόνο να εξουσιάζει χωρίς έλεγχο αλλά να εξουσιάζει
χωρίς αντίπαλο, χωρίς αµφισβήτηση στο διηνεκές. Και από όλα
όσα φοβάται η νέα Δεξιά ότι µπορεί να ανατρέψουν την πολιτική
της ηγεµονία, το σκάνδαλο «NOVARTIS» είναι αυτό που τη φοβί-
ζει περισσότερο, γιατί στο σκάνδαλο «NOVARTIS» αποκαλύπτε-
ται ότι για τη Νέα Δηµοκρατία η εξουσία είναι λάφυρο, όταν δεν
είναι κληρονοµικό δικαίωµα.

Όµως, αυτή η χώρα δεν είναι ούτε λάφυρο ούτε κληρονοµικό
δικαίωµα. Είναι  µνήµη και αυτή έρχεται από το µέλλον όπου λάµ-
πει η αλήθεια και όχι τα λάφυρα, µέλλον στο οποίο δεν έχει θέση
το κληρονοµικό δικαίωµα της Νέας Δηµοκρατίας στο ψέµα και
τη συγκάλυψη, αλλά το φως, η αλήθεια και η δικαιοσύνη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει η κ. Ζωή Ράπτη από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΖΩΗ ΡΑΠΤΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

συζητούµε σήµερα στην Ολοµέλεια αυτή την πρόταση που υπέ-
βαλαν στις 9 Μαρτίου οι τριάντα Βουλευτές της Πλειοψηφίας
ακριβώς για τη διεύρυνση του πλήθους των διερευνωµένων από
τη συγκροτηθείσα Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή αδικηµάτων
που ενδέχεται -και επαναλαµβάνω το ενδέχεται- να τέλεσε ο
πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Δηµήτριος Πα-
παγγελόπουλος, κατά την άσκηση των καθηκόντων του.

Στο σηµείο αυτό θέλω να θυµίσω στο Σώµα, γιατί έχουµε και
µη νοµικούς ανάµεσά µας, ότι µόνο η Βουλή έχει την αρµοδιό-
τητα να ασκεί δίωξη, λαµβάνοντας πάντα υπ’ όψιν το τεκµήριο
της αθωότητας, κατά όσων διετέλεσαν µέλη της κυβέρνησης και
για ποινικά αδικήµατα που τέλεσαν κατά την ενάσκηση των κα-
θηκόντων τους, κανείς άλλος. Έχουµε, δηλαδή, µια αποκλειστική
αρµοδιότητα αλλά και υποχρέωση για τη διενέργεια προκαταρ-
κτικής εξέτασης και τίποτε άλλο.

Συνεπώς, απαντώντας και στον κ. Βελόπουλο, δεν θα µπορού-
σαµε να στείλουµε αλλού τη δικαστική διερεύνηση, την προανά-
κριση, γιατί θα παρανοµούσαµε, κύριε Βελόπουλε.

Την εκδίκαση της υπόθεσης, όµως, όλοι γνωρίζουµε ότι δεν

την κάνουν οι Βουλευτές, αλλά το ειδικό δικαστήριο που το ορίζει
το Σύνταγµα, ένα Σύνταγµα το οποίο µιλά για το δικαστήριο, το
οποίο απαρτίζεται από επτά αρεοπαγίτες και έξι συµβούλους και
συνεπώς οι µόνοι αρµόδιοι για να αποφανθούν για την ενοχή ή
για την αθωότητα του κατηγορουµένου είναι αυτοί.

Τι συζητάµε, όµως, εδώ σήµερα; Συζητάµε για το αν η επι-
τροπή θα κληθεί να αποφασίσει το αν θα διεξαγάγει προκαταρ-
κτική εξέταση, δηλαδή έρευνα για περαιτέρω τυχόν αδικήµατα
που αναφέρονται σε αυτή την πρόταση.

Πρόκειται, όπως είπαµε, για µία εκ του Συντάγµατος και εκ του
νόµου αρµοδιότητα της Βουλής και, βεβαίως, όπως το είπε και
το Επιστηµονικό Συµβούλιο, είµαστε απολύτως αρµόδιοι, το συµ-
βούλιο το οποίο συνεδρίασε -και θα το καταθέσω για τα Πρα-
κτικά- στις 20 Φεβρουαρίου του 2020.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ζωή Ράπτη καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συγκεκριµένα, σύµφωνα µε τα αναλυτικώς αναφερόµενα στην
πρόταση, εκτός από την ήδη διερευνώµενη υπόθεση, προκύπτει
ότι υπάρχουν ενδείξεις ότι ο κ. Παπαγγελόπουλος επηρέαζε ει-
σαγγελικούς λειτουργούς και δηµοσιογράφους, λειτουργώντας
ενδεχοµένως ως δοµηµένη οµάδα, προκειµένου να διαπράττον-
ται αξιόποινες πράξεις. 

Τι αναδεικνύεται και προβάλλει µε συγκεκριµένα στοιχεία και
από την πρόταση την οποία έχουν καταθέσει οι τριάντα Βουλευ-
τές µας; Αναδεικνύεται ότι διοχέτευε δηµοσιεύµατα σε βάρος
φυσικών προσώπων που ήθελε να στοχοποιήσει. Εν συνεχεία,
χρησιµοποιούσε τα δηµοσιεύµατα αυτά αποστέλλοντάς τα σε ει-
σαγγελικούς λειτουργούς, προκειµένου να διενεργούνται σε
βάρος των ατόµων που στοχοποιούσε προκαταρκτικές εξετά-
σεις. Δεν δίσταζε, µάλιστα, να διοχετεύει δηµοσιεύµατα σε βά-
ρος ακόµα και πρώην συναδέλφων του εισαγγελικών λειτουρ-
γών, που δεν δέχονταν να πειθαρχήσουν, προκειµένου να προ-
βούν σε παράνοµες πράξεις και, εν συνεχεία, διενεργούνταν σε
βάρος τους πειθαρχικές διώξεις για να κάµπτεται η αντίστασή
τους.

Η συγκεκριµένη τακτική είχε καταγγελθεί, όπως όλοι γνωρί-
ζουµε, από τον Αντεισαγγελέα του Αρείου Πάγου κ. Αγγελή και
την Αντεισαγγελέα Εφετών, την κ. Ράικου, αλλά διαφαίνεται ότι
επεκτάθηκε και σε άλλες υποθέσεις. Αυτές τις υποθέσεις είµαστε
εδώ για να κρίνουµε αν θα πρέπει να διερευνηθούν.

Οι ενδείξεις για ενδεχόµενη τέλεση και άλλων αδικηµάτων
προκύπτουν ιδίως από όσα ήρθαν στο φως της δηµοσιότητας
από τα καταγγελλόµενα από την κ. Τσατάνη, σύµφωνα µε τα
οποία υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις ότι ο κ. Παπαγγελόπουλος
επιθυµούσε να αφαιρεθεί ο φάκελος της δικογραφίας της υπό-
θεσης Βγενόπουλου από την ίδια και επέδειξε ιδιαίτερο ενδιαφέ-
ρον, πέραν των καθηκόντων του, ως εξής: Ζητούσε να συµµε-
τάσχει και ο ίδιος, πράγµα που απαγορεύεται από τη µυστικό-
τητα της ανάκρισης, σε συναντήσεις εισαγγελικών λειτουργών,
όπου θα συζητούνταν ενέργειες για την υπόθεση, ενώ παράλ-
ληλα προκύπτει ότι της τηλεφώνησε και στις 22 Νοεµβρίου 2015
και της υπέδειξε, ενώ δεν είχε τέτοιο σχετικό δικαίωµα ή εξουσία,
έναν συγκεκριµένο δικονοµικό χειρισµό, δηλαδή την επιστροφή
της δικογραφίας στην εισαγγελέα Ελένη Ράικου. 

Φέρεται, µάλιστα, ότι της δήλωσε ότι έχει στα χέρια της ένα
απόστηµα που θα σκάσει σε βάρος της και ότι θα έπρεπε να συµ-
µορφωθεί µε την υπόδειξη για να κάνει Χριστούγεννα µε την οι-
κογένειά της.

Εν συνεχεία ο δηµοσιογράφος Κωνσταντίνος Βαξεβάνης δη-
µοσίευσε άρθρο σε βάρος της, αναφερόµενος στο πρόσωπό της
µε χαρακτηρισµούς ως «το σκοτεινό πρόσωπο της διαπλοκής»
και «η εισαγγελέας που τα άρπαξε για να ευνοήσει τους επιχει-
ρηµατίες». 

Περαιτέρω, κατέθεσε και καταγγελία σε βάρος της και ξεκί-
νησε σχετική πειθαρχική έρευνα, η οποία όµως αρχειοθετήθηκε
στις 22-12-2015, σύµφωνα και µε το έγγραφο το οποίο προσκο-
µίζω µε αριθµό 5777/2015 του εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, σε
αντίθεση µε τα όσα ισχυρίστηκε ενώπιόν µας προηγουµένως ο
κ. Παπαγγελόπουλος.
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(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ζωή Ράπτη καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, την εποµένη µέρα οι Βουλευτές της τότε κοινοβου-
λευτικής Πλειοψηφίας κατέθεσαν σχετική ερώτηση στη Βουλή
και την αµέσως επόµενη δηµοσιεύθηκε ο ν.4356/2015, ο οποίος
παρείχε συγκεκριµένη αρµοδιότητα άσκησης της σχετικής πει-
θαρχικής δίωξης στην Πρόεδρο του Αρείου Πάγου, η οποία και
τελικώς την άσκησε.

Εν συνεχεία, µετά τη φερόµενη τηλεφωνική ανακοίνωση του
πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης, µετά και την άγρια
στοχοποίηση που δέχθηκε η ίδια λόγω της άρνησής της να πει-
θαρχήσει σε αυτές τις παράνοµες απειλές, αφαιρέθηκε από αυτή
η αστυνοµική προστασία που της είχε παρασχεθεί από την πολι-
τεία. Έτσι, δυστυχώς, στις 13 Οκτωβρίου 2016 έλαβε χώρα τρο-
µοκρατική επίθεση εναντίον της µε τοποθέτηση εκρηκτικού µη-
χανισµού στην οικία της. 

Από αυτά που είδαν το φως της δηµοσιότητας, η ίδια ανέφερε
ότι ήταν ένας πολύ ισχυρός εκρηκτικός µηχανισµός, ότι για ένα
πεντάλεπτο νωρίτερα θα είχαν χτυπηθεί µέλη της οικογένειάς
της και συγκεκριµένα και τρεις φίλοι, ότι θα ήταν όλοι νεκροί, ότι
αυτή µόλις είχε µπει στο σπίτι της εκείνη τη στιγµή, αλλά και
άλλα τινά, µεταξύ των οποίων ότι υπήρχε παρακολούθησή της
είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο, ότι έχει αλλοιωθεί η
προσωπική της ζωή, ότι δεν έβγαινε εκτός σπιτιού, ότι ένιωθε ότι
καταγράφονταν όλες οι τηλεφωνικές κλήσεις, καθ’ όσον είχε
απευθυνθεί και σε ειδικό άτοµο που είχε γνώση αυτών των θε-
µάτων και ότι πέρα από τα τηλέφωνα ήταν ευρεία η παρακολού-
θησή της και ότι µάλιστα σε µια κατάθεσή της είχε ζητήσει να
µπορέσει να αναγνωρίσει αυτά τα άτοµα που την παρακολου-
θούσαν.

Τέλος, η ίδια κατήγγειλε ότι υπήρχαν σοβαρές παραλείψεις
από πλευράς του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης και κανένας
επαρκής λόγος για να της αφαιρεθεί η φύλαξη την οποία είχε
διαρκώς από το έτος 2011.

Όλα αυτά κατά την ίδια εισαγγελέα έγιναν γιατί αποσκοπού-
σαν σε ένα και µόνο γεγονός, ότι ο κ. Παπαγγελόπουλος είχε εµ-
µονή µε τη συγκεκριµένη υπόθεση Βγενόπουλου και έπρεπε
πάση θυσία να ασκηθούν διώξεις.

Δεν θα πρέπει, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, να εξετάσουµε όλα
αυτά τα οποία ήρθαν στο φως της δηµοσιότητας; Δεν θα έπρεπε,
λοιπόν, να το κάνουµε µε συγκεκριµένη δική µας απόφαση και
να αποφασίσουµε εδώ στη Βουλή, εάν θα πρέπει να ασκηθεί
δίωξη και για άλλα αδικήµατα; Νοµίζω ότι η απάντηση είναι προ-
φανής.

Περαιτέρω, από την κατάθεση του αντεισαγγελέα Παναγιώτη
Αθανασίου, επίσης, προκύπτει -γιατί και αυτή είδε το φως της
δηµοσιότητας- ότι υπάρχουν ενδείξεις ότι ο κ. Παπαγγελόπου-
λος άσκησε πίεση σε βάρος του συγκεκριµένου εισαγγελικού λει-
τουργού όταν εκτελούσε χρέη οικονοµικού εισαγγελέα
τουλάχιστον σε πέντε υποθέσεις. Αυτές τις υποθέσεις τις χειρι-
ζόταν και ήταν η υπόθεση της λίστας Λαγκάρντ, η υπόθεση κα-
κουργηµατικών διώξεων σε βάρος τραπεζικών στελεχών, η
υπόθεση δέσµευσης περιουσιακών στοιχείων ιδιοκτητών µέσων
µαζικής ενηµέρωσης και ιδίως του κ. Αλαφούζου, η υπόθεση του
κ. Παπαχρήστου του δηµοσιογράφου, όπως και η υπόθεση Βγε-
νόπουλου.

Χαρακτηριστικά είδαν το φως της δηµοσιότητας οι καταθέσεις
του, όπου εκεί έλεγε συγκεκριµένα ότι ο κ. Παπαγγελόπουλος
του τηλεφωνούσε, ζητούσε πιεστικά να πληροφορείται για την
εξέλιξη των συγκεκριµένων υποθέσεων, παραπονείτο συνεχώς
ότι καθυστερεί σκοπίµως ο έλεγχος όλων αυτών των µιντιαρχών
και κυρίως του κ. Αλαφούζου, του ζητούσε να πιέσει τους ελεγ-
κτές να τελειώσουν το ταχύτερο δυνατό και, βεβαίως, στη συνέ-
χεια όταν ο ίδιος του απαντούσε ότι αν είχε κάποιο αποδεικτικό
στοιχείο να το προσκοµίσει, δεν του είχε προσκοµίσει οτιδήποτε.

Τέλος, για την υπόθεση του κ. Βγενόπουλου απειλούσε ότι θα
πήγαινε στις εφηµερίδες και θα κατήγγειλε ότι ελέγκτριες του
Υπουργείου Οικονοµικών που ήλεγχαν τη συγκεκριµένη υπόθεση
τα έχουν αρπάξει από τον Βγενόπουλο, πράγµα που όπως είπε

ο ίδιος ο κύριος εισαγγελέας ήταν απολύτως ανυπόστατο.
Από τα παραπάνω συνολικώς εκτεθέντα πραγµατικά περιστα-

τικά, προκύπτουν ενδείξεις -τις οποίες έχουµε υποχρέωση, κύριε
Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, να τις εξετάσουµε- ότι ο κ. Πα-
παγγελόπουλος µε στοχευµένα δηµοσιεύµατα από συγκεκριµέ-
νους δηµοσιογράφους στους οποίους τα διοχέτευε, ασκούσε
πιέσεις σε εισαγγελικούς λειτουργούς για να κινηθούν σε βάρος
φυσικών προσώπων που αυτός στοχοποιούσε. Με την αρωγή
αυτών των εισαγγελικών λειτουργών και των δηµοσιογράφων
πραγµατοποιούνταν οι στοχεύσεις του και µάλιστα σε περίπτωση
που κάποιοι αντιδρούσαν, όπως ο κ. Αγγελής ή η κ. Ράικου, µε
τον ίδιο ακριβώς τρόπο, δηλαδή µε τη διοχέτευση δηµοσιευµά-
των, προετοίµαζε το έδαφος για την πειθαρχική εξόντωση και
κάµψη των φρονηµάτων τους και βεβαίως, προσπαθώντας µε
αυτόν τον τρόπο να χειραγωγήσει τη δικαιοσύνη.

Εποµένως, ενδεχοµένως -και αυτό είναι που θα εξετάσουµε-
τέλεσε πέραν των αδικηµάτων για τα οποία έχει συσταθεί ήδη η
ειδική προανακριτική επιτροπή και περαιτέρω σειρά αδικηµάτων
που στοιχειοθετούνται από τα ανωτέρω πραγµατικά περιστατικά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Και αυτά είναι εκείνα τα οποία θα πρέπει να διερευνηθούν:

Πρόσκληση και προσφορά για την τέλεση κακουργήµατος, ηθική
αυτουργία σε κατάχρηση εξουσίας, ηθική αυτουργία σε παρά-
βαση καθήκοντος και παράβαση καθήκοντος, όπως επίσης και
τα αδικήµατα της δωροληψίας πολιτικού αξιωµατούχου, δωρο-
ληψίας υπαλλήλου και εκβίασης µε βάση τα πραγµατικά περι-
στατικά, όµως, που αναφέρονται στην πρόταση της διεύρυνσης.

Η επιτροπή µας, λοιπόν, εφόσον το αποφασίσει η Βουλή, θα
λειτουργήσει στο πλαίσιο των καθηκόντων που της επιτάσσουν
το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής και, βεβαίως, θα διε-
ρευνήσει αυτά τα ζητήµατα προτού καταθέσει το συνολικό πό-
ρισµά της στην Ολοµέλεια της Βουλής.

Είµαι πεπεισµένη ότι στην Αίθουσα αυτή όλοι οµονοούµε του-
λάχιστον σε ένα ζήτηµα, ότι κανένα πρόσωπο και καµµία αξιό-
ποινη πράξη στη χώρα µας δεν είναι πάνω από τον νόµο. Όλοι
είµαστε υπεύθυνοι -όλοι και όλες- για τις πράξεις και ειδικά όσοι
έχουν ασκήσει κυβερνητική εξουσία.

Και πάλι θα τονίσω -και θα κλείσω µε αυτό- ότι οι δικές µας
δράσεις στηρίζονται σε καταθέσεις και συγκεκριµένα στοιχεία
διακεκριµένων εισαγγελικών και δηµοσίων λειτουργών και όχι σε
κουκουλοφόρους µάρτυρες ούτε βεβαίως περιέχουν αοριστίες
ή έωλους ισχυρισµούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω πως καταδείχθηκε µε
σαφήνεια η ανάγκη να διερευνηθεί το κρίσιµο ζήτηµα της τυχόν
περαιτέρω ευθύνης του κ. Παπαγγελόπουλου και για τις προανα-
φερόµενες πρόσθετες αξιόποινες πράξεις, έχοντας πάντα στον
νου µας το τεκµήριο της αθωότητας.

Κανείς δεν προδικάζει την έκβαση αυτής της έρευνας. Όµως
και πάλι το κράτος δικαίου πρέπει να λειτουργήσει και θα λει-
τουργήσει, όπως προβλέπουν οι συνταγµατικές και νόµιµες δια-
δικασίες και οι ευθύνες, εφόσον προκύψουν, θα αποδοθούν 

Σας καλούµε, λοιπόν, να υπερψηφίσετε την υπό συζήτηση
πρόταση, ώστε να ξεκινήσει άµεσα η περαιτέρω διερεύνηση που
επιβάλλεται, γιατί όλες και όλοι κρινόµαστε κάθε στιγµή για τις
πράξεις και τις παραλείψεις µας, και τελικός κριτής όλων µας
είναι ο ελληνικός λαός. Εµείς, λοιπόν, θα κάνουµε τα πάντα για
να συνεχίσουµε να τιµάµε την εµπιστοσύνη του.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-
µε πολύ την κ. Ράπτη.

Κυρία θα είναι και η επόµενη οµιλήτρια, έπεσαν τρεις στη
σειρά.

Τον λόγο έχει η κ. Ευαγγελία Λιακούλη από το Κίνηµα Αλλα-
γής.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, η σηµερινή µέρα είναι µία µέρα µε ένα πολύ έντονο
κοινοβουλευτικά αρνητικό φορτίο. Είναι µε έντονο αρνητικό πο-
λιτικό φορτίο καθώς η συζήτηση αφορά φαινόµενα πολιτικής και
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δικαστικής διαφθοράς.
Η βλάβη που προκαλείται στην κοινωνία όταν συζητάµε ειδικά

για τη δικαστική διαφθορά, είναι πολύ µεγαλύτερη απ’ ό,τι όταν
συζητάµε για την πολιτική διαφθορά, διότι η διεφθαρµένη δικαιο-
σύνη σηµατοδοτεί ότι είναι διεφθαρµένο το σύνολο των θεσµι-
κών εκφάνσεων όλης της πολιτείας.

Σήµερα, λοιπόν, υποχωρεί η καθηµερινότητα. Δεν ασχολούµα-
στε µε τον κορωνοϊό και µε τις απαιτήσεις των επαγγελµατιών
και όλων των τάξεων της χώρας, αλλά έρχονται στο προσκήνιο
και παρελαύνουν οι θεσµοί, το αξιακό σύστηµα, η λειτουργία, οι
λειτουργοί του συστήµατος. Έρχεται στο προσκήνιο η πρό-
σφατη πολιτική ιστορία να ανακαλέσει µνήµες της τελευταίας
πενταετίας, για να συνδεθεί όµως, άρρηκτα µε την παλαιότερη,
να αναβιώσουν αυτόµατα οι µνήµες για τις µέρες του 1989, των
ανίερων συµπράξεων, των στηµένων διώξεων, των ωµών πολιτι-
κών εκβιασµών, της χειραγώγησης και τότε του θεσµού της δι-
καιοσύνης, µε στόχο να στραγγαλιστεί πολιτικά και να σβήσει
ηθικά η µεγάλη δηµοκρατική παράταξη του ΠΑΣΟΚ, που ήδη είχε
διανύσει µία οκταετία συγκλονιστικών µεταρρυθµίσεων στη χώ-
ρα, όπως θυµούνται πολλοί από την παράταξή µας αλλά και
άλλοι που τώρα δεν είναι µαζί µας.

Καταγράφεται, λοιπόν, σήµερα η ηµέρα αυτή στη συλλογική
συνείδηση σαν µία από τις πιο σκοτεινές σελίδες ενός ακόµα πο-
λύπλοκου πολιτικού αφηγήµατος, της προσπάθειας εκµαυλισµού
και απαξίωσης του πρωταρχικού θεµατοφύλακα του πολιτεύµα-
τος, της δικαιοσύνης. 

Έρχεται σήµερα στο προσκήνιο µαζί το πολιτικό έπος «Έργα
και ηµέρες της κυβέρνησης των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και των εντεταλ-
µένων πολιτικών τους υπαλλήλων», για να χαθεί οριστικά η αθωό-
τητα της πολιτικής νιότης όσων ήθελαν, αλήθεια, τότε να
πιστέψουν ότι η «πρώτη φορά Αριστερά» άβολα και ανυπόκριτα
έρχεται για να χτυπήσει τη διαπλοκή, να αντιπαρατεθεί στα ξένα
συµφέροντα, να βαρέσει τα νταούλια, να µη χαριστεί σε κανέναν
και σε τίποτα, να ανακτήσουν οι θεσµοί το κύρος τους, να υπάρ-
ξει παντού αξιοκρατία και στη δικαιοσύνη πραγµατική ανεξαρτη-
σία. Χρησιµοποιώ λόγια του πρώην Πρωθυπουργού από προ-
εκλογικές του κεντρικές οµιλίες στη Θεσσαλονίκη και την Αθήνα.

Θυµίζω ότι στις 7 Ιουνίου του 2011, εδώ, λίγα µέτρα πιο κάτω,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
στη µέση της πλατείας Συντάγµατος µαζί µε τους αγανακτισµέ-
νους πολίτες πρωτοκλασάτα στελέχη της σηµερινής Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και Υπουργούς της προηγούµενης κυβέρνησης
διαδήλωναν µε πάθος για την πραγµατική ανεξαρτησία της δι-
καιοσύνης, τη µόνιµη επωδό! 

Όµως, όλα αυτά τα χρόνια γίναµε µάρτυρες µιας απίστευτης
θεσµικής κατρακύλας, µιας κατρακύλας που κάνει ακόµη και τον
Μοντεσκιέ να γυρνάει µέσα στον τάφο του, αφού η θεσµική κα-
τάπτωση πήρε αµπάριζα όλα όσα ο πολιτικός φιλόσοφος διατύ-
πωνε κατά το παρελθόν στο µνηµειώδες πια έργο του «Το
πνεύµα των νόµων» για τη µεγάλη διάκριση των εξουσιών σε όλα
τα συντάγµατα των χωρών.

Υπάρχει υπαίτιος γι’ αυτή την κατρακύλα που σήµερα συζη-
τάµε; Δεν υπάρχει υπαίτιος. Κατά τη γνώµη µου υπάρχουν υπαί-
τιοι, µε πρώτη υπαίτια βέβαια την απελθούσα κυβέρνηση, η
οποία µε όλη την ορµή του νεοφώτιστου επέλασε σε αυτό που
θεώρησε ότι ήταν τα θερινά ανάκτορα της δικής της υποτιθέµε-
νης «Οκτωβριανής Επανάστασης», χτυπώντας ακριβώς αυτό που
νόµιζε ότι υπερασπιζόταν, την ίδια την κοινοβουλευτική δηµο-
κρατία.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, θεώρησε ξεκάθαρα λανθασµένα πως εσαεί θα µπο-
ρούσε να φέρει τη σφραγίδα του νέου και να την πουλάει, τη
σφραγίδα του άµεµπτου και να την πουλάει, τη σφραγίδα του
αδιάφθορου και να την πουλάει και εκείνο -σαν καραµέλα σάς
θυµίζω- το ηθικό πλεονέκτηµα. Και ας αποδείχτηκε πολλές
φορές την τελευταία εξαετία ότι είναι αλλεργικός σε κάθε έννοια
θεσµικής θωράκισης της δηµοκρατίας, µονίµως αντιστρατευό-
µενος κάθε µηχανισµό ελέγχου της εκτελεστικής εξουσίας -και
τώρα ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση το αντίθετο λέει- µε τη συ-
νεχή απαξίωση, όταν κυβερνούσε, των θεσµικών εργαλείων προ-
άσπισης της δηµοκρατίας, µε κραυγαλέο παράδειγµα τις ανε-
ξάρτητες αρχές. Ποιος θα ξεχάσει το βατερλώ που έχει συµβεί

σ’ αυτό; 
Θεώρησε παράλληλα και εξίσου λανθασµένα πως η διαπλοκή

είναι θέµα των άλλων, του DNA των άλλων και ότι δεν αφορά τον
ΣΥΡΙΖΑ, τη µεγάλη, όπως έλεγε, και ειλικρινή προοδευτική προ-
σέγγιση της κατάστασης. Αυτό, όµως, δεν το υπηρέτησε µε ιδι-
αίτερη επιτυχία αφού βρισκόµαστε σήµερα εδώ και έχουµε αυτή
τη συζήτηση.

Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα στον αντιµνη-
µονιακό χυλό που είχε λίγο απ’ όλα, λίγο από αγανακτισµένους,
λίγο από πλατείες, λίγο από ανίερη σύµµειξη λαϊκίστικων ακρο-
δεξιών, δεξιών, αριστερών, ακροαριστερών οµάδων διαφορετι-
κών αφετηριών και κατευθύνσεων, χτίστηκε ένα ολόκληρο
παραδικαστικό κύκλωµα που ήρθε για να µείνει καιρό.

Και, βεβαίως, αυτό το κύκλωµα είχε ακριβώς την εξής ιδιαιτε-
ρότητα, ότι χτίστηκε πάνω σε µία υπόθεση η οποία είχε διεθνή
χαρακτήρα, είχε χαρακτηριστικά που ενδιέφεραν και την πολιτεία
και τους πολιτικούς και την πολιτική αλλά και τον λαό, το πραγ-
µατικό, το απολύτως πραγµατικό σκάνδαλο του φαρµάκου, που
βεβαίως αποκρύφτηκε και αποσοβήθηκε κατά έναν τρόπο συ-
στηµατικό, όπως θα αποδείξω.

Βόλευε, όµως, φαίνεται τόσο τον ΣΥΡΙΖΑ όσο και άλλους, διότι
θυµάστε τι έγινε στην εξεταστική της µνηµειώδους συσκότισης.
Βόλευε να µην υπάρξει κανένα απολύτως αποτέλεσµα. Ποιο ήταν
το συµπέρασµα εκείνης της εξεταστικής επιτροπής, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι; Το απολύτως τίποτα! Προπαγανδιστικά µόνο
φυλλάδια, προπαγανδιστικά µόνο πρωτοσέλιδα και απολύτως τί-
ποτε άλλο. 

Όµως, δυστυχώς, σε αυτό το πλαίσιο φάνηκε ότι υπήρχαν οι
δύο αταίριαστοι συµπρωταγωνιστές που συνεργάστηκαν αγα-
στά. Από την πλευρά του ο ΣΥΡΙΖΑ και από την άλλη πλευρά η
καραµανλική Δεξιά που την ενδιέφερε, βεβαίως, να µην αναδείξει
τις µεγάλες επιτυχίες του παρελθόντος. Και βεβαίως από την
πλευρά του ο ΣΥΡΙΖΑ, πριν αλέκτωρα φωνήσαι τρις, σώπασαν τα
νταούλια, εξαφανίστηκαν οι τυµπανιστές και οι γεµάτοι αριστε-
ρισµό αριστεριστές της για «Πρώτη φορά…» πλέον κυβερνώσας
«…Αριστεράς» επέλεξαν για Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης
τον κ. Δηµήτρη Παπαγγελόπουλο, πρώην διοικητή των µυστικών
υπηρεσιών της κυβέρνησης Καραµανλή, έναν γνωστό για τις πο-
λιτικές του θέσεις άνθρωπο που συνδεόταν µε ένα σηµαντικό
µέρος της Νέας Δηµοκρατίας, ξεκάθαρα προσκείµενος ιδεολο-
γικά στον χώρο της.

Θα µας πουν κάποια στιγµή ο κ. Τσίπρας και οι στενοί του συ-
νεργάτες πώς επέλεξαν τον κ. Παπαγγελόπουλο; Με τι κριτήρια;
Τιµής ένεκεν προσχώρησε ξαφνικά ιδεολογικώς στην Αριστερά;
Μήπως διακρίθηκε παγκόσµια ως ακτιβιστής, γιατί εσάς σας αρέ-
σουν και αυτά; Πώς ακριβώς επιλέξατε, λοιπόν, τον κ. Παπαγγε-
λόπουλο; 

Είναι απολύτως σαφείς, είναι πασιφανείς, θα έλεγα καλύτερα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι λόγοι της επιλογής του συγκε-
κριµένου προσώπου. Η θέση του στον χώρο της δικαιοσύνης και
οι διασυνδέσεις που είχε, αλλά έτι περαιτέρω η ενίσχυσή του µε
τον θεσµικό πλέον ρόλο ενός Υπουργού έδινε φτερά. Ήταν το
διαβατήριο µε το οποίο µπορούσε εύκολα η κυβέρνηση των ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ να περάσει στο επόµενο στάδιο και να µεθοδεύσει
την πολιτική σκευωρία που ήθελε να µεθοδεύσει. 

Αλήθεια, ο πρώην Πρωθυπουργός τελούσε σε γνώση της λει-
τουργίας του όλου συστήµατος; Μου φαίνεται πολύ παράξενο,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να θέτουµε τέτοια ερωτήµατα,
όταν πολλά από τα αλισβερίσια που σήµερα ακούστηκαν και συ-
νοµολογήθηκαν από ό,τι άκουσα από τον κ. Παπαγγελόπουλο,
έγιναν µέσα στο Μέγαρο Μαξίµου ενώπιον του κ. Παππά. Και ο
Πρωθυπουργός της χώρας δεν ήξερε τίποτα, όπως και κανένας
άλλος δεν ήξερε τίποτα. Και επρόκειτο για µία ιδιωτική υπόθεση
του κ. Μιωνή. Και ήταν ιδιώτης, όπως λέει ο κ. Παπαγγελόπουλος
και απασφαλίζει λέγοντας «τους συνωµότες εγώ θα τους κατα-
δικάσω», όταν ο ίδιος συµµετείχε σε αυτό και συνοµολογεί ότι
διακινήθηκαν µεταξύ της συζήτησης εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ,
που έπρεπε να τακτοποιήσουν θέµατα.

Και τι θέµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Θέµατα που στα
είκοσι πέντε χρόνια που διακονώ τον χώρο της δικηγορίας δεν
έχουν ξαναδεί τα µάτια µου ούτε ακούσει τα αυτιά µου. Είναι δυ-

13234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νατόν ποτέ να κλείνουν µε συµφωνίες υποθέσεις κακουργηµά-
των; 

Και το πιο χαρακτηριστικό αφορά την υπόθεση του Μιωνή,
εκείνο που πραγµατικά σπάει την µπάνκα και είναι πρωτοφανές
για τα πολιτικά χρονικά. Για την υπόθεση αυτή έδινε όρκο και
υπόσχεση και αναλάµβανε την ευθύνη, φέρεται ο κ. Παπαγγελό-
πουλος, ενώ ακόµα δεν γνώριζε ποιοι δικαστές θα κληρώνονταν
για να ρυθµίσουν τις υποθέσεις αυτές. Άρα, µιλάµε για τι; Μιλάµε
για µία συνολική χαλιναγώγηση του συστήµατος, για µία χειρα-
φέτηση ενός συστήµατος, που αν και δεν γνωρίζω τι είναι, όµως
µπορώ να σου υποσχεθώ ότι και αυτό θα το καταφέρω. 

Εγώ τουλάχιστον σε αυτό το σηµείο πραγµατικά µένω άφωνη
και ειλικρινά αποσβολωµένη, όπως έµεινα και στην προανακρι-
τική επιτροπή, όταν άκουσα αυτά και είπα ότι, βεβαίως, πρέπει
να ερευνηθούν παρακάτω.

Μία ακόµα διάσταση του θέµατος, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, θα πρέπει να είναι το γιατί, πραγµατικά, συζητάµε σήµερα
και σε ποια επίπεδα αποφασίζουµε. Είναι πολύ απλά τα ερωτή-
µατα. 

Εγώ δεν θα µπω στη λογική τού πόσο πολύ είναι της δικής µας
αρµοδιότητας το θέµα. Όµως, πώς µπορούµε να κλείσουµε τα
µάτια και τα αυτιά σε όσα κάποιοι εισαγγελείς, οι πέντε αυτοί ει-
σαγγελείς, ήρθαν και κατέθεσαν; Είναι επίορκοι, είναι συνωµό-
τες, είναι κακοί, είναι βαλτοί ή σκόπιµα έρχονται, είναι σκευωροί,
είναι ντροπιασµένοι, είναι ξεφωνηµένοι και διάφορα άλλα που
σηµείωσα ότι έλεγε ο κ. Παπαγγελόπουλος; 

Ακόµα και αν έτσι είναι, δεν πρέπει να ερευνηθεί; Τι πρέπει να
κάνουµε; Να κλείσουµε τα µάτια και τα αυτιά και να πούµε ότι
δεν τους ακούσαµε ποτέ; Ο Μιωνή είναι ιδιώτης, δεν τον είχα ξα-
νασυναντήσει στη ζωή µου, δεν ήξερα πώς είναι η φάτσα του,
δεν είχα ακούσει ποτέ να µιλάει. Και; Τι σηµαίνει αυτό; Όταν κα-
ταγγέλλει κάποιος ότι στο Μαξίµου γίνεται µία τέτοια συναλλαγή,
δεν πρέπει αυτό να το ερευνήσουµε; Τι θα πρέπει να κάνει το
Κοινοβούλιο, λοιπόν; Να πει, όχι, εγώ δεν θα προχωρήσω;

Κοιτάξτε να δείτε. Θα πρέπει να απολογηθούν κάποιοι ίσια, µε
ίσιο βλέµµα και µε καθαρό µέτωπο απέναντι στην ιστορία αλλά
και στον κοινοβουλευτισµό. Θα πρέπει να απαντήσουν µε ίσιο
βλέµµα στο πώς, πραγµατικά, στέκονται απέναντι στην ιστορία
και στους θεσµούς. Αυτό είναι πραγµατική βόµβα στα θεµέλια
του θεσµικού και αξιακού µας συστήµατος.

Δεν µπορούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ούτε να σιωπή-
σουµε, δεν µπορούµε σε καµµία περίπτωση ούτε να περάσουµε
το θέµα σαν να µην το έχουµε δει.

Για το σκάνδαλο «NOVARTIS», που είναι ένα υπαρκτό γεγονός,
θα µας µιλήσει κάποιος; Άκουσα πολλούς από την πλευρά της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να λένε ότι η Νέα Δηµοκρατία αυτό
δεν το αναδεικνύει, ότι το Κίνηµα Αλλαγής δεν είναι αυτό που µι-
λάει. Εµείς δεν µιλάµε γι’ αυτό; Εµείς δεν µιλάµε γι’ αυτό, που
λέµε σε βάθος και σε ύψος και πάτε παντού και ερευνήστε τα
πάντα; Τι δεν κάναµε για αυτό; Δεν είπαµε ναι, βεβαίως να συ-
σταθεί η προανακριτική επιτροπή; 

Γιατί δεν ψηφίζει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, λοιπόν, σήµερα
τη διερεύνηση της υπόθεσης µε τη διεύρυνση του κατηγορητη-
ρίου, προκειµένου να δούµε σε ύψος, σε βάθος, σε πλάτος, σε
µήκος τι ακριβώς συµβαίνει; Μόνο έτσι θα είµαστε καθαροί όλοι.
Μόνο έτσι θα κοιταζόµαστε στα µάτια. 

Οι αγοραίες συµπεριφορές και οι εξυπνάδες του τύπου «εµείς
κρατάµε το φανάρι και οι άλλοι κάνουν τις καθαρές δουλειές»,
έχουν προ πολλού ξεπεραστεί. Ξέρετε, είναι µία πολιτική µαγκιά
ξεπερασµένη από τα ίδια τα πράγµατα, µία αγοραία συµπερι-
φορά η οποία καθόλου δεν µας αφορά.

Σήµερα είδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και θέλω να σας
πω µε τι πάλεψα µέσα µου- στο Βήµα της Ολοµέλειας της Βου-
λής έναν πρώην εισαγγελέα και πρώην Υπουργό. Θεωρώ ότι η
κοινωνία, όπως και εγώ είκοσι πέντε χρόνια στον χώρο της δικη-
γορίας, περιµένει από αυτούς τους ανθρώπους ένα δείγµα γρα-
φής και ένα πρότυπο συµπεριφοράς. Η πολιτική είναι παιδεία.
Εµείς είµαστε οι ίδιοι που µιλάµε στον κόσµο και, βεβαίως, ο κό-
σµος ακούει από εµάς, µιµείται συµπεριφορές και παραπέρα
αξιώνει ή απαξιώνει τους πολιτικούς και τις πολιτικές.

Δεν θα µιλήσω για το πόσο σοκαρίστηκα, όταν άκουσα τον κ.

Παπαγγελόπουλο τον προηγούµενο Φλεβάρη να µιλάει στο
«MEGA» και να λέει «είναι οι τρελοί αµοληµένοι έξω και εµείς
τώρα θα τους ξαναµαζέψουµε», µιλώντας για το έργο της προ-
ανακριτικής επιτροπής. Ήταν µία σοκαριστική δήλωση. Αναρω-
τήθηκα ποιοι είναι οι τρελοί –εµείς;- και κυρίως όµως ποιοι «θα
τους ξαναµαζέψουµε». Με ποιους, λοιπόν, ο κ. Παπαγγελόπου-
λος θα ξαναµαζέψει τους τρελούς;

Εµείς επιλέξαµε έναν διαφορετικό δρόµο, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Δεν βαρβαρίσαµε πάνω σε φωνές, δεν δώσαµε παρα-
στάσεις στους διαδρόµους, δεν γίναµε τιµητές του παραλόγου
ούτε συνήγοροι του αδίκου. Δεν γίναµε guest stars σε εκποµπές.
Δεν προβήκαµε σε διχαστικές δηλώσεις. Δεν ψιθυρίσαµε δυο
κουβέντες στο ασανσέρ µε αγοραίες συµπεριφορές και ξεπερα-
σµένες µαγκιές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Με υποµονή και προσήλωση στην αποκάλυψη της αλήθειας
εξετάσαµε τους µάρτυρες, ζητήσαµε στοιχεία, διασταυρώσαµε
πρόσωπα, ιδιότητες, γεγονότα και έγγραφα. Ζητήσαµε επίµονα
να σταλεί όλο το ανακριτικό υλικό και το περιεχόµενο ολόκληρης
της δικογραφίας της υπόθεσης «NOVARTIS», όλη τη δικογραφία
της εισαγγελέα διαφθοράς και δεν µας έκανε το χατίρι έγκαιρα
να µας το στείλει και ολόκληρο να µας το στείλει, για να έχουµε
πλήρη επίγνωση του πού πατάµε και πού βρισκόµαστε.

Πλέον τα στοιχεία της υπόθεσης συνιστούν µια πανθοµολο-
γούµενη, αξεπέραστη νοµική και πολιτική συνθήκη για όσους
γνωρίζουν αυτά που έχουν ειπωθεί. Δεν µπορεί κανείς να κλείσει
τα µάτια και τα αυτιά σε όσα έχουν πει οι εισαγγελείς. 

Φέρεται ο κ. Παπαγγελόπουλος να επηρέαζε εισαγγελικούς
λειτουργούς, δηµοσιογράφους, για να διαπράττονται αξιόποινες
πράξεις. Δεν µπορούµε να κλείσουµε τα αυτιά σε καταγγελίες
ότι δέχτηκαν οι εισαγγελείς µέχρι τροµοκρατικές επιθέσεις, γιατί
τους πήρε την ασφάλεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνουµε τα µάτια σε καταγγελίες εισαγγελέων γιατί αφαι-

ρούνται φάκελοι δικογραφίας επί τούτου, κλείνουµε τα µάτια και
δεν µπορούµε, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
ακούσουµε τον ήχο από τα λόγια µιας εισαγγελέως που έλεγε
ότι φοβόταν πως, πραγµατικά, δεν θα κάνει Χριστούγεννα µε την
οικογένειά της. 

Εµείς θα πρέπει να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων. Θα
πρέπει να ξεχάσουµε την άποψή µας για τον κ. Παπαγγελόπουλο
προσωπικά, ποιος είναι, ο χαρακτήρας του, η ιδιοσυγκρασία του,
τι θεωρούµε εµείς ότι είναι ικανός ή ανίκανος να κάνει, πού θεω-
ρούµε εµείς ότι µπορεί να φτάσει ως άνθρωπος, πού έφτασε ως
εισαγγελέας, ως Υπουργός και ούτω καθεξής. Θα πρέπει να δε-
χτούµε το τεκµήριο της αθωότητας µε πολύ σεβασµό απέναντι
στο πρόσωπο του κατηγορουµένου, όπως απαιτεί το δικαιικό µας
σύστηµα. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι άκουσα µια συζήτηση να
γίνεται -και θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε- σχετικά µε το δι-
καίωµα του κατηγορουµένου και µε το δικαίωµα της δίκαιης
δίκης. Να µην µπερδεύουµε τα πράγµατα. Εδώ µιλάµε για κάτι
τελείως διαφορετικό. Μιλάµε για πράγµατα που έχουν προκύψει,
γεγονότα, έγγραφα και παράνοµες πράξεις, οι οποίες ενδέχεται
να έχουν τελεστεί. 

Υπάρχουν, λοιπόν, σαφείς ενδείξεις αλλά και υπόνοιες ότι
ανοίγει το πράγµα και εµείς δεν έχουµε κανέναν λόγο να µην το
διερευνήσουµε. Ή µήπως έχουµε; Έχουµε κάποιον λόγο, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι –αναρωτιέµαι- να µη δεχτούµε τη διεύ-
ρυνση της υπόθεσης αυτής, µε περαιτέρω διερεύνηση όλων των
εκφάνσεων της, προκειµένου όλοι να είναι ήσυχοι;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η Βουλή καλείται να
σκεφτεί, η Ολοµέλεια του Κοινοβουλίου πρέπει να σκεφτεί την
ευθύνη της απέναντι στη δηµοκρατία και τη δικαιοσύνη. Δεν µας
έχουν µείνει πολλά, ξέρετε. Θα προασπίσουµε την πατρίδα µας,
τα κυριαρχικά µας δικαιώµατα, αφού προασπίσουµε όµως το ιδε-
ολογικό οικοδόµηµα της ίδιας της δηµοκρατίας.

Ο αείµνηστος Στέφανος Ματθίας, ένας καταπληκτικός λει-
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τουργός, είχε πει: «Η διείσδυση ενός κόµµατος πόσω µάλλον
µίας κυβέρνησης στη δικαιοσύνη, δεν σηµαίνει απλώς κάποιες
διακριτικές υποδείξεις στην κορυφή και κάποιες αµφισβητήσεις
του αδιάβλητου ορισµένων επιλογών, οι οποίες σε κάθε περί-
πτωση», είπε, «είναι καταδικαστέες. Σηµαίνει επεµβάσεις σκοτει-
νών κοµµατικών παραγόντων, παράλυση εγγυήσεων της νοµι-
µότητας, διάβρωση της εγγυητικής και κυρωτικής λειτουργίας
της δικαιοσύνης, σηµαίνει δηλαδή γενική διάβρωση των θεσµών
και αξιών της ίδιας της ζωής».

Αυτά καλούµαστε να προασπίσουµε, διότι όπως προείπα η πο-
λιτική είναι µίµησις πράξεως σπουδαίας και τελείας στην ίδια την
κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

αλλά τη ζηµιά µού την κάνατε, γιατί ακολουθεί τώρα ο κ. Μαρκό-
πουλος και πού να τον σταµατήσεις στα δέκα λεπτά και είκοσι
δευτερόλεπτα!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ είπα είκοσι δευτερόλε-
πτα λιγότερα από τον Πολάκη!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εγώ θα παρακαλέσω
τον κ. Πολάκη να είναι ήρεµος και φρόνιµος όσο θα µιλάει ο κ.
Μαρκόπουλος. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το ξέρω, το ξέρω. Για

τελευταίο θρανίο είστε!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Στο τελευταίο θρανίο ήµουν γιατί ήµουν

ψηλός!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ. Δη-

µήτριος Μαρκόπουλος από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξέρετε, εµένα παλιά µου άρεσαν κάποιες ελληνικές ταινίες µε

τον Κούρκουλο. Θα θυµόσαστε τη δεκαετία του ’70 την περίφηµη
ταινία «Η δίκη των δικαστών», όπου ήταν ο Κούρκουλος ένας
θαρραλέος δικαστής, τα είχε βάλει µε όλα τα συστήµατα, ήταν
όλοι απέναντί του, για να αποδώσει τη δικαιοσύνη.

Εγώ αυτό σχεδόν ένιωσα σήµερα βλέποντας τον κ. Παπαγγε-
λόπουλο, έναν άνθρωπο που είχε όλα τα συστήµατα απέναντί
του, τι Τσατάνη, τι Αθανασίου, τι Ράικου. Όλοι εναντίον του! Και
βέβαια ο µόνος που είχε δίκιο, ο ένας, ο κ. Παπαγγελόπουλος!
Νίκος Κούρκουλος, µόνος εναντίον όλων!

Παρά ταύτα έχω κάποια κενά και θέλω εδώ να τα διευκρινί-
σουµε γιατί πρέπει να βγουν όλα στο φως. Πολύ ωραία ο κ. Πα-
παγγελόπουλος µας τα είπε για το πρώτο ραντεβού, ότι ένιωσε
και µία δυσφορία και του λέει ο Νίκος Παππάς «Νετανιάχου».
Τσιµπάει, επειδή είναι και Αριστερά, ξέρετε η Αριστερά που είναι
αντισυστηµική. Του λέει «Νετανιάχου» ο Παππάς, κοµπλάρει ο
Παπαγγελόπουλος, ποιεί την ανάγκη φιλοτιµία, τι να κάνουµε
τώρα; Να µιλήσουµε για την υπόθεση του Σάµπυ Μιωνή του επι-
χειρηµατία. Του λέει «Νετανιάχου», υποχωρεί εκεί. 

Άρα, ο κ. Παππάς µάλλον από αυτά που µας λέει, θα πρέπει
κάποια πραγµατάκια να µας τα ξεκαθαρίσει. Δεν θα πω ότι δίνει
τον κ. Παππά, ότι ο κ. Παππάς είναι ο αυτουργός όλης αυτής της
επαφής στο Μέγαρο Μαξίµου µε έναν επιχειρηµατία, µε τον κ.
Φιλιππάκη τον εκδότη, αλλά κατά κάποιον τρόπο, όµως, ο κ. Παπ-
πάς νοµίζω ότι µετά από αυτά που σήµερα µας είπε ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος, θα πρέπει να επανατοποθετηθεί. Τον περιµένουµε
µε ενδιαφέρον.

Δεν µας είπε, όµως, -και µε στεναχώρησε ο κ. Παπαγγελόπου-
λος- για το δεύτερο ραντεβού. Υπήρξε και ένα δεύτερο ραντε-
βού. Εγώ έχω µια επιστολή του κ. Ιωάννη Φιλιππάκη που
απέστειλε στις 5 Μαρτίου του 2020 προς τον Πρόεδρο της Ειδι-
κής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, τον κ. Μπούγα, όπου λέει: «Ση-
µείο 20, 15 Μαΐου 2018, ώρα 13.00’ µεσηµβρινή, συνάντηση στο
γραφείο του τότε Υπουργού Ψηφιακής Πολιτικής κ. Νίκου Παππά
-δεύτερη συνάντηση- παρουσία του Αναπληρωτή Υπουργού Δι-
καιοσύνης κ. Παπαγγελόπουλου». Μάλλον πείστηκε από τον κ.
Παππά ότι η παρέµβαση «Νετανιάχου» ήταν πολύ σκληρή και
παρά το ότι ήθελε να σηκωθεί να φύγει στεναχωρηµένος ο κ. Πα-
παγγελόπουλος από τα όσα άκουγε από τον κ. Παππά, έκανε την
καρδιά του πέτρα, πηγαίνει στη δεύτερη συνάντηση και βλέ-
πουµε ότι γίνεται και δεύτερη συνάντηση. Παραβρέθηκε ο κ.

Μιωνή, ο κ. Φιλιππάκης τρίτο πρόσωπο, και λειτούργησε µάλιστα
ως εγγυητής συµβιβασµού µε θέµα την τήρηση των εκατέρωθεν
δεσµεύσεων του συµβιβασµού λόγω ενδιαφέροντος, κατά δή-
λωσή του κ. Παππά, Ισραηλινών αξιωµατούχων. Αυτό δεν µας το
είπε, θα το ξέχασε. Νοµίζω ότι σε µια µελλοντική φάση ο κ. Πα-
παγγελόπουλος ίσως αυτό να το θυµηθεί.

Ακούσαµε και άλλα διάφορα. Θα θυµίσω ότι η πρώην εισαγγε-
λέας του Αρείου Πάγου, κ. Ξένη Δηµητρίου, προ ηµερών τόνισε
πως θα χρειαζόταν προσωπικά η ίδια µήνες για να κάνει αξιολό-
γηση σε βάθος την υπόθεση «NOVARTIS», όταν ρωτήθηκε -εντε-
λώς τυχαία από εµένα- πώς σε λίγο µόνο διάστηµα, εντός ολίγων
ωρών, ο κ. Παπαγγελόπουλος αξιολόγησε αυτή την υπόθεση ως
το µεγαλύτερο εξ συστάσεως ελληνικού κράτους σκάνδαλο, µια
υπόθεση που ενέπλεξε το πολιτικό σύστηµα όλους σχεδόν τους
πολιτικούς αντιπάλους του ΣΥΡΙΖΑ και να πούµε κιόλας ότι είναι
σηµαντικά και τα πρόσωπα. Να δούµε και ποια πρόσωπα ήταν
αυτά τα οποία έχουν µπλεχτεί. Ένας προς έναν ήταν οι σκληρό-
τεροι επικριτές του ΣΥΡΙΖΑ τότε και από τον χώρο της κεντροα-
ριστεράς και από τον χώρο της κεντροδεξιάς.

Ξέρετε τι έκανε η κ. Δηµητρίου; Να σας ενηµερώσω για να µα-
θαίνει και ο κόσµος κάποια πράγµατα τα οποία δεν µπορούσε να
τα δει, γιατί δεν ήταν σε ανοιχτή διαδικασία όλα αυτά. Ξέρετε τι
µου απάντησε η κ. Δηµητρίου; Ανασήκωσε τους ώµους, µειδίασε
και είπε: «Τι να πω και εγώ»; Τι να πει και αυτή! Και µάλιστα έλεγε:
«Εγώ ποτέ δεν θα γινόµουν πολιτικός, να γίνονται τέτοια πράγ-
µατα». Αυτή ήταν η αντίδραση της κ. Δηµητρίου. 

Δεν θα σταθώ σε κουτσοµπολιά της κ. Τσατάνη, γιατί είδαµε
πολλά και για την ποιότητα αυτού που λέµε δικαστικό σύστηµα,
αυτών που µας κρίνουν. Αυτά είναι για µελλοντική χρήση. Θα
δούµε µήπως εγώ ή ο κ. Λοβέρδος γράψουµε κανέναν βιβλίο, για
να τα δούµε αυτά κάποια στιγµή. Γιατί και εµείς ξέρετε, και οι
κριτές κρίνουν τους κριτές. Γιατί είδαµε πολλά πράγµατα γι’ αυ-
τούς που µας κρίνουν. Δεν θα σταθώ στα κουτσοµπολιά του
ποιος ήταν υποψήφιος µε τη Νέα Δηµοκρατία κ.λπ.. Αυτά καλό
θα είναι να τα αφήσουµε λίγο παραπέρα.

Όµως, θέλω να ρωτήσω το εξής: Ένας άνθρωπος της δικαιο-
σύνης, µια εξέχουσα µορφή στον χώρο αυτόν, ο κ. Παπαγγελό-
πουλος -δεν ήταν κάποιος τυχαίος- πήγαινε σε έναν νέο ρόλο,
Αναπληρωτής Υπουργός, αρµόδιος για τη διαφθορά, είναι ηθικό
αυτός ο άνθρωπος να πηγαίνει σε κλειστές συναντήσεις στο Μέ-
γαρο Μαξίµου και να µιλάει για ιδιωτικές υποθέσεις µε road
maps –µάθαµε και τα road maps-, οδικούς χάρτες; Τι περιγρά-
φουν; Αναφέροµαι σε έγγραφα που έχουν παρουσιαστεί. Ότι η
ερευνούσα εισαγγελική αρχή εισηγείται ότι από την έρευνα δεν
θα προκύψουν στοιχεία, θα κλείσει την προκαταρκτική έρευνα
για όλα τα εµπλεκόµενα πρόσωπα. Ακούµε ότι θα υπάρξουν οι
σχετικές εισηγήσεις, δηλαδή σαν κάποιος να λέει: «Παιδιά, κοι-
τάξτε να δείτε, συµφωνούµε δύο ιδιώτες και σε ό,τι αφορά τη δι-
καιοσύνη θα γίνουν ένα, δύο, τρία, τέσσερα, πέντε πράγµατα».
Ένας άνθρωπος από τον χώρο της δικαιοσύνης συµµετέχει σε
αυτά;

Και τελικά τι ήταν ο κ. Παπαγγελόπουλος; Υπουργός Φιλιπ-
πάκη, Ντάρκα, Παπαδάκου ή ένας Υπουργός αρµόδιος για τη
διαφθορά; Είναι ερώτηµα όλα αυτά. Όπως, επίσης, ερώτηµα
είναι εάν ο κ. Τσίπρας γνώριζε αυτή τη συνάντηση στο Μέγαρο
Μαξίµου. Τι γνώριζε; Δεν τη γνώριζε; Ήταν πρωθυπουργός και
είναι η έδρα του πρωθυπουργού είναι. Ο κ. Παππάς -θυµάµαι δη-
µοσιεύµατα της εποχής- ήταν ικανότατος πολιτικά. Τον ενηµέ-
ρωσε; Τι έγινε; Ήταν ερήµην του; Στεναχωρήθηκε όταν το έµαθε
µετά ο κ. Τσίπρας ότι έγινε µια τέτοια συνάντηση; Ήταν υπέρ στο
πλαίσιο των διακρατικών συµφωνιών, όπως µας λένε; Δεν ξέρω,
ίσως ακούσουµε αργότερα -δεν γνωρίζω τη διαδικασία-, αν ο κ.
Τσίπρας έρθει. Νοµίζω θα ήταν πάρα πολύ σηµαντικό να µας το
απαντήσει χωρίς σκιές. Όλα στο φως!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και ο κ. Παππάς θα µπορούσε να
έρθει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και ο κ. Παππάς, ναι. Θα µπο-
ρούσε να δοθεί και ο λόγος στον κ. Παππά να µας διαφωτίσει.
Δηλαδή, του είπε τελικά αυτό το «Νετανιάχου» και πάγωσε µπρο-
στά στο µέγεθος αυτό ο κ. Παπαγγελόπουλος; Δηλαδή, φαίνεται
ότι ο κ. Παππάς ήταν ένας dealer, «ντίλαρε». 
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Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι πάρα πολύ δύσκολο να χωρέσουν
οκτώ µήνες διαρκούς, επίµονης, καταιγιστικής, εξαντλητικής
ανακριτικής διαδικασίας, δεκάδες µάρτυρες, ένας τεράστιος
όγκος καταθέσεων, χιλιάδες σελίδες υλικού στα λίγα λεπτά που
µας έχουν µείνει. Πώς να χωρέσει σε τόσο λίγο χρόνο ένα ψυχο-
λογικό; Γιατί είναι ψυχολογικό. Είµαστε µια οµάδα η οποία σή-
κωσε ένα φορτίο στους ώµους της και ο κ. Παπαγγελόπουλος
στους δικούς του ώµους σηκώνει το δικό του φορτίο και πολιτικό
φορτίο, ταυτόχρονα, αυτό της προκαταρκτικής εξέτασης. Πώς
να προλάβει κανείς να περιγράψει το σοκ, ή για να είµαι ειλικρι-
νής τα απανωτά σοκ; Έχουµε σοκαριστεί µε αυτά που ακούµε
εµείς µέσα, εδώ και οκτώ µήνες, για τον ρόλο του πρώην Ανα-
πληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης Δηµήτρη Παπαγγελόπουλου
κατά την άσκηση των καθηκόντων του.

Θα πω κάτι που αρέσει στον κ. Πολάκη. Ελπίζω να µε συγχω-
ρέσετε που θίγω τα άγια τα κοµµουνιστικά αλλά θα σας το πω.
Ο Λένιν, κύριε Πολάκη, έλεγε πως η αλήθεια είναι πράξη επανα-
στατική. Στο όνοµα του Λένιν η Αριστερά οµνύει. Όµως, η δική
µας Πλειοψηφία τελικά ήταν εκείνη που έκανε την επανάσταση.
Έκανε µια επανάσταση για να ρίξει φως. Αυτή την επανάσταση
εµείς την κάναµε, δεν την κάνατε εσείς. Εµείς φέραµε τη «NO-
VARTIS» µέσα στη Βουλή, όχι αυτοί. Εµείς ήµασταν εκείνοι οι
οποίοι δείξαµε το θάρρος και επιδιώξαµε να ρίξουµε άπλετο φως
σε όλα. 

Πότε φέρατε εσείς τον Φρουζή; Πότε φέρατε τον Δεσταµπα-
σίδη; Πότε φέρατε τους εισαγγελείς -κρυβόσασταν, γιατί γνωρί-
ζατε-, δικαστικούς λειτουργούς να µιλήσουν; Και τι ακούσαµε;
Ακούσαµε πολλά. Ξέρετε τι ακούσαµε; Καθηµερινή ήταν η διαδι-
κασία. Ακούσαµε λέξεις όπως «παρακράτος», «σκοτεινό πρό-
σωπο», «παρασκήνιο». Αυτά ήταν στην ηµερήσια διάταξη.

Θυµάµαι στις αρχές –και αυτό έχει ενδιαφέρον- που είχε ακου-
στεί το εξής, για να µας αγχώσουν και εµάς: «Μα, δεν έχουµε
ακούσει τη λέξη Παπαγγελόπουλος. Δεν έχει ακουστεί το όνοµα
Παπαγγελόπουλος». Και όµως, το ακούσαµε ξανά και ξανά και
ξανά και επικαλούµαι και τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ.
Λάππα, τον κ. Ραγκούση, τον κ. Ξανθόπουλο, την κ. Αυγέρη, τον
κ. Γκιόλα και άλλους που τους σέβοµαι και εκτιµώ και αυτοί την
άκουσαν και την ξανάκουσαν.

Δεν θα θυµίσω τα όσα είπε η Γεωργία Τσατάνη. Τα είπαν πριν
οι καλοί συνάδελφοι, ότι έπρεπε να συµµορφωθεί -ακούσαµε διά-
φορα- για να κάνει Χριστούγεννα η γυναίκα.

Ξέρετε όλα αυτά, όµως, δεν τα είπε ο περιπτεράς της γειτο-
νιάς µας. Δεν ήταν µια µάχη για τη µπουγάδα στη γειτονιά. Δεν
ήταν κάτι τέτοιο. Η πρώην εισαγγελέας τα κατήγγειλε, µια σο-
βαρή περίπτωση. Παπαγγελόπουλος φώναξαν. Για τον Παπαγ-
γελόπουλο µίλησε η Ελένη Ράϊκου, ο Γιάννης Αγγελής, η Ξένη
Δηµητρίου. Μας αποκάλυψε µάλιστα ότι το περίφηµο «Ρασπού-
τιν» είχε ακουστεί στο γραφείο της.

Μας τα µπέρδεψε λίγο µε τον κ. Τζανακόπουλο. Νοµίζω ότι ο
κ. Τζανακόπουλος όταν θα έχει την παρέµβασή του θα µας τα
ξεκαθαρίσει, γιατί άλλα είπε ο κ. Τζανακόπουλος στην κατάθεσή
του άλλα είπε η κ. Δηµητρίου. Κύριε Τζανακόπουλε, θα έχουµε
τη χαρά να σας ακούσουµε σήµερα. 

Επίσης, µας τα είπε ο κ. Παναγιώτης Αθανασίου. Εξέχοντες
λειτουργοί της δικαιοσύνης. Άπαντες. Ξέρετε τι σηκώθηκαν και
φώναξαν; Παπαγγελόπουλος! Γι’ αυτούς που είχαν την απορία
αν ακούστηκε το όνοµα. Βαρεθήκαµε να το ακούµε. Να πάµε πα-
ρακάτω. 

Ακούσαµε το όνοµα Παπαγγελόπουλος από τον επιχειρηµατία
Σάµπυ Μιωνή. Έκανα αναφορά πριν. Σας ρωτώ, λοιπόν, ευθέως
εσάς που βρεθήκατε µαζί µας εντός των ανακριτικών αιθουσών.
Κύριε Ραγκούση, σας βλέπω, είµαστε στην ίδια περιφέρεια. Είναι
ή όχι προς διερεύνηση η καταγγελία για απόπειρα εκβίασης εις
βάρος των Σάµπυ Μιωνή και Σταύρο Παπασταύρου; Θα πρέπει
να σιωπήσουµε στα ιλιγγιώδη ποσά που ακούστηκαν εντός της
διαδικασίας; Ακούσαµε να ζητούνται χρήµατα. Να θυµίσουµε και
την παλιά καλή ταινία «Show me the money». Να τα δούµε τα
λεφτά. Θέλετε, κύριε Ραγκούση, θέλετε, κύριε Ξανθόπουλε, θέ-
λετε, κυρία Αυγέρη, να ακουστούν ή όχι οι αλήθειες; Να τα µά-
θουµε, βρε παιδί µου. Να δούµε τα λεφτά. 

Είναι δόκιµο, είναι ηθικό, να συζητιούνται ποσά µέσα στο Μέ-

γαρο Μαξίµου; Ακούσαµε για χρήµατα, λεφτά, να µιλάει για
λεφτά ο κ. Παπαγγελόπουλος. Είναι ο ρόλος ενός Υπουργού αρ-
µόδιου για τη διαφθορά ,να µιλάει για λεφτά επιχειρηµατιών
οποιασδήποτε κατεύθυνσης; Είναι ο ρόλος του αυτός; Τι είναι
αυτό; Αυτή την Αριστερά είχατε τάξει προεκλογικά το 2015; Ντα-
ραβέρια και συζητήσεις για όφελος επιχειρηµατιών ή ενδεχοµέ-
νως -για να σεβαστούµε και το τεκµήριο της αθωότητας του κ.
Παπαγγελόπουλου- για να λήξει µια ιδιωτική υπόθεση; Τι είστε
τελικά; Υπουργοί του κάθε επιχειρηµατία; Εσείς της Αριστεράς;
Που θα φέρνατε το νέο; Εµείς είµαστε το παλιό, να µας κατατρο-
πώσετε. Εσείς είστε το νέο. Ξέρετε δεν τα έχουµε ξανακούσει
αυτά. Είναι ενδιαφέροντα.

Ακούστηκαν διάφορα. Ακούσαµε για δικαστική συνδροµή από
το Υπουργείο Δικαιοσύνης της Κύπρου η οποία αθώωνε τους κυ-
ρίους Μιωνή και Παπασταύρου. Γιατί αυτή θάφτηκε; Μήπως για
να υπάρξει κάποιου τύπου πολιτική οµηρία στον κ. Παπασταύρου
επειδή ήταν συνεργάτης του τέως Πρωθυπουργού, Αντώνη Σα-
µαρά; Μήπως για να βρεθεί ο κ. Μιωνή σε µια θέση να ντιλάρει;
Καταθέτω ερωτήµατα.

Θα πρέπει να κάνουµε πως δεν είδαµε τα ιδιωτικά συµφωνη-
τικά που εκτός χρηµάτων περιγράφουν σαφώς µια σειρά δικα-
στικών βηµάτων; Ιδιωτικά συµφωνητικά για µια υπόθεση –ο κ.
Παπαγγελόπουλος άφησε κάποια να τα δούµε και θα τα δούµε
και εµείς- που τρεις µήνες πριν είχε πάει στην αρµοδιότητα,
όπως µαθαίνουµε, φιλικών εισαγγελικών λειτουργών προς τον κ.
Παπαγγελόπουλο. Αυτά θα τα δούµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µου δώσετε λίγο χρόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Λίγο χρόνο; Πήρατε

ήδη τέσσερα λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Νίκος Παππάς αναφέρεται

και πρέπει να τοποθετηθεί µετά τα σηµερινά. Ο κ. Παπαγγελό-
πουλος είπε πράγµατα για τον κ. Παππά. Έχει αλλάξει η ροή των
πραγµάτων από σήµερα. Ζήτησε διαλεύκανση της υπόθεσης.
Είπε χαρακτηριστικά πως υπάρχουν εδάφη που προκαλούν προ-
βληµατισµό. Τον περιµένουµε, θέλουµε να µας διαφωτίσει. 

Είναι δυνατόν να αγνοήσουµε τις καταγγελίες πως ανοιχτές
υποθέσεις του κ. Μιωνή και των συνεργατών του συζητήθηκαν
µε πρωτοβουλία του κ. Παπαγγελόπουλου και µε εγγυητή τον κ.
Παππά, τον Υπουργό εντός του Μεγάρου Μαξίµου; 

Θα µας αφήσουν αδιάφορους οι καταγγελίες πως µεταξύ
Μιωνή, Ντάρκα, Φιλιππάκη αναλήφθηκαν πρωτοβουλίες και δε-
σµεύσεις που δεν εξαρτούνται βάσει σχετικών εγγράφων από τα
συµβαλλόµενα ιδιωτικά µέρη αλλά µόνο από την ανεξάρτητη δι-
καιοσύνη; Θα πρέπει να τα αγνοήσουµε όλα αυτά; Δεν θα επε-
κταθώ περαιτέρω. Θα πρέπει να σεβαστώ τον χρόνο καθώς δεν
το επιτρέπει η όλη διαδικασία και πρέπει να το σεβαστούµε.

Ως εκπρόσωποι της Πλειοψηφίας µε µέτρο και σύνεση σεβα-
στήκαµε τη διαδικασία. Σεβόµαστε και τώρα το τεκµήριο αθωό-
τητας του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού, κ. Δηµήτρη Παπαγ-
γελόπουλου. Εµείς δεν βιαστήκαµε να προχωρήσουµε στη διεύ-
ρυνση του κατηγορητηρίου. Η σηµερινή διαδικασία δεν είναι
αβασάνιστη ή βιαστική. Δεν κοπιάραµε τα µοντέλα του τσάτρα-
πάτρα και του άρον-άρον. Ρίξε στο µπλέντερ δέκα υπουργούς,
δυο πρωθυπουργούς. Πώς το έλεγε και ο φίλος, ο Παύλος Πο-
λάκης; Είναι εδώ; Ναι, εδώ είναι. «Να βάλουµε, ρε παιδί µου, και
έναν-δυο πολιτικούς στη φυλακή, γιατί έχουµε να κερδίσουµε και
εκλογές». Τα είπατε, κύριε Πολάκη. Θα έχετε µετά το Βήµα. Θα
είµαι εδώ και θα σας ακούσω µε µεγάλο ενδιαφέρον, να µας το
εξηγήσετε. 

Η σηµερινή µας πρόταση είναι αποτέλεσµα όσων ακούσαµε,
όσων είδαµε. Είναι αποτέλεσµα τεκµηρίων. Εµείς, λοιπόν, βρι-
σκόµαστε εδώ µπροστά σας µετά από µήνες βασανιστικής ερ-
γασίας και όχι βιαστικής κρίσης. Οκτώ µήνες ερευνήσαµε, δεν
πήγαµε και αποφασίσαµε γιατί έτσι µας βόλευε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριοι συνάδελφοι, µε το εξής: Ξέρετε κάτι; Ξέ-
ρετε ποια είναι η µεγάλη µας διαφορά; Εµείς δεν παίζουµε µε
την τιµή και την αξιοπρέπεια των ανθρώπων. Για να φτάσουµε
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στο σηµείο αίτησης διεύρυνσης του κατηγορητηρίου, εξετά-
σαµε, διαβάσαµε εξαντλητικά, συζητήσαµε, είδαµε έγγραφα. Κι-
νηθήκαµε στο φως και όχι στο παρασκήνιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξέρουµε τι είναι η οµίχλη.
Εµείς όλα τα φτιάχνουµε στο φως. Αυτό το είπε ο Ρίτσος. Να σας
τον θυµίσουµε, γιατί ίσως και τον Ρίτσο τον ξεχάσατε τεσσερά-
µισι χρόνια στην εξουσία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ.
Ιωάννης Ραγκούσης από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Σας ευχαριστώ κι εγώ µε τη σειρά
µου, κύριε Πρόεδρε. 

Πριν ξεκινήσω, αγαπητές κι αγαπητοί συνάδελφοι, να µην πα-
ραλείψω κάτι που λόγω του θέµατος είναι εύκολο να παραλείψει
κανείς, να σχολιάσω αυτή την εικόνα. 

Τι θέλει τώρα να µας πει ο ποιητής; Είναι µια εικόνα που ου-
σιαστικά θέλει να µας πει ότι έχουµε έναν Πρωθυπουργό και µια
Κυβέρνηση, που δεν ασχολείται µε τις ποινικές αυτές υποθέσεις
διερεύνησης σκανδάλων και ενδεχόµενων ευθυνών πρώην
Υπουργών. Ποιος να µας τα πει τώρα αυτά; Ο κ. Μητσοτάκης και
η Κυβέρνησή του που ανάµεσα στα άλλα ένα κορυφαίο ατόπηµα
που έχει διαπράξει όλη αυτή την περίοδο, είναι ότι έβγαζε τον
Κυβερνητικό Επρόσωπο κατά τη διάρκεια λειτουργίας της προ-
ανακριτικής επιτροπής και έκανε επίσηµες κυβερνητικές δηλώ-
σεις εκ µέρους του κ. Μητσοτάκη για την πορεία της προανακ-
ριτικής επιτροπής και τις, κατά τα άλλα, απόρρητες καταθέσεις
που η προανακριτική λάµβανε από τους µάρτυρες που ήρθαν.
Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία. 

Μερικές επισηµάνσεις θέλω να κάνω εκµεταλλευόµενος το
πλεονέκτηµα να έχω τώρα τη δυνατότητα να µιλάω κι εγώ µετά
τον κ. Παπαγγελόπουλο. Δεν υπάρχει, λοιπόν, αγαπητές κι αγα-
πητοί συνάδελφοι, καµµία αµφιβολία ότι κι ένα µικρό παιδί κατα-
λαβαίνει ότι η σηµερινή σας πρόταση, είναι επίσηµη οµολογία
συντριβής σας, διότι αν είχε τεκµηριωθεί η ύπαρξη σκευωρίας
στην υπόθεση «NOVARTIS», θα είχε τεκµηριωθεί και η ύπαρξη
ενός: του αρχισκευωρού, του «Ρασπούτιν». Οπότε, δεν θα είχατε
καµµία ανάγκη ούτε για διεύρυνση του κατηγορητηρίου ούτε για
περαιτέρω εξετάσεις µαρτύρων ούτε για καθυστερήσεις. Για να
µην παίζετε αυτά τα γνωστά επικοινωνιακά παιχνίδια -χαµηλού
επιπέδου, κατά τη γνώµη µου- κόψτε αυτή την ερώτηση. Ερευ-
νήστε όσο θέλετε και όσα θέλετε. Για τον Παπαγγελόπουλο και
για τη µάνα του και για τον πατέρα του και όλους όσους εσείς
νοµίζετε ότι πρέπει να διερευνηθούν µπας και κάτι στο τέλος σας
προκύψει.

Για να είµαι απολύτως ειλικρινής, µετά από τόσους µήνες έχει
όντως αναπτυχθεί µια οικειότητα µεταξύ των µελών της προανα-
κριτικής επιτροπής. Ειλικρινά, θα πω ότι αν ήσασταν µια άλλη πο-
λιτική δύναµη, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, θα έπρεπε να
ντρέπεστε µετά την οµιλία που έκανε ο Παπαγγελόπουλος απ’
αυτό εδώ το Βήµα. Δεν αναφέροµαι ατοµικά σε κάθε έναν ξεχω-
ριστά. Αναφέροµαι ως πολιτική δύναµη στη Νέα Δηµοκρατία. 

Μη φύγετε, κύριε Πλεύρη, γιατί θα απευθυνθώ σε σας. 
Βεβαίως, µαζί µε εσάς θα πρέπει να ντρέπονται κι όλοι αυτοί

που έχουν κάνει δηµόσια καριέρα στο όνοµα υπεράσπισης των
αρχών κράτους δικαίου, καθηγητές πανεπιστηµίου, δήθεν διανο-
ούµενοι, δηµοσιογράφοι, οι οποίοι όλο αυτό το διάστηµα δεν
έχουν βγάλει άχνα, έχουν πιει το αµίλητο νερό για όλα αυτά τα
φοβερά και τροµερά ανοσιουργήµατα, που έχουν συντελεστεί σ’
αυτή την υπόθεση. 

Ανέφεραν προηγούµενοι συνάδελφοι ότι απέφυγε ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος -κατά τη γνώµη µου καλά έκανε σε αυτή τη φάση-
να µη µείνει στα θέµατα της τυπικής ακυρότητας, που προφανώς
προκύπτει από τη χρήση απορρήτου υλικού. Εγώ δεν θα µείνω
εκεί, εγώ θα πάω στο ανήθικο της υπόθεσης. 

Ξέρετε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, πού ΦΦ εδράζε-
ται το ανήθικο, αυτό που κάνατε; Όχι µε τη χρήση απόρρητων
πρακτικών της προανακριτικής, αλλά µε την αποσπασµατική
χρήση στοιχείων, που προέκυψαν µέσα στην προανακριτική. Ένα
παράδειγµα να σας δώσω. Είπε ο κ. Πλεύρης στην αρχική του
οµιλία εδώ, µην αφήνοντας όρθιο οτιδήποτε σχετικό µε τη νοµι-

µότητα και την τυπικότητα τέτοιων διαδικασιών, ότι η πρώην Ει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου κ. Ξένη Δηµητρίου κατέθεσε στην
προανακριτική επιτροπή ότι ναι, της είχε πει ο κ. Αγγελής ότι ο
«Ρασπούτιν» είναι ο Παπαγγελόπουλος. Το είπε ο κ. Πλεύρης
εδώ, δεν το λέω εγώ. Ρωτώ, όµως, ευθέως και προκαλώ τον κ.
Πλεύρη, ενώπιον της Ολοµέλειας του ελληνικού Κοινοβουλίου
και του ελληνικού λαού: Η κ. Ξένη Δηµητρίου έβαλε εκεί την τε-
λεία, κύριε Πλεύρη; Εσείς που αποκαλύψατε αυτό το σηµείο της
κατάθεσής της έχετε ηθική και πολιτική υποχρέωση, για να µη
σας πω και νοµική υποχρέωση, να πείτε αν υπήρχε τελεία ή όχι
τελεία, αλλά κόµµα και τι άλλο πρόσθεσε η κ. Δηµητρίου. Σας
δίνω τον λόγο και πείτε τώρα τι είπε η κ. Δηµητρίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τώρα, σας δίνω τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ό,τι θέλετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Θα διαβάσετε ακριβώς το σύνολο

της φράσης της πρώην εισαγγελέως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αν θέλει, θα πάρει τον

λόγο µετά. 
Συνεχίστε, κύριε Ραγκούση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Εσείς, κύριε Πλεύρη, είπατε ότι

απλώς είπε στην προανακριτική «ναι, ήλθε ο Αγγελής και µου
είπε ότι ο «Ρασπούτιν» είναι ο Παπαγγελόπουλος». Τι άλλο είπε
η Δηµητρίου, κύριε Πλεύρη; Πείτε µου τώρα, περιµένω.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Αυτό το οποίο είπα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Περιµένω. 
Δώστε του τον λόγο, κύριε Πρόεδρε, δεν έχει κανένα νόηµα

αυτή η συζήτηση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, όχι…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Να αναγκαστεί τώρα να πει όλη την

αλήθεια.
Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πολύ, αφού το θέλει ο κ. Πλεύ-

ρης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πλεύρη, έχετε

τον λόγο για ένα λεπτό.
Κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Αυτό το οποίο είπα, κύριε Ραγ-

κούση…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Αυτό που είπε η Ξένη Δηµητρίου

στην επιτροπή. Αφού σπάσατε το απόρρητο, θα πάρετε όλη την
ευθύνη, να το πείτε ολόκληρο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ακούστε µε, ό,τι θέλετε, διαβάστε.
Εγώ είπα το εξής ότι όταν παραιτήθηκε…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Εσείς είπατε τι είπε η Δηµητρίου.
Πείτε τι είπε η Δηµητρίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα µε αφήσετε ή όχι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Πείτε τι είπε η Δηµητρίου. Να το πείτε

ολόκληρο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όταν παραιτήθηκε ο κ. Αγγελής -που

όλοι εδώ λέγατε «δεν είπε ποτέ τον Παπαγγελόπουλο»- στην πα-
ραίτησή του λέει στην κ. Δηµητρίου: «Πίσω από το δηµοσίευµα
της “ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ” είναι ο Παπαγγελόπουλος». Αυτό είπε. Και
του λέει «Τι λες παιδί µου; Τι είναι αυτά που µου λες;». Και λέει
«ποιος είναι ο «Ρασπούτιν»;».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Το επόµενο; «Τι είναι αυτά που µου
λες;». Και το άλλο; Μην το κρύβεις άλλο! Συνέχισε, πες το!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Μα, όλο σας το είπα! Διαβάστε το.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Όχι, δεν το διαβάζω εγώ! Δεν σπάω

εγώ το απόρρητο! Εσύ θα το σπας µέχρι τέλους!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριοι συνάδελφε,

σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πλεύρη, θα το πείτε µέχρι τέ-

λους. Τι άλλο είπε; Σας παρακαλώ. Τι άλλο ρώτησε η Δηµητρίου
τον Αγγελή;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι άλλο; Τι να τον ρώτησε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Συνέχισε την πρόταση. Γιατί δεν την

διαβάζεις;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Σε αυτό που λέτε δεν έχει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Σε αυτό που λέω έχει και το ξέρεις

πολύ καλά.
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι έχει; Πείτε το αν είναι! Εγώ σας
λέω: Είπε το όνοµα «Παπαγγελόπουλος»;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πλεύρη, έχετε
να πείτε κάτι άλλο;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Είπατε ότι είπε το όνοµα «Παπαγγε-
λόπουλος» και αποκρύψατε τι τον ρώτησε η κ. Δηµητρίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι τον ρώτησε η Δηµητρίου;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τι τον ρώτησε η κ. Δηµητρίου; Αν

έχεις τι; Πείτε το τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Ραγκούση, ζη-

τήσατε κάτι, το είπε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Το «φέρε µου στοιχεία» εννοείτε; Αυ-

τό λέτε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Αυτό, πες το ολόκληρο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ωραία, «Φέρε µου στοιχεία», λέει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ. Όχι

διάλογο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Έχεις αποδείξεις, τον ρώτησε όπως

λέτε, τώρα! Και λέει ο Αγγελής, «Δεν έχω». 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Φέρτε το αυτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τι κάνει µετά ο Αγγελής; Παίρνει

πίσω όλη την καταγγελία, που είχε κάνει.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πλεύρη, έχετε
κάτι να συµπληρώσετε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Αυτή είναι η αξιοπιστία τους.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παραποιεί. Κύριε

Ραγκούση! Είπε «Φέρτε αποδείξεις». Τι έκανε ο Αγγελής, κύριε
συνάδελφε; Στις 21 Φεβρουαρίου κατέθεσε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ. Κύριε
Πλεύρη, δεν ακούγεστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, κύριε Μαρκό-
πουλε, δεν θα κάνετε δουλειά εσείς. Εγώ είµαι εδώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δέκα δευτερόλεπτα.
Με διακόψατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Θα σας δώσω ένα
λεπτό µετά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ούτε ένα λεπτό. Δέκα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ πολύ,

τελειώνετε µε αυτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κατέθεσε 21 Φεβρουαρίου την ανα-

φορά του, που λέει τι έκανε ο «Ρασπούτιν» και αυτή η αναφορά
µέχρι τις 12 Ιουνίου ήταν στο συρτάρι. Και πότε άνοιξε; Μετά το
δηµοσίευµα του «ΠΡΩΤΟΥ ΘΕΜΑΤΟΣ».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Εσείς τώρα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Να, οι αποδείξεις, κύριε Ραγκούση.

Δεν γελάτε τώρα, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ! Μπράβο σας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πλεύρη, τελει-

ώσατε. 
Κύριε Ραγκούση, συνεχίστε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πλεύρη, εσάς τώρα σάς περ-

νάει από το µυαλό ότι µπορείτε να το σώσετε όλο αυτό, που κά-
νατε σήµερα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσείς δεν το σώζετε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Να ζητήσει συγγνώµη!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Νοµίζω ότι αυτό που έγινε πριν από

λίγο, απέδειξε, µε τον πιο χαρακτηριστικό τρόπο, το µέγεθος της
πολιτικής σας ανηθικότητας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχει συµφωνητικό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,

ό,τι είχατε να πείτε, το είπατε σε δεκαοχτώ λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Διότι, όχι µόνο έχετε χρησιµοποιήσει

απόρρητο υλικό, αλλά το έχετε διαστρεβλώσει, γιατί το έχετε
χρησιµοποιήσει αποσπασµατικά. Αναγκαστήκατε πριν από λίγα
λεπτά να διαβάσετε ολόκληρη την αναφορά που είχε γίνει.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πλεύρη, σας
παρακαλώ.

Κύριε Ραγκούση, απευθύνεστε στο Προεδρείο, τέλειωσε ο διά-
λογος. Μου ζητήσατε µια χάρη, σας την έκανα. Τώρα το παρα-
ξηλώσατε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Όντως, τελείωσε ο διάλογος.
Επειδή ο κ. Παπαγγελόπουλος, είπε πάρα πολλά για τους πέ-

ντε µάρτυρες, τους οποίους επικαλείστε στην πρόταση, δεν θα
χρειαστεί να πω και εγώ κάτι παραπάνω. Θα ήθελα να υπογραµ-
µίσω ότι υπάρχουν ορισµένα σηµεία πολύ σηµαντικότερα απ’
αυτά, που ανέφερε για ορισµένους από τους µάρτυρες, αλλά ας
το αφήσουµε αυτό προς το παρόν. 

Θα αναφερθώ -όµως, γιατί συνεχίζετε µε µεγάλη ένταση και
µεγάλη έµφαση αυτήν τη συζήτηση- στο ραντεβού διακανονι-
σµού και συµφωνίας που έγινε, όπως µας είπε ο κ. Παπαγγελό-
πουλος, µετά από παρέµβαση του Πρωθυπουργού του Ισραήλ
στο γραφείο του κ. Παππά, µεταξύ της γνωστής σύνθεσης Μιωνή
και Παπαγγελόπουλος. Ακούω τώρα τους συναδέλφους να λένε
«είναι δουλειά του Υπουργού να παρεµβαίνει; Είναι δουλειά του
Υπουργού να µεσολαβεί, να προκύψουν διακανονισµοί;» κ.ο.κ..
Δεν µου λέτε, αγαπητοί συνάδελφοι, ας πούµε ότι δεν είναι δου-
λειά του Υπουργού. Είναι δουλειά του Πρωθυπουργού;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δουλειά του Αντώνη Σαµαρά να κάνει ακριβώς τα ίδια πράγ-

µατα, λίγα χρόνια πριν και ευχόµαστε να τα έχει κάνει και να το
πει δηµοσίως µετά από παρέµβαση Νετανιάχου και όχι µετά από
παρέµβαση άλλων εξωθεσµικών κέντρων…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχει συµφωνητικό που πε-

ριγράφει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Αν, λοιπόν, δεν είναι δουλειά Υπουρ-

γού, τότε δεν είναι και δουλειά Πρωθυπουργού.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Αφού ο τρόπος µε τον οποίο λειτουρ-

γήσατε στην προανακριτική είναι τόσο αξιόπιστος, σας είπαµε
ότι αφού είσαστε τόσο κιµπάρηδες και αφού τίποτα δεν φοβά-
στε, φέρτε τον Σαµαρά να καταθέσει για τον Μιωνή, που είπε ότι
έκανε µαζί του και µετά από δική του παρέµβαση διακανονισµό
µε το Φιλιππάκη, τρία χρόνια πριν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Ραγκούση…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Μαρκόπουλε, δεν ακούγεστε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: …άλλος πλανήτης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Υπάρχει κάτι σηµαντικότερο, κατά τη

γνώµη µου. Άκουσα και τη σηµερινή συζήτηση, έχω ζήσει οκτώ
µήνες τώρα την προανακριτική επιτροπή µαζί µε τους συναδέλ-
φους -περιλαµβάνω κι εσάς- όµως, υπάρχει λοιπόν, κάτι σηµαν-
τικότερο στην Ελλάδα και από τον Παπαγγελόπουλο και από την
«NOVARTIS». Αυτό που διακυβεύεται δεν είναι ούτε η αθωότητα
του Παπαγγελόπουλου -που για µας είναι δεδοµένη- ούτε το αν
υπάρχει σκάνδαλο ή όχι στη «NOVARTIS», που επίσης για µας
είναι δεδοµένο και έχει τεκµηριωθεί µέσα στην επιτροπή. 

Αυτό που διακυβεύεται, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι,
κατά την γνώµη µου πια, είναι το κράτος δικαίου στην Ελλάδα.
Δηλαδή, σε τέτοιο σηµείο που σκεφτόµουν -ειλικρινά, σας το λέω
και σας εξοµολογούµαι- αυτό που λέµε και µας ακούτε πολλές
φορές -το έχει πει πολλές φορές και ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης- ότι πάτε να δηµιουργήσετε ένα ορµπανικού
τύπου κράτος στην Ελλάδα. Έτσι όπως το πάτε, οι Ούγγροι προ-
οδευτικοί σε λίγο θα λένε ακριβώς το ίδιο. Δηλαδή, θα λένε ότι
πάτε στους δικούς τους, του Πρωθυπουργού της Ουγγαρίας
Όρµπαν, στην Ουγγαρία και θα καταγγέλλουν να µητσοτακικο-
ποιήσετε το ουγγρικό κράτος µε αυτά που κάνετε. Ειλικρινά, δεν
υπάρχει θεσµική και νοµική αθλιότητα που να µην έχετε διαπρά-
ξει σε αυτήν την υπόθεση της «NOVARTIS». Τα ακούσατε από
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τους συναδέλφους, τους προστατευόµενους, τους εισαγγελείς,
τα κατήγγειλαν ένα σωρό µάρτυρες, τα ακούσατε κι εδώ. Είναι
πρωτοφανείς οι πιέσεις, που έχουν ασκηθεί στους εισαγγελείς.

Μιλάτε για σκευωρία για τη «NOVARTIS», την ώρα που το
σκάνδαλο έχει τεκµηριωθεί. Μόνο για σαράντα φάρµακα oi υπερ-
τιµολογήσεις που διαπιστώθηκαν -διαπιστώθηκε και τεκµηριώ-
θηκε- ότι κόστισαν 65 εκατοµµύρια ευρώ στον ελληνικό λαό.
Μιλάτε για σκευωρία και τώρα θέλετε να κάνετε διεύρυνση του
κατηγορητηρίου, όταν, µιλώντας για σκευωρία στην πραγµατι-
κότητα ξέρετε τι άλλο κάνετε, πέραν των υπολοίπων; Συνδρά-
µετε στην προσπάθεια της «NOVARTIS» και έχετε συλλογική και
ατοµική ευθύνη γι’ αυτό που θα σας πω τώρα. Μία µέρα να επι-
καλεστεί τα λόγια σας για να αρνηθεί να καταβάλει αποζηµιώσεις
στο ελληνικό δηµόσιο για τη ζηµιά που έχει προκαλέσει, γιατί η
θεωρία περί σκευωρίας είναι το καλύτερο χαρτί για τη «NOVAR-
TIS», για να µην πληρώσει αποζηµιώσεις στον ελληνικό λαό.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας παρακαλώ. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Το χαρτί αυτό, εσείς τους το έχετε

προσφέρει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ...(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας παρακαλώ πολύ, διακόπτετε συνέχεια. Σας ανακαλώ στην
τάξη. Μην µε αναγκάσετε να προχωρήσω. Μία, δύο, τρεις, φτά-
νει. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Βέβαια, είναι χωρίς αµφιβολία δεδο-
µένο ότι µε όσα κάνετε σήµερα και τις τελευταίες µέρες, ξεπε-
ράσατε όλα τα όρια της θεσµικής και νοµικής αθλιότητας. 

Τι εννοώ, συγκεκριµένα; Εν µέσω πανδηµίας, συγκαλέσατε την
προανακριτική επιτροπή. Eν µέσω πανδηµίας, καταθέσατε αυτήν
την πρόταση για τη διεύρυνση του κατηγορητηρίου, όταν γνω-
ρίζατε ότι η Ολοµέλεια υποχρεωτικά σήµερα θα συγκαλείτο µε
80% αποκλεισµένους Βουλευτές και παρ’ όλα αυτά, προχωρή-
σατε. Ηρθε ο Παπαγγελόπουλος εδώ και µίλησε, όχι σε κράτος
δικαίου ελληνικό, αλλά σε µπανανία. Μίλησε για την αθωότητά
του σε ένα Κοινοβούλιο, που είναι αποκλεισµένοι από το να
έχουν τη δυνατότητα να ακούσουν το 80% των Βουλευτών, που
αύριο θα ψηφίσουν γι’ αυτό. Και αυτά τα κάνατε εν γνώση σας
ότι δεν θα µπορούσε να γίνει αλλιώς, λόγω της πανδηµίας. 

Κι όµως το κάνατε. Γιατί; Διότι ο Πρωθυπουργός, που κατά τα
άλλα σήµερα απουσιάζει, ήθελε να ξεµπερδεύει µε τον Παπαγ-
γελόπουλο, γιατί προετοιµάζεται για το ενδεχόµενο προκήρυξης
εκλογών. Δηλαδή, µπροστά στα πολιτικά σχέδια του Κυριάκου
Μητσοτάκη, το κράτος-δικαίου είναι ένα σκουπίδι. Η ευνοµού-
µενη ελληνική πολιτεία και το ελληνικό Κοινοβούλιο, η αθωότητα
και η αξιοπρέπεια του ανθρώπου είναι ένα σκουπίδι µπροστά στα
πολιτικά του σχέδια. Σκύβετε το κεφάλι τώρα, γιατί ξέρετε όσο
κι εµείς ότι τίποτα δεν σας υποχρεώνει να τα κάνετε όλα αυτά
τώρα. 

Γιατί δεν τα κάνετε το φθινόπωρο; Γιατί; Διότι υπάρχει κάποιος
που ηγείται όλων εσάς, που θέλει να προετοιµάζεται για το εν-
δεχόµενο των πρόωρων εκλογών, ο οποίος -εγώ θα οµολογήσω
ότι- σας έχει προσφέρει πολλά. Σας τα έχει προσφέρει όλα. Τα
έχετε όλα µε το µέρος σας. Έχετε την πλειοψηφία, έχετε τα µέσα
µαζικής ενηµέρωσης, έχετε το χρήµα, έχετε τους επίορκους,
έχετε τη δύναµη της εξουσίας. Δεν έχετε όµως την αλήθεια µε
το µέρος σας. Ένα πράγµα σάς λείπει. Δεν θα µπορέσει ποτέ να
σας το δώσει γι’ αυτήν ειδικά την υπόθεση, για το σκάνδαλο «NO-
VARTIS» ο κ. Μητσοτάκης. Δεν θα σας δώσει ποτέ µε το µέρος
σας την αλήθεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ξέρετε τι λένε οι Κινέζοι, αγαπητές
και αγαπητοί συνάδελφοι; Έχουν µια παροιµία: «Όταν έχεις την
αλήθεια µε το µέρος σου, έχεις το ένα. Αν έχεις και την πλειοψη-
φία, παίρνεις κι ένα µηδενικό και το ένα γίνεται δέκα». Αν έχεις
και τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης µαζί σου, παίρνεις κι άλλο ένα
µηδενικό και το δέκα γίνεται εκατό. Κι αν έχεις και τους επίορ-
κους και την εξουσία και το χρήµα, παίρνεις κι άλλα µηδενικά και
φτάνεις στο ένα εκατοµµύριο. όµως, όταν θα χάσεις το ένα, όλα

τα άλλα, που θα σου µείνουν στα χέρια, θα είναι µηδενικά. Με
αυτά θα µείνετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ. Ευ-

στάθιος Κωνσταντινίδης από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεύτερος απόγονος κι εγώ της

γενιάς του ξεριζωµού, ενώνω την οδύνη µου για τα θύµατα της
ποντιακής Γενοκτονίας και την πίστη µου ότι η διατήρηση ζων-
τανής της ποντιακής ουτοπίας θα οδηγήσει στην εθνική ουτοπία,
δανειζόµενος την υπέροχη αυτή σύνθεση από το πόνηµα µε τίτλο
«Το Πνεύµα της Ουτοπίας και η Γενιά του Ξεριζωµού» του διδά-
κτορα των επιστηµών συµπεριφοράς κ. Θεόδωρου Κωνσταντι-
νίδη, αλλά και µε την παραδοχή ότι η αναγνώριση ενός εγκλή-
µατος αποτελεί την καλύτερη εγγύηση ότι αυτό δεν θα επανα-
ληφθεί, η οποία βρίσκει εφαρµογή και στην παρούσα συζήτηση. 

Εξετάζουµε λοιπόν, σήµερα την πρόταση για τη διεύρυνση των
ελεγχόµενων πράξεων σε βάρος του πρώην Αναπληρωτή Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης κ. Δηµήτριου Παπαγγελόπουλου. Στην πολύ-
κροτη αυτή υπόθεση, κάποιοι προσπαθούν από την αρχή να
αποδώσουν µεροληψία και προκατάληψη σε όσους ζητούν τη
διερεύνηση της είτε γιατί ανησυχούν για την προσωπική τους εµ-
πλοκή είτε γιατί πιστεύουν ότι αυτή θα έχει µεγάλο πολιτικό κό-
στος για το κόµµα τους. Γι’ αυτό και επιχείρησαν συστηµατικά
την παρέλκυση και απονοµιµοποίηση της διαδικασίας, προκειµέ-
νου να υπονοµεύσουν την αναζήτηση της αλήθειας. 

Έτσι κι αλλιώς, οι υποθέσεις αυτού του είδους κουβαλούν ένα
πολιτικό φορτίο. Αυτό, όµως, δεν αναιρεί εξ ορισµού την εγκυ-
ρότητα και νοµιµότητα ενός ελέγχου, που το Σύνταγµα έχει ανα-
θέσει στο Κοινοβουλευτικό Σώµα. Συνεπώς, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, σήµερα καλούµαστε να αξιολογήσουµε αποκλει-
στικά και µόνο το αποδεικτικό υλικό, µε δικαστική συνείδηση. 

Πρώτα απ’ όλα, όµως, πρέπει να θυµηθούµε τι µας οδήγησε
στη σηµερινή διαδικασία. Πρέπει να θυµηθούµε τη διαπόµπευση,
που υπέστησαν κάποιοι άνθρωποι, που µε περισσή προχειρότητα
λοιδορήθηκαν και συκοφαντήθηκαν. Πρέπει να θυµηθούµε εκεί-
νες τις φωνές, που µιλούσαν για κατασκευασµένες κατηγορίες.
Πρέπει να θυµηθούµε την υπόσχεσή τους ότι δεν θα αφήσουν
ατιµώρητους όσους τυχόν µετείχαν σε προσπάθεια χειραγώγη-
σης της Δικαιοσύνης. Πρέπει να θυµηθούµε τις καταγγελίες των
λειτουργών που µιλούσαν για εξωθεσµικές παρεµβάσεις στο
έργο τους. Πρέπει να θυµηθούµε τις απαράδεκτες διαρροές, τις
στοχοποιήσεις και τις τροχιοδεικτικές δηλώσεις για την πορεία
της υπόθεσης, που παραβίαζαν κάθε έννοια κράτους-δικαίου.
Πρέπει να θυµηθούµε την ευκολία, µε την οποία η τότε Πλειοψη-
φία έστειλε τους πολιτικούς αντιπάλους της στην αντίστοιχη προ-
καταρκτική επιτροπή µε τόσο διάτρητα στοιχεία, που δεν
χρειάστηκε καν να απολογηθούν, να παρέχουν εξηγήσεις. 

Αναπολόγητες αρχειοθετήθηκαν οι κατηγορίες σε βάρος τους.
Όλα αυτά πρέπει να τα θυµηθούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όχι για να τα επαναλάβουµε, αλλά για να τα ξεχάσουµε, γιατί
αλλιώς θα τα ξαναζήσουµε. Κι αυτό δεν έχουµε το δικαίωµα να
το επιτρέψουµε να συµβεί. 

Έχει ασφαλώς τεράστια αξία ότι κορυφαία πολιτικά πρόσωπα
λευκάνθηκαν µέσα στον κυκεώνα της σκανδαλολογίας, που κυ-
ριάρχησε τα προηγούµενα χρόνια. Έχει σηµασία, όχι µόνο για
τον καθένα από αυτούς και για τη φυσική και πολιτική του οικο-
γένεια, αλλά και γι’ αυτήν την αξιοπιστία, την ακεραιότητα και
αξιοπρέπεια της ίδιας της πολιτικής ζωής. Έχει, όµως, ακόµα µε-
γαλύτερη αξία να εξασφαλίσουµε τις εγγυήσεις µιας ευνοµού-
µενης πολιτείας και σε όσους βρίσκονται ακόµα υπό έλεγχο κι
έχουν καταγγείλει την τέλεση βαρύτατων εγκληµάτων εναντίον
τους. Πρόκειται για κατηγορίες που, αν αποδειχθούν, δεν θα συ-
νιστούν προσβολή των ατοµικών τους µόνο εννόµων αγαθών,
αλλά στην πραγµατικότητα, αµφισβήτηση των θεµελιωδών δη-
µοκρατικών θεσµών και αξιών. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, έχουµε την ιερή υποχρέωση
να ρίξουµε άπλετο φως σε όλες τις πτυχές αυτής της υπόθεσης.
Τι απαντάει όµως σε όλα αυτά ο ΣΥΡΙΖΑ; Ότι είναι ψευδείς οι
αναφορές της Εισαγγελέως κ. Τσατάνη για τις παρεµβάσεις στο
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έργο της και για τις απειλές, που σε περίπτωση που δεν συµµορ-
φωνόταν µε τις υποδείξεις του κ. Παπαγγελόπουλου θα είχε υπο-
στεί; 

Ότι λέει ψέµατα ένας άλλος Εισαγγελέας, o κ. Αθανασίου, ότι
του ασκούσε αφόρητες πιέσεις σε υποθέσεις που χειριζόταν και
ότι του ζήτησε να εµπλέξει τον δηµοσιογράφο κ. Παπαχρήστου;
Ότι είναι αβάσιµες οι καταθέσεις του Αντεισαγγελέα του Αρείου
Πάγου κ. Αγγελή για εκτεταµένες αθέµιτες παρεµβάσεις στην ει-
σαγγελία της διαφθοράς; Ότι είναι ανυπόστατες οι κατηγορίες
της προϊσταµένης Εισαγγελέως κ. Ράικου ότι την πίεζε φορτικά,
ώστε να παραπέµψει πολιτικά πρόσωπα και ότι την απειλούσε µε
συνέπειες, αν δεν άλλαζε τη στάση της; Ότι τυχαίως διασύρθη-
καν όλοι οι προηγούµενοι λειτουργοί από δηµοσιεύµατα συγκε-
κριµένων µέσων και ότι τυχαίως υπέστησαν όλοι τους πανοµοιό-
τυπες πειθαρχικές διώξεις; 

Παραφρόνησαν, φαίνεται, όλοι αυτοί οι ανώτατοι δικαστικοί
λειτουργοί και αποφάσισαν να στραφούν εναντίον ενός Υπουρ-
γού και πρώην συναδέλφου τους, αποκλειστικά και µόνο κατά
αυτού. Αυτό λέει ο ΣΥΡΙΖΑ, ότι πρόκειται για σκευωρία της σκεω-
ρίας. 

Ας δούµε, όµως, και την άλλη επίµαχη κατάθεση, αυτή του κ.
Μιωνή, γιατί επιχειρήθηκε προηγουµένως ένας αστοχότατος, νο-
µίζω, συµψηφισµός. Γιατί µεµφόµαστε τον κ. Παπαγγελόπουλο;
Απλά, γιατί επιχείρησε µια παρέµβαση σε µια ιδιωτική διαφορά;
Αυτό ήταν που ενδιέφερε τον κ. Μιωνή; Η αποζηµίωση; Δεν τον
ενδιέφεραν οι βαρύτατες κατηγορίες σε βάρος του, ο έλεγχος
που διενεργούνταν εκείνη την περίοδο από τη διοίκηση και από
τα δικαστήρια; Είχε κανέναν λόγο σε αυτεπαγγέλτως διωκόµενα
αδικήµατα ο παριστάµενος εδώ κ. Παππάς ή ο κ. Παπαγγελόπου-
λος, ο Αναπληρωτής Υπουργός της Δικαιοσύνης; 

Καλά στην πρώτη συνάντηση. Αλλά στη δεύτερη, όπως εύ-
στοχα επεσήµανε και ο κ. Μαρκόπουλος, όταν πλέον υπήρχαν
καταγεγραµµένες σε ένα συµφωνητικό πράξεις παράνοµες;
Υπάρχει έστω και ένας συνάδελφος από εδώ, που επικροτεί την
παρουσία του κ. Παπαγγελόπουλου σε εκείνες τις συναντήσεις;
Είναι, λοιπόν, αστοχότατη -για να µην χρησιµοποιήσω τον ίδιο
όρο, «αθλιότατη»- η προσπάθεια συµψηφισµού ανόµοιων πραγ-
µάτων, µιας παραίνεσης ενδεχοµένως και µιας µεσολάβησης µε
απολύτως παράνοµο περιεχόµενο. 

Ποιος, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανόνισε αυτά τα
ραντεβού; Μήπως τελικά, τα κανόνισε η Νέα Δηµοκρατία, η
οποία σήµερα κατηγορείται για σκευωρία της σκεωρίας; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πρόσφατη συνταγµατική

αναθεώρηση, όλα τα κόµµατα υπερασπιστήκαµε την εξοµοίωση
της ποινικής αντιµετώπισης ανάµεσα σε πολιτικούς και πολίτες. 

Αλήθεια, τι µήνυµα θα τους δώσουµε στην αυριανή ψηφοφο-
ρία; Ότι τα συγκλονιστικά αυτά στοιχεία δεν χρήζουν περαιτέρω
διερεύνησης; Ότι οι καταγγελίες για εξωθεσµικές λειτουργίες
και παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη δεν πρέπει να εξεταστούν; Ότι
αν ο ελεγχόµενος δεν ήταν πολιτικό πρόσωπο, υπήρχε έστω και
µία περίπτωση ένας εισαγγελέας µε αυτό το υλικό να πετούσε
µια τέτοια υπόθεση στον κάλαθο των αχρήστων; 

Μας κατηγόρησε προηγουµένως η Ελληνική Λύση ότι βγάλαµε
από το κάδρο τον πρώην πρωθυπουργό. Μα, αυτό ακριβώς απο-
τελεί απόδειξη ότι δεν πρόκειται για πολιτική δίωξη. Αυτό ακρι-
βώς αποδεικνύει ότι δεν υπάρχει πολιτική εµπάθεια. 

Πρέπει, όµως, στο σηµείο αυτό να απαντηθούν και οι παρελ-
κυστικές αιτιάσεις, που µας αποδίδει η πλευρά του ελεγχόµενου
και τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Λένε ότι στην επέκταση του ελέγχου
προβήκαµε, δήθεν γιατί δεν µας έβγαινε η αρχική κατηγορία.
Ουδέν ψευδέστερον! Η επιτροπή όφειλε από τον νόµο και καλώς
διαβίβασε τις νέες καταγγελίες σε βάρος του ελεγχόµενου πο-
λιτικού στη Βουλή. 

Τι άλλο µας λένε; Λένε ότι µε τη διαβίβαση του υλικού, ουσια-
στικά παραβιάσαµε την αρχή της µυστικότητας. 

Με συγχωρείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Όταν διαβιβά-
στηκε µεσούσης της προκαταρκτικής εξέτασης το υλικό από
τους αρµόδιους εισαγγελείς στη Βουλή, δεν ετέθησαν υπόψη
του Σώµατος στοιχεία της διαδικασίας; Τι απίθανες αιτιάσεις, τι
δικονοµικά άτοπα είναι αυτά; Όφειλε η Βουλή να διαβιβάσει αυτό

το υλικό. Νοµίµως έλαβαν οι τριάντα Βουλευτές που πρότειναν
στοιχεία της υπόθεσης και προέβησαν στην πρόταση, στην οποία
προέβησαν. 

Τι άλλο µας λέτε, τι άλλο µας αποδίδετε; Ότι εφόσον αυτό το
Σώµα αποφασίσει την επέκταση της κατηγορίας, δεν µπορεί
δήθεν η επιτροπή να επεκταθεί και σε άλλες υποθέσεις. Είναι κι
αυτό απολύτως εσφαλµένο. Πρόκειται για νέες οµοειδείς και συ-
ναφείς πράξεις, που αναφέρονται στο ίδιο πρόσωπο και, συνε-
πώς, οι κανόνες της οικονοµίας της διαδικασίας και της ενότητας
του αποδεικτικού υλικού, όχι µόνο δεν απαγορεύουν, αλλά επι-
βάλλουν την από κοινού διερεύνηση αυτών των υποθέσεων.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απευθυνόµενος στους
καλόπιστους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, θα τους πω ότι δεν πρέ-
πει να εγκλωβιστούν στο ψευτοδίληµµα «σκευωρία ή σκάνδαλο».
Η ύπαρξη του ενός δεν αποδεικνύει την ανυπαρξία του άλλου
και το αντίστροφο. Μπορεί κάλλιστα να υπάρχουν και τα δύο.
Μόνη αρµόδια να το κρίνει αυτό είναι η ανεξάρτητη ελληνική δι-
καιοσύνη. 

Συνεπώς, επειδή υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις για την τέλεση
από τον κ. Παπαγγελόπουλο των αποδιδόµενων σε βάρος του
πράξεων, προτείνω την επέκταση του ελέγχου, σύµφωνα µε τα
διαλαµβανόµενα στη συζητούµενη πρόταση. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-
µε. 

Θα δώσω τον λόγο στην κ. Μαρία Κοµνηνάκα από το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας και στη συνέχεια θα κάνουµε ένα µικρό
διάλειµµα, για να αεριστεί η Αίθουσα και να ηρεµήσουµε. 

Κυρία Κοµνηνάκα, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ένα από τα παράδοξα που συναντά κανείς στην πορεία και

αυτής της προανακριτικής επιτροπής, που µάλλον δεν είναι και
τόσο ασυνήθιστο φαινόµενο στην πορεία ανάλογων προανακρι-
τικών και εξεταστικών επιτροπών, είναι ότι όσο αυξάνονται οι δια-
κηρύξεις για διερεύνηση σε βάθος της υπόθεσης, για να πέσει
άπλετο φως και άλλα τέτοια, τόσο περισσότερο σπρώχνεται στο
σκοτάδι η ουσιαστική εξέταση του ερευνώµενου, υποτίθεται,
σκανδάλου. 

Βέβαια, ακόµα περισσότερο σπρώχνονται στο σκοτάδι οι αι-
τίες που γέννησαν και το υπαρκτό σκάνδαλο της «NOVARTIS»,
όσο και την αντίστροφη σηµερινή εκδοχή του. Όσο περισσότερο
ανεβαίνουν οι τόνοι της αντιπαράθεσης, τόσο χάνεται πίσω από
τον κουρνιαχτό το µεγαλύτερο σκάνδαλο: Η εµπορευµατοποίηση
του φαρµάκου, οι τεράστιοι ανταγωνισµοί ανάµεσα στις πολυε-
θνικές, που σφάζονται κυριολεκτικά για το ποιος θα επικρατήσει
στην αγορά. Στην πορεία τους αυτή δεν διστάζουν, βέβαια, µε-
ούτε να εξαγοράσουν ούτε µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο να
εξοντώσουν όποιο εµπόδιο βρίσκεται στο δρόµο τους. 

Αυτό δεν είναι καινούργιο φαινόµενο ούτε διατηρεί η «NOVAR-
TIS» µόνη την τεχνογνωσία, την πατέντα. Τι ποιο αποκαλυπτικό
της κατάστασης αυτής, από τον τεράστιο ανταγωνισµό, που εκ-
δηλώνεται στις σηµερινές συνθήκες της πανδηµίας; Ο αλληλο-
σπαραγµός για το ποια φαρµακοβιοµηχανία θα βρει πρώτη το
εµβόλιο για τον κορωνοϊό, µε παζάρια και συµφωνίες για τη διά-
θεσή του; Ή τα τραγελαφικά της εν κινήσει σχεδόν αλλαγής δρο-
µολογίων υγειονοµικών υλικών από τη µια χώρα στην άλλη έχουν
άλλη αιτία απ’ αυτή τη βαρβαρότητα, που γεννά το καπιταλιστικό
σύστηµα, όπου οι ανθρώπινες ανάγκες, η υγεία, η ζωή, πουλι-
ούνται και αγοράζονται µε κριτήριο την απόκτηση του µέγιστου
δυνατού καπιταλιστικού κέρδους; 

Αυτοί οι ανταγωνισµοί είναι που, από σπόντα φέρνουν κατά
καιρούς στην επιφάνεια τα διάφορα σκάνδαλα, στην προσπάθεια
των καπιταλιστών να βγάλουν από τη µέση τους ανταγωνιστές
τους, όπως έγινε και στην περίπτωση της «NOVARTIS». 

Βέβαια, αυτό δεν οφείλεται στο ταχύτερο και πιο αποτελεσµα-
τικό σύστηµα απονοµής δικαιοσύνης άλλων χωρών, όπως ακού-
στηκε νωρίτερα και από τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ. Έπιασε,
αλήθεια, ο πόνος τις ΗΠΑ για την καταπολέµηση της διαφθοράς
ή τη διόγκωση της φαρµακευτικής δαπάνης στη χώρα µας ή
ωθήθηκε στην αποκάλυψη αυτή από την ενόχλησή της από τον
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ανταγωνισµό των γερµανικών φαρµακοβιοµηχανιών; Η απάντηση
είναι προφανής.

Πίσω, λοιπόν, από την πολλή σκόνη και τον σκυλοκαβγά µε-
ταξύ Νέας Δηµοκρατίας, ΚΙΝΑΛ και ΣΥΡΙΖΑ, αυτό που επιχειρεί-
ται είναι να συσκοτιστεί ότι όσο διατηρείται το σύστηµα, που
θεωρεί την υγεία και το φάρµακο εµπόρευµα, όσο στο επίκεντρο
παραµένει η εξασφάλιση του µέγιστου δυνατού κέρδους, τόσο
η επιστήµη θα υποτάσσεται στα συµφέροντα των φαρµακοβιο-
µηχάνων, των καπιταλιστών συνολικά και θα αποµακρύνεται συ-
νεχώς από την κάλυψη των λαϊκών αναγκών.

Βέβαια, αυτό που προσπαθείτε όλοι σας να ρίξετε πιο βαθιά
στο σκοτάδι είναι ότι αυτά τα συµφέροντα υπηρέτησαν και υπη-
ρετούν ακόµα οι πολιτικές, που εφάρµοσαν στην υγεία τόσο η
Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ παλαιότερα όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ.
Κραδαίνετε πανηγυρικά οι διάφορες πλευρές ως εξόφθαλµο
στοιχείο αθωότητάς σας και σύγκρουσης δήθεν µε τα συµφέ-
ροντα των φαρµακοβιοµηχάνων τη µείωση της δηµόσιας δαπά-
νης για το φάρµακο. Αλήθεια, ποιον κοροϊδεύετε; Μειώθηκε η
δηµόσια δαπάνη, ως αποτέλεσµα της υποχρέωσης της δηµοσιο-
νοµικής προσαρµογής της χώρας την περίοδο των µνηµονίων,
αλλά το ίδιο κόστος φορτώθηκε στην πλάτη των ασθενών, που
συνέχιζαν να πληρώνουν χρυσό το φάρµακο, αλλά αυτή τη φορά
απευθείας από την τσέπη τους, γιατί αυξήθηκε το ποσοστό συµ-
µετοχής τους. Ποια, λοιπόν, η απώλεια για τη φαρµακοβιοµηχα-
νία; Ή µήπως άλλου είδους νοµοθετικές παρεµβάσεις από τη µία
ή την άλλη κυβέρνηση ανέτρεψαν τις ισορροπίες στη ζυγαριά;

Αυτό, λοιπόν, το έδαφος, που έχει πολλές ανοιχτές διόδους
για να αναπτύσσεται και η διαφθορά, το συντηρείτε, αλλά και το
καλύπτετε από κοινού. Ακόµα και αυτή η αντιπαράθεση, που όλο
το διάστηµα εξελίσσεται για τα ζητήµατα κυβερνητικών παρεµ-
βάσεων στη δικαιοσύνη και από τη µεριά των κατήγορων και από
αυτή των κατηγορουµένων, αναδεικνύει µε τον πιο ξεκάθαρο
τρόπο ότι τέτοιου είδους παρεµβάσεις υπήρχαν και υπάρχουν
µε όλες τις κυβερνήσεις. 

Η εικόνα ανώτατων δικαστικών λειτουργών να βγάζουν, οι µεν
στη φόρα τα άπλυτα των δε, µε αλληλοκατηγορίες για παρεµβά-
σεις από τη µία ή την άλλη πλευρά, είναι η πλέον αποκαλυπτική
και επιβεβαιώνουν, βέβαια, ότι παραµένουν κούφια λόγια οι δια-
κηρύξεις όλων των αστικών κοµµάτων, που έχουν κυβερνήσει για
δήθεν σεβασµό της ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης.

Η άρνηση όλων σας να κάνετε δεκτή την πρόταση του ΚΚΕ
στη Συνταγµατική Αναθεώρηση, για να παύσει ο διορισµός της
ηγεσίας της δικαιοσύνης από την εκάστοτε κυβέρνηση, αποδει-
κνύει ότι όλοι αποβλέπετε σε αυτούς τους δεσµούς, που αντικει-
µενικά, στρώνουν το έδαφος για τέτοιου είδους εξαρτήσεις.
Βέβαια, την ίδια ευθύνη διατηρείτε για την άρνησή σας να ανα-
τρέψετε κι αυτό το καθεστώς που επιτρέπει να εξελίσσονται επί
τόσα χρόνια τέτοιου είδους ανέξοδες αντιπαραθέσεις, µε τη δια-
τήρηση του «νόµου περί ευθύνης Υπουργών», που δεν επιτρέπει
την ουσιαστική διερεύνηση των όποιων ευθυνών -και δεν το αµ-
φισβητούµε- µπορεί να υπάρχουν. Όµως, ο τρόπος που συντη-
ρούνται και εξελίσσονται οι επιτροπές, συνεχώς τα στέλνουν στο
σκοτάδι.

Ακόµα, η όλη εξέλιξη της προανακριτικής επιτροπής, τόσο
στην προηγούµενη όσο και στη σηµερινή εκδοχή της, επιβεβαι-
ώνει έναν ακόµη κίνδυνο, που από την πρώτη στιγµή επεσήµανε
το ΚΚΕ, τον οποίο θεωρούµε ως απαράβατο όρο ότι πρέπει να
εκλείψει, για να µπορεί, έστω στοιχειωδώς, να διερευνηθεί η υπό-
θεση του σκανδάλου. 

Γιατί, βέβαια, η ουσιαστική διερεύνηση της υπόθεσης δεν µπο-
ρεί να γίνει µε ανώνυµες µαρτυρίες, που δεν µπορούν ούτε να
διασταυρωθούν ως προς την αξιοπιστία τους, αλλά επιτρέπουν
να διαιωνίζονται και αµφιβολίες ως προς τα κίνητρα των καταθέ-
σεών τους, που εξυπηρετούν τελικά και τις δύο πλευρές. Βέβαια,
το ίδιο απροστάτευτη αφήνει και την ακεραιότητα των µαρτύρων,
που καταθέτουν, όταν όλοι οι ενδιαφερόµενοι γνωρίζουν ή µε σο-
βαρές ενδείξεις υποψιάζονται ποιοι είναι αυτοί που καταθέτουν
πίσω από τις µάσκες. Όµως, αυτά τα ονόµατα δεν είναι γνωστά
στο ευρύ κοινό, ώστε να επιτρέπετε και µε καλύτερους όρους, η
φυσική τους προστασία. 

Γι’ αυτό είδαµε και στη διάρκεια της επιτροπής να εξελίσσεται

το εξής αντιφατικό: Η Νέα Δηµοκρατία και το Κίνηµα Αλλαγής,
που ψήφισαν τη νοµοθέτηση του καθεστώτος των προστατευό-
µενων µαρτύρων, να µυξοκλαίνε για τις συνέπειες του θεσµού
και ο ΣΥΡΙΖΑ, που σωστά κατήγγειλε τον θεσµό κατά τη διάρκεια
της ψήφισής του για τους κινδύνους που αυτός επιφυλάσσει για
την προσωπικότητα και άλλα βασικά δικαιώµατα, να υπερασπί-
ζεται τώρα µε πάθος τη διερεύνησή του.

Στο ΚΚΕ, λοιπόν, θεωρούµε ότι υπό αυτές τις συνθήκες η συ-
νέχιση της προανακριτικής επιτροπής και µάλιστα, η επιφόρτισή
της και µε επιπλέον υποθέσεις, όχι µόνο δεν θα βοηθήσει στην
ουσιαστική διερεύνηση των παρεµβάσεων στη δικαιοσύνη, πολύ
δε περισσότερο του σκανδάλου «NOVARTIS», αλλά θα συντελέ-
σει, ώστε να µείνει για ακόµη µια φορά, ένα σκάνδαλο στο σκοτά-
δι και µακριά από αυτό, που πραγµατικά ενδιαφέρει τον ελληνικό
λαό να διερευνηθεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Θα διακόψουµε για λίγο, όπως συνηθίζουµε τον τελευταίο

καιρό, για να αεριστεί λίγο η Αίθουσα.
(ΔΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Επαναλαµβάνεται η

διακοπείσα συνεδρίαση.
Καλείται στο Βήµα ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης

και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέ-
ξης Τσίπρας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για δεύτερη φορά στην ιστορία

του Κοινοβουλίου, βιώνουµε αυτήν την εικόνα των άδειων κυβερ-
νητικών εδράνων. Η πρώτη φορά ήταν πριν από εφτά µήνες,
κατά την διάρκεια της συζήτησης και της ψήφισης στην Ολοµέ-
λεια για τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής για τον κ. Πα-
παγγελόπουλο. Σήµερα είναι η δεύτερη φορά, σε µια πρωτοφανή
διαδικασία, επίσης, για τα χρονικά της Κοινοβουλευτικής Δηµο-
κρατίας, διότι πολλές προανακριτικές επιτροπές έχουν συσταθεί,
αλλά εξ όσων γνωρίζω -και νοµίζω δεν κάνω λάθος- είναι η πρώτη
φορά που γίνεται διεύρυνση κατηγορητηρίου. 

Βεβαίως, πριν από επτά µήνες ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρ-
νησή του µε την απόφαση να απέχουν από τη διαδικασία, έστει-
λαν ένα µήνυµα υποκρισίας, αλλά και δειλίας, ατολµίας. Δεν
είχαν την τόλµη να σταθούν απέναντι από τον άνθρωπο που κα-
τηγορούν, που σέρνουν σε µια διαδικασία προειληµµένης από-
φασης ως προς την κατάληξή της από ό,τι φαίνεται και να αντι-
κρούσουν τα επιχειρήµατα. 

Ταυτόχρονα όµως, ήταν και µια απόφαση βαθιάς υποκρισίας.
Τι ακριβώς παριστάνει ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του,
απέχοντας και τότε και σήµερα από τη διαδικασία; Ότι δεν απο-
φασίζει αυτός; Δεν κινεί τα νήµατα αυτός για τη στάση της οµά-
δας της Κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας στην προανακριτική
επιτροπή; Ερήµην του κ. Μητσοτάκη και του στρατηγικού επιτε-
λείου της Κυβερνήσεως εξελίσσεται όλη αυτή η διαδικασία; Αυτό
θέλει να µας πει; Ή µήπως θέλει να µας πει ότι αυτός που πραγ-
µατικά κινεί τα νήµατα δεν είναι το ίδιος, αλλά είναι κ. Σαµαράς
και η ακροδεξιά πτέρυγα του κόµµατός του; Τι από τα δύο θέλει
να µας πει ο κ. Μητσοτάκης µε την απουσία του και πριν από
επτά µήνες και σήµερα;

Πριν από επτά µήνες, από αυτό εδώ το Βήµα, είχα αναφερθεί
στον πιο δειλό ρεβανσισµό στην ιστορία, γιατί είναι φανερό πως
το πρόβληµα του κ. Μητσοτάκη δεν είναι ο Παπαγγελόπουλος.
Είναι προφανώς, η στάση του ΣΥΡΙΖΑ και τότε και τώρα, το µέ-
τωπο απέναντι στη διαφθορά, αλλά βεβαίως, κι εγώ προσωπικά. 

Ενώ, λοιπόν, αυτό είναι και ήταν το πρόβληµα, επέλεξε ο κ.
Μητσοτάκης να στοχοποιήσει τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό
Δικαιοσύνης. Είχα πει ότι αυτή η στάση είναι µια στάση, που τον
καθιστά κατώτερο των περιστάσεων. Σήµερα, όµως, νοµίζω ότι
µπορούµε να καταλάβουµε, γιατί απουσίαζε και τότε και τώρα.
Είναι προφανές ότι βρίσκεται εγκλωβισµένος ανάµεσα στην πα-
ράδοση, που έχει η παράταξή του να καταφεύγει στον πολιτικό
ρεβανσισµό των ειδικών δικαστηρίων από τη µια µεριά και στην
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παράδοση, που έχει η οικογένειά του απέναντι στον κ. Σαµαρά
από την άλλη µεριά. Βεβαίως κατανοώ ότι του είναι δύσκολο να
έρχεται εδώ και να δηλώνει πολιτική υποταγή στους σχεδια-
σµούς της ακραίας συνιστώσας του κόµµατος. 

Εδώ, όµως, θα µου επιτρέψετε να κάνω την εκτίµηση και να
πω ότι δεν θα είναι παρών ούτε στο µέλλον για να τοποθετηθεί
ούτε όταν θα φέρετε την προειληµµένη απόφαση παραποµπής
του κ. Παπαγγελόπουλου σε ειδικό δικαστήριο. Και δεν θα είναι
εδώ ούτε στο µέλλον, ακριβώς διότι όλα όσα έχουν αποκαλυφθεί
καθιστούν αυτή την υπόθεση από µόνη της φιάσκο. Δεν ξέρω αν
είναι τελικά ή όχι το µεγαλύτερο σκάνδαλο από ιδρύσεως του
ελληνικού κράτους, αλλά είναι επιβεβαιωµένα το µεγαλύτερο
φιάσκο προανακριτικής επιτροπής από συστάσεως του ελληνι-
κού κράτους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Έλα, όµως, που στην προειληµµένη απόφαση της πλειοψη-

φίας να προχωρήσει σ’ αυτό τον χυδαίο αντιπερισπασµό απ’ ότι
φαίνεται προέκυψαν κάποιες µικρές δυσκολίες. Ποιες είναι αυτές
οι δυσκολίες, που είναι «ασήµαντες» βεβαίως; Δεν προκύπτει κα-
τηγορία και δεν προκύπτει καµµία αιτία παραποµπής σε ό,τι
αφορά τον πυρήνα της επιχείρησης του αντιπερισπασµού, δη-
λαδή τη µετατροπή του σκανδάλου σε -υποτίθεται- σκευωρία. 

Επειδή, «όταν η πραγµατικότητα και η αλήθεια δεν σας βοηθά,
τόσο το χειρότερο για την πραγµατικότητα και την αλήθεια»,
αποφασίσατε να µην κολλήσετε σε αυτές τις µικρές λεπτοµέ-
ρειες. Αφού έχετε βρει κατηγορούµενο, δεν θα κολλήσετε στην
έλλειψη κατηγορητηρίου. Θα το κατασκευάσετε, θα το διευρύ-
νετε σε µια -επαναλαµβάνω- πρωτοφανή διαδικασία διεύρυνσης
και θα το κατασκευάσετε. Κι αυτό ακριβώς κάνετε σήµερα. 

Μόνο που, από µόνη της αυτή η επιλογή, από µόνη της αυτή
η διαδικασία να καταθέσετε εδώ πρόταση διεύρυνσης του κατη-
γορητηρίου εφτά µήνες µετά, αυταπόδεικτα σηµατοδοτεί τη χρε-
οκοπία της ρητορικής σας περί δήθεν σκευωρίας στην υπόθεση
της «NOVARTIS». 

Σας είχα προειδοποιήσει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της
Κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, πως ό,τι και να κάνετε δεν µπο-
ρείτε να παραγράψετε το σκάνδαλο «NOVARTIS» από το µυαλό,
από τη συνείδηση της µεγάλης πλειοψηφίας του ελληνικού λαού.
Δεν µπορείτε να το παραγράψετε, πρώτα απ’ όλα γιατί είναι
υπαρκτό, γιατί είναι πανθοµολογούµενο από κάθε πολιτική πτέ-
ρυγα σε ανύποπτο χρόνο και κυρίως, γιατί είναι ορατό και το ίδιο
το σκάνδαλο και οι επιπτώσεις του στην ελληνική κοινωνία. Οι
πολιτικοί υπεύθυνοι του σκανδάλου είναι επίσης γνωστοί και για
κάποιους εξ αυτών εξακολουθεί η εναντίον τους έρευνα από την
ποινική δικαιοσύνη, παρά την επιχείρηση τροµοκράτησης των δι-
καστών.

Γι’ αυτό, όσο άκουγα τις τοποθετήσεις όσων ανέβηκαν σ’ αυτό
το Βήµα από την πλευρά της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, πα-
ρατήρησα µια ένοχη σιωπή, τη σιωπή τους απέναντι στο σκάν-
δαλο αυτό καθ’ αυτό. Καµµία αναφορά στην υπόθεση. Η προ-
ανακριτική επιτροπή δε, την οποία στήσατε, παρά τις µεθοδεύ-
σεις σας να αποκλείσετε δύο µέλη της Μειοψηφίας -κίνηση πρω-
τοφανής, επίσης, στα κοινοβουλευτικά χρονικά– παρά τις
µεθοδεύσεις σας να τροµοκρατήσετε ανεπιτυχώς τους προστα-
τευόµενους µάρτυρες, παρά το προσκλητήριο πολιτικού ρεβαν-
σισµού, που απευθύνατε σε οποιονδήποτε πρόθυµο να συνδρά-
µει στον σχεδιασµό σας -µε ή χωρίς ανταλλάγµατα, θα φανεί το
επόµενο διάστηµα– παρ’ όλα όσα επιχειρήσατε, λοιπόν, στην
προανακριτική και στην εξεταστική επιτροπή, το µόνο που ανέ-
δειξε αυτή µέχρι σήµερα είναι η χρεοκοπία του βασικού σας αφη-
γήµατος ότι η «NOVARTIS» δεν ήταν σκάνδαλο, αλλά ήταν µια
σκευωρία.

Επειδή ορθώς έχει ειπωθεί από έναν σπουδαίο φιλόσοφο ότι
η επανάληψη της ιστορίας είναι είτε φάρσα είτε τραγωδία εγώ
θέλω να σας πω το εξής: Εδώ κινδυνεύετε να είναι ταυτόχρονα
και φάρσα και τραγωδία. Τραγωδία θα είναι οι δικονοµικοί και
πολιτικοί σας χειρισµοί και φάρσα τα πενιχρά τους αποτελέ-
σµατα. Θα είναι µια φάρσα, όµως, που η κοινωνία την παρακο-
λουθεί και, µάλιστα, την παρακολουθεί γιατί έτσι τα έχει φέρει η
ζωή. 

Την ώρα που βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε µεγάλα προβλή-

µατα και µε πολύ µεγάλες νέες προκλήσεις, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, συνειδητά σήµερα δεν θα ασχοληθώ τις λεπτοµέ-
ρειες των µαρτύρων και κυρίως των δικαστικών λειτουργών, που
εξετάστηκαν. Ο κ. Παπαγγελόπουλος, άλλωστε, αποδόµησε µία
προς µία τις εις βάρος του καταθέσεις. Δεν σκοπεύω, επίσης, να
µιλήσω ξανά -το έχω κάνει αρκετές φορές, θα το κάνω, αν χρει-
αστεί και στο µέλλον-  για την ουσία αυτού του µεγάλου σκαν-
δάλου της «NOVARTIS», που σήµερα, προκειµένου να συγκα-
λύψετε, ενοχοποιείτε αυτούς που το ανέδειξαν. Άλλωστε, όπως
προείπα, η δική σας ένοχη σιωπή επ’ αυτού σήµερα για την ουσία
του σκανδάλου είναι αρκετή και δεν χρειάζεται να πούµε τίποτα.

Υπάρχει, όµως και µια ακόµη ένοχη σιωπή σήµερα, από το
πρωί που ακούω τις τοποθετήσεις σας. Σε όλη αυτή τη διαδικα-
σία δεν λέτε κουβέντα για όσα κατέθεσε στην προανακριτική τις
προηγούµενες ηµέρες η τέως Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου κ.
Δηµητρίου, για το πώς δηλαδή, µε το θεσµικό της κύρος και την
επιστηµονική της επάρκεια, έριξε φως σε όλα όσα είχαν συµβεί
κατά τη διάρκεια της θητείας της, στις συκοφαντίες και στις κα-
τασκευασµένες διαστρεβλώσεις. Η τέως Εισαγγελέας αποδει-
κνύει ότι σ’ αυτόν τον τόπο υπάρχουν δικαστές, που τιµούν το
λειτούργηµά τους και τη δικαιοσύνη, µακριά από πολιτικές σκο-
πιµότητες. Πολλές φορές, όµως, αυτοί οι δικαστές βαδίζουν σε
έναν µοναχικό δρόµο, µε  µοναδική πυξίδα πάντα τις αξίες τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είµαι σίγουρος ότι οι ίδιοι οι δικαστές αυτής της χώρας µπο-

ρούν να κρίνουν ό,τι συµβαίνει αυτούς τους επτά µήνες, σήµερα
και ό,τι θα συµβεί το επόµενο διάστηµα µ’ αυτήν την ιστορία της
προανακριτικής.

Όµως, να είστε βέβαιοι ότι και η κοινωνία παρακολουθεί και
αναρωτιέται για την ευθυκρισία και την ελευθεροφροσύνη των
λειτουργών της πολιτείας. Αναρωτιέται, απογοητεύεται, αποµα-
κρύνεται από την αναγκαία σχέση εµπιστοσύνης και προς την
πολιτική, αλλά και προς τη δικαιοσύνη. 

Αυτό, όµως, την παράταξή σας λίγο την ενδιαφέρει -ίσως ποτέ
δεν την ενδιέφερε- και το αποδεικνύετε για ακόµα µια φορά µε
τον τρόπο που λειτουργείτε στην υπόθεση της προανακριτικής,
για τη δήθεν σκευωρία. Ποιος, όµως, είναι εκείνος που δεν το πε-
ρίµενε; Δεν έχουµε ξεχάσει ότι στο έδαφος της παράταξής σας
έχουν στο παρελθόν φυτρώσει στελέχη, που καταδικάστηκαν για
συµµετοχή σε παραδικαστικά κυκλώµατα. Θα σεβόσασταν τώρα
µια κοινοβουλευτική επιτροπή;

Όµως, θα µου επιτρέψετε να πω ότι το θέµα δεν είναι να ψά-
χνουµε να βρούµε τι έγινε χθες, αλλά να δούµε τι γίνεται σήµερα.
Έχουµε να πούµε πολλά, αν ψάξουµε για το χθες. Όµως, εγώ
λέω να αφήσουµε το χθες. Το θέµα είναι τι κάνετε σήµερα, αυ-
τούς τους µήνες που είστε στη διακυβέρνηση του τόπου και, ιδι-
αίτερα, τους τελευταίους µήνες που ο λαός µας, η χώρα,
βρίσκεται µπροστά σε µια πρωτοφανή περιπέτεια. 

Την ώρα, λοιπόν, που εσείς εδώ παριστάνετε δήθεν τους τιµη-
τές για την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης και την ώρα που ο λαός
µας βρίσκεται σ’ αυτήν την περιπέτεια και αγωνιά για τη ζωή, την
υγεία, το µέλλον του, µέσα στην πανδηµία, οι κύριοι που απου-
σιάζουν εδώ από τα κυβερνητικά έδρανα έδειξαν το πρόσωπο
της πολιτικής και ηθικής τους κατάπτωσης είτε µε το περιβόητο
voucher της κοροϊδίας χιλιάδων επιστηµόνων στη χώρα µας -µε-
ταξύ αυτών και των δικηγόρων συλλειτουργών της δικαιοσύνης,
µε στόχο να δώσουν σε κάποιους «ηµετέρους» περισσότερα από
80 εκατοµµύρια ευρώ για προγράµµατα ψευτοκατάρτισης- είτε
µε το νέο καθεστώς θεσµοποιηµένης διαφθοράς, που έφτιαξαν,
προβλέποντας πλείστες έκτακτες παρεκκλίσεις από τους κανό-
νες διαφάνειας και ελέγχου των απευθείας αναθέσεων, ένα κα-
θεστώς που φοβάµαι ότι θα µας συνοδεύσει ως το φθινόπωρο.

Αποτέλεσµα αυτού είναι, πολλές περιπτώσεις εκατοντάδων
χιλιάδων ευρώ σε απευθείας αναθέσεις, χωρίς κανέναν έλεγχο,
χωρίς καµµία λογοδοσία. Μιλάµε για απευθείας αναθέσεις,
ακόµη και εκατοµµυρίων ευρώ, όπως η προµήθεια υγειονοµικού
υλικού από την 6η υγειονοµική περιφέρεια, µάσκες δηλαδή για
την προστασία απέναντι στον κορωνοϊό, αντί ποσού 20 ευρώ η
µια και µε συνολική αξία άνω του 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ απευ-
θείας ανάθεση.

Σας σταµατήσαµε την τελευταία στιγµή. Πόσα άλλα, αλήθεια,
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να γίνονται που δεν τα βρίσκουµε! Υπάρχει µια περίπτωση, που
συνοδεύτηκε από καταγγελίες για τριπλασιασµό της τιµής, σε
σχέση µε άλλες περιπτώσεις και για ύπαρξη, όµως, συγγενικών
σχέσεων ανάµεσα στον αναθέτοντα και τον ανάδοχο. Είναι,
άραγε, λαϊκισµός να τα λέµε αυτά ή µήπως είναι αθλιότητα να τα
διαπράττουν στελέχη της Κυβερνήσεως και να βρίσκονται ακόµα
στη θέση τους;

Την ίδια ώρα, η νεοσύστατη Εθνική Αρχή Διαφάνειας, που θα
έπρεπε όλα αυτά να τα ελέγχει, τελεί υπό την αρχή ενός ανδρός,
µε ανενεργά τα άλλα όργανα διοίκησής της, χάριν του ευνοού-
µενου του κ. Μητσοτάκη, διοικητή της. Οι δε ελεγκτές είναι δια-
κοσµητικοί. Έχουν παροπλιστεί, αναλαµβάνοντας τους ελέγχους
κατά του καπνίσµατος και ατελέσφορα τους ελέγχους για το κο-
ρωνοϊό. Με όλα όσα γίνονται, µοιάζουν µε τροχονόµους, που
σφυρίζουν φάλτσα, όσο περνάνε από δίπλα τους νέα σκάνδαλα
νέας διαπλοκής.

Στα δε τραπεζικά στελέχη, που κατηγορούνταν για κακουρ-
γηµατικές πράξεις απιστίας, όχι µόνο τον τροχονόµο, αλλά τον
βαστάζο και τον υπηρέτη κάνατε -έκαναν οι κύριοι που απουσιά-
ζουν κι εσείς, βεβαίως, συνηγορείτε- νοµοθετώντας µέσα στην
πανδηµία, σε καταστάσεις έκτακτης ανάγκης -που εδώ βρισκό-
µασταν σε έκτακτες συνθέσεις και νοµοθετούσαν µε πράξεις νο-
µοθετικού περιεχοµένου- διάταξη εξυπηρέτησης, µε την οποία,
ενώ όλες οι άλλες προθεσµίες είχαν ανασταλεί κανονικά, η τε-
τράµηνη προθεσµία, που αφορούσε τη δίωξή τους, αφέθηκε κατ’
εξαίρεση να τρέξει. Έτσι, µε κλειστά δικαστήρια, έλαβαν αυτά
τα τραπεζικά στελέχη την πολυπόθητη και πιθανότατα συµφω-
νηµένη µε την Κυβέρνηση ασυλία.

Θέλετε, λοιπόν, να µιλήσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
της Κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας για δικαιοσύνη και χθες και
σήµερα και πάντα; Ναι, να µιλήσουµε για δικαιοσύνη. Θέλετε να
µιλήσουµε για παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη και χθες και σήµερα;
Να µιλήσουµε αυτήν τη στιγµή εδώ. Ποιος θα µπορούσε να φαν-
ταστεί επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, Υπουργός παρά τω Πρωθυ-
πουργώ, να κάνει παρέµβαση για µία δίκη που συγκλονίζει το
πανελλήνιο και να παίρνει θέση εναντίον της αγόρευσης της ει-
σαγγελέως εν θερµώ, ενώ η δίκη είναι σε εξέλιξη; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ποιος θα τολµούσε να το κάνει αυτό; Και µετά, αφότου είδε

ότι η παρέµβασή του έπεσε στο κενό, ότι δεν επηρεάστηκαν οι
δικαστές, ότι ξεσηκώθηκε κύµα αγανάκτησης από την κοινή
γνώµη, να δηλώνει ότι όσα εδήλωσε, όσα ανήρτησε στον προ-
σωπικό του λογαριασµό στο διαδίκτυο, ήταν προσωπικές από-
ψεις ενός απλού πολίτη, δεν τις κατέθεσε µε την ιδιότητα του
Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ, µε τη θεσµική του ιδιό-
τητα! Λες και δικαιούται ο Υπουργός -και µάλιστα ένας Υπουργός
που είναι παρά τω Πρωθυπουργώ- να µας λέει ότι σχολιάζει την
επικαιρότητα µε την ιδιότητα του απλού πολίτη και όχι µε τη θε-
σµική του ιδιότητα. Θα µας τρελάνετε τελείως!

Βεβαίως, συνεχίζει να απολαµβάνει της εµπιστοσύνης του
Πρωθυπουργού -αυτό είναι το θέµα, δεν είναι αν διέπραξε ατό-
πηµα- πράγµα το οποίο φανερώνει το πόσο σέβεται τη δικαιο-
σύνη και τις διαδικασίες της ο ίδιος ο Πρωθυπουργός.

Επιτρέψτε µου σε αυτό εδώ το σηµείο -µιας και αναφέρθηκα
στο το τι θα γινόταν αν ένας Υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ έκανε µια τέ-
τοια ανάρτηση- να πω ότι υπήρξε κεντρικό πολιτικό σας σχέδιο
καθ’ όλη τη διάρκεια της διακυβέρνησής µας να δηµιουργήσετε
την εικόνα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι τάχα µια πολιτική δύναµη θεσµικού
αναλφαβητισµού και θεσµικής ανεπάρκειας, όπως λέγατε, ότι
γράφει στα παλιά του τα παπούτσια τους θεσµούς, ότι δεν τους
σέβεται. Προφανώς, δεν σας είχαµε δώσει κανένα δικαίωµα να
το λέτε αυτό, αλλά ήταν η άµυνά σας απέναντι στη διακηρυγµένη
πρόθεσή µας να ανταποκριθούµε στο λαϊκό αίσθηµα, το οποίο
λαϊκό αίσθηµα ήταν αυτό που απαιτούσε δικαιοσύνη, που απαι-
τούσε να αφεθεί η δικαιοσύνη να ανασάνει, να είναι απερίσπαστη
για να αποδοθεί το δίκαιο. 

Αρχίσατε τότε, µε τη βοήθεια φυσικά, γνωστών µέσων ενηµέ-
ρωσης, να µας χρεώνετε, από την πρώτη µέρα, δήθεν αντιθε-
σµικά πολιτικά σχέδια για κάθε δικαστική εξέλιξη, που θα
κατέτεινε στην κάθαρση, στη διαλεύκανση υποθέσεων διαφθο-
ράς. Οποιαδήποτε αποστολή στοιχείου στη δικαιοσύνη βαφτί-

στηκε παρέµβαση, οποιαδήποτε έρευνα θεσµική παρεκτροπή. 
Παρ’ όλα αυτά, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -η Ιστορία

θα το κρίνει αυτό- η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ ήταν αυτή που ανέ-
πτυξε πολιτικές που απελευθέρωσαν τη δικαιοσύνη από µεγάλο
µέρος διαχρονικών της προβληµάτων. Η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
ήταν αυτή -η «θεσµικά αναλφάβητη», όπως τη λέγατε- που άφησε
πίσω της νέους θεσµούς στη δικαιοσύνη µέσω της θέσπισης
νέων θεµελιωδών νοµοθετηµάτων, ιδίως κωδίκων και εµβληµατι-
κών νοµοθετηµάτων για την προστασία των ανθρωπίνων δικαιω-
µάτων. Πρωτοστάτησε στη δηµιουργία νέων θεσµών, όπως η
Ευρωπαϊκή Εισαγγελία. Συνέβαλε καθοριστικά στη στελέχωση,
µετά από χρόνια, των δικαστηρίων και των εισαγγελιών. Ενίσχυσε
την Εθνική Σχολή Δικαστικών Λειτουργών. Και, τέλος, ολοκλή-
ρωσε σηµαντικά έργα ηλεκτρονικής δικαιοσύνης, των οποίων η
αξία φάνηκε, ιδιαίτερα τις µέρες της πανδηµίας. Το κυριότερο
όµως είναι ότι µε την τακτική και ορθολογική διαχείριση των δη-
µόσιων πραγµάτων αφήσαµε πίσω ενισχυµένη την ιδέα της ευ-
θύνης και της ηθικής ακεραιότητας των δικαστικών λειτουργών. 

Από την άλλη, ας συγκρίνει ο ελληνικός λαός τι έχει κάνει η
Κυβέρνηση, των απόντων σήµερα από τη διαδικασία, τους οκτώ
αυτούς µήνες, που είναι στην εξουσία. Η Κυβέρνηση του κ. Μη-
τσοτάκη, λοιπόν, ήταν αυτή η οποία κατηγορούσε, κι εµένα προ-
σωπικά, ότι δεν σέβοµαι τους θεσµούς, επειδή µία πρώην
δικαστικός έγινε νοµικός σύµβουλος στο γραφείο του Πρωθυ-
πουργού και µόλις εξελέγη, δύο πρώην ανώτατοι δικαστικοί έγι-
ναν στελέχη της Κυβέρνησης, όχι σύµβουλοι. Αντιπρόεδρος της
Κυβέρνησης ο ένας και ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης ο άλλος.
Αυτός είναι ο σεβασµός και αυτή είναι η υποκρισία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τώρα που µιλάµε, η Κυβέρνηση καταγγέλλεται ότι βρίσκεται

πίσω από ένα εν εξελίξει πραξικόπηµα στη µεγαλύτερη ένωση
δικαστικών λειτουργών, στην Ένωση Δικαστών και Εισαγγελέων,
αφού µέσω της στάσης του Υπουργού Δικαιοσύνης απέναντι στα
αιτήµατά της έχει η ίδια η Κυβέρνηση προκαλέσει την τεχνητή
καρατόµηση του σηµερινού διοικητικού συµβουλίου, µε στόχο,
µέχρι το νέο δικαστικό έτος, η Ένωση να µείνει σε αναγκαστική
αφωνία, διότι είναι ενοχλητική η φωνή της. Κι αυτό, γιατί είναι η
Ένωση που τόλµησε να καταγγείλει τις αντιδραστικές πολιτικές,
που φέρνει η απούσα σήµερα Κυβέρνηση στις εργασιακές σχέ-
σεις και στα δικαιώµατα των πολιτών. Είναι η ίδια Ένωση, της
οποίας τα διαβήµατα επάνω σε πρακτικά ζητήµατα οργάνωσης
και στελέχωσης των δικαστηρίων, η Κυβέρνηση απαξιώνει συνει-
δητά. 

Βεβαίως, θα έχετε παρατηρήσει ότι ούτε οι καταγγελίες αυτές
ούτε τα διαβήµατα αυτά έτυχαν του ελάχιστου ενδιαφέροντος
των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, σε αντίθεση -σας θυµίζω- µε το
ότι η παραµικρή νύξη επί των ηµερών µας, έβρισκε τεράστιο εν-
διαφέρον και προβολή από τα µέσα ενηµέρωσης. Ήταν το βα-
σικό θέµα στα δελτία των ειδήσεων για ηµέρες. Αλλά, δεν πήγανε
χαµένα, δεν πήγαν τζάµπα 20 εκατοµµύρια για διαφηµιστική προ-
βολή δεξιά και αριστερά, χωρίς λογοδοσία σε µέσα ενηµέρωσης!
Έπιασαν τόπο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η στάση σας, όµως, αυτή τόσο απέναντι στην αξία του πλου-

ραλισµού, όσο και απέναντι στην αρχή της δικαιοσύνης και της
ελεύθερης βούλησης των δικαστών, είναι µια στάση που προ-
σβάλλει την ίδια τη δηµοκρατία και τέτοιου είδους µεθοδεύσεις
δεν τις συναντά κάνεις εύκολα σε καµµία ευρωπαϊκή χώρα. Μπο-
ρούµε να συγκρίνουµε τέτοιες µεθοδεύσεις µόνο µε παρόµοιες
που γίνονται σε χώρες, που έχουν στοχοποιηθεί για το έλλειµµα
δηµοκρατίας στην Ευρώπη, όπως η Πολωνία ή η Ουγγαρία του
κ. Όρµπαν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το έχω ξαναπεί από αυτό εδώ το
Βήµα: Με την κρίση, που µας βρήκε τις µέρες αυτές, τις µέρες
της πανδηµίας, δεν κινδυνεύουν µονάχα οι άνθρωποι και η υγεία
τους, δεν κινδυνεύουν µονάχα η εργασία και η οικονοµία, η κοι-
νωνική συνοχή. Κινδυνεύουν και οι θεσµοί. Έχω επανειληµµένα
τονίσει την ανάγκη να µην επιτρέψουµε να µπει η ίδια η δηµο-
κρατία µας σε καραντίνα. Η δηµοκρατία µας βρίσκεται ήδη, µε
την κρίση αυτή, µπροστά σε µεγάλες απειλές και σε µεγάλους
κινδύνους. Η πιθανότητα να βρεθεί η χώρα µπροστά σε µία νέα
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περιπέτεια πολύ µεγάλης ύφεσης και λιτότητας ενδέχεται να χτυ-
πήσει καίρια και τις υπηρεσίες της δικαιοσύνης, διότι σε µία τέ-
τοια περίοδο η δικαιοσύνη έχει πολλά σοβαρά έργα να επιτε-
λέσει, µαχόµενη να µην επικρατήσουν νέες ανισότητες και αδι-
κίες εις βάρος των αδύναµων και εκ µέρους των ισχυρών και εκ
µέρους της κατεστηµένης στη χώρα µας διαπλοκής, πολιτικής
και οικονοµικής εξουσίας.

Η Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη, του απόντος και σήµερα
Πρωθυπουργού από το Κοινοβούλιο και των απόντων Υπουργών
του, έχει φανεί ότι δεν µπορεί να υπηρετήσει και δεν θέλει να
υπηρετήσει αυτούς τους σκοπούς της δικαιοσύνης, γιατί δεν την
θέλει ως έναν ανεξάρτητο θεσµό, αλλά ως έναν ελεγχόµενο
θεσµό, ως ένα παίγνιο, απαξιώνοντάς την µάλιστα, απαξιώνοντας
διαδικασίες απονοµής της, ακόµα και αυτή τη διαδικασία απονο-
µής δικαιοσύνης που, κατά το Σύνταγµα, έχει αναλάβει η ίδια η
Βουλή.

Απόδειξη της απαξίωσης είναι και η απουσία, απόδειξη της
απαξίωσης είναι και η πρωτοφανής αυτή διαδικασία διεύρυνσης
κατηγορητηρίου.

Η πρόταση, λοιπόν, αυτή σήµερα, η διεύρυνση του κατηγορη-
τηρίου, κατ’ εµάς, είναι άλλη µια απόδειξη εργαλειοποίησης της
θεσµικής διαδικασίας, προκειµένου να πετύχετε προειληµµένες,
προαποφασισµένες πολιτικές σκοπιµότητες. Ταυτόχρονα, όµως,
όπως τόνισα εξαρχής, είναι και η απόδειξη της αποτυχίας σας.
Είναι το απόλυτο φιάσκο του αφηγήµατός σας περί δήθεν
σκευωρίας στην υπόθεση «NOVARTIS», είναι το φιάσκο της ίδιας
της προανακριτικής διαδικασίας που διεξάγεται.

Στη νοµιµοποίηση αυτού του φιάσκου εµείς δεν πρόκειται να
συµβάλουµε. Θα σας αφήσουµε αύριο να αναλάβετε µόνοι σας
την ευθύνη στη διαδικασία της ψηφοφορίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτή είναι η δική µας απάντηση στον ευτελισµό των έως τώρα

διαδικασιών και στην περαιτέρω εµπλοκή της δικαιοσύνης σε το-
ξικούς µικροπολιτικούς σχεδιασµούς.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκρο-

τούν ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Να ετοιµάζεται να

προσέλθει στο Βήµα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Μπουγάς, Βουλευτής Φωκίδος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρό-
εδρος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ. Τσίπρας, ξεκίνησε
την οµιλία του, ρωτώντας τι θέλει να µας πει ο κ. Μητσοτάκης
και η Κυβέρνηση µε τα άδεια έδρανα.

Την απάντηση στον κ. Τσίπρα τη δίνει το ίδιο το Σύνταγµα, τη
δίνει το άρθρο 86 του Συντάγµατος, το οποίο, αν κάνατε τον
κόπο να υπενθυµίσετε στον Αρχηγό σας, κύριοι συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ, θα βλέπατε ότι µόνο η Βουλή είναι αρµόδια να εκκινήσει
ποινική δίωξη σε βάρος Υπουργών ή Υφυπουργών.

Κατά συνέπεια ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνηση θέλει να σας
πει ότι σέβεται απόλυτα το Σύνταγµα και την κοινοβουλευτική
διαδικασία.

Το ερώτηµα, όµως, δεν είναι τι θέλει να πει ο Πρωθυπουργός
και η Κυβέρνηση. Το ερώτηµα, µετά από την οµιλία του κ. Τσί-
πρα, είναι τι θέλει να πει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Όλοι όσοι παρακολουθήσαµε τη σηµερινή οµιλία περι-
µέναµε να υπερασπιστεί τον κ. Παπαγγελόπουλο. Δεν το έπραξε.
Περιµέναµε να µιλήσει συγκεκριµένα για τα δήθεν λάθη, τις πα-
ραλείψεις και τις ακυρότητες της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επι-
τροπής. Δεν το έκανε. Αντ’ αυτού, µίλησε γενικά για τη δικαιο-
σύνη και επανέλαβε αφηρηµένα όσα µέχρι τώρα έχει πει για τη
γενική κυβερνητική πολιτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καθήκον της Ειδικής Κοινοβου-
λευτικής Επιτροπής είναι, όπως γνωρίζετε, η διερεύνηση ενδε-
χόµενων παρεµβάσεων στη δικαιοσύνη από την προηγούµενη
κυβέρνηση, µε εκτελεστικό βραχίονα τον πρώην Αναπληρωτή
Υπουργό Δικαιοσύνης, τον κ. Παπαγγελόπουλο. Στόχος των πα-
ρεµβάσεων αυτών η χειραγώγησή της, ώστε δικαστικοί και ει-
σαγγελικοί λειτουργοί, κατά παράβαση του καθήκοντός τους, να
προβούν-χωρίς στοιχεία-σε διώξεις σε βάρος δέκα συγκεκριµέ-
νων πολιτικών προσώπων, που είχαν προσεκτικά και µεθοδικά

προεπιλεγεί από την προηγούµενη κυβέρνηση.
Η επιτροπή, υπενθυµίζω στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντι-

πολίτευσης και στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, λειτουργεί ως
συλλογικός εισαγγελέας. Η ιδιότυπη αυτή λειτουργία της επιβάλ-
λει, µεταξύ άλλων, αφ’ ενός, τη συλλογική άσκηση των καθηκόν-
των και εξουσιών της, αφ’ ετέρου, επιβάλλει την υποβολή κάθε
µέλους της επιτροπής στους περιορισµούς, τα κωλύµατα και τις
εξαιρέσεις που αφορούν τους δικαστικούς λειτουργούς και τους
ανακριτικούς υπαλλήλους, όπως αυτά καθορίζονται από τον
νόµο.

Αυτά τα λέω, για να µην σπεύδετε επιπόλαια να µιλάτε για ακυ-
ρότητες της διαδικασίας.

Η επιτροπή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εργάστηκε και ερ-
γάζεται µεθοδικά, τηρεί πιστά το γράµµα και ακολουθεί το
πνεύµα του Κανονισµού της Βουλής και του νόµου. Λαµβάνει τις
αποφάσεις της δηµοκρατικά, µε βάση την αρχή της πλειοψηφίας,
µετά από εξαντλητικό διάλογο, στον οποίο διατυπώνονται όλες
οι απόψεις των µελών της. Οι οριακές -θυµίζω- και αµφίρροπες
καταστάσεις και τα καινοφανή ζητήµατα, τα οποία κλήθηκε να
αντιµετωπίσει, κρίθηκαν µε βάση την αρχή της νοµιµότητας, ακο-
λουθώντας γνωµοδοτήσεις του Επιστηµονικού Συµβουλίου, που
είχαν εκδοθεί για όµοιες περιπτώσεις ή ad hoc προκαλέσαµε,
όπως η απόφαση για τη διεύρυνση του κατηγορητηρίου.

Μεταξύ περισσοτέρων απόψεων υιοθετήθηκε η ευνοϊκότερη
για τον ελεγχόµενο, όπως στο ζήτηµα της εξέτασης των µαρτύ-
ρων µε πλασµατική ονοµασία. Δεχθήκαµε, υπενθυµίζω, να εξε-
τάσουµε τους µάρτυρες µε αλλοίωση της φωνής, χωρίς να
δούµε το πρόσωπό τους, κάτι το οποίο δεν έγινε, όταν εξετάστη-
καν ενώπιον του αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου. Σταθήκαµε
εµπόδιο σε αυτούς που επιχείρησαν να παρακωλύσουν τις ερ-
γασίες της επιτροπής ή να µαταιώσουν κρίσιµες για την εξεύ-
ρεση της αλήθειας ανακριτικές πράξεις. Αποκρούσαµε ακραία
αντικοινοβουλευτικές συµπεριφορές, άρνηση συµµόρφωσης
Βουλευτών στις αποφάσεις της επιτροπής που είχαν ληφθεί µε
µεγάλη πλειοψηφία και απαντήσαµε µε ευπρέπεια, µε νοµικά και
κοινοβουλευτικά επιχειρήµατα σε ύβρεις και προπηλακισµούς.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Αποτρέψαµε έτσι την απόπειρα ορισµένων να αποµειώσουν το
κύρος της επιτροπής για να µπορέσουν να την απονοµιµοποι-
ήσουν και να αµφισβητήσουν τα συµπεράσµατα και τις αποφά-
σεις της για την ουσία της ερευνώµενης υπόθεσης. Από την
πρώτη συνεδρίαση, δείξαµε την αποφασιστικότητά µας να ανα-
ζητήσουµε την αλήθεια και φωτίσαµε κρίσιµες πτυχές της υπό-
θεσης που µέχρι τότε, σας υπενθυµίζω, δεν είχε αγγίξει η
δικαιοσύνη. Εξετάσαµε πρόσωπα, τα οποία διαδραµάτισαν κρί-
σιµο ρόλο στην υπόθεση «NOVARTIS», που έδωσαν σηµαντικές
και κρίσιµες πληροφορίες και έγγραφα. Δεν επιτρέψαµε να φι-
µωθούν µάρτυρες και δώσαµε σε όλους την δικονοµική δυνατό-
τητα να καταθέσουν τα γεγονότα. Εµποδίσαµε τη διαστρέβλωση
της αλήθειας µε τη διαρροή αναληθών πληροφοριών. Δεν διστά-
σαµε να καταγγείλουµε συµπεριφορές που αποσκοπούν στην
παρεµπόδιση του έργου της επιτροπής, όπως η άρνηση της Ει-
σαγγελέως Διαφθοράς να µας χορηγήσει κρίσιµα για την έρευνα
της υπόθεσης έγγραφα.

Και βέβαια, µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, κανένα άλλο κόµµα δεν κατήγγειλε
ακυρότητες.

Όταν, όµως, µιλάτε για ακρότητες, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, χρήσιµο είναι και θα πρέπει να προσδιορίζετε και να µας
λέτε ποιες είναι αυτές τάχα οι ακυρότητες, σε ποιο άρθρο του
Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας αντιβαίνουν οι µέχρι σήµερα ενέρ-
γειες της επιτροπής και προκαλούν ακυρότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εταιρεία «NOVARTIS» φέρεται
να µετήλθε αθέµιτες πρακτικές, στις οποίες µετείχαν ιατροί και
στελέχη της, µε σκοπό κυρίως, την επιθετική προώθηση των προ-
ϊόντων της. Καθήκον της εισαγγελίας ήταν ο έλεγχος αυτών των
υποθέσεων, ώστε αφενός να τιµωρηθούν οι υπαίτιοι, αφετέρου
και κυρίως -το επισηµαίνω αυτό- να δυνηθεί το ελληνικό δηµόσιο
να «επιβάλει» και εισπράξει πρόστιµα και διοικητικές ποινές.

Μέχρι σήµερα, ερωτώ, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, που εί-
χατε κάνει και εξεταστικές επιτροπές για το σκοπό αυτό, τι συ-
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νέβη; Απολύτως τίποτα, µε µεγάλη πιθανότητα -και τονίζω τη
λέξη «πιθανότητα»- τα βασικά αδικήµατα να έχουν υποπέσει σε
παραγραφή, µε ευθύνη όσων µέχρι σήµερα χειρίστηκαν τις αν-
τίστοιχες υποθέσεις και ο χειρισµός τους έγινε στα χρόνια που
είχε την ευθύνη διακυβέρνησης του τόπου ο ΣΥΡΙΖΑ, η δική σας
παράταξη. Οι διωκτικές αρχές δεν έχουν στοιχειοθετήσει, µέχρι
σήµερα, συµπεριφορά παράνοµη ή αθέµιτη της εταιρείας, έτσι
ώστε να µπορέσει το ελληνικό δηµόσιο να στραφεί εναντίον της
και να εισπράξει πρόστιµα. 

Εποµένως όλα αυτά, για τα οποία εσείς µας κατηγορείτε, θα
πρέπει τα ερωτήµατα που απευθύνετε σήµερα στην πολιτική
πλειοψηφία, να τα απευθύνετε στο δικό σας Κόµµα, κύριοι συ-
νάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς γιατί δεν µπορέσατε εγκαίρως να
ελέγξετε την εταιρεία στις αθέµιτες πρακτικές; Γιατί δεν κατα-
φέρατε να επιβάλετε τα πρόστιµα; Γιατί δεν µπορέσατε να ει-
σπράξετε τις διοικητικές ποινές, που θα δικαιούτο το ελληνικό
δηµόσιο και τις αποζηµιώσεις;

Ο εισαγγελικός έλεγχος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και
αυτή είναι η απάντηση,- περιορίστηκε σχεδόν αποκλειστικά στην
ανεύρεση ευθυνών δέκα πολιτικών προσώπων µε στόχο την πο-
λιτική τους εξόντωση και την φθορά των κοµµάτων που ανήκουν,
µε απώτερο σκοπό να µπορέσει ο ΣΥΡΙΖΑ να κερδίσει τις προ-
ηγούµενες εκλογές. Αυτή λοιπόν είναι η αιτία. Αυτή είναι η απάν-
τηση στα ερωτήµατα που θέσατε.

Ο όλος σχεδιασµός είχε, προφανώς, πολιτική καθοδήγηση.
Καθήκον της επιτροπής είναι η έρευνα τυχόν εµπλοκής πολιτι-
κών, εισαγγελικών λειτουργών, δηµόσιων αξιωµατούχων και
άλλων προσώπων στο σχεδιασµό αυτό. Ο ΣΥΡΙΖΑ και οι Βουλευ-
τές του, θυµίζω στήριζαν τις κατηγορίες σε βάρος των πολιτικών
τους αντιπάλων σε έγγραφα του FBI, στις καταθέσεις των µαρ-
τύρων που είχαν εξεταστεί από τις αµερικανικές υπηρεσίες και
στις καταθέσεις των προστατευόµενων µαρτύρων. Όσοι είχαν
παρακολουθήσει τη συνεδρίαση του Οκτωβρίου θα θυµούνται
ότι η µόνιµη επωδός των συναδέλφων του ΣΥΡΙΖΑ, που πήραν
τον λόγο, ήταν: «Το FBI, οι προστατευόµενοι µάρτυρες και η –
δήθεν- έρευνα στην Αµερική». Πόσο σοβαρά όµως, µπορεί να
είναι αυτά τα επιχειρήµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν
λέω, προκύψει από την έρευνα ότι τα έγγραφα του FBI στηρίζον-
ται στις καταθέσεις των µαρτύρων που προσδοκούν οικονοµικό
όφελος; Ότι υπάρχουν και άλλα έγγραφα που απεκρύβησαν από
τη Βουλή και την επιτροπή, τα οποία αναιρούν το περιεχόµενο
των εγγράφων που έχουµε στη διάθεσή µας και σκοπίµως είχαν
διοχετευθεί; Ότι οι µάρτυρες που εξετάστηκαν στην Αµερική
είναι ενδεχοµένως οι ίδιοι µάρτυρες που εξετάστηκαν και στη
χώρα µας, µε πλασµατική ονοµασία; Ότι οι προστατευόµενοι
µάρτυρες είχαν άµεση εµπλοκή στην υπόθεση «NOVARTIS»,
εξαρτούσαν οικονοµικό όφελος από την έκβαση της υπόθεσης
και παράνοµα έλαβαν καθεστώς προστασίας;

Και για να µην νοµίζετε ότι αυτά είναι µόνο δικά µου συµπερά-
σµατα που µπορεί να προκύπτουν από το αποδεικτικό υλικό, ο
ίδιος, ο κ. Λάππας, ως εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, σήµερα είπε ότι
έχει την βάσιµη υποψία -αν θυµάµαι καλά τα λόγια του- ότι είναι
πρώην και νυν στελέχη της «NOVARTIS» οι προστατευόµενοι
µάρτυρες.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Εγώ είπα ότι… (Δεν ακούστηκε)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Και αν, κύριοι συνάδελφοι, προκύψει

από το αποδεικτικό υλικό ότι ασκήθηκαν πιέσεις σε πρόσωπα
«κλειδιά» της υπόθεσης να καταθέσουν σε βάρος πολιτικών προ-
σώπων και όταν αυτά αρνήθηκαν, τότε αντιµετώπισαν σοβαρό-
τατες κατηγορίες και από προστατευόµενοι µάρτυρες βρέθηκαν
κατηγορούµενοι; Τι λέτε, υπάρχει υπόβαθρο στην υπόθεση «NO-
VARTIS»; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Αν έχουν συµβεί όλα αυτά περνάει από το µυαλό σας, κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ότι ενδεχοµένως και εσείς να έχετε συµ-
πράξει στην εξαπάτηση; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Κάνετε και σε εµάς µια µήνυση να τε-
λειώνουµε!

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τον

έλεγχο των ενδεχόµενων ποινικών ευθυνών στην υπόθεση «NO-
VARTIS» προέκυψαν καταγγελίες σε βάρος του ερευνώµενου,
πρώην Υπουργού Δικαιοσύνης και άλλων προσώπων, για αθέµι-
τες παρεµβάσεις στο έργο της δικαιοσύνης. Τα πραγµατικά πε-
ριστατικά που συγκροτούν την πρόταση τα κατέθεσαν κατά
τρόπο συγκεκριµένο ανώτεροι και ανώτατοι δικαστικοί λειτουρ-
γοί, η αξιοπιστία των οποίων δεν αµφισβητήθηκε σοβαρά από κα-
νέναν. Πολύ περισσότερο -και αυτό θέλω να το προσέξετε- ου-
δείς απέδωσε κάποιο κίνητρο σε αυτούς τους εισαγγελικούς λει-
τουργούς για να στραφούν εναντίον ενός πρώην Υπουργού Ανα-
πληρωτή Δικαιοσύνης. Δεν φαίνεται, λοιπόν, να έχουν κανένα
απολύτως λόγο να καταθέσουν σοβαρότατα εγκλήµατα σε
βάρος ενός πρώην Υπουργού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Πολλοί µάλιστα από τους εισαγγελικούς λειτουργούς διατη-
ρούσαν πολύ καλές έως φιλικές σχέσεις µε τον κ. Παπαγγελό-
πουλο. Όλοι οι µάρτυρες περιέγραψαν έναν συγκεκριµένο τρόπο
εγκληµατικής δράσης. Συγκεκριµένα, ο κ. Παπαγγελόπουλος φέ-
ρεται να διοχέτευε δηµοσιεύµατα συγκεκριµένων δηµοσιογρά-
φων σε βάρος φυσικών προσώπων που ήθελε να στοχοποιήσει
και εν συνεχεία, χρησιµοποιούσε τα δηµοσιεύµατα αυτά απο-
στέλλοντάς τα σε εισαγγελικούς λειτουργούς, προκειµένου να
διενεργούνται σε βάρος των ατόµων που στοχοποιούσε, προκα-
ταρκτικές εξετάσεις. Φέρεται µάλιστα, να διοχέτευε δηµοσιεύ-
µατα σε βάρος ακόµη και πρώην συναδέλφων των εισαγγελικών
λειτουργών, που δεν δέχονταν να πειθαρχήσουν στις κατευθύν-
σεις τις οποίες έδινε, προκειµένου να προβούν σε παράνοµες
πράξεις και εν συνεχεία, να διενεργούνται σε βάρος τους πει-
θαρχικές διώξεις και να κάµπτεται έτσι η αντίστασή τους.

Η συγκεκριµένη τακτική είχε κατατεθεί από τον αντεισαγγελέα
του Αρείου Πάγου, κ. Αγγελή και την Αντεισαγγελέα Εφετών, κ.
Ράικου, για την υπόθεση της «NOVARTIS». Διαφαίνεται, όµως,
ότι επεκτάθηκε και σε άλλες υποθέσεις που είχαν σοβαρές πολι-
τικές προεκτάσεις και µεγάλο οικονοµικό αντικείµενο. Σε όλες
τις περιπτώσεις, οι εισαγγελικοί λειτουργοί που αρνούνταν να
συµµορφωθούν προς τις υποδείξεις Παπαγγελοπούλου αντιµε-
τώπιζαν βαρύτατες πειθαρχικές διώξεις, υπηρεσιακή και προσω-
πική διαπόµπευση από συγκεκριµένα µέσα ενηµέρωσης, που
κατονοµάστηκαν από αυτούς. Σε µία περίπτωση µάλιστα, Εισαγ-
γελέως υπήρξε τροµοκρατική ενέργεια σε βάρος της. Λίγο πριν,
αναιτιολόγητα, είχε αφαιρεθεί η προσωπική της φρουρά, την
οποία είχε επί χρόνια.

Ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης φέρεται επί-
σης ότι παρενέβαινε µε δηµόσιες δηλώσεις του είτε προς υπο-
στήριξη, όπως συνέβη στην περίπτωση των Εισαγγελέων που
είχαν µεταβεί στο Παρίσι για να εξετάσουν τον Φαλτσιανί- τους
οποίους, φιλικά προς αυτόν µέσα, εµφάνιζαν σαν την χρυσή
οµάδα και τα παιδιά του Παπαγγελόπουλου στην δικαιοσύνη,-
είτε σε βάρος ενοχλητικών και απείθαρχων σε αυτόν Εισαγγε-
λέων, όπως συνέβη στην υπόθεση Τσατάνη. Όλα τα σχετικά δη-
µοσιεύµατα των Εφηµερίδων αποτελούν αποδεικτικό υλικό της
Προανακριτικής Επιτροπής και βεβαίως θα τεθούν στην διάθεσή
οποιουδήποτε πρέπει να έχει πρόσβαση σε αυτά.

Για πρώτη φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέντε ανώτα-
τοι δικαστικοί λειτουργοί, τέσσερις εκ των οποίων εν ενεργεία,
µε άριστα βιογραφικά, που έχουν υπηρετήσει σε νευραλγικές και
εµπιστευτικές θέσεις και έχουν χειριστεί σηµαντικότατες υποθέ-
σεις καταθέτουν µε παρρησία απροκάλυπτες παρεµβάσεις του
πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης στο έργο τους. Αυτά
θα έπρεπε, τουλάχιστον, να προβληµατίσουν τους συναδέλφους
του ΣΥΡΙΖΑ. Αντί να στοχοποιείτε, κύριοι συνάδελφοι της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, µε τις ίδιες µεθόδους και µε τα ίδια
µέσα που φέρεται ότι στοχοποιήθηκαν από τον Υπουργό σας και
την Κυβέρνησή σας, τους εισαγγελικούς λειτουργούς, οφείλατε
να αναρωτηθείτε τι συνέβη, ώστε σε κάθε περίπτωση να έχετε
το ελαφρυντικό της άγνοιας. 

Επιλέξατε όµως, να ταυτιστείτε, ακόµη µία φορά, µε τον ελεγ-
χόµενο, µε ό,τι αυτό σηµαίνει για το σύνολο της πρώην Κυβέρ-
νησης και τον τότε Πρωθυπουργό. Τα στοιχεία που συγκροτούν
την δικογραφία που έχει σχηµατιστεί από την Επιτροπή είναι συγ-
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κλονιστικά. Όσα καταθέτουν οι Εισαγγελείς δύσκολα πιστεύει
κανείς ότι µπορεί να συνέβησαν σε ένα Κράτος Δικαίου, µέλους
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του Συµβουλίου της Ευρώπης.

Συγκλονιστικά, επίσης, είναι όσα κατέθεσε ο µάρτυς Μιωνή,
στην κατάθεση του οποίου γίνεται µερική αναφορά στην πρό-
ταση, όπου περιγράφει την ίδια ακριβώς µεθοδολογία παρεµβά-
σεων και πιέσεων, δίδει όµως µια άλλη εγκληµατική παράµετρο
των εκβιασµών και των οικονοµικών συναλλαγών που ανενδοί-
αστα γίνονταν ακόµη και µέσα στο Μέγαρο Μαξίµου, παρουσία
και άλλου Υπουργού της Κυβέρνησης. 

Έτσι, η υπόθεση λαµβάνει µια άλλη διάσταση. Ενώ µέχρι σή-
µερα η ειδοποιός διαφορά της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτρο-
πής µε τις προηγούµενες ήταν ότι δεν εξετάζει οικονοµικά
σκάνδαλα, αλλά ενδεχόµενες παρεµβάσεις της εκτελεστικής στη
δικαστική εξουσία, εφόσον αποφασιστεί σύµφωνα µε την πρό-
ταση η διεύρυνση του κατηγορητηρίου, αυτό πλέον δεν ισχύει,
διότι τα νέα αδικήµατα φέρεται ότι τελέστηκαν και µε σκοπό το
παράνοµο όφελος. 

Όσα διαλαµβάνονται στην πρόταση, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αποτελούν ισχυρές ενδείξεις, οι οποίες πιθανολογούν
σοβαρά την τέλεση των εγκληµάτων που αναφέρονται στην πρό-
ταση, επιβεβαιώνονται από αξιόπιστες καταθέσεις και όχι µόνο
δεν κλονίζονται, τουναντίον ενισχύονται και επιρρωνύονται από
άλλα στοιχεία, αλλά –προσέξτε- και την χρονική αλληλουχία των
πραγµάτων. 

Αυτά τα στοιχεία, κύριοι συνάδελφοι, δίνουν δυστυχώς εικόνα
σήψης και θεσµικής παρακµής της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ, απόπειρα ελέγχου της δικαιοσύνης µε σιδηρά πυγµή από
την πρώην κυβέρνηση, µε κατάλυση της συνταγµατικής ανεξαρ-
τησίας των λειτουργιών του πολιτεύµατος, λειτουργία παραδι-
καστικού και παρακρατικούς συστήµατος, εν είδει «δοµηµένης
οµάδας» µε συγκεκριµένους ρόλους και σκοπό τη διάπραξη αδι-
κηµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πολιτικός βίος δεν µπορεί να
στιγµατίζεται από τις από τις δυσώδεις αυτές υποθέσεις. Η Ελ-
ληνική Δηµοκρατία δεν µπορεί να βαρύνεται µε αυτό το άγος.
Έχουµε καθήκον να φωτίσουµε κάθε πτυχή ενός σκοτεινού πα-
ρελθόντος. Η Βουλή πρέπει να δώσει την άδεια η επιτροπή να
διερευνήσει και τα νέα αδικήµατα. 

Αποδείξαµε ότι έχουµε πλήρη επίγνωση του καθήκοντος που
µας έχει ανατεθεί. Η τεκµηρίωση των αποφάσεων της επιτροπής
γίνεται και θα εξακολουθήσει να γίνεται µε βάση αποκλειστικά
τα στοιχεία της δικογραφίας µέσα από µια διαδικασία, που µόνο
κακόπιστοι και ιδιοτελείς επιχειρούν να υποβαθµίσουν. Είµαστε
αποφασισµένοι, στο πλαίσιο των αποφάσεων της Ολοµέλειας
της Βουλής, να ερευνήσουµε µε σύνεση, ψυχραιµία αλλά και
τόλµη κάθε πτυχή της υπόθεσης Παπαγγελόπουλου, για να δια-
πιστώσουµε τι πραγµατικά συνέβη, τηρώντας πιστά το νόµο και
τις θεµελιώδεις αρχές του Ποινικού Δικαίου µας. Μόνο εάν πραγ-
µατικά µάθουµε τι συνέβη, θα µπορέσουµε να θωρακίσουµε τους
θεσµούς, ώστε να µην συµβούν ξανά εκτροπές.

Η δηµοκρατία δεν εκδικείται. Δικαιώνει τα θύµατα και τιµωρεί
τους δράστες. Σε αυτό θα συµβάλλει η αυριανή µας απόφαση.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όταν ετοιµαστεί το

Βήµα, καλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κινήµατος Αλ-
λαγής τον κ. Λοβέρδο να πάρει τον λόγο.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, σήµερα δεν βρισκόµαστε στο τέλος της αρχής.
Έχουν περάσει µήνες και χρόνια από τότε που προέκυψαν τα γε-
γονότα του Φεβρουαρίου του 2018. Τώρα, βρισκόµαστε στην
αρχή του τέλους, γιατί ο ζοφερός ρόλος ενός πρώην αναπλη-
ρωτή Υπουργού κυβερνήσεων ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ έχει αποκαλυ-
φθεί, όχι στην ολότητά του, αλλά σε µεγάλο µέρος του. 

Σκοτεινή υπόθεση. Ο εισηγητής της παράταξής µας, του Κινή-
µατος Αλλαγής, ο κ. Κεγκέρογλου, καθώς και η Ευαγγελία Λια-
κούλη, µέλη και οι δύο της επιτροπής ποινικής προκαταρκτικής
εξέτασης, αυτήκοοι και αυτόπτες µάρτυρες της λειτουργίας
αυτής της επιτροπής, ήταν ξεκάθαροι και σαφείς, όπως σαφείς

ήταν κι όλοι οι άλλοι εισηγητές µέχρι στιγµής: και εκείνοι που θέ-
λουν να διαλευκανθεί η σκευωρία και να µην επαναληφθεί κάτι
τέτοιο και εκείνοι που δεν το θέλουν αυτό και εκείνοι που µε ανά-
λυση λάθους αποχωρούν και εκείνος –ένας- που ανέλαβε τον
άχαρο ρόλο του υπερασπιστή της συµµορίας.

Οι καταθέσεις των µαρτύρων αποκαλύπτουν το εύρος της πα-
ρανοµίας, το µέγεθός της και συγχρόνως, καθιστούν και πολιτικά
και νοµικά επιβεβληµένη τη διεύρυνση της διεξαγόµενης προκα-
ταρκτικής εξέτασης. Η έκταση της παρανοµίας, κυρίες και κύ-
ριοι, δεν αποκαλύπτεται από ανώνυµες ψευδείς µαρτυρίες κου-
κουλοφόρων. Δεν έχουν οι µάρτυρες αυτής της διαδικασίας την
προστασία της κουκούλας. Ενόρκως, µε τα ονόµατά τους απο-
καλύπτουν αυτά που γνωρίζουν. Κανονικές, δηλαδή, καταθέσεις.
Όσα µαρτυρεί ο κ. Κεγκέρογλου αλλά και ο εισηγητής της ση-
µερινής κυβερνητικής πλειοψηφίας, αυτά που κατατέθηκαν, που
οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες τα είδαν µέσα από µία θεσµική δια-
δικασία, χωρίς τα πρακτικά να γίνονται φέιγ βολάν, όλοι συνηγο-
ρούν ότι έχουµε µπροστά µας κάτι ανατριχιαστικό και αποκρου-
στικό. 

Κυρίες και κύριοι, ήµουν από την πρώτη µέρα σαφής. Είχα την
ένταση βεβαίως των πρώτων εβδοµάδων. Δεν υπάρχει αµφιβο-
λία. Αλλά, µίλησα για συµµορία. Μου έλεγαν ότι ίσως και να
υπερβάλλω. Έλεγα ότι δεν υπερβάλλω. Σήµερα δεν έχουµε ολο-
κληρώσει. Έχουµε ακόµη µπροστά µας κάποιες εβδοµάδες. Θα
δούµε. Πάντως, φαίνεται πως υπάρχει ο “don”, υπάρχουν οι
άλλοι κάτω από αυτόν, οι “caporegime”, όπως τους έλεγαν, και
τα εκτελεστικά όργανα που εκτελούν συµβόλαια πολιτικού ,οικο-
νοµικού και προσωπικού θανάτου. Αυτή ήταν η λογική και η
δράση της συµµορίας. Όταν µου έλεγαν «µήπως είσαι υπερβο-
λικός;», έλεγα «όχι, θα αποκαλυφθούν αυτά, απλώς χρειάζεται
χρόνος.». Φαινόταν, ότι το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα, του
τότε και του νυν, έχει παραβιαστεί από τη δράση αυτών των αν-
θρώπων. 

Επιτρέψτε µου, επειδή άκουσα µε πάρα πολύ προσοχή, παρότι
ήµουν στις Ηνωµένες Πολιτείες, τον Αναπληρωτή Υπουργό, που
σήµερα διερευνάται να βγαίνει από το Μέγαρο Μαξίµου και τον
άκουσα να λέει όχι αυτό που έχει παρατηρηθεί ευρέως, ότι πρό-
κειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο -αυτά τα έχουµε πει χίλιες
φορές- το άλλο στο τέλος, ότι τα κόµµατα πρέπει να κάνουν την
αυτοκάθαρσή τους, αυτό αποκάλυψε ποια ήταν η πολιτική τους
πρόθεση. Αυτό απεκάλυψε εν τη αφελεία του. Προφανώς, εξο-
µολογήθηκε αυτό το οποίο είχε οργανώσει. Συµµετείχε στην ορ-
γάνωση; Το προσέφερε στο κόµµα του, στο κόµµα το οποίο
συνεργαζόταν, δηλαδή τους ΑΝΕΛ και το ΣΥΡΙΖΑ; Δεν το ξέρω.
Ξέρω, όµως, ότι πέντε ανώτατοι δικαστικοί λειτουργοί, όπως είπε
ο κ. Μπούγας µόλις πριν, τέσσερις εν ενεργεία µάλιστα από αυ-
τούς, έχουν καταθέσει µε άµεσο και απόλυτο λόγο γνώσεως και
πολύ ισχυρή αξιοπιστία όσα γνωρίζουν.

Επιπλέον, κυρίες και κύριοι, το άκουγα. Προειδοποιούσαν ότι
υπάρχει και ένας ιδιώτης που θα έρθει -αναφερόµουν στον κ.
Σάµπυ Μιωνή, µάλιστα, δεν έλεγα και σωστά το όνοµά του, δεν
τον ήξερα τον άνθρωπο- και θα καταγγείλει, όπως άκουγα, ωµό
εκβιασµό σε βάρος του, µε τη λογική «πλήρωσε αδρά για να
απαλλαγείς από ποινικές και άλλες διώξεις». Modus operandi
µιας συµµορίας κατά το 187 του Ποινικού Κώδικα! 

Ο στόχος ήταν προφανής. Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ είχε
αποτύχει παντού και έπρεπε να κρατηθεί. Μάλιστα είχε αποτύχει
στις υποσχέσεις της. Έπρεπε να κρατηθεί από τις εκλογές του
Σεπτεµβρίου του 2015 και τα επόµενα χρόνια. Με αυτά που
έχουν κατατεθεί δεν υπάρχει περιθώριο για αµφιβολία. 

Υπήρξε ένας Αναπληρωτής Υπουργός µε αρµοδιότητα τη «δια-
φθορά», που είχε κατορθώσει να χειραγωγεί εισαγγελικούς λει-
τουργούς, ώστε να ασκούν διώξεις, να διατάσσουν ελέγχους ή
να µην ασκούν διώξεις -δηλαδή από την ανάποδη η κατάχρηση
εξουσίας- και αποσκοπούσε σε πολιτικά οφέλη υπέρ της κυβέρ-
νησης. Αυτό προσέφερε και απ’ ό,τι φαίνεται -και πρέπει να ερευ-
νηθεί- και κάποια χρήµατα για τον ίδιο; Δεν γνωρίζω. Για τρίτους;
Έτσι φαίνεται, έτσι λέγεται, έτσι κατατίθεται ενόρκως. Αυτά πρέ-
πει να ερευνηθούν. 

Δεν υπάρχει λογικός άνθρωπος που να ακούσει αυτά να κα-
ταγγέλλουν επωνύµως και ενόρκως στην προανακριτική επι-
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τροπή της Βουλής και στη δικαιοσύνη και να λέει «δεν πειράζει,
δεν τα ακούσαµε ή δεν είναι σωστά, δεν είναι σοβαρά», ενώ έχει
δεχτεί ως σοβαρά τα λεγόµενα κουκουλοφόρων. 

Κυρίες και κύριοι, και το 1989 το οποίο το έζησα ως επιστήµο-
νας -δεν είχα ανάµειξη τότε µε την πολιτική- είχε βαρύτερη κα-
τηγορία κατά Πρωθυπουργού εν ενεργεία, αλλά ελαφρότερη
υποδοµή. Δεν υπήρχε αυτό το πράγµα που ζήσαµε αυτούς τους
µήνες µε την αποκάλυψη του παραδικαστικού. Όλα αυτά στο
θερµοκήπιο των ανθέων, των ανθέων του κακού όµως, της προ-
ηγούµενης κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ. 

Δεν µου λέτε, συγγνώµη -µε όλο το θάρρος µιας σχέσης επι-
θετικής, συγκρουσιακής που µπορεί να έχω µε πολλούς και πολ-
λές από εσάς εδώ, αλλά και µε τη δυνατότητα της ανταλλαγής
επιχειρηµάτων- είναι δυνατόν να δέχεται κανείς ότι το Μέγαρο
Μαξίµου, κάποια γραφεία του βέβαια, δεν λέω το γραφείο του
Πρωθυπουργού, έχουν γίνει χώροι για νταραβέρια και για ανταλ-
λαγή παροχών από εδώ και από εκεί; 

Και µια τελευταία επισήµανση επ’ αυτού, γιατί δεν θέλω να πε-
ράσει απαρατήρητη. Άλλαξαν τέσσερις Υπουργοί Δικαιοσύνης.
Τους έζησα εγώ. Τέσσερις Υπουργοί Δικαιοσύνης! Ο Υπουργός
Δικαιοσύνης κατά της Διαφθοράς κ. Νικολούδης, ο Υπουργός Δι-
καιοσύνης καθηγητής κ. Παρασκευόπουλος, ο Υπουργός Δικαιο-
σύνης κ. Κοντονής και ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Καλογήρου.
Όλοι αυτοί άλλαζαν, κοινό παρονοµαστή είχαν έναν. Τον κ. Πα-
παγγελόπουλο. Απολάµβανε την εµπιστοσύνη της Κυβέρνησης
και είναι αυτό σαφές, σαφέστατο. Όλοι οι άλλοι έρχονταν και πα-
ρέρχονταν, αυτός σταθερός. Κάτι λέει σε πολιτικό επίπεδο οπωσ-
δήποτε αυτό το γεγονός. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα κακά συµβαίνουν όταν οι
καλοί αδρανούν. Η παρούσα Βουλή δεν αδράνησε, ευτυχώς δεν
αδράνησε. Αν αδρανούσε, θα ήταν συνένοχη, ενώ δεν έχει τέτοιο
δικαίωµα -ούτε ηθικό ούτε πολιτικό- η ελληνική Βουλή να µείνει
σιωπηλή απέναντι στη σκευωρία «NOVARTIS», µε τα αδικήµατα
που την διαµόρφωσαν, αλλά και στο γενικότερο λειτουργικό του
παραδικαστικού, όπως αποκαλύπτει η υπόθεση Μιωνή που εµ-
περιέχει και έναν τροµακτικό κυνισµό. Δεν περιµένεις να τα ακού-
σεις αυτά!

Τώρα µε όσα ακούω εδώ και όσα έχουν προκύψει από την
έρευνά µου επί τρία χρόνια, θέλω να σας πω πώς λειτούργησαν
αυτά. Ποια είναι η εµπειρία µου την οποία καταθέτω ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κινήµατος Αλλαγής; 

Όλα δεν ξεκινούν µε την «NOVARTIS». Είχαµε κακώς αυτήν
την εντύπωση. Όλα ξεκίνησαν από την υπόθεση Μιωνή -Μεταξά
-Παπασταύρου στην περίπτωση της λίστας Λαγκάρντ. Πώς λει-
τούργησε εκεί το σύστηµα και πώς επαναλήφθηκε αυτό στην πε-
ρίπτωση της «NOVARTIS»; 

Εδώ, υπάρχουν δηµοσιεύµατα από φιλικό τύπο της τότε κυ-
βέρνησης. Ενεργοποιείται η Εισαγγελία Πρωτοδικών, µε βάση
τα δηµοσιεύµατα. Έχω µάλιστα και µαρτυρίες, από πληροφο-
ρίες, ότι πήγαινε ο άλλος στον ανακριτή ή στον εισαγγελέα και
του έδειχνε ένα απόκοµµα από τις γνωστές εφηµερίδες. Του
έλεγε «αυτό ερευνώ». Ήταν συγκεκριµένοι δηµοσιογράφοι και
συγκεκριµένα έντυπα. 

Ταυτοχρόνως, πήγαινε και ένας στην Αµερική. Πήγαινε εκεί
στις αρχές και έκανε µια καταγγελία. Οι αµερικανικές αρχές ήθε-
λαν καιρό να λειτουργήσουν, δραστηριοποιούνταν όµως κάποτε
και από εκεί, από το ίδιο κύκλωµα γινόταν, µέσω της Αµερικής,
εισαγωγή στην Ελλάδα. Αυτό ήταν. 

Αυτό ήταν και όταν διεξαγόταν πολιτικός διάλογος, σου έλε-
γαν «µα, τα είπε το FBI». Μα, στο FBI ή στις αµερικανικές φορο-
λογικές αρχές πήγαν οι ίδιοι άνθρωποι, που σήµερα διαµορφώ-
νονται και γι’ αυτούς -το ένα µετά το άλλο- στοιχεία που δεν ξέρω
πού θα οδηγήσουν. Θα το δούµε. Τώρα ακόµη δεν είµαστε στο
τέλος. Είµαστε στην αρχή του τέλους. 

Πώς παραλαµβανόταν από την Ελλάδα η καταγγελία στις Ηνω-
µένες Πολιτείες; Υπήρχε ένας Υπουργός για τη διαφθορά µε Γε-
νικό Γραµµατέα τον κ. Παπαγγελόπουλο. Έχω πει σ’ αυτή τη
Βουλή δέκα χιλιάδες φορές το εξής. Γιατί αποµακρύνθηκε ο κ.
Νικολούδης, τον οποίο η τότε Πλειοψηφία είχε σηµαία; Τι δεν
τους άρεσε στον κ. Νικολούδη; Προφανώς, δεν εκτελούσε εντο-
λές, δεν εκτελούσε συµβόλαια θανάτου. Δεν έχω άλλη εξήγηση. 

Ακούω, µαθαίνω, µα δεν µπορώ να χρησιµοποιήσω αστήρικτες
κουβέντες που µου λέγονται, αλλά δεν µπορώ να τις τεκµη-
ριώσω. Θα ήταν ένα ζήτηµα πάντως να µιλούσε κάποια στιγµή
αυτός ο άνθρωπος. Τον έδιωξαν. Ποιον έβαλαν στη θέση του;
Τον κ. Παπαγγελόπουλο, τον πρόθυµο, Αναπληρωτή Υπουργό
για θέµατα διαφθοράς. 

Έχουµε λοιπόν, αυτό το σύστηµα να λειτουργεί στην υπόθεση
Μιωνή- Παπασταύρου- Μεταξά, Ελλάδα -Ηνωµένες Πολιτείες, να
το παραλαµβάνει στην Ελλάδα η δοµή αυτή της Κυβέρνησης.
Χρειάζεται βέβαια διευκόλυνση από τον Άρειο Πάγο και εργαλεία
στην Εισαγγελία Διαφθοράς. Γι’ αυτό µε προβοκάτσια έφαγαν
την κ. Ράικου και διόρισαν τη διάδοχό της, µε τον τρόπο που κα-
τατέθηκε και στην επιτροπή ποινικής προκαταρκτικής εξέτασης
πόσα προβλήµατα είχε.

Τι απέγινε, κυρίες και κύριοι; Όλοι οι πρόθυµοι ήταν στην
πρώτη γραµµή, στην Κυβέρνηση, στη διευκόλυνση του Αρείου
Πάγου και στα εργαλεία, στην Εισαγγελία Διαφθοράς. Τι απέγινε
µε την ιστορία Μιωνή- Μεταξά- Παπασταύρου; 

Ο Μιωνή πεντακάθαρος από τον έλεγχο. Δεν κάνω εγώ τον
έλεγχο, ούτε τον άνθρωπο γνωρίζω, τουλάχιστον καλά. Ακύρωση
όλων των ενταλµάτων για τον επιχειρηµατία Μεταξά, του οποίου
την υγεία την χτύπησαν µε καίριο τρόπο, απ’ ό,τι έχω µάθει. Μου
είναι άγνωστο πρόσωπο. Απόλυτη δικαίωση από την ελληνική δι-
καιοσύνη για τον κ. Παπασταύρου.

Τόλµησε σήµερα, στο κρεσέντο του λόγου του, ο κ. Παπαγγε-
λόπουλος να πει για έλεγχο που έγινε στο σπίτι του κ. Παπασταύ-
ρου. Ψέµατα και σήµερα. Δηµοσίευµα της φιλικής του εφηµε-
ρίδας αναπαρήγαγε εδώ. Γιατί λες «έκανες αυτό;» και σου απαν-
τάει -κλασική µέθοδος που ποτέ δεν ήταν δηµοκρατική- «ποιος
το είπε αυτό;». Λες εσύ «ο τάδε» και σου λέει «αυτός που είναι
κοντός, που είναι ψηλός, που είναι χοντρός, που είναι αδύνα-
τος;». Δεν λέει «απαντώ σε αυτά που είπε», αλλά τον χαρακτηρί-
ζει για να αποδοµήσει την ουσία των επιχειρηµάτων του. Αυτήν
την πανάρχαια ασφαλίτικη πρακτική έχουµε δει να χρησιµοποιεί
ο συγκεκριµένος άνθρωπος εδώ. 

Σηµαία, λοιπόν, αυτή η ψεύτικη υπόθεση. Δεν λέω ότι ήταν
ψεύτικη, δεν το γνωρίζω. Η δικαιοσύνη και η διοίκηση το είπαν.
Έγινε όµως σηµαία στις εκλογές του Σεπτεµβρίου του 2015. Τα
σποτάκια τους τα θυµάµαι. Πού να ξέρω τι είχε συµβεί, εγώ που
ήµουν πολιτικός, που ήµουν Υπουργός της προηγούµενης κυ-
βέρνησης Σαµαρά; Ο πολίτης πού να ξέρει; Ήταν προεκλογικό
σποτάκι του Σεπτεµβρίου του 2015, της τότε Πλειοψηφίας. 

Αυτό το καλούπι τους άρεσε. Αφού το είχαν φτιάξει και το χρη-
σιµοποίησαν στην περίπτωση που σας προείπα, το χρησιµοποί-
ησαν ακριβώς έτσι και στην περίπτωση της «NOVARTIS». 

Συµπερασµατικώς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουµε δύο
κορυφαίες υποθέσεις, την υπόθεση Μιωνή και την υπόθεση της
«NOVARTIS», όπου το σύστηµα δούλεψε µε ακριβώς τον ίδιο
τρόπο. Έχουµε και για πασπάλισµα, όπως έχει κατατεθεί στην
επιτροπή ποινικής προκαταρκτικής εξέτασης της Βουλής, την πε-
ρίπτωση του µακαρίτη Βγενόπουλου, την περίπτωση του Αλα-
φούζου, που διασυνδέεται µε τις τηλεοπτικές άδειες, την περί-
πτωση του Γιώργου Παπαχρήστου, όπου εκεί είναι το απίστευτο
-φτιάξε κάτι, δεν έχεις κάτι για τον άνθρωπο; Φτιάξε κάτι- και
άλλες υποθέσεις.

Το επιµύθιο, το «κερασάκι στην τούρτα»; Καλά, οι πολιτικές
αιχµές είναι δεδοµένες. Να βγάλουµε, όµως, και κάποια χρήµατα
µε το αζηµίωτο, 350.000 ευρώ στην περίπτωση Μιωνή και ποιος
ξέρει πόσα ήταν η προσδοκία από την πιθανή ευδοκίµηση µιας
τιµωρίας της «NOVARTIS» στις Hνωµένες Πολιτείες. Λεφτά πε-
ρίµεναν. 

Είµαι πεπεισµένος ότι το πάθος µιας συνωµοσίας προκύπτει
από τα πολιτικά πάθη γενικότερα, αλλά αυτό που έγινε είχε κάτι
παραπάνω, την προσδοκία του χρήµατος, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές. Λένε και ειρωνεύονται: «Συµµορία;». Η φράση µου αυτή
ξένιζε το 2018. Έλεγα για συµµορία, για αρχισυµµορίτη που δεν
ξέρω ποιος είναι, αλλά υπάρχει κάποιος που το διευθύνει αυτό.
Λέγεται ότι µπορεί αυτά να τα λένε τα κόµµατα, οι πολιτικοί.
Υπήρχαν και φίλοι µου επιστήµονες που έλεγαν ότι δεν υπάρχει
χώρα στην Ευρώπη σαν την Ελλάδα που να έχουµε τόσες πολλές
παραποµπές Υπουργών -είµαστε πρωταθλητές στην Ευρώπη σε
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αυτό- και δεκατεσσάρων Πρωθυπουργών, παρακαλώ, των καλυ-
τέρων µέχρι στιγµής. Εν πάση περιπτώσει, αυτά είναι ελληνικές
υπερβολές. 

Όµως, ο πρώην εισαγγελέας του Διεθνούς Ποινικού Δικαστη-
ρίου ο κ. Λουίς Μορένο Οσάµπο ήρθε στην Aθήνα, γνωµοδότησε
και φωτογράφισε αυτούς τους ανθρώπους, έναν στην Κυβέρ-
νηση, τη διευκόλυνση στον Άρειο Πάγο και τη συγκεκριµένη ει-
σαγγελία ως οργανωµένο έγκληµα και η γνωµοδότησή του έχει
κατατεθεί στην επιτροπή ποινικής προκαταρκτικής εξέτασης της
Βουλής. 

Αυτά, κυρίες και κύριοι, τα ξέρουµε. Πόσα δεν ξέρουµε; Έχει
ποτέ αναρωτηθεί κανείς για την περίπτωση του Ανδρέα Γεωρ-
γίου, τις αναιρέσεις των αποφάσεων που ασκούσαν αρµόδιοι ει-
σαγγελείς; Έχετε αναρωτηθεί σε αυτήν την ιστορία τι έγινε; Δεν
την έχουµε ψάξει. Πόσες άλλες µε οικονοµικό περιεχόµενο µπή-
καν στο αρχείο; Διότι αυτές που αναφέρω, οι δύο µεγάλες και οι
άλλες που δεν προχώρησαν, αλλά τελικά τις έψαχνε ο κύριος
πρώην Αναπληρωτής Υπουργός -οι δύο µεγάλες είναι οι γνω-
στές- έχουν περιεχόµενο δράσης. Τα περιεχόµενα της παράλει-
ψης, αυτές που µπήκαν στο αρχείο; Δεν ξέρουµε. Άρα, κρατάµε
επιφυλάξεις για το εύρος της λειτουργίας αυτής της συµµορίας. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, προσέξτε κάτι στην περίπτωση
του Μιωνή. Θέλω να το πω όπως το καταλαβαίνω. Δύο ιδιώτες
συµφωνούν ο ένας να δώσει 350.000 ευρώ ή να µην πάρει
350.000 ευρώ και ο άλλος ιδιώτης δηµοσιογράφος να εξασφα-
λίσει την απόφαση δικαστικών λειτουργών, όχι ενός ή δύο γνω-
στών. Ας πούµε, ένας γνωστός δικαστής είναι αυτός που είναι.
Δεν θέλω να πω, µήπως θεωρηθεί ότι κάποιον δείχνω. Ένας δι-
καστής που είναι αρµόδιος εισαγγελέας, ας πούµε, στη Λάρισα,
λέω τώρα. Όχι αυτός. Ένας τέτοιος, δύο τέτοιοι και ορισµένοι
άλλοι άγνωστοι που θα προκύψουν από κληρώσεις -το είπε η κ.
Λιακούλη-, επτά στον αριθµό. Πώς τους ξέρει ποιοι είναι ο ιδιώ-
της, ώστε να υποσχεθεί κάτι τέτοιο; Μα, είναι δυνατόν; Είναι δυ-
νατόν;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Είναι συγκλονιστικά και ανατριχιαστικά αυτά. Δεν τα έχω ξα-

νακούσει στην Ελλάδα.
Κυρίες και κύριοι, ένας εδώ, ένας έως τώρα προσπάθησε να

βάλει ένα γκολ ισοπαλίας, να πει ότι αυτά τα έκανε και η κυβέρ-
νηση Σαµαρά, διότι µε τον ίδιο ιδιώτη κάτι πήγε να συµφωνήσει.
Δεν ξέρω τι άκουσαν τα µέλη της ποινικής προκαταρκτικής επι-
τροπής. Εγώ δεν άκουσα -ήµουν και Υπουργός τότε- όλα αυτά
τα χρόνια κάποιον να καταθέτει για να υπάρξει απόπειρα ισοπα-
λίας, ότι τότε έγινε στο Μέγαρο Μαξίµου προσπάθεια συµβιβα-
σµού ιδιωτών µε τοποτηρητή Υπουργό και αντάλλαγµα λεφτά.
Όποιος έχει κάτι τέτοιο και το πει, θα βάλει γκολ, θα ισοφαρίσει
ενδεχοµένως. Όποιος δεν έχει, είπε και µια κουβέντα για να
περνά η ώρα. Μου θυµίζει το ανέκδοτο µε τον λαγό και το λιον-
τάρι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Oλοκληρώστε, κύριε
Λοβέρδο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η τελευταία µου φράση: Ψηφίζουµε υπέρ της διεύρυνσης του

καταλόγου των αδικηµάτων, τη διάπραξη των οποίων διερευνά
η επιτροπή ποινικής προκαταρκτικής εξέτασης της Βουλής. Κάθε
άλλη στάση, εκ µέρους µας, θα ήταν πολιτικώς ανέντιµη και από
νοµικής πλευράς απολύτως ύποπτη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Δηµήτρης Τζανακό-
πουλος.

Κύριε Τζανακόπουλε, δεν θα απαιτήσω να προσεγγίσετε τον
χρόνο των έξι λεπτών. Θα πω, αν µπορείτε, να µην αποµακρυν-
θείτε πολύ απ’ αυτόν.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν το έχουµε τηρήσει ποτέ αυτό,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Είστε Κοινοβουλευτι-
κοί Εκπρόσωποι και µένουν ακόµα και δύο συνάδελφοι οµιλητές,
αλλά µετά πρέπει να παραδώσουµε την Αίθουσα γιατί έχει και
συνεδρίαση επιτροπής.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρά το γεγονός ότι ήταν αρκετά προκλητικά τα όσα ακού-

στηκαν προηγουµένως, εγώ θα σεβαστώ την θέση στην οποία
βρίσκεται ο κ. Λοβέρδος και δεν θα σχολιάσω. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν βρίσκοµαι σε καµµία θέση. Δεν
σέβεστε. Θα πείτε ό,τι θέλετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σέβοµαι τη θέση σας, κύριε
Λοβέρδο, και δεν θα σχολιάσω αυτήν την αδιανόητη συνωµοσιο-
λογική κατασκευή που δηµιουργήσατε εδώ για να στηρίξετε στην
πραγµατικότητα ένα αφήγηµα και µια ιστορία την οποία επανα-
λαµβάνετε εδώ και πάρα πολύ καιρό και εσείς, αλλά και άλλοι
συνάδελφοι από τη Νέα Δηµοκρατία, οι οποίοι νοµίζω ότι ειλι-
κρινά σήµερα, µετά τα όσα έχουν ειπωθεί και από τον πρώην
Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, αλλά και από τους εισηγη-
τές και οµιλητές του ΣΥΡΙΖΑ, θα κάνουν πάρα πολύ καιρό να ξε-
περάσουν τη συνεδρίαση αυτή, διότι έχει αποδειχθεί πλέον
πανηγυρικά ότι εδώ δεν έχουµε απλά να κάνουµε µε µεθοδεύ-
σεις που έχουν σαν στόχο τη δηµιουργία εντυπώσεων ή µια κά-
ποια πολιτική σκοπιµότητα απλώς και µόνο. Εδώ έχουµε να
κάνουµε µε κανονικότατο στήσιµο που είχε προαναγγελθεί ήδη
από τον καιρό που η Νέα Δηµοκρατία ήταν αντιπολίτευση και ξε-
διπλώνεται µε τρόπο ανήθικο, αδίστακτο, αντικοινοβουλευτικό,
αντισυνταγµατικό και βαθύτατα κυνικό. 

Ξεκινά αυτό το στήσιµο µε µια πρόταση για τη συγκρότηση
επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης που δεν βασίζεται σε κα-
νένα στοιχείο. Συνεχίζεται µε τον αποκλεισµό του Παύλου Πο-
λάκη και τον δικό µου από την επιτροπή, σε µια κίνηση αδιανόη-
της κοινοβουλευτικής απρέπειας, σε µία κίνηση απόλυτης θεσµι-
κής εκτροπής. 

Ακολουθεί η επίσης θεσµικά, νοµικά, δικονοµικά ανεπίτρεπτη
επιχείρηση να αποκαλυφθούν τα ονόµατα των προστατευόµενων
µαρτύρων, µια µεθόδευση και επιχείρηση την οποία ευτυχώς εµ-
πόδισε ο Άρειος Πάγος -να το θυµόµαστε αυτό- διότι ανέδειξε
το µέγεθος της παρανοµίας σας και την απόλυτη αδιαφορία σας
για τα όσα ορίζουν ο Ποινικός Κώδικας ο Κώδικας Ποινικής Δι-
κονοµίας ειδικότερα. Ευτυχώς ο Άρειος Πάγος απέτρεψε αυτήν
την αδιανόητη παρανοµία που αν εξαρτιόταν απλώς και µόνο από
την ύπαρξη πλειοψηφίας στο εσωτερικό της προκαταρκτικής επι-
τροπής, θα είχε προχωρήσει βεβαίως. Ευτυχώς «σας έβαλε
πάγο» ο Άρειος Πάγος εκεί. 

Και όλα αυτά µε µοναδικό στόχο την κατατροµοκράτηση ει-
σαγγελικών λειτουργών και µαρτύρων σε συνέχεια της επιχείρη-
σης κατατροµοκράτησης που είχατε εξαπολύσει όταν ήσασταν
Αντιπολίτευση. 

Και ξέρετε κάτι; Την απάντηση για όλες αυτές τις αδιανόητες
κατηγορίες, τις αδιανόητες κατασκευές τις οποίες έχετε κάνει,
για όσα χυδαία και ψευδή έχετε πει όλα αυτά τα χρόνια την πή-
ρατε από την ίδια τη δικαιοσύνη, η οποία αποφάσισε µε συντρι-
πτική πλειοψηφία -να σας το θυµίσω- να παραµείνει η δικογραφία
για την οποία γίνεται ο λόγος περί σκευωρίας στην Εισαγγελία
Διαφθοράς. 

Θυµάστε; Η Εισαγγελία Διαφθοράς είναι εκείνη τους λειτουρ-
γούς της οποίας µήνυε ο άτυπος Αρχηγός της Νέας Δηµοκρα-
τίας ή τουλάχιστον της πλειοψηφίας των σήµερα παρευρισκό-
µενων στη συζήτηση αυτή, ο κ. Σαµαράς, για να καταλήξει η µή-
νυση του κ. Σαµαρά στο καλάθι των αχρήστων. Από ποιον; Από
τον εισαγγελέα που λέτε σήµερα ότι υποστηρίζει µε τα λεγόµενά
του την ύπαρξη σκευωρίας. Ποιον; Τον κ. Αγγελή. Μιλάµε για
τραγελαφικές καταστάσεις για οποιονδήποτε θέλει να παρακο-
λουθήσει ένα-ένα τα βήµατα αυτής της ιστορίας και αυτού του
αδιανόητου στησίµατος που έχετε κάνει.

Μετά, όµως, τη σηµερινή συνεδρίαση, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, και από τα όσα έχουν ειπωθεί δεν υπάρχει ούτε µικρό
παιδί που να µην κατανοεί την υστεροβουλία και τις αντιφάσεις
των καταθέσεων στις οποίες στηρίζεται η πρόταση για τη διεύ-
ρυνση του κατηγορητηρίου, από πληµµύρες στα υπόγεια όπου
χάθηκαν τα έγγραφα που αναδείκνυαν τους λόγους για τους
οποίους είχαν υπάρξει καταθέσεις από την «NOVARTIS» σε µια
εκ των µαρτύρων πάνω σε κατάθεση της οποίας στηρίζετε ακρι-
βώς τη διεύρυνση του κατηγορητηρίου -πληµµύρισε το υπόγειο,
τι να κάνουµε;- µέχρι το γεγονός ότι αποσιωπάτε την πειθαρχική
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καταδίκη από δικαστές σε δύο βαθµούς της κ. Τσατάνη, η οποία
είναι η δεύτερη µάρτυρας πάνω στην οποία στηρίζετε τις υποτι-
θέµενες παρεµβάσεις Παπαγγελόπουλου και τη διεύρυνση του
κατηγορητηρίου. 

Και ερωτώ: Όλοι εκείνοι οι δικαστές που συµµετείχαν στα πει-
θαρχικά συµβούλια και αποφάσισαν να καταδικάσουν πειθαρχικά
την κ. Τσατάνη είναι και αυτοί µέλη της συµµορίας; Πόσο µεγάλη
είναι αυτή η συµµορία πια;

Κοιτάξτε, όµως, να δείτε. Εγώ δεν θα επιµείνω σε θεωρίες συ-
νωµοσίας που έχουν ακουστεί, διότι δυστυχώς µε δεδοµένη την
πολιτική επιλογή να γίνει το χατίρι του κ. Σαµαρά και να στήσετε
ειδικό δικαστήριο, διότι είναι προειληµµένη απόφαση να στηθεί
ειδικό δικαστήριο, θα αναγκαστούν και σοβαροί συνάδελφοι -και
συνάδελφοι Βουλευτές και συνάδελφοι νοµικοί εννοώ- να ανα-
παράγουν όλες αυτές τις συνωµοσιολογικές θεωρίες που έχουν
φτιαχτεί στο κλειστό διευθυντήριο της ακροδεξιάς οµάδας, που
κρατάει όµηρο τον κ. Μητσοτάκη στο εσωτερικό της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Αυτά γίνονται στον βωµό αυτών των εσωκοµµατικών ισορρο-
πιών. Και φαίνονται οι εσωκοµµατικές ισορροπίες, οι οποίες επι-
χειρείται να κρατηθούν αυτήν τη στιγµή στη Νέα Δηµοκρατία
από µόνη την παρουσία των κατηγόρων µας σήµερα εδώ, η
οποία είναι αναιµική το λιγότερο. Προφανώς τούτο σηµαίνει ότι
υπάρχουν αρκετοί -και ευτυχώς λέω εγώ- που έχουν επιφυλάξεις
στο εσωτερικό της Νέας Δηµοκρατίας, όπως φάνηκε και στην
προηγούµενη ψηφοφορία, θα δούµε τι θα γίνει στην επόµενη, σε
σχέση µε τα όσα έρχεστε εδώ να υποστηρίξετε. 

Δεν µιλώ, λοιπόν, για τους φανατικούς, λυπάµαι για τους σο-
βαρούς συναδέλφους από τη Νέα Δηµοκρατία, τους φιλελεύθε-
ρους συναδέλφους από τη Νέα Δηµοκρατία, τους συναδέλφους
οι οποίοι έχουν αίσθηση του τι σηµαίνει δικαιοκρατική αρχή, που
είναι αναγκασµένοι να ακολουθήσουν για την πολιτική γραµµή
και την επιλογή Μητσοτάκη να κάνει το χατίρι στον κ. Σαµαρά να
κατασκευάζουν κατηγορίες, να διαστρεβλώνουν καταθέσεις, να
επιµένουν σε αυταπόδεικτα αδιέξοδα, τα οποία δεν µπορούν να
σταθούν πουθενά όπου δεν έχει πλειοψηφία η Νέα Δηµοκρατία.
Διότι στην πραγµατικότητα όχι απλά δεν υπάρχει στοιχείο, αλλά
ούτε καν υπόνοια τέλεσης παράνοµης πράξης. Είναι τόσες οι αν-
τιφάσεις που δεν αντέχουν πλέον στην κριτική. 

Εξάλλου το γεγονός ότι η εγκληµατική οργάνωση για την
οποία κατηγορείται σήµερα εσείς τον ΣΥΡΙΖΑ το 2019 κατά τον
βασικό µάρτυρα, τον οποίο διαρκώς επικαλείστε, τον κ. Μιωνή
και καταγγέλλοντα είχε Αρχηγό τον κ. Βορίδη, ενώ σήµερα εν
έτει 2020 φαίνεται να έχει µείνει ίδια η δοµή της, αλλά έχει Αρ-
χηγό τον κ. Παπαγγελόπουλο νοµίζω ότι καθιστά φανερή την
ανοησία της κατασκευής αυτής. Μιλάτε για χειραγώγηση, µιλάτε
για ποινικές διώξεις που ασκούνταν κατά παραγγελία, µιλάτε για
δωροδοκίες, για δωροληψίες, δεν µας έχετε πει µια-µια υπόθεση
όπου να έχει ασκηθεί ποινική δίωξη ή να µην έχει ασκηθεί ποινική
δίωξη κατ’ εντολήν οποιουδήποτε στελέχους της κυβέρνησης
του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ανακαλύψατε τώρα τον κ. Μιωνή. Γιατί τον ανακαλύψατε; Διότι
µετά το φιάσκο της θεωρίας της σκευωρίας στην υπόθεση «NO-
VARTIS» και επειδή ξέρετε ότι δεν σας βγαίνει και επειδή ξέρετε
ότι δεν αντέχει στη σοβαρή κριτική επιδιώκετε τη διεύρυνση του
κατηγορητηρίου. 

Προσέξτε, όµως, διότι εδώ είναι το πολιτικά κρίσιµο. Στη βια-
σύνη σας και στην προσπάθειά σας να διευρύνετε το κατηγορη-
τήριο από απροσεξία προδώσατε τους εαυτούς σας, προδο-
θήκατε. Ξέρετε πώς προδοθήκατε; Αποκάλυψε µόνοι σας το πο-
λιτικό στήσιµο και στείλατε στον κάλαθο των αχρήστων και εσείς
όλη την υποκριτική, θεατρική σχεδόν, απουσία της Κυβέρνησης
από τούτα εδώ τα έδρανα, διότι σας είπα ότι είναι προειληµµένη
η απόφασή σας να πάτε σε ειδικό δικαστήριο ή να το επιχειρή-
σετε, εν πάση περιπτώσει. Βέβαια εδώ έχετε την πλειοψηφία, γι’
αυτό λέω ότι θα επιχειρήσετε να στήσετε ειδικό δικαστήριο, εδώ
έχετε την πλειοψηφία στη συνέχεια εφόσον συνεχίσετε να υλο-
ποιείται το σχέδιο σας θα αναλάβει η δικαιοσύνη και εκεί τα
πράγµατα θα είναι αρκετά πιο δύσκολα, αλλά εν πάση περιπτώ-
σει, εκεί ελάχιστο ρόλο θα παίξουν οι πλειοψηφίες σας. 

Ποιο είναι, όµως, το σηµείο που σας πρόδωσε, κυρίες και κύ-

ριοι της Νέας Δηµοκρατίας; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Αθανάσιος Μπούρας): Προσπαθήστε να ολο-

κληρώσετε εάν είναι δυνατόν. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-

εδρε. 
Ο κ. Μιωνή κάνει τη µήνυση. Στη µήνυση κάνει αναφορά στα

απόρρητα πρακτικά της προκαταρκτικής εξέτασης. Πού τα
βρήκε; Θα µας πείτε; Ξέρετε ότι είναι ποινικό αδίκηµα αυτό; Δεν
ξέρετε, κύριε Πλεύρη;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εγώ τα έδωσα;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βάλτε λίγο το µυαλό σας

να δουλέψει και ενδεχοµένως να καταλάβετε πού τα βρήκε. 
Σηµείο τρίτο: Ο εισαγγελέας διαβιβάζει στη Βουλή. Το προ-

εδρείο της Βουλής διαβιβάζει στην επιτροπή προκαταρκτικής
εξέτασης µε εντολή να συσχετιστεί η δικογραφία Μιωνή µε την
δικογραφία που ερευνάτε εσείς στην προκαταρκτική επιτροπή.
Ο Πρόεδρος της Βουλής δεν ανακοινώνει στην Ολοµέλεια ποτέ
την έλευση αυτής της δικογραφίας εδώ. Αντίθετα, µεταφέρεται
η δικογραφία στην επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης και καθί-
σταται απόρρητη. Δεν δίδεται πρόσβαση στους Βουλευτές, δεν
υπάρχει δωµάτιο µέσα στο οποίο να είναι η δικογραφία και οι
Βουλευτές να έχουν πρόσβαση στη δικογραφία αυτή. Και ξαφ-
νικά βρίσκονται τριάντα Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, οι
οποίοι υπογράφουν πρόταση για συγκρότηση επιτροπής προκα-
ταρκτικής εξέτασης έχοντας γνώση της δικογραφίας. 

Άρα, λοιπόν, από πού προέκυψαν όλα αυτά; Θα σας πω από
πού προέκυψαν. Ήταν επιλογή του κ. Μητσοτάκη, του απόντος
κ. Μητσοτάκη για να κάνει το χατίρι στον Σαµαρά να δώσει εν-
τολή στους τριάντα Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας να υπο-
γράψουν την πρόταση για την επιτροπή προκαταρκτικής εξέτα-
σης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό αποδεικνύει το µέγεθος των παρεµβάσεων, των παραβά-

σεων, της ανηθικότητας, του κυνισµού και του γεγονότος ότι
είστε απολύτως πολιτικά αδίστακτοι και ότι το µόνο που σας απα-
σχολεί είναι οι επικοινωνιακοί θεατρινισµοί µιας απούσας κυβέρ-
νησης. Αποσύρετε την κατηγορία, για να µπορέσετε να φύγετε
από τούτην εδώ την Αίθουσα µε το κεφάλι σας ψηλά τουλάχι-
στον. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έχει ζητήσει τον

λόγο ο Πρόεδρος της επιτροπής κ. Μπούγας. 
Κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο για δυο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Θέλω να αποκαταστήσω τα πράγµατα,

διότι ο κ. Τζανακόπουλος είπε ότι διαβιβάστηκε στη Βουλή η δι-
κογραφία του Μιωνή και από εκεί αντλήθηκαν τα στοιχεία, προ-
κειµένου να συγκροτηθεί από τους τριάντα συναδέλφους Βου-
λευτές η πρόταση που σήµερα συζητείται. 

Δεν έγιναν έτσι τα πράγµατα. Υπενθυµίζω και, εάν δεν το ξέ-
ρετε, σας ενηµερώνω, κύριε συνάδελφε, ότι µε βάση τη γνωµο-
δότηση του Επιστηµονικού Συµβουλίου, που προκαλέσαµε…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πού το ήξεραν; Είναι «στή-

σιµο», κύριε Μπούγα. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Επιτρέψτε µου. Γιατί, εάν τα ξέρατε, θα

έπρεπε να τα πείτε.
Το Επιστηµονικό Συµβούλιο, κύριε Πρόεδρε…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε το Επιστηµονικό

Συµβούλιο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Το Επιστηµονικό Συµβούλιο, κύριε Πρό-

εδρε, γνωµοδότησε ότι η δικογραφία, αντί να αποσταλεί από
εµάς στη δικαιοσύνη και µέσω της δικαιοσύνης στη Βουλή, µπο-
ρούµε εµείς να την στείλουµε απευθείας, όπως πράγµατι κάναµε.
Όλα, λοιπόν, τα στοιχεία, τα οποία είχε συγκεντρώσει η προανα-
κριτική και κατά την άποψη της Πλειοψηφίας έχρηζαν διερεύνη-
σης, απεστάλησαν στη Βουλή και βάσει αυτών έγινε και η πρό-
ταση, την οποία συζητούµε σήµερα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ήταν δηµόσιο έγγραφο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε. Ακου-

στήκατε και µάλιστα µε ένταση. Την άποψή σας την είπατε, να
ολοκληρωθεί τώρα και η άλλη άποψη. Ενηµέρωση γίνεται.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Των στοιχείων αυτών είχαν τη δυνατό-
τητα οι Βουλευτές να λάβουν γνώση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Από πού φαίνεται η πρό-
θεση των Βουλευτών;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Υπάρχει ο φάκελος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για την αποκατάσταση

της αλήθειας, πρέπει να γνωρίζουν οι συνάδελφοι και όσοι δεν
γνωρίζουν να το πληροφορηθούν ότι όσα έγιναν, έγιναν µε βάση
την επιστηµονική άποψη του Συµβουλίου της Βουλής. Η δικογρα-
φία διαβιβάστηκε από την Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή,
έλαβαν γνώση οι συνάδελφοι και, βάσει της δικογραφίας, συγ-
κροτήθηκε η πρόταση. Άρα, λοιπόν, τηρήθηκε απολύτως η κοι-
νοβουλευτική τάξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Καλώ στο Βήµα τον
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ. Ανδρέα Νικολακόπουλο,
για δέκα λεπτά. Μετά θα µιλήσει ο κ. Πολάκης. Βλέπω ότι δεν
είναι στη Αίθουσα ο κ. Μυλωνάκης. Δεν ξέρω, εάν θα έρθει. Αυτό
σηµαίνει ότι τελειώνουµε τη συνεδρίασή µας µετά από δύο Βου-
λευτές.

Κύριε Νικολακόπουλε, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική ζωή του τόπου δεν

χωρά καµµία σκιά. Και δεν χωρά καµµία σκιά ιδιαίτερα στον ευαί-
σθητο χώρο της δικαιοσύνης, που αποτελεί βασικό πυλώνα του
δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος. Οι ρόλοι εκτελεστικής και δι-
καστικής εξουσίας πρέπει να είναι διακριτοί και καµµία παρέµ-
βαση στον χώρο της δικαιοσύνης από την εκτελεστική εξουσία
δεν συγχωρείται. 

Ο στόχος της σύστασης της προανακριτικής επιτροπής εξαρ-
χής ήταν να ρίξει άπλετο φως στην υπόθεση, να µην υπάρξει
οποιαδήποτε σκιά και να διερευνήσει τυχόν ποινικές ευθύνες του
πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου Πα-
παγγελόπουλου. Ήταν επιβεβληµένο από τη στιγµή, που δύο
τουλάχιστον έγκριτοι δικαστικοί λειτουργοί, όπως η κ. Ράικου και
ο κ. Αγγελής, κατήγγειλαν συγκεκριµένες αξιόποινες πράξεις.
Ήταν επιβεβληµένο από τη στιγµή, που επτά πολιτικά πρόσωπα
µε µεγάλη πολιτική διαδροµή, µεταξύ αυτών δύο πρώην Πρωθυ-
πουργοί και πρώην Υπουργοί, αθωώθηκαν µε εισαγγελική διά-
ταξη, χωρίς να παραπεµφθούν καν στο ακροατήριο. Αυτό δεν
σηµαίνει µόνο έλλειψη στοιχείων, αλλά και κατάθεση αναληθών
στοιχείων. Πρέπει να ερευνήσουµε κάτω από ποιες προϋποθέ-
σεις και πώς οργανώθηκε αυτή η κατάθεση αναληθών στοιχείων. 

Ποια ευνοµούµενη πολιτεία µπορεί να πει όχι στη διερεύνηση
µιας τέτοιας υπόθεσης; Ποια πολιτική δύναµη µπορεί να αρνηθεί
την πλήρη εξέταση όλων των στοιχείων και την ανάδειξη της αλή-
θειας; 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αρνείται σταθερά την έρευνα της
υπόθεσης. Παρ’ όλα αυτά, η προανακριτική επιτροπή προχώ-
ρησε µε αντικειµενικό και επιστηµονικό τρόπο, µε απόλυτα νό-
µιµο τρόπο και µε σεβασµό στο τεκµήριο της αθωότητας, κάλεσε
έναν µεγάλο αριθµό µαρτύρων και προέβη σε µια σειρά από προ-
ανακριτικές πράξεις. 

Η έρευνα σαφώς και οριοθετείται από την εντολή και την προ-
ηγούµενη απόφαση της Ολοµέλειας, αλλά από τη στιγµή που
κατά την έρευνα προκύπτουν σοβαρές ενδείξεις τέλεσης και
άλλων αξιόποινων πράξεων, αυτές θα πρέπει να διερευνηθούν
περαιτέρω, ειδικά όταν αυτά τα στοιχεία προέρχονται από εισαγ-
γελικούς λειτουργούς και µάλιστα άλλους από τους προαναφε-
ρόµενους, όπως ο κ. Αθανασίου, η κ. Τσατάνη και η κ. Κυβέλου.
Και σ’ αυτό δεν πρέπει να κάνουµε καµµία έκπτωση. Δεν πρέπει
να αφήσουµε καµµία σκιά. Πρέπει να διερευνήσουµε οτιδήποτε
εισφέρθηκε στην επιτροπή και ξεφεύγει από τα όρια της αρχικής
εντολής. 

Δεν µπορούµε να ακούµε στην προανακριτική επιτροπή και µά-
λιστα από τους περισσότερους εισαγγελικούς λειτουργούς ότι
εκβιάζονταν µέσω της διοχέτευσης δηµοσιευµάτων εναντίον
τους σε συγκεκριµένες εφηµερίδες και µέσω της άσκησης πει-
θαρχικών διώξεων εναντίον τους µε βάση αυτά τα δηµοσιεύµατα
και εµείς να κωφεύουµε. Και δεν µπορώ να δεχθώ ότι αυτοί οι ει-
σαγγελικοί λειτουργοί, οι οποίοι ανέλαβαν συγκεκριµένες και δια-
κεκριµένες θέσεις, δεν είναι αξιόπιστοι. 

Δεν µπορεί να ακούµε στην προανακριτική από τον επιχειρη-
µατία Μιωνή ότι στο Μέγαρο Μαξίµου γινόταν συζήτηση για δι-
ευθέτηση ιδιωτικών διαφορών επαγγελµατιών, ότι προγραµµα-
τιζόταν και η πορεία της διευθέτησης µε προαναγγελία δικαστι-
κών αποφάσεων και µάλιστα ζητούνταν και χρήµατα, δηλαδή
έξοδα, και εµείς να το «κουκουλώνουµε» και να µην το διερευ-
νούµε. Δεν µπορώ να δεχθώ ότι ο συγκεκριµένος επιχειρηµατίας
δεν είναι αξιόπιστος, αλλά η προηγούµενη κυβέρνηση τον κα-
λούσε στο Μέγαρο Μαξίµου για διαπραγµατεύσεις. 

Εµείς διερευνούµε, δεν «κουκουλώνουµε» και στο τέλος, εάν
κάποιος είναι αθώος ή ένοχος, δεν το αποφασίζουµε εµείς αλλά
η δικαιοσύνη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την αρχή της συζήτησης
στη Βουλή, της αρχικής πρότασης, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
προσπαθεί να απαξιώσει το έργο της προανακριτικής επιτροπής,
αλλά και να το καθυστερήσει. 

Ακούσαµε από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιθέσεις στα
µέλη της προανακριτικής. Υπήρξαν µέλη που προτάθηκαν από
τη πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τα οποία θα έπρεπε
να είναι µάρτυρες και δηµιούργησαν νοµικό ζήτηµα, που καθυ-
στέρησε τη διαδικασία. Ακούσαµε αιτήµατα εξαίρεσης και αιτή-
µατα αναβολής πριν από την εξέταση κρίσιµων µαρτύρων.
Ακούσαµε ακόµα και θέµατα ασφάλειας των συνεδριάσεων της
επιτροπής λόγω του κορωνοϊού τις τελευταίες τρεις εβδοµάδες
που ξεκίνησαν οι συνεδριάσεις. 

Σ’ αυτές τις περιπτώσεις, σε τόσο σοβαρές καταγγελίες, δεν
καθυστερείς, αλλά επιταχύνεις, προκειµένου να χυθεί άπλετο
φως. Δεν αφήνεις να «κηλιδώνεται» ο θεσµός της δικαιοσύνης
και η αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, από την αρχή της διερεύνησης της υπόθεσης προσπαθείτε
να θέσετε και εµµένετε ακόµα και σήµερα στο δίληµµα «σκάν-
δαλο «NOVARTIS» ή σκευωρία;». Δεν βλέπετε ή δεν θέλετε να
δείτε ότι ενδεχοµένως να υπάρχει και σκάνδαλο «NOVARTIS» και
προσπάθεια εκµετάλλευσης ενός πιθανού σκανδάλου για στο-
χοποίηση πολιτικών αντιπάλων, όπως προκύπτει από την αθώω-
ση επτά πολιτικών προσώπων ή και εκτροπή της έρευνας από τις
πραγµατικές της διαστάσεις και τους πραγµατικούς ενόχους.

Αλήθεια, εσείς τι κάνατε τόσα χρόνια για την πραγµατική διε-
ρεύνηση του σκανδάλου «NOVARTIS» και πόσοι κρίθηκαν ένοχοι; 

Από µόνο του, όµως, ένα τέτοιο απλοϊκό δίληµµα αναδεικνύει
και έναν υπερασπιστικό ισχυρισµό, τον οποίο προσπαθείτε να
αρθρώσετε. Θέλετε να πείτε ότι αφού υπάρχει σκάνδαλο «NO-
VARTIS», δεν υπάρχει και ένοχος σκευωρίας. Άρα, δεν πρέπει να
διερευνήσουµε τέτοιες καταγγελίες, αποκρύβοντας ότι µπορεί
να υπάρχει και το ένα και το άλλο.

Με ένα αντίστοιχης απλοϊκότητας επιχείρηµα προσπαθείτε
τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, να αντιλέξετε στη διεύρυνση του κατηγορητηρίου για
τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης. Λέτε τώρα, ότι
δήθεν δεν προέκυψαν στοιχεία από τη µέχρι σήµερα έρευνα της
προανακριτικής επιτροπής και ότι δήθεν για τον λόγο αυτό προ-
τείνουµε τη διεύρυνση των κατηγοριών. 

Ακόµα όµως και αν αποδειχθεί αληθές ότι δεν έχουν προκύψει
αρκετά στοιχεία επί του αρχικού κατηγορητηρίου, κάτι που σε
καµµία περίπτωση δεν ισχύει, είναι λόγος αυτός να µην διερευ-
νηθούν νέες πράξεις που εισφέρθηκαν από µάρτυρες και µάλι-
στα από εισαγγελικούς λειτουργούς; 

Ποιος µπορεί να πει όχι στη διεύρυνση, όταν η αντιεισαγγε-
λέας Αθανασίου, ο οποίος µάλιστα διατέλεσε και οικονοµικός ει-
σαγγελέας, καταθέτει ότι δέχθηκε αφόρητες πιέσεις από τον
πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης για σοβαρές υποθέ-
σεις, όπως η υπόθεση Βγενόπουλου, η υπόθεση της λίστας Λαγ-
κάρντ, η δέσµευση περιουσιακών στοιχείων ιδιοκτήτη µέσων
µαζικής ενηµέρωσης, του κ. Αλαφούζου; Από τον ίδιο εισαγγελέα
κατατέθηκε ότι του ζητήθηκε να φτιάξει στοιχεία σε βάρος του
δηµοσιογράφου Παπαχρήστου. Και τι λόγο είχε µια εισαγγελέας,
όπως η κ. Κυβέλου, να καταγγείλει τη διαδικασία επιλογής της
κ. Τουλουπάκη για την εισαγγελία διαφθοράς, όταν η ίδια δεν
είχε ζητήσει να καταλάβει τη θέση;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι καταγγελίες και τα στοιχεία
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τα οποία εισφέρθηκαν στην επιτροπή είναι σηµαντικά, είναι αξιό-
λογα και σε κάθε περίπτωση αποτελούν αναµφίβολα ενδείξεις
όπως απαιτεί ο νόµος. Και θα σεβαστώ τη µυστικότητα της δια-
δικασίας χωρίς να µπω σε λεπτοµέρειες των καταθέσεων. Η υπό-
θεση αυτή θα πρέπει να διερευνηθεί πλήρως. Να µη µείνει
καµµία σκιά. Να έρθουν όλα στο φως. Σε αυτό όλοι θα έπρεπε
να πούµε «ναι» και όχι να αποχωρούµε. Σας καλώ, λοιπόν, να ψη-
φίσετε την πρόταση για διεύρυνση του κατηγορητηρίου. Σας ευ-
χαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ και εγώ

για την τήρηση όχι µόνο του νοµίµου χρόνου, αλλά που µας δώ-
σατε και έκπτωση.

Παρακαλώ να ετοιµαστεί το Βήµα. Να καλέσω τον τελευταίο
για σήµερα οµιλητή, τον κ. Παύλο Πολάκη.

Ορίστε, κύριε Πολάκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Μισό

λεπτό να τακτοποιήσω τα χαρτιά µου, γιατί εδώ πρέπει να µιλάµε
πάντα µε στοιχεία και µε χαρτιά και εγώ, ξέρετε, πάντα έχω µπό-
λικα.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω µε µία σηµειολογική παρατή-
ρηση. Όταν συγκροτήθηκε η προανακριτική επιτροπή µε πολιτική
απόφασή σας σαν εκδίκηση απέναντι σε αυτούς που σας ζόρισαν
το προηγούµενο διάστηµα, που η απόφαση για τον Παπαγγελό-
πουλο ήρθε σε συνέχεια της άρσης ασυλίας της δικιάς µου -λες
και εγώ είχα προσωπικές διαφορές, θα µοιράζαµε τα χωράφια
του παππού µας µε τον υποψήφιο Βουλευτή σας τον κ. Πουλή,
αυτό το αρχιλαµόγιο του ΚΕΕΛΠΝΟ και τον κ. Στουρνάρα- ήρθε
σε συνέχεια αυτή η απόφαση, τότε είχαν φρυάξει τα ΜΜΕ: «Συγ-
κροτείται προανακριτική. Εδώ θα αποκαλυφθεί το σκάνδαλο της
σκευωρίας» κ.λπ.. Σήµερα, ρε παιδιά, που κουβεντιάζετε την επέ-
κταση, γιατί έχει πέσει τέτοια µουγγαµάρα στα ΜΜΕ;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα ταϊσµένα σας µε όχι 20 εκατοµµύρια, αλλά κοντεύουν τα

100 εκατοµµύρια αυτά που έχετε δώσει αυτό το τελευταίο διά-
στηµα, τόσο κιµπάριδες που είστε για να στηρίξετε την ανεξάρ-
τητη δηµοσιογραφία! Γιατί δεν γράφουν κουβέντα; Έχουν θάψει
το θέµα. Γιατί έχετε ξευτιλιστεί. Έχετε ξευτιλιστεί µε το σηµε-
ρινό. Το ότι προσπαθείτε να επεκτείνεται, αγωνιωδώς να στηρί-
ξετε την υπόθεση της σκευωρίας µε άλλες καταθέσεις και όχι για
τη «NOVARTIS», είναι αποδοχή συντριπτικής ήττας για αυτό που
πήγατε να στήσετε.

Μία κουβέντα µόνο για αυτά που είπε, που προσπάθησε να
απαντήσει σε αυτό που είπε ο κ. Μπούγας. Κύριε Μπούγα, ο κ.
Μιωνή κατέθεσε µήνυση τη µέρα που κατέθετε στην προανακρι-
τική. Αυτή η µήνυση που πήγε στην εισαγγελία είχε µέσα ακριβή
αποσπάσµατα των καταθέσεων άλλων µαρτύρων. Πού τα βρήκε;
Πρώτον.

Δεύτερον, τη διαβιβάζει ο κ. Τσιάρας εδώ µε εντολή του να συ-
σχετιστεί η µήνυση του Μιωνή µε το υλικό της προανακριτικής,
γιατί συνδέεται. Εδώ ανακοινώθηκε ποτέ; Το ανακοίνωσε ο Πρό-
εδρος, οποίος εκτελούσε χρέη Προέδρου, έστω κάποια στιγµή;
Το ανακοίνωσε; Όχι. Πείτε µου την ηµεροµηνία. Δεν ανακοινώ-
θηκε. Άρα δεν έγινε δηµόσιο έγγραφο. Άρα οι είκοσι εννέα Βου-
λευτές από τους τριάντα που το υπογράφετε, που δεν είναι µέλη
της προανακριτικής, δεν µπορούν να έχουν γνώση αυτών των κα-
ταθέσεων, γιατί είναι απόρρητα.

Σε βλέπω πάλι χλοµιάζεις. Πριν υπεραιµία µε αυτά που έλεγε
ο Ραγκούσης, τώρα ασπρίζεις. Πλεύρη, µουρµου.

Είναι βαρύτατο δικονοµικό παράπτωµα αυτό το οποίο κάνατε
-άρχισες να κοκκινίζεις, σηµαίνει ότι έχω δίκιο-, βέβαια εννοείται
ότι αυτό δεν θα µείνει έτσι. Αυτά, όµως, είναι τα συµπαροµαρ-
τούντα, είναι τα γύρω-γύρω, είναι η γαρνιτούρα. Πάµε στην
ουσία. 

Τι προσπαθείτε αγωνιωδώς να αποδείξετε; Γιατί εδώ θα µιλάµε
µε ονόµατα. Και θα ξεκινήσω από αυτό που νοµίζετε ότι σας
έβγαλε στον αφρό, ότι, τέλος πάντων, ο «Ρασπούτιν Παπαγγελό-
πουλος» µπήκε µέσα σε µια ιδιωτική διαφορά του Φιλιππάκη και
του Μιωνή και του Παπασταύρου που έπαιζε µέσα και πήγε να
καθαρίσει και να ελέγξει τη δικαιοσύνη και να κάνει και να δείξει.
Και βγήκε προηγουµένως ο κ. Λοβέρδος και είπε «Μα, έχει ειπω-

θεί κάτι τέτοιο για τον Σαµαρά;» κ.λπ.. Να πω, λοιπόν, στον κ. Λο-
βέρδο και να το καταθέσω και για τα Πρακτικά -γιατί όλα τα κεε-
πλνοταϊσµένα σας και µαξιµοταϊσµένα σας σήµερα ΜΜΕ δεν του
έδωσαν και τη δηµοσιότητα-, ότι έχει δηµοσιεύσει ο κ. Φιλιππά-
κης στην εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ». Το έχει δηµοσιεύσει: «Υπό-
µνηµα βόµβα του κ. Φιλιππάκη» που λέει ότι για αυτή τη διαφορά
που είχαν, που τα είπε αναλυτικά… Α, ο Παπαγγελόπουλος προ-
ηγουµένως σας ξεφλούδισε. Πώς βγάζουµε το κρεµµύδι, έτσι
σας ξεφλούδισε έναν-έναν. Λοιπόν, ενισχύω και εγώ το ξεφλού-
δισµα, γιατί µείνανε κάτι τρίχες στο τέλος. Λέει, λοιπόν, ότι αυτά
είχαν γίνει και πριν, γιατί παρέµβει η ελληνική Κυβέρνηση, ο
Μιωνή είναι εκεί µε τις οργανώσεις, κ.λπ., κ.λπ.. Λέει, λοιπόν, ο
κ. Φιλιππάκης -διαβάζω αυτολεξεί: «11 Δεκεµβρίου 2012 ώρα
20.30». Δηµοσιευµένα είναι, δεν είναι απόρρητο. «Συνάντησή
µου», του Φιλιππάκη «µε τον τότε Πρωθυπουργό κ. Αντώνη Σα-
µαρά στο Μέγαρο Μαξίµου παρουσία του κ. Αλέξη Τάρκα. Εκεί
µας ζητήθηκε πιεστικά να µην γράφουµε τίποτα για τις υποθέσεις
των κ. Σταύρου Παπασταύρου, Σάµπυ Μιωνή και Άγγελου Με-
ταξά για ένα διάστηµα δύο-τριών µηνών. Μετά το διάστηµα αυτό
ο κ. Σαµαράς µας εκµυστηρεύτηκε ότι είχε σκοπό να τον αποµα-
κρύνει από το επιτελείο του, γιατί γνώριζε τις δραστηριότητές
του. Από ένα σηµείο και µετά στη συνάντηση συµµετείχε και Δι-
ευθυντής του Γραφείου Τύπου του Πρωθυπουργού Γιώργος
Μουρούτης. 11 Ιουνίου 2013 ο κ. Μιωνή ασκεί αγωγή στο Λον-
δίνο, γιατί είχε και εκεί επιχειρηµατική δραστηριότητα. 5 Ιουλίου
2013», λίγες µέρες µετά την κατάθεση της µήνυσης «προσκα-
λούµαι πάλι στο Μέγαρο Μαξίµου µε πρωτοβουλία του Πρωθυ-
πουργού κ. Αντώνη Σαµαρά, φοβούµενος για τον θόρυβο που θα
ξεσπάσει από την αντιδικία µε τον σύµβουλό του κ. Παπασταύ-
ρου και µε τον κ. Μιωνή και τον κ. Μεταξά. Επιµένει να συµβιβα-
στώ µαζί τους. 11 Ιουνίου 2013» έξι µέρες µετά «πρώτη συνά-
ντηση µε τον κ. Παπασταύρου και Αλέξανδρο Τάρκα στο πλαίσιο
οργάνωσης του συµβιβασµού, για τον οποίο επέµεινε ο κ. Σαµα-
ράς. Η συνάντηση έγινε στο «ΑΕΡΟΣΤΑΤΟ» στο Παγκράτι». Τι
λέτε; Ο Παπαγγελόπουλος είναι Ρασπούτιν. Ο κ. Σαµαράς τι
είναι; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεν το έχεις καταλάβει.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν το έχω καταλάβει; Η αντιληπτή µου

ικανότητα έχει IQ 140.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πλεύρη, παρα-

καλώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πάµε στα επόµενα. Η κ. Ράικου- βρε
καλώς τα παιδιά-, η οποία θυµήθηκε να καταγγείλει τον κ. Πα-
παγγελόπουλο και να τον πει Ρασπούτιν… Εγώ δεν θα πω για
αυτά που λέει. Δεν τα ξέρω. Εγώ θα πω αυτά που έζησα ως Ανα-
πληρωτής Υπουργός Υγείας της προηγούµενης κυβέρνησης και
που είχα επιφορτιστεί µε το καθήκον ό,τι βρωµιά διαπιστώνουµε
να την οδηγούµε στην δικαιοσύνη, στην ανεξάρτητη ελληνική δι-
καιοσύνη.

Εγώ µε τα χεράκια µου πήγα στην κ. Ράικου το πρώτο πόρισµα
των ελεγκτών του ΣΕΥΠ που είχε µέσα επτά, οχτώ υποθέσεις.
Αυτό που είχαµε δηµοσιεύσει -νόµιζα κι εγώ τότε, αθώο παιδί,
ότι θα πω: «Κοιτάξτε, τι βρήκαµε στο ΚΕΕΛΠΝΟ, πόσα έφαγαν
από το 2010 µέχρι το 2014!» και θα το έλεγα στους δηµοσιογρά-
φους- τότε που µου την έπεσαν, τότε που βγήκε εκείνο το λαµό-
γιο µε εγγύηση και µε είπε «σκύλο» και του απάντησα κατάλληλα.
Και µετά, «Παναγία µου, βρίζει ο Πολάκης! Πολακισµός». 

Τότε λοιπόν, αυτά έλεγα, γιατί τα είχαν πιάσει όλοι από το
ΚΕΕΛΠΝΟ. Όσοι είχα απέναντί µου είχαν ταϊστεί από το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ. Θα άνοιγαν µετά αυτοί. Και τους ακουµπούσαν εκεί που
τους πονάει. Εγώ έδινα συνέντευξη, αλλά που να καταλάβω ότι
τους έστριβα το µαχαίρι στην καρδιά της µίζας και της λαµογιάς
που έκαναν. Μετά το κατάλαβα βέβαια. 

Εγώ λοιπόν µε τα χέρια µου πήγα στην κ. Ράικου τις υποθέ-
σεις. Μία υπόθεση από αυτές ήταν της κ. Στουρνάρα που πήρε
600.000 ευρώ για τη διαφηµιστική για τον καρκίνο µε µια σκαν-
δαλώδη διαδικασία ανάθεσης κ.λπ.. Μαζί µε αυτήν, ήταν και µια
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άλλη εταιρεία. Για την άλλη εταιρεία, την άλλη υπόθεση –γιατί
ήταν δύο τα πακέτα σε αυτήν την υπόθεση- κατευθείαν την
έστειλε στον εισαγγελέα για να ασκήσει δίωξη. 

Για την υπόθεση που αφορούσε την κ. Στουρνάρα, ένα ολό-
κληρο χρόνο µετά, δεν είχε παίξει πενιά. Ξέρετε γιατί; Διότι δεν
έβρισκε –λέει- ποια ήταν η σύνθεση του Διοικητικού Συµβουλίου.
Της έλειπαν δύο αναπληρωµατικά µέλη εκείνη την ηµέρα που
πήραν την απόφαση να αναθέσουν στην κ. Στουρνάρα, σκανδα-
λωδώς. Καθυστέρησε ο διαγωνισµός κ.λπ.. Δεν είχε παίξει πενιά.
Και όταν της το λέω, απάντησε: «Μα, δεν τα βρίσκω. Δεν γίνεται».
Μετά, τη δεύτερη, την τρίτη φορά που την ενοχλώ: «Πληµµυρί-
σαµε». Η πληµµύρα δεν είχε καταστρέψει µόνο τα της «NOVAR-
TIS». Είχε καταστρέψει κι άλλα. Αυτή είναι η κ. Ράικου. Σας λέω
ένα. 

Να πω κι ένα δεύτερο: Τους είκοσι τρεις διορισµούς του Άδωνι
Γεωργιάδη που τώρα έχει ασκηθεί δίωξη κ.λπ.. Αυτούς τους διο-
ρισµούς εγώ τους πήγα. Ένα χρόνο µετά, πάλι πενιά δεν είχε
παίξει. Τίποτα. Η υπόθεση άρχισε να διερευνάται µετά. Και βγήκε
η ιστορία ότι είναι επιχορηγία από την «ESTEE LAUDER». Κατα-
στράφηκαν όλα αυτά. Φάνηκε ότι ήταν από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό. Και ήταν ο τρόπος να αυξήσει τους µετακλητούς του ο
κ. Γεωργιάδης. 

Για την κ. Ράικου µπορώ να µιλάω ώρες. Και βέβαια, να µην
ξεχάσω το εξής: Ο σύζυγός της τα έπαιρνε από τη «NOVARTIS».
Και είχε τον κατάλογο στα χέρια της. Και θέλατε να προχωρήσει
την υπόθεση «NOVARTIS»; Και αυτή καταγγέλλει τον Παπαγγε-
λόπουλο για «Ρασπούτιν» ένα χρόνο µετά; Για να καταλάβετε
πόσο αισχρό και σε πήλινα πόδια είναι το στήσιµο. 

Η κ. Τσατάνη είναι εξαιρετική κυρία και αξιότιµη εισαγγελέας.
Καθάρισε τον Βγενόπουλο που είχε πάρει µε ένα ευρώ την
«ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ». Το θυµάστε ότι µε ένα ευρώ την είχε πάρει αυτός
ο µεγάλος επιχειρηµατίας, συγχωρεµένος τώρα πια, που ξεφόρ-
τωνε τα µαύρα, τα πέντε δισεκατοµµύρια, που ήταν ο µπροστινός
κάποιων άλλων. Χρεοκόπησε την Κύπρο. Μπήκε η Κύπρος σε
µνηµόνιο και έφταιγε και αυτός. Έκανε εδώ, όλα αυτά που έκανε.
Και βγήκαν στη φόρα οι βρωµιές του και τον καθάρισε η κ. Τσα-
τάνη σε εβδοµήντα δύο ώρες, παίρνοντας την ιστορία. Και αυτή
λέει «Ρασπούτιν» τον Παπαγγελόπουλο. Η Μάτα Χάρι λέει «Ρα-
σπούτιν» τον άλλο. 

Να πούµε και για τα υπόλοιπα. 
Έφυγε ο κ. Λοβέρδος. Θέλω να του υπενθυµίσω ότι έχει ασκη-

θεί δίωξη εναντίον του. Να του το υπενθυµίσω. Εδώ, στη δίωξη
που εµείς κάναµε σκευωρίες και πράγµατα και θαύµατα, η ελλη-
νική δικαιοσύνη αποφάσισε ότι µάλλον έχει πάρει πάνω από
200.000 ευρώ για να βάλει το Gilenya µοναδικό φάρµακο. Τον
καταγγέλλουν µε στοιχεία. Για να του ασκήσει δίωξη, κάποιος δι-
καστικός λειτουργός αποφάσισε ότι έχουν βάση τα στοιχεία
αυτά. Και περιγράφει αναλυτικά το πόρισµα της παραποµπής ότι
τιµολόγησε το Tasigna µε 1000 ευρώ παραπάνω από αυτό που
έπρεπε, ότι τιµολόγησε το Gilenya µε 500 ευρώ παραπάνω από
αυτό που έπρεπε. Και έχει όλα τα στοιχεία που δείχνει ότι µε
βάση τον µέσο όρο τον τριών χαµηλότερων χωρών, έπρεπε να
έχει τιµή 1000 ευρώ και έχει τιµή 2000 ευρώ. Και είναι µια σειρά
από άλλα πράγµατα. 

Να πάω στο επόµενο τώρα, γιατί πρέπει να συντοµεύω. 
Να σας πω κάτι. Θυµάστε, τι πανικός µαύρος είχε γίνει όταν

σε µια συνέντευξη στον Παπαδάκη εγώ είχα πει ότι προφανώς,
οι προστατευόµενοι µάρτυρες είναι στελέχη της «NOVARTIS».
Θυµάστε, τι είχατε κάνει τότε; Θυµάστε, τι όργια; Ήταν Φλεβά-
ρης του 2018 αυτό. Για την ακρίβεια, ήταν 7 Φεβρουαρίου 2018. 

Έλα εδώ, τώρα, κύριε Πλεύρη µου, που πρώτη φορά το άκου-
σες και εσύ τότε και η παράταξή σου και τα ΜΜΕ σας και πάρε
δηµοσίευµα από το «IEFIMERIDA», Συριζαϊκο φύλλο, όπου στις
5 Δεκεµβρίου, δύο µάρτυρες καίνε στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµε-
ρικής, την πολυεθνική, οι οποίοι είναι δύο πρώην υπάλληλοι –
λέει, Πλεύρη- µιας από τις µεγαλύτερες πολυεθνικές µε έδρα την
Ευρώπη. Προσέφυγαν στην Ουάσιγκτον και είπαν αυτά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσύ λες για τους εδώ… 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μη µιλάς. 
Για τους εκεί µιλάγαµε και τότε. 
Στις 12 Δεκεµβρίου 2016, πάλι η συριζοεφηµερίδα «IEFIMERI-

DA» λέει: «Καταγγελίες δύο πρώην υπαλλήλων της «NOVAR-
TIS»». Ο «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ», άλλο γνωστό φύλλο που στηρί-
ζει ΣΥΡΙΖΑ, λέει για τις καταγγελίες δύο πρώην υπαλλήλων της
φαρµακευτικής. «Στο µικροσκόπιο της εισαγγελίας η «NOVAR-
TIS» λέει το «ΕΘΝΟΣ». Τα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ», ο κ. Κουρτάκης, ο
µερακλής, ο οποίος ακόµα τρέχει µετά τη συνάντησή µας στο
αεροπλάνο, ο φίλος µου ο Κουρτάκης, γράφει µέσα: «Υπάλληλοι
της «NOVARTIS» είναι αυτοί εδώ». 

Εδώ, είναι τριάντα δηµοσιεύµατα πριν την ηµέρα. Και τότε, το
καταλάβατε εσείς. Και εγώ κατηγορήθηκα ότι αποκαλύπτω τους
µάρτυρες τότε. Εσείς που πήγατε να στήσετε όλο αυτό το δικο-
νοµικό πανηγύρι, επειδή είπε ο Σαµαράς να τους ξεκουκουλώ-
σετε, τι κάνετε; Δεν παραβαίνετε βασικές αρχές του δικαιϊκού
πολιτισµού; 

Να πω πάλι κάτι για τη δικαιοσύνη. 
Θυµάστε τον Γενάρη του 2019, πέρσι, εγώ έστειλα επίσηµο

γράµµα στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου και είπα µε ονόµατα.
«Πείτε µου γιατί τον κ. Φρουζή που έχει ασκηθεί δίωξη σε βαθµό
κακουργήµατος από τον Φεβρουάριο του 2018». Γιατί για τον κ.
Φρουζή ασκήθηκε δίωξη. Του βρήκαν λογαριασµό µε 40.000.000
ευρώ που κυκλοφορούσαν οι µίζες και του άσκησαν δίωξη. Αυτό
έγινε τον Φλεβάρη του 2018. Τον Γενάρη του 2019, δεν τον έχει
καλέσει η ανακρίτρια. Και λέω: «Γιατί καθυστερεί να τον καλέ-
σει;». 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πλεύρη, σας

παρακαλώ θερµά. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Λέω: «Γιατί τη συµµορία του ΚΕΕΛΠΝΟ

-Πουλής, Θεοφιλάτου, Παπαδηµητρίου και ΣΙΑ- που έχει ασκηθεί
ποινική δίωξη για δύο κακουργήµατα από τον Ιούνιο του 2018,
τον Γενάρη του 2019, έξι µήνες µετά δεν τους έχετε καλέσει;».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ, ολοκληρώστε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω. Στην τελική ευθεία είµαι. 
Εντάξει, έχουν µιλήσει και είκοσι λεπτά άλλοι οµιλητές. 
Μετά, λέω στην τρίτη ερώτηση ότι υπάρχει µια ιστορία µε την

«Τράπεζα Πειραιώς», που φταίει ο κ. Στουρνάρας, που µε τις δη-
λώσεις που έκανε καταποντίστηκε η µετοχή και έπαθε ζηµιές
εκατοντάδες εκατοµµυρίων η «Τράπεζα Πειραιώς». Μάλιστα, δεν
έχουν καλέσει να καταθέσει ο Πρόεδρος της Τράπεζας, ο κ. Χα-
τζηνικολάου. 

Εγώ βγήκα και ρώτησα, γιατί καθυστερούν αυτά. Και τότε,
βγήκαν δηµοσιεύµατα ότι ο Πολάκης βάζει βόµβα στα θεµέλια
του πολιτεύµατος. Αυτό ήταν η κορωνίδα όλων των ταϊσµένων
ΜΜΕ. «Τι είναι αυτό το πράγµα; Τι θα κάνετε; Παρεµβαίνει στη
δικαιοσύνη!» κ.λπ.. 

Ο κ. Σκέρτσος, που βγήκε προχθές για αυτό το ειδεχθές έγ-
κληµα στη Ρόδο και µίλησε την ώρα που γίνεται η δίκη, µετά την
αγόρευση της εισαγγελέως και βγαίνει και επιτίθεται στην εισαγ-
γελέα µιλώντας σαν -η ιδιότητα δεν χάνεται- Υπουργός παρά τω
Πρωθυπουργώ, και λέει: «Τι είναι αυτά; Είναι λαϊκή απογευµα-
τινή». Του απάντησε κατάλληλα ο Μπογιόπουλος. Μακάρι, να την
καταλάβαινε αυτή. Δεν έχει το πολιτισµικό φορτίο να την κατα-
λάβει. 

Αυτός δεν κάνει παρέµβαση στη δικαιοσύνη; Δεν βάζει βόµβα
και δυναµίτη, και TNT στα θεµέλια του πολιτεύµατος; 

Αυτά σαν απάντηση σε µια σειρά πράγµατα τα οποία…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Όχι και δεν τελείωσα, διότι πρέπει να θυ-

µίσω εν τάχει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Διευκολύνετε κι ε-

µένα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα διευκολύνω. Τώρα τελειώσαµε. Τε-

λευταίος οµιλητής είµαι.
Κοιτάξτε, θέλω να πω δύο πράγµατα ακόµα. Μετά τολµάτε και

µιλάτε για σκευωρία; Δώσαµε ως χώρα 260 δισεκατοµµύρια
ευρώ από κράτος και ασφαλιστικά ταµεία και ιδιωτική δαπάνη
από το 2000 µέχρι το 2010 στον χώρο της υγείας. Η δηµόσια δα-
πάνη ήταν 160 εκατοµµύρια από κράτος και ασφαλιστικά ταµεία
και 100 εκατοµµύρια η ιδιωτική δαπάνη. 

Από αυτό µε µετριοπαθείς υπολογισµούς, όχι δικούς µου,
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αλλά της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Υγείας µε πολλές µελέτες,
έχει αποδειχθεί ότι το 30% της δηµόσιας δαπάνης και το 40%
της ιδιωτικής δαπάνης είναι µαύρο χρήµα στον χώρο της υγείας,
δηλαδή 85 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε. Μην ανοί-
γετε άλλα θέµατα. Κλείστε! Νοµίζω ότι τώρα γίνεται κατάχρηση
της ανοχής. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Υπάρχει η µελέτη που έχει βγάλει ο κ.
Ράνος και υπολογίζει την υπερτιµολόγηση των φαρµάκων από
το 1992, που µε εκείνη την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
όταν κυβερνούσε ο Σηµίτης που κατάργησαν τους φόρους υπέρ
ΕΟΦ, υπέρ ταµείων…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη, ασκεί-
στε κοινοβουλευτικό έλεγχο για ό,τι θέλετε να συµπληρώσετε!

Ολοκληρώσατε. Σας ευχαριστώ θερµά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Με εναρκτήριο λάκτισµα αυτό τότε, άρ-

χισε αυτή η πορεία ανόδου της φαρµακευτικής δαπάνης στη
χώρα µας, µέχρι το πικ, το 2010 που φτάσαµε από τα 2 δισεκα-
τοµµύρια στα 9 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Από κάτω είναι η καµπύλη που θα ήταν εάν στην Ελλάδα κά-
ναµε διαπραγµάτευση µε τα ασφαλιστικά ταµεία, δεν κάναµε
αυτό το χάρισµα της εφορίας στις φαρµακευτικές…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μπήκατε σε άλλα θέ-
µατα. Παράκληση θερµή. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι η ουσία του σκανδάλου «NOVAR-
TIS».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη, ολο-
κληρώσατε µε πολύ µεγάλη ανοχή. Σας ευχαριστώ θερµά! Δεν
έχετε άλλο τον λόγο!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θέλουµε να πούµε ότι 85 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ υπερτιµολόγηση φαρµάκων, όλο αυτό έγινε χωρίς πο-
λιτική οργάνωση. Και ότι δεν έχουν ευθύνες και ότι όλοι αυτοί
που προεδρεύανε µε τις υπουργικές αποφάσεις, δεν ξέρουν τί-
ποτα.

Αν δεν είχαν γίνει δύο εκλογές το 2015 θα ήταν όλοι µέσα, που
χρηµάτισαν πριν για απιστία. Λόγω του νόµου του Βενιζέλου που
έχουν γλιτώσει...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Με αυτό κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ δεν θα δεχόµουν ποτέ µα ποτέ να έρθει ο CEO µιας εται-

ρείας και να µου πει: «Σε παρακαλώ να παρακολουθήσεις εκ του
σύνεγγυς καθηµερινά και προσωπικά την εξέλιξη των ανωτέρω
θεµάτων, δεδοµένου ότι αφορούν στο αµέσως επόµενο διά-
στηµα και από αυτά κρίνονται σχεδόν τα πάντα από τους ανωτέ-
ρους µου». Αυτό λέει ο Φρουζής στον Γεωργιάδη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Άλλα θέµατα είναι
αυτά, τα οποία µπορείτε µε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Έχω µια οφειλόµενη απάντηση προσω-
πικού χαρακτήρα στον κ. Καραθανασόπουλο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, θα τη δώστε κατ’
ιδίαν. Σας παρακαλώ! Δεν είναι εδώ ο κ. Καραθανασόπουλος. Θα
του το µεταφέρετε άλλη φορά εσείς. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα του το µεταφέρει ο κ. Συντυχάκης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, κύριε Πολάκη.

Δεν είναι εδώ και δεν επιτρέπεται!
Δεν το επιτρέπω! Μην καταχράστε την ανοχή µου! Δεν είναι

εδώ ο κ. Καραθανασόπουλος και δεν επιτρέπεται γενικά. Πάρτε
τον στο τηλέφωνο, αφού δεν είναι. Δεν το επιτρέπω!

Κύριε Μπούγα, ζητήσατε κι έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έχετε τον λόγο, κύ-

ριε Μπούγα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κι αυτό θα πόναγε, αλλά δεν πειράζει.

Θα ακουστεί άλλη φορά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, φτάνουµε στο τέλος
της σηµερινής συζήτησης και σε όλη τη διάρκεια της συζήτησης
οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ απειλούσαν µε αποκάλυψη δήθεν ακυ-
ροτήτων. Ακυρότητες ακούγαµε και ακυρότητες δεν µάθαµε. 

Στο τέλος, όµως, επινοήθηκε µία. Και ποια είναι αυτή; Ότι τάχα
δεν ανακοινώθηκε από το Προεδρείο η διαβίβαση από την δικαιο-

σύνη της µήνυσης Μιωνή. 
Υπενθυµίζω, κύριε Πρόεδρε, και τονίζω ότι η µήνυση κατατέ-

θηκε κατά τη διάρκεια που ο ίδιος εξεταζόταν ενώπιον της επι-
τροπής και αποτέλεσε υλικό της δικογραφίας. Το υλικό, λοιπόν,
της δικογραφίας…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Λέει ψέµατα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη, δεν

διακοπήκατε. Σας παρακαλώ, θα απαντήσει. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Καθίστε κάτω!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Σας παρακαλώ σεβα-

στείτε το Κοινοβούλιο. Παράκληση θερµή! Θα πάρει τον λόγο ο
Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος. Αν ο καθένας πετάγεται
έτσι, εδώ δεν ξέρω τι θα γίνει. 

Σας παρακαλώ! Είπατε την άποψή σας. Θα πει κι αυτός που
θέλει την άλλη άποψη. Αν δεν σας ικανοποιεί, δεν σηµαίνει ότι
πρέπει να συµφωνούµε όλοι. Αυτό είναι η δηµοκρατία.

Ορίστε, κύριε Μπούγα, συνέχισε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Δεν θα πω την άποψή µου, θα πω τι συ-

νέβη. 
Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι η έγκληση του Μιωνή, η οποία κα-

τατέθηκε από τον ίδιο τον χρόνο που εξετάστηκε από την επι-
τροπή, αποτελούσε υλικό της δικογραφίας. 

Το υλικό της δικογραφίας, το οποίο ήταν σηµαντικό για τη δι-
εύρυνση του κατηγορητηρίου, µαζί µε τη µήνυση του Μιωνή, το
διαβιβάσαµε στη Βουλή. Αυτή η ανακοίνωση της διαβίβασης
έγινε από το Προεδρείο και αυτού του υλικού είχαν δυνατότητα
πρόσβασης οι συνάδελφοι, προκειµένου να διατυπώσουν την
πρόταση που σήµερα συζητήθηκε. 

Η διαβίβαση αυτοτελώς της έγκλησης Μιωνή, που έγινε µέσω
του Υπουργού Δικαιοσύνης, συσχετίστηκε µε το υπόλοιπο υλικό
της δικογραφίας και νοµίζω ότι, κατά τον Κανονισµό, καλώς δεν
ανακοινώθηκε από το Προεδρείο. 

Αυτό θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, ακριβώς για να επαναφέ-
ρουµε τα πράγµατα στη σωστή τους διάσταση. Για να µην επα-
ναλαµβάνω, επινοούνται ακυρότητες µόνο και µόνο επειδή θα
πρέπει να αρθρώσουµε αντιπολιτευτικό λόγο και να στηρίξουµε
ένα επιχείρηµα, το οποίο απεδείχθη έωλο καθ’ όλη τη διάρκεια
της διαδικασίας. Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ο κ. Τζανακόπουλος
έχει τον λόγο για δύο λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή µε προκαλεί ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Μπούγας να µιλήσω για ακυρό-
τητες, να του πω ότι κατ’ αρχάς εδώ είναι Κοινοβούλιο και
συζητάµε πολιτικά, αλλά αν θέλει να µιλήσουµε για ακυρότητες,
ας ξεκινήσουµε από την απόλυτη αναρµοδιότητα της επιτροπής
στην οποία προεδρεύει να εξαιρέσει τα µέλη της. Και αυτό είναι
η απόλυτη επιβεβαίωση του γεγονότος ότι όποια διαδικαστική
πράξη έχει ακολουθήσει από το σηµείο εκείνο και µετά, είναι
απολύτως εκτός νόµου και Ποινικής Δικονοµίας. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Με συγχωρείτε, δεν καταλαβαίνω για ποιον λόγο δυσφορία.

Όταν επιχειρείτε να κάνετε παρέµβαση µε δευτερολογία και να
βγάλετε και µάλιστα πολιτικό συµπέρασµα από το τι προέκυψε
από τη συζήτηση αυτή, τότε είστε υποχρεωµένος να ακούσετε
και την απάντηση της Αντιπολίτευσης. Εποµένως, δεν καταλα-
βαίνω τη δυσφορία ούτε τη δική σας, ούτε του κ. Λοβέρδου. 

Θέλετε, λοιπόν, να µιλήσουµε για ακρότητες; Πρώτη και κα-
λύτερη αυτή. Δεύτερον, όλη η διαδικασία την οποία ακολουθή-
σατε έτσι ώστε να παραβιάσετε την Ποινική Δικονοµία και να
επιχειρήσετε να αποκαλύψετε την ταυτότητα προστατευόµενων
µαρτύρων σε άλλη δίκη, επίσης γεννά ακρότητες. 

Όλα αυτά, σας ξαναλέω, θα έρθουµε, θα τα δούµε, θα τα δει
η τακτική δικαιοσύνη µε τους όρους της και τότε θα κατανοήσετε
πού ακριβώς έχετε παραβιάσει τον νόµο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ή εσείς θα κατανοήσετε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς δεν έχουµε παραβιά-

σει τον νόµο. Δεν έχουµε πλειοψηφίες. Εσείς παίρνετε τις απο-
φάσεις. 

Τώρα σε ό,τι αφορά τη διαδικασία, προσέξτε, ουδέποτε ανα-
κοινώθηκε από την Έδρα στην οποία κάθεστε εσείς τώρα, κύριε
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Πρόεδρε, ούτε η διαβίβαση δικογραφίας από την επιτροπή στον
Πρόεδρο ούτε από τον κύριο Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Τσιάρα
στο Προεδρείο της Επιτροπής. 

Εποµένως, τα έγγραφα που αφορούν τη δικογραφία Μιωνή
δεν κατέστησαν ποτέ δηµόσια έγγραφα. Είναι απόρρητο υλικό
της επιτροπής και ο µοναδικός τρόπος για να έχουν οι τριάντα
Βουλευτές πρόσβαση, παρά το γεγονός ότι δεν είχε δηµιουργη-
θεί, ως συνηθίζεται, συγκεκριµένο δωµάτιο εντός του οποίου να
µπορεί να αποκτήσει πρόσβαση στη δικογραφία είναι από µέλη
της επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης µε απόλυτη ευθύνη του
Πρωθυπουργού κ. Μητσοτάκη, ο οποίος για να κάνει το χατίρι
του κ. Σαµαρά θέλει να στήσει ειδικό δικαστήριο για να πάρει εκ-
δίκηση από τους πολιτικούς του αντιπάλους σε µια πρωτοφανή
επιχείρηση ρεβάνς. 

Αυτά ήθελα να πω και τα υπόλοιπα θα έχουµε καιρό να τα
πούµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ορίστε, κύριε Λο-

βέρδο, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αναφέροµαι σε κάτι

που µου είπαν πως είπε ο τελευταίος στον κατάλογο οµιλητής
σήµερα που ανήκει στις τάξεις της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Κύριε Πρόεδρε, τον Δεκέµβριο του 2015, ο συγκεκριµένος είχε
κάνει κάποια αναφορά –ήταν συζήτηση προϋπολογισµού τότε-
σε πολλούς και σε εµένα. Δεν ζήτησε «συγγνώµη» και έκτοτε είπα
πως όταν οµιλεί και λέει κάτι που µε αφορά, δεν θα του απαντώ,
γιατί τον λόγο θα εκφέρω σχετικά µε τον ίδιον, όταν έρχονται οι
δικοί του φάκελοι στη Βουλή ή όταν συναντιόµαστε ως αντίδικοι
στα δικαστήρια.

Πέρασαν από τότε περίπου τεσσεράµισι χρόνια. Έχω κάνει
υποµονή και σε καιρούς που τα έκδηλα συκοφαντικά ψέµατα
ήταν πάρα πολλά. Το ξεπέρασα αυτό το στάδιο της υποµονής
και τώρα το απολαµβάνω. 

Τη δήλωσή µου, λοιπόν, αυτή την επαναλαµβάνω και σήµερα,
κύριε Πρόεδρε. Με τον συγκεκριµένο µιλάµε µόνο στα δικαστή-
ρια ή όταν έρχονται οι φάκελοί του στη Βουλή, γιατί η ανταλλαγή
επιχειρηµάτων –συγκρουσιακών, φιλικών, συµµαχικών- τελείως
αντίθετων µεταξύ τους προϋποθέτει διάλογο. Ο διάλογος προ-
ϋποθέτει συνδιαλεγόµενα υποκείµενα που ο ένας φέρει ιδιότητα
που φέρει και ο άλλος, όπως για παράδειγµα πολιτική. Εδώ είναι
η Εθνική Αντιπροσωπεία. Δεν αναγνωρίζω αυτήν την ιδιότητα
στον λόγο αυτόν και συνεπώς ποτέ µου δεν απαντώ, ακόµη και
όταν οι αστειότητες που εκφράζονται εδώ αποδεικνύονται από
έγγραφα.

Κύριε Πρόεδρε, ορθά, ρητά, κοφτά: Επί τεσσεράµισι χρόνια
ακολούθησα µία κοινοβουλευτική τακτική µε απόλυτη ευλάβεια
και σεβασµό. Την ίδια ακολουθώ και σήµερα στα τελευταία λεπτά
αυτής της συνεδρίασης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ κι εγώ.
Κλείνουµε µε τον κ. Μπούγα…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θέλω τον λόγο επί προσωπικού, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Γιατί προσωπικό;

Ακούστηκε κανένα όνοµα; Σας παρακαλώ.
Ορίστε, κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έπρεπε να φτάσουµε

στο τέλος της συνεδρίασης…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να

του δώσετε τον λόγο να πει σε τι συνίσταται το προσωπικό ζή-
τηµα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: …να προκαλέσω µε την παρέµβασή µου
τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ να µου πουν ποιες είναι τάχα οι
ακυρότητες για τις οποίες µιλούσαν…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θέλω τον λόγο επί προσωπικού, κύριε
Πρόεδρε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πολάκη, όταν έχω τον λόγο, σας
παρακαλώ…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μισό λεπτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι µισό;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το επί προσωπικού προηγείται.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Μα, δεν σας έδωσε τον λόγο. Τι προ-

ηγείται;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πολάκη, δεν

υπάρχει κανένα προσωπικό. Το προσωπικό το αποφασίζει ο Πρό-
εδρος. Δεν έκανε καµµία αναφορά. Έκανε µία τοποθέτηση αφη-
ρηµένη και τίποτα παραπέρα. Έχετε πολύ λίγο χρόνο στη Βουλή.
Έχω πολλά χρόνια και η εµπειρία µου µου δίνει αυτό το δι-
καίωµα, δηλαδή εγώ να κρίνω, εγώ να αποφασίζω και ως Πρό-
εδρος. Δεν έχετε καθόλου τον λόγο.

Ορίστε, κύριε Μπούγα, ολοκληρώστε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ναι, αλλά αφού υποστηρίξω ποιο είναι

το προσωπικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τα ξέρω πολύ καλά,

κύριε Πολάκη.
Έχω δώσει τον λόγο.
Ορίστε, κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο. Απευθυνθείτε σε µένα,

σας παρακαλώ θερµά, για να ολοκληρώσουµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Σε εσάς απευθύνοµαι. Το έχω επιχειρή-

σει δύο φορές. Το επιχειρώ και τρίτη και παρακαλώ να µη διακό-
πτοµαι.

Έπρεπε, λοιπόν, στο τέλος της διαδικασίας να προκαλέσω µε
την τελευταία παρέµβασή µου τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, για
να µου αποκαλύψουν τις δήθεν ακυρότητες.

Και ποιες είναι οι ακυρότητες που ακούστηκαν, κύριε Πρό-
εδρε; Ήταν, αφ’ ενός, η εξαίρεση των κυρίων συναδέλφων από
την επιτροπή και, αφ’ ετέρου, οι εξεταζόµενοι µάρτυρες. Για πο-
λύ λίγο θα σας µιλήσω γι’ αυτές τις δύο δήθεν ακυρότητες. 

(Θόρυβος-Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η εξαίρεση των συναδέλφων, γνωρίζετε πολύ καλά ότι θεµε-

λιώθηκε νοµικά και κοινοβουλευτικά σε γνωµοδότηση του Επι-
στηµονικού Συµβουλίου της Βουλής, η οποία προέκυψε το 2010
για απόλυτα συναφή υπόθεση. Η γνωµοδότηση εκείνη είναι απο-
λύτως τεκµηριωµένη. Σ’ αυτήν στηρίχθηκε η απόφαση της συν-
τριπτικής πλειοψηφίας της επιτροπής και για τον λόγο αυτό,
επειδή ήταν ασυµβίβαστη η άσκηση των καθηκόντων εισαγγελέα
και µάρτυρος ταυτόχρονα, αποφασίστηκε η εξαίρεση των συνα-
δέλφων.

Όµως, θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι αν κανείς διαβάσει τη
διάταξη του άρθρου 170 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, θα
διαπιστώσει ότι όχι µόνο ήταν απολύτως σύννοµη και σύµφωνη
µε τον Κανονισµό η εξαίρεσή τους, αλλά η εξαίρεση αυτή καµµία
ακυρότητα δεν προκαλεί στη διαδικασία.

Το δεύτερο είναι το εξής: Ειλικρινά, κύριε Πρόεδρε, µετά από
τριάντα δύο χρόνια ενεργούς δικηγορίας ακούω ότι προκαλείται
ακυρότητα από απόπειρα. Δηλαδή, εδώ για ποιο λόγο µας κατη-
γόρησε ο κ. Τζανακόπουλος; Μας κατηγόρησε επειδή τάχα επι-
χειρήσαµε να εξετάσουµε µε τρόπο που δεν συµφωνούσε ο ίδιος
τους προστατευόµενους µάρτυρες και από αυτό τάχα προκλή-
θηκε ακυρότητα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για τον Άρειο Πάγο πείτε
µας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Μιλάµε για το έγγραφο του Άρειου
Πάγου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Και για να σταµατήσει αυτό το παρα-
µύθι µε τον Άρειο Πάγο, στον Άρειο Πάγο ξέρετε ότι εξετάστη-
καν αυτοπροσώπως. Εµείς ακολουθήσαµε την πιο αυστηρή
διαδικασία, ακριβώς για να µην µπορεί κανείς να ισχυριστεί ότι
θέλαµε να αποκαλύψουµε τους µάρτυρες. 

Την αλήθεια θέλαµε και από την κατάθεση των µαρτύρων µε
πλασµατική ονοµασία, όσο και αν σας πονάει, κύριοι συνάδελφοι,
αποκαλύφθηκε η αλήθεια, σαν να τους εξετάζαµε πρόσωπο µε
πρόσωπο. Και το ξέρουν αυτό τα µέλη που συµµετέχουν στην
επιτροπή.

Σε ό,τι αφορά, κύριε Πρόεδρε, τη διαβίβαση της δικογραφίας
και τη νοµιµότητα σύνταξης πρότασης, νοµίζω ότι οι συνάδελφοι
του ΣΥΡΙΖΑ οφείλουν µία «συγγνώµη» και θα πρέπει να ανακα-
λέσουν όσα είπαν για δήθεν ακυρότητες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

κι εγώ τον λόγο.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Τζανακόπουλε,
µισό λεπτό, αν µου επιτρέπετε λίγο.

Εγώ θέλω να πω –δεν θα υποδείξω µόνο- ότι οι νεότεροι συ-
νάδελφοι πρέπει να διαβάσουν το άρθρο 68 του Κανονισµού. Αν
θέλετε, για την οικονοµία του χρόνου δεν θα το διαβάσω, αλλά
θα τους παραπέµψω όλους να καταλάβουν τι είναι «προσωπικό»
και τι κάνει ο Πρόεδρος.

Ορίστε, λοιπόν, κύριε Τζανακόπουλε, έχετε τον λόγο τώρα ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ενώ οι άλλοι συνάδελφοι να δια-
βάσουν το άρθρο 68 του Κανονισµού της Βουλής.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ δεν πρόκειται να συ-
νεχίσω την αντιδικία µε τον κ. Μπούγα, τον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας και Πρόεδρο αυτής της
παράνοµης επιτροπής. Το γεγονός ότι ο ίδιος δέχεται να συνε-
χίσει να προεδρεύει για λόγους που αφορούν το κόµµα του, για
λόγους που αφορούν τις εντολές που έχει πάρει από τον Πρω-
θυπουργό κ. Μητσοτάκη, το γεγονός ότι συνεχίζει να προεδρεύει
ενδεχοµένως για να διατηρούνται οι εσωκοµµατικές ισορροπίες
στη Νέα Δηµοκρατία µεταξύ των διαφόρων στρατοπέδων και των
διαφόρων πολιτικών γραµµών που συγκρούονται, έτσι ώστε να
µπορέσει να συµβιβαστεί ο κ. Μητσοτάκης µε τον κ. Σαµαρά,
είναι αποκλειστικά δικό του θέµα και αφορά τον τρόπο µε τον
οποίο ο ίδιος επιλέγει να κάνει αυτό που του ζήτησε ο πολιτικός
του προϊστάµενος και ο Πρόεδρος του κόµµατός του.

Σε ό,τι αφορά τις ακυρότητες, εδώ µπορούµε να συνεχίσουµε
να επιχειρηµατολογούµε για όση ώρα θέλετε. Σε τελευταία ανά-
λυση, θα κριθούν όλα αυτά από τα δικαστικά συµβούλια. Θα κρι-
θούν, ενδεχοµένως, σε επόµενα στάδια της δίκης και τότε τα
πράγµατα όντως θα είναι πάρα πολύ δύσκολα για όλα όσα έχουν
µεθοδευτεί αυτούς τους µήνες και προσωπικά και πολιτικά, αλλά
και νοµικά, για όλους εκείνους τους συναδέλφους της Νέας Δη-
µοκρατίας που επέλεξαν να αφήσουν στην άκρη τη νοµική τους
ιδιότητα και να πορευθούν µε όρους πολιτικών σκοπιµοτήτων,
µεθοδεύσεων και στησίµατος δικών.

Τώρα, σε ό,τι αφορά το προσωπικό, έχει δικαίωµα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Τζανακόπουλε,

βοηθήστε µε, σας παρακαλώ. Όταν θα διαβάσετε το άρθρο 68,
τότε θα µου πείτε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου αφαι-
ρείτε τον λόγο; Έχω τριάντα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν έχετε κανένα
προσωπικό. Συγγνώµη, άλλα έπρεπε και πρέπει να σεβαστείτε
το γεγονός ότι σε όλους σας φέρθηκα µε τον καλύτερο τρόπο
και µε άνεση πήρατε τον λόγο και υπερασπιστήκατε τα πάντα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μου αφαιρείτε τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τώρα δεν υπάρχει κα-

νένα προσωπικό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ λέω, λοιπόν, κύριε

Πρόεδρε, την άποψή µου. Πρέπει να δώσετε τον λόγο, για να
εξηγηθεί ποιο είναι το προσωπικό..

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι. Θα διαβάσετε
πρώτα, κύριε Τζανακόπουλε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: …και αφού εξηγηθεί, τότε
–και µόνο τότε- µπορείτε ή δεν µπορείτε να αφαιρέσετε τον λόγο
…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, όχι, δεν υπάρχει
προσωπικό και ο Πρόεδρος αποφασίζει, σύµφωνα µε την παρά-
γραφο 3 του άρθρου 68. Κι επειδή εγώ εδώ δεν κάθοµαι στατικά,
αλλά είµαι δυναµικά παρών, κύριε Τζανακόπουλε και τους ακούω
όλους και έχω και προσωπική ευθυκρισία, ξέρω τι σηµαίνει «προ-
σωπικό» εδώ και χρόνια και ξέρω πολύ καλά και τον Κανονισµό.
Έχω και µία εµπειρία εδώ, η οποία είναι πολλών ετών. Πρέπει να
ξεχωρίζουµε τι σηµαίνει «προσωπικό». 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αφού εξηγήσω εγώ σε τι
συνίσταται το προσωπικό, µετά αποφασίζετε, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όµως, θα σας παρα-
καλέσω, αν και εγώ είµαι των θετικών επιστηµών, εσείς που είστε
των νοµικών, να διαβάσετε και να µου πείτε µετά ότι έκανα λά-
θος. Δεν έκανα λάθος.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν πρω-
τοκόλλου 1312/4-5-2020 προτάσεως που κατέθεσαν τριάντα
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρα-
τίας σύµφωνα µε τα άρθρα 86 παράγραφοι 1 έως 3 του Συντάγ-
µατος και 154 και 155 του Κανονισµού της Βουλής. 

Με την πρόταση αιτούνται όπως η σύµφωνα µε την µε αριθµό
πρωτοκόλλου 17090/9777/14-10-2019 απόφαση του Προέδρου
της Βουλής ήδη συσταθείσα και λειτουργούσα Ειδική Κοινοβου-
λευτική Επιτροπή που διενεργεί Προκαταρκτική Εξέταση κατά
του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου
Παπαγγελόπουλου, επεκτείνει την διεξαγόµενη ήδη προκαταρ-
κτική εξέταση προκειµένου να διερευνηθούν τυχόν περαιτέρω
ποινικές ευθύνες του εν λόγω Αναπληρωτού Υπουργού για τυχόν
επιπλέον αξιόποινα αδικήµατα: 1. Πρόκληση και προσφορά για
την τέλεση κακουργήµατος (άρθρο 186 παράγραφος 1 του Ποι-
νικού Κώδικα), 2. Εκβίαση (άρθρο 385 παράγραφος 1 περίπτωση
Γ’ παλαιού Ποινικού Κώδικα, 3. Δωροληψία πολιτικού αξιωµατού-
χου (άρθρο159 παράγραφος 1 παλαιού Ποινικού Κώδικα), 4. Δω-
ροληψία υπαλλήλου (άρθρο 235 Ποινικού Κώδικα), 5. Ηθική
αυτουργία σε κατάχρηση εξουσίας (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε
συνδυασµό µε άρθρο 239 Ποινικού Κώδικα), 6. Ηθική αυτουργία
σε παράβαση καθήκοντος και παράβαση καθήκοντος (άρθρο 46
παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε Ποινικό Κώδικα 259 και Ποινικό
Κώδικα 259 αυτοτελώς), 7. Εγκληµατική οργάνωση περίπτωση
συµµορίας, άρθρο 187 παράγραφος 3 (παλαιό άρθρο 187 παρά-
γραφος 5), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 19.28’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο ηµέρα
Τετάρτη 20 Μαΐου 2020 και ώρα 9:00’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) ειδική
ηµερήσια διάταξη, λήψη απόφασης επί της υπ’ πρωτοκόλλου
1312/4-5-2020 προτάσεως, όπως αναλυτικά προανέφερα.
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